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1\. januar 2004 je bil za vsc ljubitelje lilma in
videa pravi praznik. Pa ne Ic v Radomljah, kjcr je
Foto kino in video klub Mavrica ob svoji 35-lctnici
pripravil Festival Ijubilcljskcga filma in videa, tem-
več povsod. od kodcr so prihajali mladi in starejši
ljubitelji filma, da bi s svojimi izdelki sodclovali
ali lc pogledali, kaj je novega na tem području.
Organizatorji so se resnično potrudili ter pripravili
odmevno prireditcv, s svojimi ljubitcljskimi filmi
pa pobrali tuđi kar nekaj nagrad.

lema letošniega solskcga parlamenta |e bila 1 lumani
medosebni odnosi in zdrava spolnost. Potem, ko so se
o tcj temi v različnih oblikah pogovorili na posameznih
solah, so se učenci in učenke osnovnih Sol z obmoćja
nckdanjc občine Domžalc v orgamzaeiji Zveze prija-
teljev mladine Domžalc zbrali na šolskem parlamentu
v Kultumcm domu v Lukovici ter posredovali veliko
prcdlogov in pobud, ki jih bodo na 14. regijskem otro-
škem parlamentu v njihovom imenu predstavili mladi
/Osnovne Sole Jurij Vcga Moravče.

Peti
Gostičevi
dnevi
Vljudno Vas vabimo na slo-
vesnosli v spomin na opernc-
ga pevca Jožeta Gostif a

Petek, 20. februarja,
ob 19.30
SNG Opera in balet Ljubljana
Giuseppe Verdi: LATRAVIATA
Dirigent: Loris Voltolini
V glavnih vlogah: Martina Zadro,
Branko RobinSak, Marko Kobal,
solisti ter zbor in orkester SNG
Opera in balet Ljubljana

Sobota, 28. februarja,
ob 19.30
SNG Opera in balet Ljubljana
GALA KONCERT OPERNIH ARU
Solisti Opere HNK. Zagreb in
SNG Opera in balet Ljubljana
ob spremljavi orkestra SNG
Opera in balet Ljubljana
Dirigent: Igor Švara
Solisti: Sofia Ahmed, Antonija Bo-
roša, Branka Sckulić-Ćopo, Armado
Puklavec, NikSa Radovanović, Sotir
Spasevski (Opera HNK Zagreb) ter
Galia Gorčeva, Mirjam Kalin, Ana
Pusar-Jerič, Marko Kobal in Jure Ku-
šar (SNG Opera in balet Ljubljana)

Nedelja, 7. marca,
ob 11.00
Cerkev Marijinega rojstva I lomec
SPOMINSKA SVETA MASA
Ljubljanski Skof msgr. Alojz Uran

Zoltan Kodaly: Missa brevis
Slovenski komorni zbor
Dirigent: dr. Mirko Cuderman

Nedelja, 7. marca,
ob 17.00
Kulturni dom Franca Bernika
Domžale
SLAVNOSTNI KONCERT
Mladi operni solisti Opere
HNK Zagreb ter SNG Opera in
balet Ljubljana
Tamara Fclbinger, Lana Kos,
Martina Silić, Ozren Bilušić,
Alen Rusko (Opera HNK Za-
greb) ter Ariana Debeljak, Vera
Danilova, Ivan Andres ArnSek,
Matej Strah, Silvo Škvarč, Matej
Vovk (Operni studio SNG Opera
in balet Ljubljana pod glasbenim
vodstvom Vitomirja Marofa)
Klavirska spremljava: Nina
Cossetto in Gianluca Marciano

Nedelja, 14. marca,
ob 11.30
Opera HNK Zagreb
GALAKONCERT OPERNIH ARU
Solisti SNG Opera in balet
Ljubljana ter solisti Opere HNK
Zagreb ob spremljavi orkestra
Opere HNK Zagreb
Dirigent: Zoran Juranić
Solisti: Sofia Ahmed, Antonija
Boroša, Galia Gorčeva, Mirjam
Kalin, Ana Pusar-Jerič, Branka
Sekulić-Ćopo, Marko Kobal, Jure
Kušar, Armando Puklavec, Nikša
Radovanović, Sotir Spasevski

Ponedeljek, 29. marca,
ob 19.30
Opera HNK Zagreb
Giuseppe Verdi: DON CAR-
LOS
Opera HNK Zagreb pripravlja
novo postavitev opere G. Verdija,
ki jo bo režiral belgijski režiser Jean
Louis Grind, dirigiral Ci. di Mauro,
v vlogi Filipa II. pa bo nastopil
basist Paata Burchuladze
Kulturno druStvo Jože Gostič
Homec, DruStvo prijateljev za-
grebSke Opere, SNG Opera in
balet Ljubljana ter Opera HNK
Zagreb
Pokrovitelj Občina Domžale

Već na strani 17, informacije o pri-
reditvah po tel.: 051 - 319 - 675.

Dobimo se na DOMŽALSKEM TRŽNEM PROSTORU ob ljubljanski cesti
ob koncu makedamskega paridrtiča - vsak dan, razan ob nedeVah,

od 8. do 15. ure, ob sobotah od a do 16. ure. Dobrodošli

li tudentski

ervis

Domžale
ljubt|»nskii c, 70
tel: 01/72 n 790
g»ni: 011/841841

nnVtnAninrt '
Vse 0 dohodnlni TI Mn prokn p ŠludpnKk*«;«!
Servisa i/vei:
>v ouknem e-*arvlsu M.I www.studentskl-5ttYlj.com.
> na brezplačnt tet. it. ofto12 04, od 9. do i|>. ure in
>v vseh naslh poslovalnlcih v W>u dclovnlh ur.

www.studentski-servis.com

Slavnostna akademija
ob slov enskem
kulturnem prazniku
V petek, 6. februarja 2004, je bila v Kultur-
nem domu Franca Bernika ob 18. in 20. uri
slavnostna akademija, kulturni dogodek,
v katerem so se v celoto zlile umetniška
beseda, glasbena govorica, slavnostne
misli in multimedijska predstavitev, kar so
pripravili: Ales Valič, izbor besedil in irf-
terpretacija; Igor Leonardi in Jerko Novak,
izbor glasbe in izvedba, Matjaž Marinič,
video posnetek, Jure Matičič, izdelava
projekcije; akademijo pa sta režirala Mi-
lan F. Marinič in AleS Valič. Misli slikarja
specialista mag. ČRTOM1RA FREL1HA,
izrednega profesorja Pedagoške fakultete v

Ljubljani, posvećene slavnostni akademiji,
so bile posredovane multimedijsko ob iz-
delavi in odtiskovanju »PreSerne« grafike
z napisom KULTURAA, v tehniki kolagra-
fije. Slikar Črtomir Frelih je poudaril, da
vidi resnejši kulturni premik pri Slovencih
takrat, ko bo odpadla potreba po kulturnem
prazniku, narasla pa potreba po skrbi za
živo kulturo med nami, kar se bo odražalo
v zakonodaji, naklonjeni tako ustvarjalcem
kot potrosnikom in investitorjem. Do takrat
pa je zaželel vsem obiskovalcem prijeten
kulturni praznik in kulturno ćelo leto.

Sati Kos

Ptftetti na www.ilomzale.si,
kjtr toste m i l i n a , kar morate vedeti

0 življenju In selu Občine Domžale.
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• 1 vetniki in svetnive na)već .skrhi namenili
/>/• .. /Uve kriiiiča medmagistralno vesto Mari-
bor Izubijana hr Oomiak-Kamnik, ki naj bi v hliinji
f/rihednosti doiivelo cclovito obno\'<>, /H/višali so cene
vrtcev ter spmjeli program prireditev v obćini Dom&ale
v letu 2(lt)4 Predlogu Hroraćuna Obvine Uomžale za
leto -tlD-i MI se latili na li. seji, kije bila 11. februarja
2004. :iiin \v(" o Icj se/i vfirihodn/i stevilki

Stran I

E_t 25. februar - stavka

Sedem industrijskih sindikatov pri Zvezi svobodnih
s'mdikatov Slovenije bo 25. februarja ob II. uri izvedlo
ojHizorilno stavko. Ore za prvo opozorilno stavko v nizu
ncipovedunih stavkovnib aktivnosti, ki so jih sindikati
sprožili zaradi delodajalske blokade ponajanj o tarifnih
pnlo^dh panožnih kolektivnih pogodh.

Strantrn Litera nagrajuje

Poišfite danasnjo stran z nagradno krilunkt) Student-
ske zaloibe Litera iz Maribora ter preverite, ali ste med
,„„,,,,,,;„ i f, il, ,,/; •!;,/.• I,,1,1,, i,viri fKKlkusite Iliji

i •n/iine nay,rade
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Kivni parna „(/ prijavo škinJe zaradi suše v letu Jftftj ter
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.no tek'komum-
vedeti o vašem

Zavod za šport in rekreacijo
Domžale ter Sportna zveza
Domžale podelili priznanja za
leto 2003

» i l i f e i ! e ž i 8 r a c l I Kamnlk i Litija | Zagor|e | Sevnica

Od ener-
gije se je
bliskalo

Zavod za Sport in
rekreacijo Uom-
žale je skupaj /
Športno /ve/o
Domžiilc pripravil
priredilev. na kalcri
so vsem uspeSnim
Sportnikom za do-
sezke v letu 2003
podelili medalje in
razli-čne plakete.
Letošnjo nagrado
za življenjsko delo
na področju sporta
je iz rok Županje
Cvete Zalokar
()ra?,em prejel
l.eon Štiflar. čigar
delo je pomembno
vplivalo na ra/voj
in delovanje več
športnih dnišlev,
med njimi zlasii
na delo Strclskcga
društva Domžiile.
Planinskoga dru-
štva Domžale, po-
mcmhcn pa je tuđi
njegov prispevek
k razvoju športii v
Obćini Domžalc.
Čestitamo!

Več na strani 14!

14. Pustili karneval
na Viru 2004
Pustna sekcija Strlček Iz Vira pri Domžalah letos
organizira že 14. tradicionalni pustnl karneval
In vas vabi, da se jlm pridružite:

Sobota, 7. februar 2004
09.30 Postavitev Strička.

Pustna sobota, 21. februar 2004
20.00 Pustno rajanje z Vilijem Resnikom in
njegovim bendom.
24.00 Razglasitev in podelitev nagrad desetim
najizvirnejšim maskam.

Pustna nedelja, 22. februar 2004
10.00 OtroSki živ-žav z Damjano Golavšek.
14.00 Tradicionalni pustni karneval točno
ob 14. uri in 14 sekund.
16.00 Zabava z ansamblom Vrhovci.

Pustni torek, 24. februar 2004
16.00 NajstniSki idoli B.B.T.
17.00 Zabava z ansamblom Modrijani in
humoristko Mamo Manko.
18.00 Pokop pusta s slovesno maso.

Stran 19

Vse kar še ne veste, Je na naši
spletnl strani wwwjtrlcek.com.

Pustna sekclla Strlćek. Vir

ŠTAMPIUKE
www.8-9raf.Sl
01 721-91-70 »-gffg.lol.nrt
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Doberdan,
dragi bralci
in bratke,
januar, za katerega smo vsi pre-
pričani, da je najdaljši mesec v
letu, je /a nami. Ostali snio tuđi
brez snega. ki je kar lepo pobe-
lil vse okoli nas, pa se tuđi hitro
posluvil. laku je kakšen dan žc
prav pomladili in tišti najbolj
zagnani si) /anesljivo že našli
kakšen pomladili teloh in i
njim ra/veselili koga od bližnjih
ali pa le sebi polepšali dan.

Tuđi mi se trudimo, da bi vani z.
našim Slamnikom polepšali dan.
No. ču ne že polepšali, pa naredili
vsaj maice radov cdnega za v se naše
bralce in bralke, ki vsake tri leđne
polistate po lokalnom glasilu
Občinc Domžalc. Uredništvo še
vedno dela v okviru Kultumega
doma Franca Bcrnika Domžalo.
ki mu je Občina Domžale zaupala
izdajateljstvo časopisa, ki se še
vedno tiska v podjetjti Sot, spre-
meinba pa je pri njegovom »po-
stavljanju«, saj to od novoga leta
dalje delajo v podjetju Ir image,
Podgorje, ki so našim braleem in
bralkam žc pozirani, saj je njiho-
vo delo tuđi zbiranje in i/delava
oglasov, s katerimi zagotavljamo
delno pokritje stroškov izdajanja
našega časopis:!.
Tuđi \ tokratni drugi šlevilki
Slamnika boste našli vrsto pri-
spevkov, med njimi je nekaj veo
lakih s področja kulturo, saj smo
izšli prav v dnoh okoli kultur-
noga praznika, na katerega vas
opo/arjamo ludi z naslovnici),
v onom od prispev kov pa se
tuđi sprašujemo. alt je morda
naš \eliki pesnik kdaj obiskal
Oom/ale. Prečoj prispevkov
smo prejeli iz naših društev,
ona stan jo tokrat premalo za
Pisma bralocv, kjer najdete ludi
odmeve na prispevke v prejšnji
šlevilki, tuđi tokrat ne gro brez
javnih povabil Občine Domža-
le. Če pa boste dobro pogledali,
boste lahko ugotovili, da vam
predstavljamo vrsto deklet in
žena tor se tuđi tako pripravlja-
mo na praznične dni v marcu,
ki so tradicionalno namonjeni
lepšemu spolu.
Kot že nekaj let doslej, vas ludi
tokrat vabimo, da uredništvu
posredujete vaše čestitke ob
teli praznikih dnovu žena in
materinskom dnevu, da nam
pošljolo kalero od pesmi. ki jih
na temo naših ljubili mani nikoli
ne /manjka, veseli pa borno ludi
čestitk naših najmlajših, ki jih
vabimo, da čestitkam priložijo
tuđi fologralijo. Z vsemi temi
prispevki borno skušali napol-
niti eno stran, zato pohitite.

'Ve pozahile, da tretja števil-
ka SLAMNIKA v letu 2004
iziđe 5. mana 2004, vaše
prispevke, po motnosti na/
ne bodo daljši od ene strani,
priložite pa jim fotografije,
pi lčakujemo do vključno 23.
fchiuarja 2004 - na diske-
tah ali po elektronski pošti
vera.vojska@domzalesi ali
info(ii,kd-domzale.si.

Vsem našim učeneem, dijakom
in studentom želimo prijetile,
pesti c. zimskoga veselja in sroče
polne lor varne počitnice, vsoni
pa ponujamo pnjeteu trcnutek
ob naslednji iskreni želji Za
kaj. za lep dan....
V svelu neskončnih možnosti.
Vam želim, da se \edno odločite
za pravo!

Odgovorna urednica

Slavnostna akademija ob
slovenskem kultu rnem prazniku
V petek, 6. februarja 2004, je
bila v Kulturnetn domu Fran-
ca Bernika ob 18. in 20. uri
slavnostna akademija, kultur-
ni dogodek, v katerem so se v
celoto zlile umetniška beseda,
glasbena govorica, slavnostne
misli in multimedijska pred-
stavitev, kar so pripravili:
Aleš Valič, izbor besedil in
interpretacija; Igor Leonardi
in Jerko Novak, izbor glasbe
in izvedba, Matjaž Marinič,
video posnetek, Jure Matičič,
izdelava projekcije; akade-
mijo pa sta režirala Milan F.
Marinič in Aleš Valič.

Slovenski kulturni praznik je
morebiti pravi trenutek, da
zaustavimo svoj hitri tempo
življenja, se za trenutek usta-
vimo in morda vsaj ob tej pri-
ložnosti opravimo svojo letno
inventuro lastnega odnosa do
kulturnih vrednot. Premalo bi
bilo samo ugotoviti število pre-
branih knjig, obiskov kulturnih
prireditev, ogledov razstav, mu-
zeja kulturne dediščine... Naše
lastno kulturno in duhovno
bogastvo se kaže tuđi v odnosih
do ljudi in do okolja. Predvsem
pa KULTURA JE NAČIN ŽIV-
LJENJA.

Odbor za kulturo, šport in dejav-
nosti društev je predlagal, da ob tej
priložnosti spregovori slikar speci-
alist mag. ČRTOMIR FRELIH, iz-
redni profesor Pedagoške fakultete
v Ljubljani. Njegove misli, posve-
ćene slavnostni akademiji, so bile
posredovane multimedijsko ob iz-
delavi in odtiskovanju »Prešerne«
grafike z napisom KULTURAA,
v tehniki kolagrafije. Stil te grafi-
ke, kjer po zraku letijo trije veseli
možje z dežniki, je da bi Županjo
in občinske svetnike ćelo leto opo-
minjala na kulturo in ne samo ob
tej priložnosti. Slikar je poudaril,
da ima ob vsakem 8. februarju slab

občutek, saj se mu zdi, da gre za
obred, kjer narod ritualno obnovi
in potrdi svojo kulturnost. Politika
pa se oddolži z nekaj nagradami
in dela prostim dnem. To idilično
simbiozo naroda in politike občas-
no zmoti le kak umetniški nergač,
ki zavrne nagrado ali namesto
pričakovane hvalnice izreče par
kritičnih besed. Podoba ni le po-
dročje lepega - je tuđi točka moči.
Kdor kontrolira podobo, ta ima ob-
last. Tuđi demokracije nišo imune
pred takimi polastitvami piše Lev
Kreft. Seveda danes ne gre za bru-
talno cenzuro. Sodobna gospostva
so iznašla mehko varianto aneste-
tične umetnosti, ki od gledalca ne
zahteva nobenega napora naspro-
tno - zaziblje ga v pasivno ugodje.
Klasična slika s trdno formo, ki
nagovarja k premisleku, danes
morda ni preveč zaželena. Pri tem

je slavnostni govornik opomnil na
kolega Muhoviča, ki opaža tri glav-
ne premike, ki se danes dogajajo:
- od umetniškega predmeta k
dogodku
- od ustvarjalnega k primerjalnemu
- od resnega k zabavnemu.

Ti premiki so trenutno ugodni za
gospostva, dolgoročno pa škodljivi
in neproduktivni. Slikar vidi res-
nejši kulturni premik pri Slovencih
takrat, ko bo odpadla potreba po
kulturnem prazniku, narasla pa po-
treba po skrbi za živo kulturo med
nami, kar se bo odražalo v zakono-
daji, naklonjeni tako ustvarjalcem
kot potrošnikom in investitorjem.
Do takrat pa je zaželel vsem obis-
kovalcem prijeten kulturni praznik
in kulturno ćelo leto .

Saša Kos

Iz Urada Županje

Kdaj naše občine
večkrat na
Televiziji Slovenija
Kor je kar nekaj občanov in ob-
čank poklicalo na občino, ćeš da
ugotavljajo slabo pokritost Občine
Domžalc s strani TV, pogrešali so
zlasti javljanja novinarja Mira
Štebeta, in ker se je tuđi sicer
ugotavljalo, da je večji del osrednje
slovenske regije (občine ob Ljub-
ljani) medijsko slabo pokrit, zlasti
s strani Televizije Slovenija, so se
na pobudo Županje Cvctc Zalo-
kar Oražcm v Domžalah sestali
vodstvo RTV Slovenije ter župani
občin Domžaie, Kamnik in Trzin.
Delegacijo RTV Slovenije je vodil
generalni direktor Aleks Štakul, v
njoj pa je bil tuđi Boštjan Lajevic,
urednik informativno izobražcval-
nega programa.

Prisotni so ugotovili, da je bilo
območje, na katerem živi blizu
100.000 prebivaleev, v preteklosti
korektno pokrito /javljanjem novi-
narja Mira Štebeta, z njegovim od-
hodom pa se je število prispevkov
o dogajanjih v lokalnih skupnostih
bistveno zmanjšalo. Tako Županja
kot oba župana so opozorili na
nujnost prisotnosti dogodkov iz.
omenjenih in drugih občin v od-
dajah TV Slovenija, pri tom pa so
podali tuđi pobudo, da bi to območ-
je pokrival novinar oz. novinarka,
ki ga dobro pozna, zagotovili pa
so tuđi sodelovanje občin. Tako
direktor Aleks Štakul kot urednik
Boštjan Lajcvic sta se strinjala, da
je potrebno nacrtno poskrbeti za

prisotnost dogodkov iz. življenja
in dela občin okoli Ljubljane v
oddajah RTV Slovenije, kjer sicer
področje radia uspešno pokriva no-
vinar Malja/ Brojan. Povedala sta,
da tuđi v okviru spremeinb zaradi
vstopa v Kvropsko skupnost, raz-
mišljaju o nekaterih spremembah,
v katerih vidijo veliko priložnost
za večjo informiranost gledaleev o
dogajanjih v lokalnih skupnostih.
Ena od možnosti je tako obliko-
vanje osrednje slovenske oddajc
SLOVI'-NUA DANHS, v kateri bi
zajeli življenje in delo v posamez-
nih regijah, druga pa oblikovanje
ljubljanskoga dopisništva, ki bi v
večji meri /agotavljalo prisotnosl
dogodkov iz naših občin na Tele-
viziji Slovenija.

Pogovor je pokazal, da se tako
župani na eni sirani kot RTV
Slovenija na drugi strani /avedajo
pomembnosti pokritosti radia in
televizije z dogodki iz lokalnih
skupnosti, zato lahko v kratkom
pričakujemo pozitivne spremembe
na tem področju.

0. U.

SIAMN1
Slamnik je glasilo Občine Domžale inje nadaljevalec tradicije časopisa Domžalec,
ki je izhajal v letih 1925 (5 številk), 1929 (2 številki), 1934 (1 štcvilka), 1935 (1
številka). Domžalee je izšel še v letu 1958 (I Štcvilka), nato pa je 5.11.1962 pričcl
izhajati Občinski poročevalec inje redno izhajal vsc do 21. marca 1991, ko seje
preimenoval v Slamnik. Medij SLAMNIK je pisan v razvid Medijcv, ki ga vodi
Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 355.
Odgovorna urednica VERAVOJSKA Tel.: 72-20-100 (041) 634 505. Pomoćnik
odgovorne urednice ŽIGA ČAMERNIK, člani uredništva: SAŠA KOS, JANEZ

ST1BR1Č, BOGDAN OSOLIN, DAK.IA ANDRL.IK A, HRliAN ŽNIDARŠIČ,
METKA ZUPANEK in ROK RAVNIKAR. I.eklorica: IRLNA STA KIČ
Uredništvo glasila SLAMNIK je na Ljubljanski ceti dl v Domžalah. Ured-
ništvo ERNA ŽAB.IEK KOČAR,' 722-50-50, fax: 722-50-55, c-mail:
infofekd-domzalc.si
URADNE URE: od ponedeljka do petka od 9. do 13. ure, ob sredah ludi
od 14. do 16.
Glasilo izhaja v nakladi 12 000 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva brez-
plačno. Na podlagi Zakona 0 DDV (Ur. list RS, Stev'. «9/98) sodi časopis med
proizvode, za katerc se obračunava DDV po stopnji 8.5%. Priprava za lisk: IR
image d.0.0., Podgorje 61b, 1241 Kamnik. lisk: Set d.d., Vevška c. 52, 1260
Ljubljana Polje.

Predstavljamo občinskega svetnika

Roman
Lenassi:
»Predvsem
se zavzemam
za interese
domzalskih
občanov.«

1 » * . P

N.Si
Nova Slovenlla

Ohkin&ki odbor Meitgeš

Domžalskim občanom in
braleem Slamnika nisi povsem
neznan, saj si se v družbeno in
politično dogajanje naše ob-
čine aktivno vključil že pred
desetimi leti. Med mnogimi
zahtevnimi nalogami, ki si jih
opravlja) kot občinski svetnik,
si leta 1998 sprejel tuđi podžu-
pansko mesto. Leta 2002 si že
drugič kandidiral na listi Nove
Slovenije in bil ponovno izvo-
ljen. Manj pa te Domžalčani
poznajo po zasebni plati. Na
kratko se predstavi!

Rodil sem se v Ljubljani leta
1949, kjer sem preživel tuđi
svojo mladost. Skupaj s starši,
sestro ter starimi starši sem
živel na Viču. Maturiral sem na
Gimnaziji Vič, kasneje pa sem
studij nadaljeval na Fakulteti za
elektrotehniko. Pri petindvajse-
tih letih sem se poročil in se nato
leta 1980 skupaj z družino pre-
selil v Domžale. Živim v prijet-
nern naselju Zaboršt, kjer je tuđi
veliko možnosti za rekreacijo in
sprostitev.

Kje si zaposlen in kakšno je
tvoje delo?
Kot univerzitetni diplomirani
elektroinženir som zaposlen na
sedežu Telekoma Slovenije, d.d.

v Službi za vzdrževanje sistetnov
govornih in podatkovnih komuni-
kacij. Moje področje dela so poda-
tkovna omrežja, kot so Omrežjc z
blokovnim posredovanjem, ATM
omrežje in v zadnjem času zelo
hitro rastoče širokopasovno ADSL
omrežje, ki omogoča dostop do
Interneta. Ta služba je nekako
postala že družinska tradicija, saj
sta že moj oče in stari oče delala v
nekdanjem PTT-ju in me tako že v
mladosti navdušila za ta poklič.

Služba te je pripeljala tuđi v
učiteljski poklič, in sicer med
predavateljc strokovnega pred-
meta, kajne?
Res je. Že petindvajset let hono-
rarno učim na Srednješolskem
centru za pošto, ekonomijo in
telekomunikacije. Ko se je na tej
soli začel uvajati tuđi višješolski
program, sem pri nastanku Višje
sole za telekomunikacije tuđi ak-
tivno sodeloval. Sedaj teče že peto
leto, odkar tam tuđi predavani.

Za kaj si pravzaprav vstopil v
aktivno politiko, predvsem v
strankarsko življenje naše ob-
čine?
Že vedno me je zelo zanimalo po-
litično dogajanje v Sloveniji, zato
sem se leta 1994 pridruži I stranki
SKD, ki je bila najbližja mojim
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Prva seja Občinskega sveta Občine Domžale v letu 2004

O prenovi križišča, novih
cenah vrtca. nraznikih
ter programu dela
12. seja Ohčinskcga sveta Ob-
čine Domžalc se je 17. januar ja
2004 pričela s pozdravom Tonija
Dragarja, podžupana, ki je bil
tuđi tokrat predsedujoči. Svetni-
ki in svetnice so po razpravi dr.
Romane Jordan C'izclj, SF)S, ter
petminutnem odmoru, ki ga je /a
pregled dela zapisnika II. seje, ki
so ga prejeli na klop, predlagat
Roman kuriiiaiišek, SDS, spre-
jcli zapisnika II. in 12. seje ter
njunih nadaljevanj.

Kako do bolj urejenega
križišča?
Krajšo uvodno informacijo o od-
vijanju promela na križiSču cesta
R.3-644 in R2-447 v Domžalah
(križišče cest Kamnik-Domžalc-
Ljubljana) je najprej podal Iztok
Obrcza, načelnik Oddelka za
komunalne zadevc, simulaeijski
model pa je predstavi! Toma/
(iuzclj. Projekt za nizke gradnje
Ljubljana. Omcnjcno križišče do-
slej onemogoča zavijanje iz sineri
Trzina v smer Kamnik ter iz smeri
Kamnika levo v smer Maribor in
luko povzroča inočne prometne
tokove na bližnjih lokalnih ceslah
(Slomškova, Kcttcjeva, Češminova
Ud), v smeri Domžale Jarše pa

je potrebno urediti tuđi ustrezne
kolesarske površine in hodnike ter
varne prehode za pešec. Občina
Domžale in Družba za državne
ceste sta se na podlagi izvensodne
poravnave dogovorili za ureditev
omenjenega križišča, za katerega
so pripravljavci gradiva predlagali,
da je najprimemejša idejna rešitev
v izvennivojskcm križanju cest, ki
omogoča največjo vozno hitrost
skozi križišči. Problem sedanjega
križišča bi urejali z dvema sema-
foriziranima križiščema, razvrstil-
nimi levimi pasovi za zavijanje
ter ureditvijo pasov za pešce in
kolesarje.
V razpravi so sodelovali: Roman
Kurmanšck je kot predsednik pred-
stavil stališča Odbora za komu-
nalne zadevc; Jancz Stibrič, SDS,
ki je opozoril na problemaliko
nekaterih bližnjih lokalnih cest ter
potrcbnosl za zagotovitcv prome-
tne varnosti kolesarjev in pešcev;
dr. Romana C'izclj Jordan, SDS, ki
pogreša analizo prometne varnosti;
Pavel C'erar, SDS, predlaga cclo-
vilo rešitev prometne problematike

krožišča ali semaforizacija; Ro-
man Kurmanšek, SDS, je vprašal,
kdo je investitor; Anton Prcskar.
LDS, pa je dejal, da naj občina le
pripravi vsc strokovne podlage za

nazorom. Koje leta 1998 prejšnji
Podžupan odstopil, so me v stranki
Predlagali za novega podžupana.
Zame je bilo to priznanje za moje
delo v stranki in izziv, ki sem ga z
veseljem sprejel, hkrati pa sem to
čutil tuđi kot dolžnost do stranke, ki
sem pripadal. Funkcijo podžupana
sem opravljal do konca mandata ne-
profesionalno. To je bilo moje prvo
aktivno delovanje v politiki. Na
drugih lokalnih volitvah leta 1998
sem na listi SKD pri.šel v občinski
svet in bil izvoljen za vodjo Odbora
za (inance. Ko je leta 2000 prišlo
do ustanovitve nove stranke Nova
Slovenija, sem se takoj aktivno
vključil v njeno nastajanje in bil
tuđi ustanovni član stranke. Sem
tuđi član Občinskega odbora N.Si
Domžale, kjer opravljam delo taj-
nika. Na listi N.Si sem bil leta 2002
ponovno izvoljen v občinski svet.
Tuđi v mojem drugem mandatu
sem član Statutarno pravne komisi-
je in predsednik Odbora za finance
in premoženje. Tako sem v teli lotih
kar dobro spoznal delo v občinskem
svetu. Svoje delo jemljem resno,
zato se na vse seje občinskega sveta
dobro pripravim.

Kaj meni* o prispevku opozicij-
skih strank v Občinskem svetu?
Pri delu v občinskem svetu opažam,
da se veliko svetnikov, predvsem
članov policijskih strank, na seje
ne pripravlja. Posledično tuđi v
razpravah malo sodelujejo in pri od-
ločitvah glasujejo le po želji vodilne
stranke pozicije. Ker so številčno
v premoči, se opozicije (tvorijo jo
stranke N.Si, SDS in SLS) ter nje-
nih predlogov in amandmajev ve-
likokrat ne upošteva. Predvsem se
to vidi pri sprejemanju proračuna.
Odbor za finance in premoženje, ki
ga vodim, ima pomembno vlogo pri
sprejemanju proračuna, zaključnoga
računa ter pri sprejemanju novih
cen. Kljub temu se stališča odbora,
kadar nišo po želji pozicije, ne upoš-
teva, kot npr. pri zadnjem dvigu cen
komunalnih storitcv. Po mojem
mnenju je to v veliko Škodo občini,
saj lahko pri takem delu hitro prc-
vladajo le interesi ene skupine ljudi.
Upam, da bodo volivci opazili, kaj
se dogaja v občini in to pokazali
na prihodnjih volitvah.

Kakšno je tvoje osnovno vodilo
pri delu v občinskem svetu?
Pri svojem delu v občinskem
svetu in v obeh odborih se pred-
vsem zavzemam za interese
domžalskih občanov. Poskušam
pripomoči k razvoju občine.
Želim si, da bi bilo življenje
v naši občini prijetno, zdravo,
športno...

Letosnje leto je pomembno vo-
lilno leto. Pred nami so najprej
volitve slovenskih poslancev v
evropski parlament, jeseni pa
$e v slovenskega. Kako se pri-
pravlja na volilne izzive Nova
Slovenija?
Letos je zaradi obeh volitev res
pomembno leto. Zelo sem vesel,
da bo na listi kandidatov Nove
Slovenije za poslance v Evrop-
ski parlament tuđi naš dr. .lanez
Vasle, svetnik N.Si in nekdanji
svetovalec na Veleposlanstvu
RS v Grčiji. Prepričan sem, da
bo dosegei dober rezultat. Tuđi
na volitve v državni zbor se v
občinskem odboru N.Si skupaj
z regijskim odborom Ljubljana
vzhod že pripravljamo. Imamo
že nekaj evidentiranih kandi-
datov.
Želim si, da bi volivci opazili
naSe zavzeto delo. Upam, da se
bodo politična razmerja spre-
menila, in da se bodo stranke
slovenske pomladi na volitvah
za evro poslance in državni zbor
dobro odrezale.

Ti sploh ostane kaj prostega
časa, kako se sprostiš po na-
pornem delu?
Prostega časa ni na pretek, ven-
dar pa tega skušam čimbolj ak-
tivno preživeti. Rad se odpravim
v planine ali na sprehode v nara-
vo. Večkrat obi.ščem tuđi klasič-
ne koncerte in gledališče. Poleg
tega me zelo zanima umetnostna
zgodovina, zato sku.šam vsako
leto obiskati kakšno mesto s
kulturno tradicijo. Po napornem
delu v službi pa m e z e l 0 sprosti
delo na vrtu.

Hvala za pogovor. In še veliko
uspešnega dela in sprostitvenih
trenutkov!

Bogdan Osolln

rekonstrukcijo križišča, finančna
sredstva pa mora zagotoviti drža-
va. Po pojasnilih Iztoka Obrcze,
Igorja Guzelja, Županje Cvcte
Zalokar Oražem ter Fdvarda Jcšcl-
nika, tajnika občine ter direktorja
občinske1 uprave, je Občinski svet
na predlog Jancza Stibrića, SDS,
ki je predlagal nov predlog sklepa,
odšel na krajši odmor. Po njem so
svetniki in svetnice z 18 glasovi
ZA in 3 PROTI sprejeli predlagani
predlog Občinske uprave z nasled-
njo vsebino:
Občinski svet Občine Domžale se
strinja z idejno rešitvijo prometno
tehnične ureditve križišča cest
R3-644 in R2-447 v Domžalah in
pooblašča Županjo, da nadaljujc po-
stopek za izvedbo.

SDS, ki je tuđi podprla predlagani:
sklepe Simona Mavsarja, pa je po-
vedala, da zaupa predstavnikom v
svetih vrtcev, hkrati pa je želela
natančnejšo opredelitev uprave do
prcdloga visine cene; mag. Jožica
Polanc, LDS, se je zavzela za
enotno ceno. Županja Cveta Zalo-
kar Oražem je v daljši informaciji
podrobno predstavila problematiko
cene programov, kjer ni argumen-
tov za sprejem diferencirane cene,
predstavila pa je tuđi svoja priza-
devanja v odnosu do pristojnega
ministrstva. V nadaljevanju raz-
pravc je Roman Kurmanšck, SDS,
dejal, da ceni prizadevanja vrtcev
za znižanjc stroškov, ter prcđlagal,
da se povečane cene sprejmejo na
naslednji seji, ko bi pred spreje-
mom cene vrtci predstavili ukrepe
za racionalizacijo stroškov; Lovro
Lončar, SDS, je predlagal nov

iiiiiu potichumi, ki je \kijiucn v
redni oddelek vrtca, Županja do-
loči o/. potrdi ceno programa na
podlagi utemeljenega predloga
vrtca.
3. Vrtec Domžale naj takoj pri-
stupi k racionalizaciji posamez-
nih stroSkov materiala in storilev.
ki nišo povezani z dislokacijo.
4. Vrtec Domžale in Vrtec UrSa
naj takoj pristopita li korekciji
finančnih planov za leto 2004 in
ju predložita ustanovitelju do 05.
februarja 2004.
5. Vrtci oblikujejo posamezne
vrste oddelkov v skladu s prvim
in drugim odstavkom 17. člena
Zakona o vrtcih, le izjemoma
pa oblikujejo tuđi druge vrste
oddelkov (kombinirani, otroci
starosti 3-4 leta), ki jih določa
peti odstavek istega člena za-
kona, izključno takrat, ko je to

Nove cene vrtcev
V obširnem gradivu so vodslva
Vrtca Urše, Vrtca Domžale, Vrtca
Dominik Savio Karitas, Zasebncga
vrtca Mali princ ter Osnovne sole
Roje utemeljili predlog ra/lićnih
povodanj cen svojih programov
Občinska uprava je pripravila svo-
je mnenje, v katerem predlaga, da
se še naprej obdržijo enotne cene
vrtcev, saj bi tako vsem staršem
zagotovili enotno ceno za enak
program. V uvodni informaciji sta
problematiko obširno predstavili
Darka Bitcnc, direktorica Vrtca
Urša, ter Marija Jcrina, direktorica
Vrtca Domžale, ki sta predvsem
poudarili, da je v ceni vrtca cea
75% plač zaposlenih, 5% ostalih
stroškov dela, 5% prehrana otrok,
na ostale stroške pa lahko vplivajo.
Cene programov vrtcev so se naza-
dnjc povećale z 10. aprilom 2003,
medtem pa je pričel veljati novi
Pravilnik o metodologiji za obli-
kovanje cen programov v vrtcih. ki
i/vajajo javno službo.
V razpravi so sodelovali: Andrcja
l'ogačnik Jare, ki je kot predsednica
predstavila slališče Odbora za dru-
žbene dejavnosti; Šaša Kos, LDS,
ki jo je zanimalo, koliko slaršev ne
plačuje vrtca in kakšne so sankcije;
mag. Majda Pučnik Rudi, SDS, ki
je vprašala o slroških za svetovalna
in računovodska dela lcr o finanč-
nih posledicah za staršc in občinski
proračun ter kaj nepovećanje cene
pomeni za vrtec; Simon Mavsar,
LDS, ki je predlagal, da se občina
in Županja bolj angažirata pri opo-
zarjanju pristojnega ministrslva in
države na spreminjanje normativov
in standardov, ki povečujejo stroške
predvsem lokalnim skupnoslim;
zavzel se je za preučitev možnosti
uvedbe sistema diferenciranih cen,
subvencijam posameznih vrtcev ler
predlagal konkretne sklepe; Franci
(ierbec, ZI.SD, je razpravo Simona
Mavsarja podprl in predlagal, da
vrtci prcverijo možnosti zmanj-
ševanja stroškov ter k njihovom
zniževanju pristopajo selektivno,
vprašal pa je tuđi, kakšen je vpltv
upoštevanja premoženja na visino
plačil staršev, hkrati je predlagal
sprejem normativov za preostale
stroške; mag. Milan Pirman, LDS,
se ni strinjal, da vrtci lahko vplivajo
le na cea 15% visine cene progra-
ma, onako pa ga je zanimal vpliv
novega načina obremenitcv slaršev

upošlevanje premoženja; Hrane
Poznič, DeSUS, je prepričan, da
je denar v javnih vrtcih skrbno po-
rabljen; dr. Romana Jordan C'izclj.

ii |ainl '>r • svet na e m
od naslednjih sej.
10. Občinska uprava naj na prvo
sejo občinskega sveta, sklicano
po roku iz vsebine četrtega skle-
pa, uvrsti točko dnevnega reda,
namenjeno seznanitvi s korigi-
ranimi h'nanćnimi plani Vrtca
Domžale in Vrtca Lrtia, prikazu
nesporno ugotovljenih lastnih
cen javnih vrlcev z upoStevanjem
spremenjenega pravilnika ter de-
litvijo deleža cen med ekonomsko
ceno ter ostalim proračunskim
financiranjem ter predlogom
delitve sredstev za i/vajanje
otroSkega varstva, ki nišo vklju-
čena v osnovno subvencioniranje
programa.

0 odloku za podelitev
koncesije prihodnjič
V nadaljevanju je Otićiiiski svet
Občine Domžale pričel z razpravo
o predlaganem Odloku o pogojih.
postopkih in merilih za podelitev
koncesije na področju opravljanja
gospodarske javne službe »ure-
janje in vzdrževanje občinskih
cest« v drugi obravnavi. s katerim
bi uredili izbiro koncesionarja za
izvajanje omenjene dejavnosti.
V razpravi sta sodelovala Simon
Mavsar, LDS. ki je v obširni razpra-
vi podal ćelo vrsto konkretnih pred-
logov za spremembo posameznih
členov, ter Janez Limbek, N.Si; Na
predlog Edvarda Ješelnika, tajnika
občine ter direktorja obćinske upra-
ve pa je Občinski svet z 19 glasovi
ZA sprejel sklep o prekinitvi točke,
ki se bo nadaljevala na eni od pri-
hodnjih sej.

Program prireditev
Na predlog Odbora za občinska pri-
znanja, proslave in prireditve je po
razpravi Lovra Lončarja, SDS, ki
je predlagal vkljućitev govornikov
ler občinske slovesnosli ob vslopu

sklep! Na vprašanja sta odgovorili
Kristina Slapar, načelnica Oddelka
za družbenc dejavnosti, ki je med
drugim poudarila, da je Občina
Domžale žc doslej delno upošte-
vala premoženjsko stanje staršev,
ter Darka Bitenc kot direktorica
Vrtca Urša. Po odmoru je dr. Ro-
mana Jordan C'izelj, SDS, v imenu
svetniške skupine SDS predlagala
preložilev odločanja o povišanju
cen, tri nove sklepe pa je predložil
Simon Mavsar, LDS. Po razpravi
Županje C'vete Zalokar Oražem. ki
je obrazložila predvsem probleme,
v primeru, da povećane eene pro-
gramov vrtcev ne bi sprejeli, ter
Lovra Lončarja, SDS, ki je po ob-
razložilvi glasu, predlagani sklep
svetniške skupine SDS umaknil, ter
Simona Mavsarja, LDS, je Občin-
ski svet Občine Domžale z večino
glasov sprejel naslednje sklepe:

1. Cene programov vrtcev se
povečajo od 01.02.2004 dalje in
znaSajo mesefno:
• za I. starostno skupino otrok je
cena programa 83.440,00 SIT,
• za II. starostno skupino olrok,
kombiniran oddelek in oddelek
otrok starih od 3 do 4 leta je cena
programa 61.870,00 SIT,
• /a družinsko varstvo je cena
programa 86.200,00 SIT,
• za razvojni oddelek je cena
programa 258.000.00 SIT.
2. V primeru, da nastanejo do-
datni stroški za otroka s poseb-

potrebno zaradi organizacije
dela znotraj posamezne enote, za
kar je potrebno pridobiti soglasje
Županje.
6. Občinski svet Občine Domža-
le priporoča vrtcu s koncesijo,
Mali Princ, da pripravi program
ukrepov za racionalizacijo na po-
dročju stroškov živil, ki jih je čim
prej potrebno ludi realizirati.
7. Občinski svet Občine Domža-
le poziva predstavnike Občine
v svetih javnih vrtcev, da pri
svojem delu primerno zastopajo
interese ustanovitelja. predvsem
na področju racionalizacije in
zniževanja stroskov.
8. Občinski svet Občine Domžale
se strinja in pričakuje, da bosta
Županja in občinska uprava
prevzeli pobudo pri pripravi,
organizaciji in izvedbi vseslo-
venskega srečanja pristojnih
predstavnikov občin, namenje-
nega problematiki izvajunja
dejavnosti otroSkega varslva ter s
tematiko, povezano / ra/delit\ ijo
pravic, obveznosti in pristojnosti
med državo in občinami.
9. Občinski svet Občine Domžale
Županji predlaga, da tuđi v vlogj
postanke državnega /bora RS in-
tenzivira aktivnosti, namenjene
uvcljavljanju sprememh, ki bi
pozitivno \ plivale na nadaljnji
razvoj dejavnosfi otrotkega var-
stva ter racionalizirale tinančne
obveznosti starSev in občin. ()
opravljenih aktivnostih naj župa-

v Lvropsko skupnosl. je Občinski
svet Občine Domžale s 24 glaso-
vi ZA določil naslednji program
proslav in prireditev obunskega
pomena v letu 2004:

8. februar- PREŠERNOV OAIN (SM)-
VENSKI KULTURNI PRAZNIK)
19. april - PRAZNIK OBČINE
DOMZAI.E
27. april- DAN UPORA PROTIOKi:-
PAIORJI
25. junij - DAN DRŽAVNOSTI
26. diumber-1 )AN SAMOSTOJMJSIl

0 programu prihodnjič
V okviru točke Predlog programa dela
Občinskega sveta Občine Domžale za
prve policije 2004 je razpravljal Lovro
Lončar, SDS, ter predlagal dopolnilev
programa z nalogami. ki jih je Občinski
svet sprejel ob obravnavi posamezne
tematike v letu 2003; dopolnitev / da-
tumi, s pregledom realizacije pnigrama
za leto 2(X)3 ter predlagal umik točke,
sicer bo glasoval proti. Po razpravah
Francija (ierbea, ZLSD, in dr. Romane
Jordan C'izelj so se svetniki in svetnice
z 20 glasovi ZA odločili. da tuđi ome-
njeno točko prekinejo in nadaljujejo na
naslednji seji. 12. seja se je zaključila
s točko Vprasanja, predlogt. pobude, v
kateri so sodelovali: dr. Romana Jordan
( izelj, SDS. Stane Kovač, Svetniška
skupina obrtnikov in podjeinikov.ter
Simon Mavsar, LDS.

Vera Vojski

SLAMNIK - februar 2004



OD TU IN TAM stran 4

Alije 8. februar
veseli dan za
slovensko kulturo?

Ali
izbrisujemo
Prešernovo
dediščino?
Vsekakor je zlasti vsakoletni 8. fe-
bruar preizkusni kamen, koliko smo
sploh še Slovenci. Ima pa letošnji 8.
februar tolikor večjo težo, kolikor smo
bliže vstopu v Evropsko unijo. PreSer-
na so v njegovem času označevali za
politisch verdachting ali freigeist, to-
rej za politično nezanesljivega, danes
pa so politično nezanesljivi vsi tišti,
ki kakorkoli izbrisujejo Prešernovo
dediščino, ne glede na to, kateri poli-
tični opciji bi pripadali, kaj ti moralno
nedopustno je vse zmetati v en koš. Ali
borno znali »praznoti ubežati, ki zda-
nje mori«? Sv. Pavel pravi v 1. pismu
Korinčanom, med drugim: »In ko bi
razdal vse svoje imetje, in ko bi žrtvo-
val svoje telo, da bi zgorel, Ijubezni pa
bi ne imel, mi nič ne koristi.«

Nedavno preminuli pisatelj, dramatik in poli-
tik Rudi Seligo - naj bo tuđi s to skromno
omembo počašćen njegov spomin je v
svoji drami Kamenje bi zagorelo v osebi
junakinje Suzane zapisal: »Ta, na nasprotni
strani, s svetlečimi obroci, je bil samo praz-
na mana, goljufiva prikazen, ki se je samo
delala, da je on, ki je bil v pesnici za mojim
hrbtom. na bregu, ki sem ga zapuščala«
tn jaz na tem mestu pravim, ne samo da bi
kamenje zagorelo, ampak da že gon, oziro-
ma da bi zgorelo od jeze, če se ne bi menili
za Prešernovo dediščino, s katero je poviSal
raven slovenskega jezika na evropsko nivo
in nam pokazal, da spadamo v Evropo, ki
je zrasla zlasti iz krščanskili korenin, ki jih
je vsadil Bog s čtoveškim obrazom. In že se
postavlja vprašanje kakor samo od sebe, ali je
Prešeren bil veren. Sicer pa o tem vemo vsaj
to. da je zlasti boemske poete težko »ujeti«
v da ali ne.

Prav gotovo pa je Prešeren veroval v lju-
bezen. Bil je velik oboževalec žensk, sicer
pa, kdo pa ni? Ražen morda nekih spolnih
nepojasnjencev. Ljubil je družabnost, sicer
pa, če Sveto pismo pravi, da vino človeku
razveseljuje, je srce... In se: kdo pa se
drži opredelitve. da ima vse svoje meje?
Prešeren pa je bil tuđi velik prijatelj otrok,
saj so mu le-ti, glede na njegovo radodar-
nost pravili doktor fig. Preseren - po srcu
pesnik, po izobrazbi pravnik... In še kaj
bi se našlo. In vendar je v pisanju revije
VEC prav on tišti Slovenec, ki bi ga najraje
oživili (klonirali). To vprasanje so zastavili
4°4 anketirancem. Oživilo bi ga skoraj 45
odstotka Slovencev, predvsem vprašancev
med 18. in 35. letom starosti, in sicer ne
glede na spol, izobrazbo ali še kaj morda.
In zakaj? Ali morda ne zato, ker utegne biti
narodno prebudniški?
No, vprasanje o oživljanju Slovencev
je resda fantazijsko, toda kljub temu so
rezultati ankete izredno pozitivno pre-
senetljivi in pravšnja lekcija za slovenski
narod in jezik danes. Za Prešernom bi
najraje oživili Leona Stuklja, »asketa, ki
je na orodjih uganjal poezijo« in na tret-
jem mestu »moža (ki je Boga prevedel
v slovenščino« in na četrtem »ateista, ki
je imel občutek, da mu je Bog ves čas za
petami«, kakor je med drugim zapisala
revija VEČ. Torej prvi Prešeren, drugi
Štukelj, tretji Trubar, četrti Cankar...
Kakor se je Ustavno sodišče končno po-
stavilo nad politiko, čeprav še vedno ne-
koliko zavito, tako mora biti tuđi jezikovna
pripadnost oziroma skrb za jezik nad vsa-
kršnim kupljivim političnim vprašanjem,
če hočemo, kot narod, preživeti... In ali ni
prav v tem imperativ Prešemovega dne,
zgolj zunanja slovesnost je kakor obleka,
ki jo po potrebi menjamo tuđi vsak dan. In
če drži, da je Beseda ustvarila človeka in
posebej tuđi slovenskega človeka, je skrb
za slovenski jezik in slovenstvo nasploh,
doma in dmgje, NAŠ DOLG, TOKRAT
POSEBEJ DO Prešema in seveda v princi-
pu do samega Stvarnika; z danlom vendar
ne smemo ravnati pišmeuhovsko, pač pa z
vso prepričljivostjo pri bujenju politično
bolj ali manj zaslepljenega slovenskega
naroda, sploh pa politične vrhuške.

Ivan Keplc

Odlična organizacija in tuđi tekmovalni uspehi

Festival ljubiteljskega filma
in videa Radomlje 2004
31. januar 2004 je bil za vse ljubitelje filma
in videa pravi praznik. Pa ne Ie v Radom-
Ijah, kjer je Foto kino in video klub Mavrica
ob svoji 35-letnici pripravi! Festival ljubi-
teljskega filma in videa, temveč povsod, od
koder so prihajali mladi in starejši ljubitelji
filma, da bi s svojimi izdelki sodelovali ali Ie
pogledali, kaj je novega na tem področju.

Kot vedno doslej so gostitelji tuđi tokrat svoje
delo opravili odlično. Tak je bil že začetek, ko
so izdali kar dve številki BILTENA, uspešno
je bilo nadaljevanje. v katerem je največ dela
opravila festivalska žirija v sestavi Franc Arko,
Maja Weiss in Boris Salobir. Na festival so
prispeli filmi, dolgi do 15 minut. Med njimi
so bili dokumentarni (družinski, planinski,
etnološki ter portreti), nekaj je bilo animiranih,
med igranimi pa kar nekaj odličnih, že kar
»profesionalnih« filmov. Med 15-imi sodelu-
jočimi društvi ter številnimi posamezniki sta
izstopala zlasti Filmski krožek OŠ Nove Jarše
(zlasti na področju animacije) ter skupina KUD

POZITIV - Dijaškcga doma Ivana Cankarja
i/ Ljubljane. Prcdscdnica festivalske žirije,
Maja Weiss. pa je v zaključnom, resnično lepo
urejenem katalogu, med drugim zapisala: »Za
raznolikost in razvoj amaterskega filma na Slo-

venskem se ni bati. Ustvarjalni duh filmskih-
video ustvarjalccv različnih starostnih obdobij
in izobrazb, nosi v sebi nekaj skupnoga biti
aktiven, ustvarjalen, narediti film in z njim ne-
kaj pokazati, povedati. Švelje velik in Ijudje so

Plakete in priznanja sta nagrajencem, med katerlml |e bil tudl Karol Stelner izročala predsednlca
festivalske žirije Maja Weiss ter predsednik Foto kino video kluba Mavrica, Janez Kosmač.

različni, zanimivi in lepi. Takšni so ludi filmi.
Je pa svet tuđi umazan in Ijudje zli. Kar nekaj
letošnjih najboljših filmov je, ki se ukvarjajo z
angažirano problematiko človckovcga vsakda-
na. Med njimi je tuđi odlični, s prvo nagrado
nagrajeni igrani film RAZPRODAJA SREĆE
v režiji Marka I lorvata.«
Prvo nagrado zlato plaketo je prejcl Marko
Horvat, Kud Pozitiv, Ljubljana, za film RAZ-
PRODAJA SRHČF., srebrno plaketo so podc-
lili Bojanu Matjašiču iz istega kluba za film
ALLOY, bronaslo plaketo pa je dobil film
KO RAMENA ZAJEČIJO, samostojnega
avtorja s Ptuja.
Med nagrajenci so bili ludi člani Folo kino
video kluba Mavrica, in sicer:
- diploma za žlahten amaterski pristop:
film Karola Steincrja NAŠ NASLOV: PRE-
ŠERNOVA CESTA I;

posebna pohvala žirije za pristop k filmu:
film Toncta Mullcrja REZI;
- posebna pohvala žirije za dokumentiranje
ljudskih običajev: FKVK Mavrica;

pohvale za filme, ki so dosegli nadpov-
prečne ocenc: IIORUK DEJMO (Tone Mtil-
ler); TO Ml DELI (Mirko Barlič); JE TO LE
IGRA!? (Karol Steiner); BRUT ART (Tone
Miillcr); AVTOMATIZEM (Tone Miillcr);
REŽISER (Tone Muller); PUST (Karol Stei-
ner); SPOMIN NA MARIJO (Karol Steiner);
SINJI UŽIVAĆI (Janez Kosmač).
Gledalci, ki so v Kulturncm domu Radomlje
lahko preživeti kar ćelo sobolno popoldnc, so
imeli kaj videti. Najprcj so si ogledali projek-
cijo pohvaljenih in nagrađenih video filmov,
nato je bila na vrsti spominska projekcija

izbor uspelih filmov iz »zlatega« obdo-
bja slovenskega amaterskega film v super
X lehniki, najbolj slovesen pa je bil večemi
del, v katerem je nastopila ludi skupina vi-
olončelislov SGI5Š Ljubljana pod vodstvom
prof. Zdenkc Kristl-Marinič, Mavričarjcm pa
je vrsla goslov čestitala ob obletnici ter jim
zaželela veliko uspehov ludi v prihodnjc.
l'eslival ljubiteljskega filma in videa Radom-
lje 2004 je pomenil prvi slovesni korak v ju-
bilejnem letu, v kalerem lahko pričakujemo
šc marsikaj, predvsem pa veliko prijelnih
Irenulkov v družbi z našimi mavričarji, ki jim
ob tej priložnosti čestitamo, lako za odličen
festival kot za njihov jubilej.

V. Vojska

Sodelovanje kot ga v
Sloveniji še ni bilo

Lions in
Rotaryz
roko v roki
Pred kratkim se je s predajo aparature
HFMOC HRON končalo lansko sodelo-
vanje dveh klubov - Lions in Rotarv
Domžale, ki sta s skupnimi aktivnostmi
dokazala, da skupno sodelovanje pri-
naša odlične rezultate. Kot nam je po-
vedal Bostjan Pavlič, zakladnik Lions
kluba Domžale, je to prvo tovrstno so-
delovanje v Sloveniji, ki naj bi bilo tuđi
navdih drugim klubom in organizaci-
jam. Rezultat skupnega sodelovanja je
nakup aparature HF.MOCHRON, ki
omogoča spremljanje strdljivosti krvi v
takojšnem pooperativnem obdohju - po
operacijah na odprtem srcu, saj se tako
lahko z zdravili uravnava sprotna krv-
na strdljivost.Aparatura je pomembna
pri spremljanju strdljivosti krvi, kadar
je otrok priključen na dolgotrajni zu-
najtelesni obtok - imenovan ECMO, ki
se uporablja, ko pljuča ali srce zaradi
bolezni nišo sposobna opravljati svoje
funkcije. V takšnem primeru se kri
vodi iz telesa otroka preko zunanje
črpalke, oksigenatorjev (izmenjevalcev
krvnih plinov). kjer se opravlja zunaj
telesno dihanje in kri, obogateno s kisi-
kom, vrača v telo.

J

Kri se pri umetnem pretoku zunaj telesa ne
srne strjevati, ker bi se krvni obtok zamašil.
Zato se dodajajo zdravila, ki preprečujcjo
strjevanje in tako se stopnja strdljivosti
stalno kontrolira s HEMOCHRON apara-
tom (na 15 - 30 min). Aparat omogoča, da
se analiza lahko napravi iz zelo majhne ko-
ličine, komaj kapljice krvi, kar je za otroka
Se posebej pomembno.

Ob predaji omenjene aparature sta se vod-
stvi Lions in Rotarv kluba seznanili tuđi z
delovanjem Kliničnega oddclka za otroško
kirurgijo in intenzivno terapijo (KOOKIT),
ki je dol Kirurške klinike Kliničnega centra
v Ljubljani. V njej se zdravijo otroci, pred-
vsem kirurški bolniki, od novorojenčka do
štirinajstega leta starosti, iz vse Slovenije.
Na oddelku se opravljajo najbolj zahtevni
operativni posegi na vsch organih. Lctno
sprejmejo med 2500 in 2600 otrok. Po-
memben dcl dejavnosti oddelka, ki to
omogoča, je enota za intenzivno terapijo
otrok, v katero sprejemajo kritično bolne
in življenjsko ogrožene otroke, ki potrebu-
jejo umetno podporo posameznih organov.
ki odpovcdujcjo. Sem tako sodijo uporaba
umetnih pljuč, dolgotrajni zunajlclesni

krvni obtok, umetna ledvica in uporaba
vsch sodobnih načinov elektronskega
nadzora delovanja srca in obtočil, prav na

Predstojnik klinike doc. dr. Janez Prlmožlč
predstavlja delovanje aparature.

enak način, kot to opravljajo v Londonu,
Parizu ali kjc drugje. Za kritično bolne
otroke opravljajo prevoze z reševalnim
avtomobilom ali helikopterjem iz vse Slo-
venije. Takšnih prcvozov opravi jo med 150

Na uspešno sodelovanje bo Lions In Rotarv
klub spominjala tudl fotografija, posneta
15. Januarja 2004, ob izročltvl aparature
(od leve proti desni): Jože Cuzak, zakladnik
Rotarv kluba, Mirko Jančigar, član Rotarv
kluba, ter dr. Franc Habe, predsednik Rota-
rv kluba Domžale; doc. dr. Janez Prlmožlč,
predstojnik klinike; Andrej Flls, predsednik
Lions kluba Domžale; Slavlca Savlč, pred-
stavnica podjetja SIMPSS d.o.o. Trzln, Jan-
ko Arah, vlceguverner Dlctrlct 129 Lions
Slovenija; Peter Ribič, predsednik LEO klub
Domžale; Živko Savlč, predstavnik podjetja
SIMPSS d.o.o. Trzln; Boštjan Pavlič, za-
kladnik Lions kluba Domžale ter zdravnlško
osebje na otroškem oddelku. (Foto: Boštjan
Pavlič)

in 160 na leto. Oddelck je slaršem odprl za
obiske noć in dan, imajo pa ludi možnost
bivanja z. olrokom. Na oddelku imajo orga-
niziran šolski pouk in otroški vrtec.

B.V.

Tiskovno sporočilo

Helios in PPG bi rada razširila sodelovanja
Poslovni sistem Helios iz Domžal ter eden
največjih svetovnih proizvajalcev avtomo-
bilskih lakov in premazov, ameriška mulli-
nacionalka PPG Industries, sta ugodno oce-
nila lansko poslovno sodclovanje. Helios in
PP<; sta v letu 2000 v Domžalah registrirala
družbo PPG Helios za trženje avtoniobilskih
premazov na področju vzhodne in srednje
Evrope. V lanskem letu je mešana družba
PPG Helios dosegla blizu 29 milijonov evrov
prometa. Za letošnje leto pa načrtujejo rast
letnega prihodka na okoli 31 milijonov ev-
rov. Večino premazov, ki jih trži ta družba,
se proizvaja v Ileliosu.

Poslovni sistem Helios iz Domžal v zadnjih letih
beleži stabilno rasi poslovanja, kar je tuđi posledi-
ca razširitve poslovnega sistema z nakupi podjelij
doma in na lujem. Tako so v Sloveniji uspešno
izpeljali nakup spccializirancga trgovskega pod-
jetja Mavrica. na Hrvaškcm podjetja Chromos,
boje i lakovi, in v Srbiji leta 2(X)3 podjetja Zvezda
iz Gornjega Milanovea. Kapitalska povezava, s
katero je Helios še posebej zadovoljen, je mešana
družba PPG Helios, ki je skupno podjetje z cnim
največjih svetovnim proizvajalcem avtomobil-
skih in industrijskih premazov, ameriškim PPG
Industries.
PPG je javna družba, katere dclnice kotirajo

na newyorški borzi. Ima bogato razvojno zgo-
dovino, saj je bila ustanovljena že leta 1X83.
Trenutno zaposluje već kol 34.000 ljudi v več
kot 20-ih državah na vseh konlinenlih, ima 50
proizvodnih obratov v ZDA in več kot 120 po
svetu. Njihov letni obseg prometa znaša čez X
milijard dolarjev. Korporacija PPG je danes ena
izmed vodilnih globalnih proizvajalcev avtola-
kov, proizvajajo šc steklo, steklena vlakna in
druge kemične izdelke.
Konce januarja je Helios obiskal Charles E.
Bunch, predsednik in izvršni direktor PPG
Industries, s sodelavci. S predsednikoni uprave
poslovnega sistema. Helios, Urošom Slavincem,

sla ocenila minulo s<xlclovanje obeh družb. Z
rezultati poslovanju družbe PPG Helios, laje v
60 odstolni lasti I'PG Induslires, sla bila zado-
voljna, saj promet oziroma prodaja kontinuirano
rasteta iz leta v leto. Od uslanovilve do danes je
letni obseg poslovanja narustcl iz prvotnih 7,3
na 2X,3 milijona evrov, Ocenjujemo, da bo ludi
v prih(xlnjem letu družba PPG-Ilelios beležila
ugodno rasi vseh poslovnih k;izalccv. Obisk naj-
višjih prcdsliivnikov PPG Industries nedvomno
dokazuje, da postaja Helios viđen in pomemben
proizvajalec barv, lakov in premazov v tem delu
Evrope. Ukrali sta obe vinlslvi tehtali možnosti
nadaljnje razširilve in krepilve sodelovanja ludi
na druga područja.

T.S.
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V Domžalah seje sestala Delovna skupina Skupnosti
občin Slovenije za spremembo sistema cestnin

Proti gradnji novih
cestninskih postaj
Skupnost občin Slovenije je na pobudo ne-
katerih občin ustanovila posebno delovno
skupino za spremembo sistema cestnin, ki
jo sestavljajo predstavniki 12-ih občin. Ta
seje prvič sestala v začetku februarja 2004
v Domžalah, na sejo pa so povabili tuđi pet
občin, na območju katerih se DARS pri-
pravlja vse potrebno za začetek gradnje
cestninskih postaj: Nova Gorica (Vogr-
sko), Ivančna Gorica, Domžalc (Krtina),
Lukovica in Vodice. Po pozdravu Cvete
Zalokar Dražem, domžalske Županje, so
za koordinatorja delovne skupine izbrali
Janeza Jazbeca, župana Občinc Slovenj
Gradec, nato pa prisluhnili gostiteljici,
ki je predstavila širSo problematiko tega
področja, posebej pa opozorila, da seda-
"ji sistem cestninjenja povzroča razlike
med regijami in občinami in »nesistem-
sko« pobiranje cestnin, z več različnimi
sistemi pa povzroča tuđi krivice; nove
cestninske postaje, ki naj bi zagotovi-'
le več finančnih sredstev za poplačilo
anuitet, se postavljaju v nasprotju z do-
govori, sprejetimi z uredbami ob gradnji
AC na ohmocju posameznih občin; novi
zakon o graditvi objektov opredeljuje
gradnjo cestninskih postaj kot gradnjo
»pomožnih objektov«, kar ne zahteva so-
delovanja občin. V razpravi je sodelovala
večina prisotnih županov in predstavni-
kov občin ter zlasti opozorila na naslednje
probleme:

- sedanji sistem pobiranja cestnin ne zagotavlja
enakopravnega položaja uporabnikov AC, zato je
potrebno izenačiti obveznosti; rešitve morajo biti
strokovno podprte in na pravnih osnovali;
- cestnine je potrebno urediti enotno in one-
mogočiti odliv tranzitnega prometa na ostale
ceste;
- izjemno ekološko obremenjevarije okolja v
blizini čelnih cestninskih postaj;
- s pretiranini postavljanjem cestninskih postaj se
onemogoča ekonomski razvoj ter tuđi turizem;
- preučitev možnosti drugih oblik plačevanja
»cestnine«;
- nekateri uporabniki čest Sploh nimajo več
možnosti, da bi namesto AC, kjer je treba plače-
vati cestnino, uporabljali regionalne oz. lokalne
ceste, ker je le-te AC povozila; tako naj bi npr.

DOMZALE

prebivalci Ivančne Gorice za vsakodnevno
vožnjo na delo plačevali cestnino;
- z uvajanjem cestninskih postaj se povečuje od-
liv (od 25 do 35%) tranzitnega prometa na regio-
nalne in lokalne ceste, s tem pa se povzroča večje
stroške vzdrževanja lokalnih čest, ki jih morajo
pokrivati lokalne skupnosti, ter manjšo prometno
varnost za pešce, kolesarje ter otroke.

Ob koncu sestanka so prisotni na osnovi razprave
na predlog Janeza Jazbeca, župana Občine Slo-
venj Gradec, ter Cvete Zalokar Oražem, Županje
Občine Domžale, sprejeli naslednje dogovore:

l.Člani Delovne skupine za spremembo si-
stema cestnin pri Skupnosti občin Slovenije
zahtevamo, da se ustavijo vsi predviđeni po-
stopki gradnje cestninskih postaj, dokler se
javno ne predstavi in sprejme enotni sistem
cestninjenja, ki bo odpravil neenakopravnosti.
2. Ugotavljamo, da je vzporedna mreža držav-
nih čest ob izogibanju avtoceste preobreme-
njena, prometno nevarna in slabo vzdrževana,
ali je ćelo ni, zato zahtevamo, da se v novo
predstavljenem in sprejetem enotnem sistemu
najde tuđi rešitev te problematike.
3. S stališči in predlogi Delovne skupine se
takoj seznani Predsedstvo Skupnosti sloven-
skih občin. Predlaga se čimprejšnji sestanek
predsedstva ter delovne skupine z ministrom
za promet Jakobom Presečnikom.
4. Metode, ki jih bodo članice obeh združenj
uporabljale pri nasprotovanju gradnje cestnin-
skih postaj bodo solidarnostno podprte in se
bodo stopnjevale.
5. Delovna skupina v celoti podpira naspro-
tovanje gradnji cestninske postaje v Občini
Ivančna Gorica, občine bodo pri njihovih pro-
testih solidarnostno sodelovale.
6. Občine, na območju katerih se načrtuje
gradnja cestninskih postaj, ne bodo izdajale
nobenih soglasij za gradnjo omenjenih postaj.
7. Delovna skupina poziva pristojno inspekci-
jo, da pregleda in preveri veljavnost dokumen-
tacije in soglasij, na osnovi katerih so zgrajene
dosedanje cestninske postaje.

Vera Vojska

Okrogla miza

Domžalska
tržnica - priložnosti
in perspektive
V Knjižnici Domžale je Občinski
odbor SLS Domžale 27. januarja
2004 pripravil okroglo nii/o z na-
slovom Domžalska tržnica - pri-
ložnosti. Voditelj Rok Ravnikar
je najprej dal priložnost gostom,
da so na kratko predstavili svoja
viđenja sedanjosti, predvsem pa
prihodnosti domžalske tržnice,
lako je Jakob Rado Smolnikar,
ohčinski svetnik in predsednik
komisijo/a kmetijstvo, predstavil
i/kušnje kamniške tržnice, njene
prednosti in pomanjkljivosti, ter
svoje viđenje domžalske tržnice
Vinko .lunari, podžupan, je
spregovoril o pri/adivanjih ob-
činc, da tržni prostor postane del
centra Domžal, ter njenim pri-
spevku k informiranju občanov

in ohčank o delovanju tržnice,
poudaril pa tuđi pripravijenost
občine, da prisluhne vsem, ki bi
želeli prodajati na tržnici. Irena
/lalnar, svetovalka za kmetijstvo
i/. Kmetijske svetovalne službe v
Domžalah, je predstavila kme-
tijsko proizvodnjo ter njene
možnosti za prodajo na tržnici.
Dino Bolčina, načelnik Oddelka
za tinanec in gospodarstvo, je
predstavil možnosti pomoći s
strani občine.

V razpravi smo slišali izkušnjc in
želje prodajalcev in pridelovalccv
kmet i jskih in drugih pridelkov, ki
so se žc ali se Se želi jo predsta-
viti na tržnom prostoru. Strinjali
so se, dii tržni prostor potrebujc

čas, potrebuje tradicijo, ob tem pa
opozarjali zlasti na, po njihovem
mnenju, prečoj »nemogočo« lo-
kacijo tržnoga prostora, zlasti ker
ni možnosti parkiranja ob tržnem
prostoru, in kor ni /.agotovljenega
vstopa 7. Ljubljansko ceste. Opo-
zorili so na premajhno označenost
tržnega prostora morda bi posku-
sili s »čczccstnim« transparentom;
pogrešajo možnosti za prodajo
mesnih izdelkov, za kar pa bi bilo
potrebno zagotoviti pokrit prostor
in v njegovom okviru najosnovnej-
šc pogoje, ki jih zahtevajo pristojni
inšpektorji. Prisotni so opozarjali
tuđi na premajhno informiranost
občanov in občank o tržnem prosto-
ru. Predlagali so, da bi občinu /a-
gotovila več dogajanja na omenje-
nom prostoru nastopo različnih
glashenih in drugih skupin zlasti
ob vikondih, s cimer bi privabili še
več obiskovalcev in kupčev.

Opozorjeno pa je bilo tuđi, da naj-
več za povečanje obiska tržnega
prostora naredijo prodajalci sami

s pestro in kontinuirano ponu-
dbo, saj ko enkrat kupca pridobiš,
so vodno rad vrača po kvalitetne
domačc izdolke. Govorili so tuđi o
prihodnosti tržnico, ki bo po zago-
tovilu podžupana Vinka Juhurtu na-

šla mesto tuđi v zazidalnem nacrtu
mosta Domžale, obljubil pa je tuđi
pomoč pri boljši oznaćitvi lokacije
tržnega prostora. O pomenu tržnice
za turizem je nekaj bosed povedal
Igor Kuzmič, predsednik Komisijo
za turizem, Darinka Žagar, pomoč-
nica načelnika Oddelka za finanec
in gospodarstva, pa je pojasnila
način najema stojnic ter odgovar-
jala na vprašanja, povezana s to
problematiko.

Ce bi hoteli na kraiko odgovoriti
na naslov prispevka, bi lahko za-
pisali, da je bilo na okrogli mizi
ugotovljeno, da ima domžalski tržni
prostor tržnica, priložnosti pa tuđi
perspektive. Treba bo le zagotoviti
So tesnejSe sodelovanje občine in
prodajalcev, predvsem pa s pestro
ponudbo domaćih povrtnin in drugih
kmelijskih pridelkov, kasneje, ko
bodo zagotovljoni pogoji, pa tuđi
živil, privabiti kupce in jih prepričati,
da se na domžalskcm tržnem prosto-
ru dobi kvalitetne in zdravo pridclko.
Dolgoročno pa ostaja skupni cilj -
urejena pokrita tržnica na ustrczncjSi
lokaciji, ki naj bi postala cna od tra-
dicionalnih možnosti in priložnosti
- tako nakupov kot druženja.

Vera Vojska

Podjetniški center Domžale

Javni razpisi - priložnost tuđi za
domžalske podjetnike

V prvih mesecih vsakega leta različna ministrstva objavijo
večji del predviđenih javnih razpisov v tekočem proraćun-
skem letu. Za podjetnike so posebej pomembni javni razpisi,
ki jih objavljajo Ministrstvo za gospodarstvo, Pospeševalni
center za malo gospodarstvo in Javni sklad RS za malo go-
spodarstvo.

Prvi sklop letošnjih razpisov je 6. februarja objavilo Ministrstvo
za gospodarstvo. Gre za razpise, ki jih ministrstvo pripravlja v
okviru Programa ukrepov za pospeševanje podjetništva in kon-
kurenčnosti za obdobje 2002-2006. V obdobju 2004-2006 se
bodo ukrepi osredotočali na krepitev sposobnosti obvladovanja
tehnološkega napredka, krepitev sposobnosti podjetij za delo-
vanje na globalnem trgu in ustvarjanje spodbudnega okolja za
podjetništvo in inovativnost.

Z razpisi v letu 2004 želi Ministrstvo za gospodarstvo spod-
buditi:
• razvojne investicije tehnološko usmerjenih malih in srednjih podjetij,
• neposredne tuje investicije,
• izhodne investicije slovenskih podjetij,
• prodor malih in srednjih podjetij na nove izvozne trge,
• investicije v nove tehnologije in produkte,
• razvoj grozdov,
• uvajanje in nadgrajevanje sistemov stalnih izboljšav.

Ministrstvo za gospodarstvo bo drugi sklop razpisov objavilo v
mesecu marcu, pripravljajo pa še objavo razpisov, ki bodo podprti s
sredstvi Evropskega sklada za regionalni razvoj (ERDF) ter s sred-
stvi PHARE.
Razpisi Javnega sklada za malo gospodarstvo, ki so namenjeni predvsem ugod-
nejšemu kreditiranju malih in srednjih podjetij ter izdaji gaianrij za doiguročne
kredite, naj bi bili po napovedih objavljeni v začetku meseca marca.
Javni razpisi in razpisne dokumentacije so dostopni na spletnih straneh
ministrstva. Podjetniški center Domžale pa vabi vse zainteresirane
podjetnike, da se oglasijo na centru, kjer je možno dobiti več infor-
macij o razpisih, načrtujemo pa tuđi predstavttev razpisov na posebej
zato organizirani delavnici.

Še enkrat želimo podjetnike opozoriti na možnost koriščenja
subvencioniranega vavčerskega svetovanj* - naj vam našteje-
mo nekaj področij, kjer lahko to svetovanje koristite:
• pomoč pri prijavi na javne razpise,
• izdelava celostne grafične podobe podjetja,
• oblikovanje in izdelava spletne strani podjetja,
• izdelava investicijskih elaboratov (npr. za potrebe banćnega kredita),
• pomoč pri pripravi poslovnih načrtov,
• uvajanje e-poslovanja, vzpostavitev informacijskih sistemov v podjetju,
• svetovanje pri prodoru na tuje trge, raziskava trga in izdelava

marketinške strategije,
• pravna pomoč (pogodbe, ustanovitveni akti, izterjava plačil),
• svetovanje pri pripravi dokumentacije po zakonu o delovno

pravnih razmerjih ipd.

Vabljeni na Podjetniški center Domžale (Šaranovičeva 21/a na
Viru) v času uradnih ur, ob ponedeljkih in petkih od 8.00 do
11.00 ure in ob sredah od 14.00 do 16.00 ure, tel. 72-19-370, e-
pošta: pc-domzale(«jvolja.net!

Nataia Pustotnlk

Območno /druženje borcev in udeležencev
NOB Domžale

Vabimo vas na

tradicionalno spominsko slovesnost
pri spomeniku padlirn borcem
Kamniško-zasavskega odreda

na Oklem nad I hanom,

ki bo v soboto, 28. februarja 2004, ob 11. uri,
udeleženci se borno na Oklo odpravili

iz Dobovelj ob 1030. uri.

Slavnoslni govornik bo Miran POTKC,
poslanec v Državnom zboru RS.

V kulturnem programu bodo nastopili:
- učenci Osnovno Sole Ihan ter Osnovne Sole Dolsko
- MeSani pevski zbor Društva upokojencev Moravčc.
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Palčkov »Živi kotiček«
Že kar nckaj časa imamo v vrtcu kotiček, v katerem otroci lahko opazujejo
in spremljajo gibanje, rast, hranjenje... torej življenje paličnjakov in afriškega
polža. Otrokom so živali zanimive, radi posedajo ob terariju ter opazujejo, se
pogovarjajo o živalih, jih tipajo, si jih polagajo na roke. Pred živalmi so izgubili
strah in so jih v/ljubiH. Tat|ana Jare

Od zrna
do kruha
V mesecu januarju smo v skupini
METULJEV, v vrtcu kekec izvajaU
projekt OD ZRNA DO KRUHA.
Vanj smo vključili več zanimivih
dejavnosti: sejanje pšenice, opa-
zovanje kaljenja, mletje pšenice
s starim mlinčkom, priprava kokic
in nenazadnje peka kruha.
Kruh smo pekli iz treh vrst moke:
koruzne, polnozmate in bele moke.
Otroci so radi posegali po vseh treh
vrstah kruha. Pokušino kruha smo
pripravili tuđi za starše. To seje otro-
kom zdelo še posebno pomembno in
so komaj čakali, da kruh s ponosom

ponudijo svojim staršem.
Ves mesec smo zbirali podatke in
različne predmete o pripravi kruha
nekoč in danes. Otroci so prinesli
kar precej zanimivih predmetov in
zbrali veliko podatkov, ki smo jih
na koncu projekta tuđi razstavili.
Opisane dejavnosti smo obogatili
z ogledom bližnjih polj, z obiskom
Kraljevega mlina v Radomljah in
obiskom pekarne Vele v Domžalah.
Seveda pa ni manjkalo pesmi, prav-
Ijic, deklamacij, rajalnih in gibalnih
iger, plesa in likovnega ustvarjanja.
Prav ponosno smo sklenili, da smo se
veliko novega naučili in da naše zna-
nje lahko uporabimo tuđi v praksi.

Martlna Pavllć
Jana Starbek

Vrtec Kekec

Naše življenje z lutkami
December je tišti čas, ko oživijo pravljice v vsej svoji veličini. Otroška
domišljija pa je neskončna. Za pričaranje prazničnega vzdušja smo tako
izdelali veliko različnih lutk, s katerimi so otroci igrali igrice, ki so si
jih sami izmišljali. Najraje so segali po lutkah - živalih, ki so jim znali
vdihniti življenje na svoj način. V našem vrtcu so otrokom lutke vedno
na voljo (veliko jih izdelajo sami), radi posegajo po njih in njihova igra
se večkrat dogaja tuđi na "odru". Tatjana Jare

IZ NAŠIH SOL IN VRTCEV

Različni projekti v Vrtcu Domžale

Kljub zniževanju
stroškov ohranjamo
visoko kakovost dela

stran 6

V letoSnjem šolskem letu poleg
vseh ostalih dejavnosti na po-
sebno željo staršev, izraženo na
svetu staršev, in po sklepu Sveta
Vrtca Domžale nadaljujemo
učenje angleščinc v obliki pro-
jekta, ki se imenuje "Igrajmo se
v angleščini", izvajajamo pa tuđi
mednarodni projekt "Pokukaj-
mo na severni konec Evrope".

Projekt integrirane angleščine, ki
ga izvajam kot vzgojiteljica s pri-
dobljenimi ustreznimi certifikati
za angleški jezik, poteka po vseh
sedmih enotah Vrtca Domžale, in
sicer v osmih skupinah, z otroki,
starimi od 5 do 6 let, ena skupina
je stara od 4 do 5 let. Teme pri
angleščini se navezujejo na teme,
ki jih otroci mesečno spoznavajo
s svojimi vzgojiteljicami in po-
močnicami. Poleg tega, da otroci
v tako zgodnjem obdobju pridobijo
občutek za angleški jezik, spoznajo
osnovne fraze, barve, števila, pre-
pevajo tuđi otroške pesmice, kar
imajo zelo radi. Angleščina poteka
enkrat tedensko dve pedagoški uri.
V teh dveh urah preko različnih
iger komuniciramo v angleškem

jeziku, beremo pravljice, se pogo-
varjamo in prepevamo. Angleščino
poskušam otrokom v tem obdobju
približati na način, ki jim je blizu in
prijeten. Prvi stik s tujim jezikom
bo otrokom ostal v spominu, in
znanja, ki jih bo v predšolskem ob-
dobju osvojil, mu bodo tuđi kasne-
je, na razredni stopnji, ostala znana
in mu torej angleški jezik ne bo nek
popolnoma neznan in težak jezik.
Poleg tega projekta pa poteka tuđi
mednarodni projekt "Pokukajmo
na severni konec Evrope". Na po-
budo ravnateljice Vrtca Domžale
smo začeli sodelovati s švedskim
vrtcem Jorgensgirden iz mesta
Landskrona na jugu Švedske. V
tem projektu, pri katerem sode-
lujem kot koordinatorka, saj sem
v tem vrtcu na Švedskem oprav-
ljala tuđi studijsko prakso med
Studijem na Pedagoški fakulteti,
sodelujeta enoti Mlinček in Ke-
kec. Cilj i našega sodelovanja so
geografska zaznava ob zemljevi-
du in globusu, približati otrokom
vrtec iz Landskrone, jim pred-
staviti navade in značilnosti vrtca
na Švedskem, spoznati, kakšno
hrano jedo njihovi vrstniki na

Otroci v vrtcu Kekec poslušajo švedske otroške pesml

Švedskem in podobno. V mese-
cu decembru, ko so vzgojiteljice
otrokom geografsko predstavile
Švedsko, sem v skupinah prebra-
la tuđi švedsko božično pravljico,
ki sem jo prevedla v slovenščino,
poleg tega pa sem otrokom malce
predstavila tuđi švedski jezik, saj
ga sama tekoče govorim in imam
opravljen tuđi državni izpit za
švedščino na gimnazijskem nivoju
na Švedskem. Otroci so o pravljici
narisali risbe, ki smo jih skupaj z
njihovimi voščilnicami pred novim
letom poslali v vrtec v Landskroni.
Kmalu pričakujemo risbe otrok
iz vrtca na Švedskem, z njimi pa
borno sodelovali tuđi preko inter-
neta, s cimer bodo otroci spoznali
prednosti sodobne komunikacijske

povezave in njene uporabe.
V prihodnosti borno morda to
sodelovanje razširili tuđi v med-
narodni projekt Comenius, ki ga
izvaja Ministrstvo za šolstvo, in
pri katerem bo sodelovalo več
tujih vrtcev iz različnih držav.
Z omenjenima projektoma torej
v Vrtcu Domžale poskušamo
ohraniti visoko kakovost dela
ter otrokom omogočiti veliko
možnosti za pridobivanje raz-
ličnih znanj in tuđi spoznavanje
različnih kultur, kar je seveda
dobrodošlo za prihajajoče ob-
dobje, ko bo Slovenija postala
enakopraven del Evrope.

Dani Stražar,
vzgo|lteljlca In anglistica

Srednja šola Domžale
Cesta talcev 12,1230 Domžale

LETOS SO INFORMATIVNI
DNEVI13. IN 14. FEBRUAR-
J A. VABIMO VAS, DA V TEH
DNEH OBIŠČETE SREDNJO
SOLO DOMŽALE. PRED-
STAVILI VAM BOMO:
• program SPLOŠNE GIM-
NAZIJI-;
• programe s področja
STROJNIŠTVA
• programe s področja TR-
GOVINE

Se vidimo !

Zimovanje vrtčevskih otrok na Kopah
Tri vzgojiteljice iz vrtca Domžale
smo se s 26 otroki na ponedeljko-
vo jutro odpeljale na zimovanje na
Kope.

Že na poti nas je spremljalo sonce,
na Pohorju pa nas je poleg 1c tega
pričakalo tuđi ogromno snega, ki
nas je takoj /vabilo na vrh hriba, od

Predavanje
za starše
Vsako leto v mesecu januarju
organiziramo na Osnovni soli Dob
predavanja za starše. Povabimo pri-
znane strokovnjake, ki pripravijo za-
nimivo in aktualno temo. Letos smo
za starše učencev na razredni stopnji
organizirali predavanje o televiziji
in medijih. Gospa Lili Jazbec, pri-
znana strokovnjakinja s področja
svetovanja, je staršem in učiteljem
posredovala res izjemno zanimivo

Na Sveti Trojici pri Dobu protom Mi«
zgrajeno do III. pod. lan Vsi priključki

na objektu Ctna 31.000.000 SIT.

predavanje, ki nam je odgovorilo
na mnoga vprašanja v zvezi z gle-
danjem televizije in zasičenostjo z
đrugimi mediji, predvsem računal-
niškimi igricami. Gospa Jazbec je
poudarila izobraževalni pomen
televizije in drugih medijev, usta-
vila pa se je tuđi pri posledicah
pretiranega gledanja televizije,
zlasti takrat, kadar otrok televizijo
gleda sam in ob prizorih, ki jih ne
razume, ne dobi odgovorov. Pre-
davateljica je seznanila poslušalce
z mnogimi raziskavami pri nas in
na tujem, ki govorijo o tem, koliko
časa presedijo ljudje pred televizi-
jo, kakšne posledice prinaša pre-
tirano gledanje, čemu se ljudje
odpovedujejo zaradi televizije,
vplivi medijev na naše vrednote, in
še mnogo drugega. Predavatcljici
se toplo zahvaljujemo.

Nastopi
lutkovnega
krožka Osnovne
sole Dob
Na naši soli že nekaj let deluje
lutkovni krožek, ki ga obiskujcjo
učenci razredne stopnje. Vsako leto
pripravimo već predstav in z njimi
sodelujemo na šolskih prireditvah
ali pa nastopamo samostojno.
Letos smo ob decembrskih praz-
ničnih dnevih pripravili igrico
Prijatelji. Igrica, ki sem jo napisala
prav za ta namen, govori o živalih,
ki jih otroci zaradi preobremenje-
nosti v soli in izven nje pa tuđi za-
radi prcdolgega gledanja televizije,

puščajo same. Ker so zapuščene
in osamljene, nekega dne skupaj
s punčko Anje poiščejo nov dom.
Najdejo ga v cirkusu, kjcr jih prijazni
ravnatelj sprejme v svojo skupino,
saj bodo lahko varovale mladičke,
kadar njihove mame nastopajo.
Učenci lutkovnega krožka, Kurin,
Barbka, Miha, Aleš, Anja, Gašpcr,
Manca, Alja, Klavdija in drugi so
redno prihajali na vajc in pripravili
prijetno predstavo, s katero so naj-
prej nastopali v Pcdiatrični bolniš-
nici v Ljubljani. Tu smo skupaj z
Založbo (irlica pripravili prijeten
prazničen večer bolnikom, ki so do
zadnjega kotička zasedli dvorano
na Vrazoven trgu. Naši lutkarji so
izvrstno odigrali igrico, zlasti seje
odrezala Karin Ropotar, ki je igrala
glavno vlogo. Povezovalec prirc-
ditve Vidje bolnike zabaval s pes-

mijo ter jih povabil k tekmovanju.
Vidje bolnikom postavljal zabavna
vprašanja in za pravilni odgovor so
nagrajenci prijeli praktična darila
in knjige. Tuđi učenci naše šolc so
ob zaključku odšli s knjižnimi dari-
li, ki jih je založba Grlica podarila
nastopajočim.
Učenci lutkovnega krožka so
konec decembra obiskali tuđi
skupino najmlajših v vrtcu
Ostržek na Rodici. Malčki so z
veseljem sledili zgodbici, ki jih
je očarala s svojo iskrenostjo in
pevskimi vložki. Ob koncu so mali
gledalci skupaj s svojimi vzgo-
jiteljicami zapeli zimsko pesem.
Ko je že dišalo po praznikih, se je
naša lutkovna skupina predstavila
tuđi sošolcem v soli Dob na več
ponovitvah predstave Prijatelji.

Tatjana Kokall

Informacije na 041 - 642 689

Skupina mišk in pingvinov
v Papirnici Količevo
V mesecu januarju je v vrtcu C'icidom potekala akcija /.birajmo star papir.
Z otroki smo se pogovarjali o nastanku in recikliranju odpadkov. Poiskali smo ekolo-
ški otok in se seznanili, kako lahko /biramo odpadke , da Ic ti postanejo spet koristni.
22.01.2004 pa smo se med snežinkami odpravili v papirnico.
Tu so otroci z zanimanjem opazovali stroje, dvigala, ki so prenašali karton, ga rezali,
navijali, /lagali, nato pa so ga naložili na velik tovornjak in ga odpeljali iz tovarnc.
Na koncu obiska smo prejeli zavoje papirja, ki smo ga v naslednjih dneh /
navdu.šenjem uporabili v igri in likovnih dejavnostih.
Zahvaljujemo se delavcem v papirnici za prijazen sprejem, voden ogled in
papir, s katerim so zelo razveselili naše otroke.

Otroci In ngo|Heljlce Iz Clcldoma

koder je bil čudovit razgled v doline
pod nami. Takoj po ruzporcditvi po
sobali in kosilu smo nataknili naše
smučarsko opremo in navdušeni
odhitcli na smučišče, kjcr smo smu-
čarskim učiteljem pokazali svoje
smučarsko znanje.
Prvi večer smo postavili iglu, kamor
smo se vsak dan vračali.
Tek na smučeh je otroke zelo priteg-

nil, ćeprav je bilo sprva zapleteno
stati na tekaških smučeh in na njih
loviti ravnotežje.
Vožnja z motornimi sanmi po več-
ernih, z luno obsijanih pohorskih
stnninah je bila prijetno doživetje.
Srcčclov je v koči Jazbec pričaral
napeto ozračje. Zadovoljni obrazi
ob odprtih darilih so nam, odraslim,
povedali vse. Olroci so eden druge-
ga razveselili z i/menjavo daril.
Na noćno sankanjc so se otroci
z veseljem pripravljali. /. lučmi
osvctljcna proga jim je po napor-
nom dnevu dala še toliko energije,
da so navdušeno vlckli sani po hribu
nav/gor in se spuščali po njem.
Pri iskanju skritega zaklada so se
kljub »korajži«, o kateri je bilo
toliko gavora, nekateri otroci rahlo
stiskali ob nas. Spopadli smo se z
nočjo in mrazom. A hišni pes nam
je pomagal. Vodil nas je do z bakla-
mi razsvetljcnega grmičevja, kjer so
nas čakali obeski za ključc in sladke
dobrote.
Vsakodnevno sonec je spremljalo
otroke v vseh treh skupinah. Vztrajno
so poslušali in upoštevali nasvete,
ki so jim jih dajali Mojca, Janko in
Samo. čas na smučišču so izkoristili
za igro in smučarijo. Zelo jih je pri-
tegnila tuđi vožnja z vlečnico. ki jih
je potegnila prav na vrh smučišča. Lc
to je bilo dan za dnem bolj živahno
in vzgojiteljice smo lahko opazile na-
predek smučarskegu znanja pri vseh
otrocih. Smučišče je oživelo vsak dan
znova. Prijetno je bilo videti zado-
voljne obraze naših otrok.
Otroci, zbrani iz šestih enot, so se
seznanili, in poleg vseh opisanih
dogodkov so imeli otroci dovolj
časa tuđi za igro, ustvarjanje, po-
slušanje pravljic, počitek.
t'eprav je štiri dni sijalo sonce, nam
jo je zadnji dan zagodlo slabo vreme,
zaradi katerega je za nekatere bolj, za
druge manj pričakovana smučarska
(ekma odpadla. Po petih prijetnih,
brczskrbnih, sproščenih dneh pa so se
otroci z veseljem slisnili v objem svo-
jim staršem in se poslovili od nns.

Darja, Sablna In Tlna
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Medohčinski otroški parlament 2004

Humani medosebni
odnosi i n
zdrava spolnost
7Aiva prijateljev mladine Dom-
isle je tuđi lotos v sodelovanju /
vsemi osnnvnimi šolami na nb-
močju nekdanje Ohfinc DomKalc
pripravila medobčinski otroški
parlament, v okviru katcrcga so se
na vseh šolah ter v vseh ra/redih
pogovarjali. o humanih medoseb-
nih odnosih ter zdravi spolnosti.
Dclo letošnjega parlamenta v Kultur-
nem domu Lukovica so letos v<xlili
učenci Osnovne šolc Janko Kcrsnik
Brdo, ki so vsem prisotnim pripravili
kulturni program, po katerem so pred-
stavniki Sol v pravcatih delavnicah od-
govarjaji na vprašanja o tem, kaj laliko
vsak posameznik naredi za dobre oz.
humane medosebne odnose, kaj mladi
pravzaprav pričakujejo glede teh od-
nosov, kakšne so njihove ugotovitve
glede teh cxlnosov in kako te odnose
na najlažji način tuđi prikažemo. Na
vsa ta vprašanja so na posameznih
šolah odgovarjali v okviru razrednih
ur, ustvarjalnih delavnić, pogovorih,
anketah, pa tuđi skečih, ob katerih
smo nekaterim lahko zaploskali ludi
v Lukovici in občudovali otroško
ustvarjalnost, prisluhnili pa snio tuđi
krajSim poročilom, kaj vsc so v okviru
letošnjega otroškega parlamenta opra-
vili na posameznih šolah.

V odgovoriti na omenjena vprašanja
smo največkrat slišali, kaj si naši otroci
predstavljajo rxxl dohrimi hutnanimi
odnosi: prijaznost, spoštovanje, zaupa-
nje, prijateljstvo, pa tuđi nasnieh, d o
broto in pomoć. Medosebni odnosi so
kot drevo, ki združuje vse dobro, tuđi
Ijubczen in prijateljstvo, na njegovih
vejah pa so navedene tuđi nevamosti,
ki te odnose kvarijo, mladi pa so nam
povedali tuđi, kako te nevamosti od-
praviti. Precej je bilo govora o Ijubezni
in prijateljstvu, kjer imajo punce raje
iskrenost kot denar; mladi so povedali,
da mora imeti mladi par predvsem
Ijubczen, zaupanje; predstavili pa so
tuđi najponiembnejše točke za dobre
(xlnosc med učitelji in učenci ter starši
in otroki. Opozorili so tuđi na odnose
do drugačnih, o tem, da moramo ljudi
sprejemati takSne kot so, ne pa takšne,
kol si želimo, ter izrazili pripravljenost,
da naredijo vsc za dobre odnose.
Posebej so opozorili, da pogrešajo
iskrene in odkrite pogovore o spo-
lnosti, kjcr velikokrat ne najdejo
pravega sogovomika in so največkrat
prepuščeni medijem in prijateljem.
Tako starši, velikokrat pa tuđi učitelji,
o tem ne želijo govorili ali nimajo časa
za pogovore o temi, ki mlade, zlasti v
sedmih in osmih razredih še kako za-

nima. Velikokrat namreč težko ločijo
Ijubezen od zaljubljenosti, od mladih,
ki se imajo radi, pa pričakujejo, da se
bodo o spolnosti in Ijubezni pogovar-
jali, svoje odločitvc na tem področju
sprejemali odgovorno, pri tem pa me-
nijo, da imajo precejsnjo (xlgovomosl
na tem području tuđi odrasli, od kate-
rih pričakujejo pomoć v obliki iskrenih
pogovorov in /aupanjc. Temeljen je
odnos, ki ti odpre pot do človeka, srno
sliSali, in se včasih kar malce čudili,
kako odprti so lahko naši otroci tuđi
v pogovorih o spolnosti. Prijazno in
sproščeno vzdušje, veliko smeha.
predvsem pa veliko pripravljcnosti, tla
vsak zase in vsi skupaj poskrbijo za do-
bre medosebne odnose in se na podro-
čju spolnosti odgovorno obnašajo, je
bik) dobra popotnica medobčinskega

otroškega parlamenta, katerega sklepe
in stališča bodo učenci Osnovne sole
Jurij Vega Moravče posredovali 14.
regijskomu otroškcinu parlamentu
februarja v Medvodali, nacionalni par-
lumcntarci pa se txxio v slovenskem
parlamentu zbrali v marcu 2004.
Vsak dan je nov izziv, sprejmi ga in živi
z njim; vsak od vas je pomemben del
sveta, smo slišali ob slovesu, ko so nas
organizatorji obdarili s štiriperesno dete-
Ijico, na kateri so nas vprašali, kaj borno
dancs naredili pozitivnega zase. Zase
laliko rečem, da san se od letošnjega
otroškega parlamenta veliko naučila, in
da sem si v torek. 27. januarja 2(1)4. kot
so mi svetovali, vzela nekaj časa samo
zase - brala sem knjigo.

Vera Vojska

Ciril Kosmač

Risar
stripov
V mesecu januar ju se je v MKC'
Akumulator zgodila predstavitev
ra/ličnih stripov slovenskih avto-
rjev. Pogovarjal sem se s C'irilom
Kosmačcm, cnem i/med njih.

Risanje stripov spada med umetno-
sti, ki me še vedno fascinirajo, saj
sem celo mislil. da bom risar stripov
postal tuđi sam. /lati čaši stripa
segajo vse tja do bivše Jugoslavije,
ko smo mladci mr/Jifno kupovali
»Zlatno serijo« in »liinov Magnus
strp.« Zakaj je strip danes dražji kot
je bil včasih?
Zgodilo se je, da strip ni več tak
množični medij, kot je bil. Včasih
je strip pobral vse, kar so danes kino,
računalniške igrice in druge oblike
zabave. Zato pa je po drugi strani
strip postal bolj intimen, ni več lako
»cenen«. Ravno žalo mnogi uvtorji
drazje vrednotijo svoj izdelek.
Kaj pa sama publika, ki jo strip
nagovarja? Se je struktura ljudi,
ki ga bere, kaj spremenila? So
tuđi bralci starejši?
Spremcmbi sta šle v obe smeri: kvali-
tativni in kvantitativni. Manj ljudi bere
strip, vendar ga berejo listi, ki imajo
»okus« in jih te stvari bolj zanimaju.
Dobivam c-maile tuđi dvanajsllclni-
kov, tako da ne bi mogel reći, da ga se-
daj bolj prebirajo starejši. (ire za medij,
ki združuje sliko in besedo, pri daljših
zgodbah pa je seveda pomembna tuđi
dramaturgija in poanta. Za moje stripe
so značilni predvsem aktualni dog<xlki,
ki imajo status »politične bodice«.
Namesto da bi napisal članek za npr.
Sobotno prilogo, situacijo raje narišem.
I Ikrati, ko se na tak način »zafrkavaš«,
uslvariš tuđi neko dislanco. Zato je
zame ta medij še vedno aktualen.
Ima torej strip prihodnost, v ka-
•i'ri bo obstal?

Da. Mislim, da je kot medij postal
prepoznaven, ima svoje zakonitosti
in svoj jezik. In tega ne govorim na
pamet, grc za stvari, ki so jih pokazali
mnogi teoreliki. Nek American je na-
redi I krasen slrip o stripu, ki je teoret-
ska knjiga. Dmgaće sem sam student
slikarstva in sem na Akademiji eden
redkih, ki se tako ali drugačc ukvarja
s stripom. Zaradi omenjenega dejstva
tuđi pri izvedbi posameznih seminar-
skih nalog nisem imel nobenih težav.

Sedaj sem žc 3 leta pred diplomsko
nalogo, ki bo tuđi risarska. (ire za
serijo risb iz poli ravne Ljubljane. Se
pravi, tema ni slikarska, s polaganjem
barv na platno, pač pa risarska. kar
pomeni zagovarjati risbo s crto.

Si 7e celo /jvljcnje povezan s stripom?
Da, nikoli nisem prenehal. Imam
brata dvojčka, ki je pisal scenarije,
jaz. sem pa risal. Zc na osnovni soli
sva izdala revijo. Nikoli pa svojih
del nisem prodajal, ampak sem jih
razdclil med prijatelje.

Se lahko od risan ja stripov (prc)živi?
Lahko, vendar so laki primeri bolj
redki. Že v tislih »zlalih časih« stri-
pa je bilo tako, da so imeli od te dc-
javnosli največ časopisni mogolci,
ne pa avlorji. Cire za izbrance, kot je
npr. Ari Spiegclman, ki je v KO-tih
letih dobil Pulitzcrjcvo nagrado za
knjigo in slrip »Mouse,« govori pa

o holokavstu. Se pravi, strip nima
nobenih omejitev, kar se tiče teme.
Vsi stari predsodki, da grc za pogrešno
literaturo, so odpadli. Dancs je, recimo,
nekaj. kar lahko najholj pohujša otrokc.
neposreden prenos seje državnega zbo-
ra (smeh). Obstaja založba v Franciji
(Le Demier eri), ki se nacrtno ukvarja
z esletiko grđega, z vsemi možnimi
izrodki domišjije. Namcn je dosledno
izrinjanje vsake možnosti, da bi nam
bilo všeč. Cire za stripe, katerih avtorji
imajo zaradi takega risanja težave. V
ZDA jim risanje eclo prepovedujejo.

Kako je s stripom v Sloveniji?
Od tega ni nekega posebnega zaslužka.
V zadnjem času gredo nekatere stvari
na boljše, druge pa na slarjšc. Slabše
je to, da se je v Ljubljani zaprla knji-
gama, ki je bila namenjena za te stvari.
Pozitivna stvar pa je dejstvo, da ima
Stripburger namen izdati album mladih
avtorjcv, ki svojih stripov do sedaj nišo
uspeli izdati. Problem je v tem, da v ob-
stoječi situaciji, ko imamo tak monolit
političnega establišmenta, državljani
nimamo dosti možnosli vplivanja.
Z določeno temo, za katero se na-
menja dovolj oglasov, ki so plačani iz
proračunskega denarja, se oži prostor
debate. Mislim, da ravno »undergro-
und kultura« ponuja neke odgovore,
ki so alternativa tem enosmemim
(xlločitvam vlade. Zato je edino prav.

da je peščica proračunskih sredstev
namenjena tuđi za te zadeve. Pri izdaji
posameznih številk nam glavnino sred-
stev nameni Mestna občina Ljubljana,
zanimivo pa je.'denjmo, da^nam Klub
koruških studentov sploh ni odgovoril
na prošnjo za sredstva.

Kaj pa sama kultura branja? Je
na Zahodu bolj razvila?
Na zahodnih trgih je preprosto več
ljudi, vendar je ludi več risarjev stripov.
zato ni bislveno lažje. Stripburger je
pred leti na festivalu v Angoulcmu
(Francija), ki je eden najstarejših
festivalov stripa na svetu in velja tuđi
/a najprestižnejšega, dobil nagrado za
»lanzin«, t.j. za subkultumo revijo,
ki jo izdaja skupina cntuziastov in je
ceneno tiskana ter objavlja prispevke s
p(xlročja undcrgrounda. Na ministrstvu
za kulturo pa nas, kljub prestižni na-
gradi, nišo niti sprejeli. V tej dejavnosti
se je potrebno boriti za vsak tolar. Ko
pa denarja ne dobimo, ima ministrstvo
precej neumne argumente, da npr
ne dosegamo dovolj visokega nivoja
kvalitete, kar je v popolnem nasprotju
s prej povedanim.
Najlcpša hvala za intervju in veliko
sreče v prihodnje.

Hvala enako.

Pogovarjal se Je Žiga Čamernlk

Vabilo
centra
za mlade
VESELE POČITNICE
V času zimskih šolskih počitnic
od 16. 2. do 20. 2. od 10.00 do
15.00 ure.
torkovi kulturni večeri
17. 2. 04 ob 20.00 uri bo odprtje
slikarske razstave z naslovom
„Govorica telesa" avtorja Simo-
na Jugovica-Finka.

ŠOLA ZA STARŠE
bo vsak tretji teden v mesecu, v
večnamenskem prostoru Knjiž-
nice Domžale.
16. 2. 04 - ponedeljek ob 19.00
uri - vodi Lili Jazbec,
17. 2. 04 - torek ob 18.00 uri
- vodi Pavla Klinar,
18. 2. 04 - sreda ob 18.00 uri
- vodi Bojana Mirtič.
Zelene predhodne prijave na
tel.: 722-66-00.

PREDAVANJE: Razvijanje
čustvene inteligence pri otroku
8. 3. 0 4 - ponedeljek ob 18.00
uri - dr. Ratko Šćepanović

NADALJEVALNI TEČAJ
ŠPANŠČINE
vsako nedeljo od 18.30 do 20.00
ure poteka v CZM nadaljevalni
tečaj španščine pod vodstvom
Irene Grmek.

SVETOVALNICA
je namenjena mladim in staršem.
Če se želite pogovoriti o svojih
stiskah, smo vam pripravljeni pri-
sluhniti, anonimno in brezplačno
pomagati, iskati odgovore in
usmerjati vašo prihodnost na bolj
prijazno in svetlejšo pot.
Dobrodošli vsak dan med 8.00
in 16.00 uro, ob ponedeljkih,
torkih in sredah do 18.00 ure.
Oglasili se borno tuđi na tele-
fon: 722 - 66 - 00

USTVARJALNE DELAVNICE
Ob torkih med 16.00 in 19.30
uro potekajo ustvarjalne delav-
nice za mlade.
Ob sredah med 15.00 in 16.30
uro se ustvarjalno izražajo
mladi s posebnimi potrebami.
Delavnice vodi Mateja Absec.

SKUPINA ZA SAMOPOMOČ
odvisnikom in njihovim svoj-
cem. prijateljem
Vsak drugi ponedeljek v mese-
cu med 19.30 in 21.00 uro pod
vodstvom Lili Jazbec.

DNK
(Dnevi kulture)
Konec januarja se je v Domža-
lah rodil velik kulturni projekt:
DNK (dnevi kulture).

MKCD a k u m u l a t o r in ŠK.D
sta s skupnimi močmi pripravila
štiri zanimive dni kulture. Vse se
je pričelo 22. 01. v klubu Franca
Bernika z odprtjem DNK in sli-
karsko razstavo (Špela Kragelj). Po
kratkem pogovoru in ogledu slik
nas je prvi kulturni večer popeljal
v predstavo SEX in DROGE in
ROCK'N'ROLL v družbi Matjaža
Javšnika in Valterja Dragana.
Drugi danje bila v Knjižnici Domža-
le fotografska razstava (Špela Pirnat)
ter v prostorih MKCD a k u m u 1
a t o r prvič uprizorjena »Drum and
poetry« (DJ Koksi, Mateja Lojen,
Sabina Hribar in Habo).

Sobota je bila namenjena ogledu
filmov ter pogovorom z znanimi
režiserji. V ŠKD sta bila pred-
vajana filma: Outsider, ki ga je
komentiral Andrej Košak in film
Assauit on precinet 13 z razlago

Klub borilnih veščin Domžale
Mladi boksar Dob

Urnik
treningov
Vabimo vas, da se nam pridružite:

v Osnovni Soli Krtina
mlajša skupina - ob ponedeljkih
od 19.30. do 20.30. ure
starejša skupina (kikboksing) ob ponedeljkih
od 20.30. do 22. ure;
mlajša skupina (boksing) ob četrtkih
od 20.00. do 21. ure;
starejša skupina ob četrtkih
od 21.00. do 22. ure

v Osnovni Soli Dob
Starejša skupina (kikboksing)
ob torkih od 17.30. do 19.00 ure.

Vabljeni ljubitelji klasičnega boksa in kikboksa,
ki trening lahko izkoristite za rekreacijo ali pa
postanete pravi tekmovalci.

www. a k u m u l a t o r org

d a . [ Ob 20.30 se vrata za^ejo]
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Biljane Čakić Veselić. V prosto-
rih MKCD a k u m u l a t o r sta
se predvajala filma 1984, komen-
tator Andrej Kotnik in film Go-
odfellas s Tonijem Laznikom.
Nedelja, kot zadnji dan DNK, je
nudila odprtje kiparske (Žiga Voj-
ska) in fotografske razstave (Mojca
Maselj) v ŠKD ter zaključek večera
v KD Franca Bernika, s predstavo
Diareja (Dejmo Stisnt Teater).

Velik obisk mladine, kvalitetne
kulturne dejavnosti, so naši občini
popestrile začetek leta. Smeh v
teatru, estetika razstav, poglobljen
ogled filmov ter poezija v ritmih
bobnov, odlična organiziranost in
takorekoč vrhunska izbira, je bilo
več od pričakovanj večine. DNK
je dokazala, da mladi v Domžalah
potrebujejo še kaj drugega kot bife-
je, odprte le do 22.00, mrzle klopce
ter štopanje v Ljubljane Mladi so
pokazali, da jih zanima kultura z
domačimi/sosednjimi umerniki,
v domači občini. Će velja rek: na
mladih svet stoji; potem je potreb-
no zbrati vse moči, čim več ljudi in
nujno še in še iz proračuna, da bo
podobnih projektov več.

Vsekakor je DNK vzor vsem, ki
želijo popestriti zaspane večere v
obćini. S sodelovanjem ŠKD in
MKCD je uspela »krstna« izvedba
DNK. Vzor, da si bodo mladi upali
več, da bodo s skupnim znanjem in
izkušnjami počasi prebudili Dom-
žale ter jim vrnili življenje.

Vsem, ki ste zboleli in se niste
udeležiti niti enega kulturnega
večera, nujno se cepite, da se
prihodnje leto (zadnji teden v ja-
nuarju) lahko prepustite valovom
DNK. Ne bo vam žal!

Nazadnje še POHVALA in
ZAHVALA kolektivu ŠKD in
MKCD, ki je nekaj tednov pri-
pravljal, organiziral, ... vse, daje
DNK uspela. Zahvala tuđi vsem
umetnikom, ki so sodelovali.

Se ponovno vidimo naslednje
leto v valovih DNK,

Mltsjl

/.uvod MKC Akumulator Domiule in
Studentski klub Domžale \e zahvalju-
jetu JSKI) Obmoćni izpnslavi Domia-
le in Mludinskemu svetu Domiule Vi
pomoć pri realizaciji projekta Dnevov
kulture v Domžalah.

^gSjgjj, SLAMNIK -februar 2 0 0 4



IZ ŽIVLJENJA IN DELA POLITIČNIH STRANK stran 8

LDS Domžale

Podpiramo občinski
proračun za leto 2004
Na svoji redni seji v februarju bo
Občinski svet obravnaval spre-
jetje proračuna za leto 2004. Tuđi
svetnice in svetniki LDS Domža-
le v občinskem svetu borno glaso-
vali za sprejem, čeprav smo imeli
kar nekaj pripomh in pobud že
v sami fazi javne obravnave in
razpravah pred sejo. predvsem
na odborih občinskega sveta in v
svetniški skupini.

Predlog se nam zdi primercn - v
mejah tinančnih zmožnosti, kot jih
v tem trenutku lahko zagotovimo v
proračunu. Prihodki so v predlogu
relativno večji od prve obravnave.
Dodatni prihodki so predvsem za-
radi dohodnine. većina povećanja pa
gre na račun ostanka neporabljenih
sredstev iz leta 2003, oziroma iz
prenosa določenih aktivnosti, pred-
vsem investieij. ki jih ponovno
predlagamo v proračun ( npr. obnova
mostu čez Kamniško Bistrico pri
Repovžu...)
Proračun je pripravljen po novi
metodologiji, zato je bilo treba
nov način predstavitve naj-
prej pregledati in se navaditi
na spremembo. Sedaj je poleg
tabelaričnega dela, obrazložitev
in odloka priloga proračuna
tuđi nacrt prodaje finančnega in
stvarnega premoženja, kadrovski
nacrt občinske uprave, nacrt na-
bav in gradenj osnovnih sredstev
in nacrt razvojnih programov
za obdobje 2004-2007. Vse je
tuđi lepo grafično in tabelarično
opremljeno, za kar gredo vse
pohvale pripravljavcu gradiva.
Dodatno pa so na zahtevo svet-
nikov ali odborov priloženi še
nacrt investicijskih vlaganj iz
sredstev amortizacije Prodnika,
nacrt plinifikacije, finančni nacrti
krajevnih skupnosti in odgovori
na vprašanja pripombodajalcev v
skladu s Poslovnikom občinskega
sveta.
Na odhodkovni strani je strukturno
največji del namenjen izobraževa-
nju. skoraj 27 %, sledijo pa sta-
novanjska dejavnost in prostorski
razvoj, gospodarske dejavnosti,
rekreacija, kultura in drugo, var-
stvo okolja, javna uprava, socialna
varnost, z najmanjšimi deleži pa so
v proračunu zastopani obramba,
javni red in varnost ter zdravstvo,
ne po pomembnosti, ampak glede
na pristojnosti, ki jih ima občina.
Svetniška skupina LDS je že pri pri-
pravi podprla prizadevanja občinske
uprave, da se zagotovijo sredstva za
gradnjo sole Dragomelj, za nakup in
opremo nove Knjižnice Domžale. da
se nadaljuje plinifikacija po celi ob-
čini Domžale. da se na Osnovni soli
Dob izboljšajo pogoji za delo rudi po
uvedbi dcvetletke in se prične s pri-
četkom postopkov za prizidek, pod-
prli smo predlog, da se zagotovijo
sredstva za administrativno sprem-
Ijanje postopkov v zvezi z vračanjem
v PTT omrežje ter predlog, da ostane
v proračunu delno sorinanciranjc
opreme vozila za reševanje ob nesre-
čah z nevarnimi snovmi. Podpiramo
program cestne infrastrukture, še

posebej celovito ureditev Prešernove
ceste v Domžalah (kanalizacija, plin,
vodovod, preplastitev,...). Predlagali
smo, da se v proračunu predvidi
tuđi denar za naročilo idejne studije
oziroma zasnove prometne ureditve
Domžal, saj so se z novimi inve-
sticijami in spremembo prometnih
tokov prometne razmere bistveno
spremenilc, predvsem v centru
Domžal. Predlagamo, da se povišajo
sredstva za solinanciranje preventiv-

UULHALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE

nih programov, tako mamografijc,
specialnega pedagoga, pregledov
prostate, raka na črevesju in še kaj,
dodatna sredstva pa predlagamo tuđi
Godbi Domžale - ob njihovi visoki
obletnici in praznovanju 120 let.
Dodatna sredstva naj bi zagotovili
tuđi za vzdrževanje otroških igrišč
in sorinanciranje nakupa dijaških
vozovnic, kar se zdi samoumevno,
glede na stroške v letu 2003.
LDS meni. daje predlog proračuna
korektno in dobro pripravljen ter
ga borno skupaj z amandmaji, ki
bodo upoštevali smotrnost in de-
janske potrebe, podprli.

00 LDS Domžale

ZMUŽINA USTA
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ZLSD se
intenzivno
pripravlja
na volitve v
letu 2004
V Združeni listi socialnih demo-
kratov potekajo intenzivne priprave
na evropske volitve. Evidentiranje

kandidatov za evropski parlament je
še vedno v teku in naj bi se zaključilo
v februarju, ko bo na februarski seji
predsedstva predstavljen rudi prvi
osnutek liste kandidatov za evropski
parlament. Pred oblikovanjem pred-
loga liste kandidatov za evropski
parlament bo ZLSD izvedla obsežno
javnomnenjsko raziskavo.
Na januarski seji predsedstva ZLSD
so člani predsedstva sprejeli organi-
zacijsko in kadrovsko sestavo volil-
nega Štaba za evropske volitve.
Kandidatna lista ZLSD za Evrop-
ske volitve bo predvidoma sprc-
jeta na aprilski konferenci ZLSD.
Med evidentiranimi kandidati pa
so vsi vidnejši predstavniki stran-
ke od predsednika stranke, pod-
predsednikov, do vseh trch mini-
strov in parlamentarcev ter članov
različnih interesnih skupin, ki so
oblikovane znotraj ZLSD.

ZLSD Domžale

Da se sliši tvoj glas
V sklopu projekta DA SE SLIŠI TVOJ GLAS Združena lista socialnih
demokratov Domžale uvaja odprti telefon za občankc in občanc, kjer bodo
pri.šlc do izraza pobude in vprašanja vseh tistih, ki ne sedijo v občinskem
svetu. Tako boste lahkoobčanke in občani stopili v stik s svetnikoma ZLSD
Domžale Francijem Gcrbcem (041 631 3X3) in Andrejo Pogačnik Jare (an-
drcja.pogacnikfevolja.net) vsak drugi ponedeljek (23.2., 8.3., 22.3., 5.4.)
med 16. in 18. uro, na tel. številki: 724 13 16 ali pa napisali pobudo in jo
poslali na zlsd.domzalefojsiol.net.

Na koncu pa še vabilo vsem občankam in obCanom, da se udeležijo

kulturne prireditve ob mednarodnem dnevu žena,
ki bo v nedel/o, 07.03.2IXH. spričetkom ob 15. uri, v Kulturnim domu Moravče.
Vstop je pmst. Tom bodo za vas: Ansambel Svellin. Tamburaški orkeshr Vrhpolje,

Moškipivskizbor TmeKos Moravče in.ktva Mrzal. Toplo vabljeni.

Zeleni Domžal
Na Ptuju je bila 17. januarja
druga seja IO stranke, na kateri
je bilo obravnavanih pet točk,
in sicer potrditev zapisnika
prve seje IO, pregled sklepov
seje sveta stranke, ki je bila v
Ljubljani, 12. 12. 2003, poro-
čilo predsednika stranke. Vlada
Čusa, o opravljenih aktivnostih
do sedaj, tekoče zadeve, ki se
nanasajo na stranko, in točka
razno.

Na seji sveta stranke so bili spre-
jeti strateško pomembni doku-
menti za delovanje in usmeritve
stranke, kje naj bi se pojavljali
na slovenski in mednarodni sceni.
Opravljenih naj bi bilo pet nacio-
nalno pomembnih akcij, odprla se
je tuđi internetna stran stranke,
ki je še v izdelavi, prav tako so

ustanovljeni tuđi Mladi Zeleni s
sedežem na Ptuju.
V poletju 2004 naj bi bilo aktivnih
60-70 občinskih odborov, strate-
ško vodilo stranke je število gla-
sov, ki bi jih pridobili z odbori v
večjih sredinah v Sloveniji. Odbo-

k\š.Slovenije

ri naj bi se več pojavljali v medijih
tako lokalnih kot tuđi državnih, s
strokovnimi in drugimi članki, ki
bi povečali število članov stranke.
Tekoče zadeve pa so se nanašale
na prihajajoče evropske volitve,
na katerih bodo Zeleni nastopa-
li sami ali pa v povezavi dveh
strank, s skupno kandidaturo

- dogovori še potekajo, medtam
ko bodo na državnih volitvah
Zeleni nastopili samostojno.
Evropske volitve naj bi bile za
Zelene odskočna deska za kas-
nejše državne volitve. Stranka se
želi vrniti tja, kjer je že bila, to
pa je v državni zbor ali pa ćelo v
evropski parlament.

Vabimo tuđi nove člane, da se
včlanijo v stranko Zelenih, in
sicer v občinskem odboru Zelenih
Domžal - informacije lahko dobi-
te pri obeh svetnikih v občinskem
svetu, Francu Černagoju ali pa pri
Janezu Erženu, pri ostalih članih
in akcija^h, ki jih pripravljamo
Zeleni Domžal teh pa ne bo
malo. Lahko nas poiščete tuđi na
naslovu Domžale, Župančičeva
ulica 4.
Zeleni pozdrav vsem!

Zeleni Domžal

SDS in volitve v
Evropski parlament
V letošnjem letu bosta v okviru pro-
gramskih nalog za SDS Domžale
pomcmhna predvsem dva dogodka
- volitve v Kvropski parlament ter
volitve v Državni /bor. Na volišča za
volitve v Evropski parlament homo
Slovenci odsli prvič. Izvršilni odbor
Slovenske demokratske stranke
(SDS) je žc pred časom oblikoval listo
kandidatov SDS za volitve v evropski
parlament, katerc nosilec je član SDS
Domžale, dr. Mina Brcjc.

13. junija 2004 borno tako i/brali sc-
dem predstavnikov Slovenije, ki bodo
postali člani Evropskcga parlamenta.
I)r. Miha Brcjc je žc sedaj eden iz-
med sedmih opazovalcev v Evrop-
skem parlamentu. Pri svojem deki v
Evropskem parlamentu sodeluje v
okviru najmočnejše poslanske skupi-
ne evropskcga parlamenta (EPP-ED),
kar je dobro, saj je možnost vpliva na
stališča evropskcga parlamenta s tem
bistveno večja. Zclo aktiven je bil pri
nastajanju prve evropske ustave v ok-
viru Konvencije o prihodnosti Evrope
Slovenska demokratska stranka (SDS)
je postala tucli članica največje in naj-
močnejše politične skupine v Evrop-
skom parlamentu. Evropske ljudske
stranke- Evropske demokratske unije.
(EPP-ED). Tako kot tuđi druge članice
te skupine, pripada SDS stninkam poli-
tične sredine. Te stranke so v preteklosti
bistveno prispevalc, daje postala Slove-
nija mednarodno priznana država. EPP-
ED je bila nosilka najpomembnejših
projektov EU, kot so monetama unija
(uvajanjc evra), carinska unija, prost
prctok oscb in blaga. EPP-ED je odigra-
la tuđi ključno vlogo pri procesu širitve
EU in je s svojim odločnim stališčem
vplivala, da proces širitve ni zastal.
Tuđi domžalski člani SDS se zaveda-
mo, da je vstop Slovenije v Evropsko
unijo izredno pomembon korak za
vsakega izmed državljank in držav-
ljanov. Čcprav je Slovenija majhna
država, ki ima glede na svojo velikos!
tuđi miinjšc zastopslvo v institucijuh
EU, pa to še ne pomeni, da prek naših
predstavnikov v tujini ne borno mogli
uresnićevati svojih interesov. Prav
dejstvo, da smo aktivni člani največje
politične skupine v evropskem parla-
mentu, govori samo zasc: V EPP-ED
ima Slovenska demokratska stranka in
s tem tuđi Slovenija velikoga prijatelja
in zaveznika, zato imamo tuđi več
možnosti za uresničevanje slovenskih
interesov kot jih imajo socialisti, libc-
ralci in drugi. V SDS se zavedamo, da
so razlike v Evropi velike, saj grc za
stare in nove članice, razvitc in manj
razvitc, za velike in majhne. Interesi
članic so različni, toda povc/.ujcjo nas
skupne vrednote in skupni cilji.

SLS ves čas za dokončno
rešitev za ti. »izbrisane«
Problematika t.i. izbrisanih je v za-
dnjih tednih popolnoma okupirala
slovensko politiko. Težji čaši za
razumno politično delovanje so na-
stopili v trenutku, koje bojevanje za
politični prestiž in točke pri volivcih
zameglilo končni cilj politike - pra-
vično reševanje problemov v skladu
z interesi države. Zaradi prevelike
pozornosti »dialogu« med največ-

jo vladno in največjo opozicijsko
stranko, je bilo za SLS izredno
težko prodreti z rešitvami, ki smo
jih ponujali: dokončna ureditev z
ustavnim zakonom. Ponovno se je
pokazalo, da enostranske akcije in
argument moči oz. većine pravi loma
ne pripelje do rezultata. Razplct bo
možen samo, če se ponovno ob-
likuje konsenz strank ter pričnemo

SLS.
SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA

Občinski odbor SLS Domžale vabi na okroglo mizo z naslovom:

»Obdavčitev nepremičnin in kmetijskih
gospodarstev v Sloveniji«

Okrogla miza bo v četrtek, 26. februarja 2004, ob 19.00 v Knjižnici Domžale.

Sodelovali bodo:
Franc Potočnik, državni sekretar na Ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (MKGP)

mag. Gvido Mravljak, državni podsekretar na MKGP
Ciril Smrkolj, nekdanji kmetijski minister

Janez Pevec, generalni sekretar MKGP

V Sloveniji se pripravlja nov zakon o obdavčitvi nepremičnin. V SLS smo proti dodatnim obdavčitvam hiš in
stanovanj ter kmetijskih gospodarskih poslopij. Kakšne obremenitve nas čakajo v prihodnosti?

V A B L J E N 1 !
informacije: Jakob Smolnikar, 041 967 41S

s pogajanji. Za SLS je eno ključnih
vprašanj določitev obsega pravic, ki
bi jih lahko priznali t. i. izbrisanim in
njihovih finančnih posledic.
Že novembra 2003 smo zahtevali,
da se v zakon jasno zapiše, da tišti,
ki so sodelovali na strani agresorja
proti osamosvojitvi, ne morejo
pridobiti dovoljenja za stalno pre-
bivanje v Sloveniji. Prav tako naj
se nedvoumno določi, da ta dovo-
ljenja ne morejo služiti za iztožitev
odškodninc za nazaj. Poslanee in
državne svetnike naj se seznani
z natančnimi podatki o finančnih
posledicah takega zakona, saj bi s
tem preprečili spekulativne namene
posameznikov. Ko se je januarja
izkazalo, da je slovenska politika v
slepi ulici, je predsednik SLS Janez
Podobnik predlagal sklic koordina-
cije predsednikov parlamentarnih
strank, ki pa se je v prvi »rundi« žal
končala neuspešno.
V SLS smo prepričani, daje edina
in dokončna rešitev »izbrisanih«
ustavni zakon, saj se s tem pre-
preci morebitno izpodbijanje
rešitev z novimi referendumi ali
odločbami ustavnega sodišča. Za
tako rešitev smo seveda samo v
primeru, da bi pri tem sodclovale
vse stranke. V SLS smo enotni,
da mora ustavni zakon vsebovati
tri sklope vsebinskih rešitev: I.
ugotavljanje dejanskega stanja za
vsakega posameznika posebej, čc
je res dejansko bival v Republiki
Sloveniji. 2. V ustavni zakon ne-
dvoumno zapisati, da se osebam.

ki so sodclovale v agresiji JLA
na Slovenijo v osamosvojitveni
vojni, ne izda dovoljenja za stalno
prebivanje in 3. Da se ne prizna se
nepremoženjska škoda.

Žal sta se kljub našim pobudam,
LDS in ZLSD odločili, da nadaljuje-
ta po isti poti, zato sta na izredni seji
zahtevali obravnavo t.i. sistemskega
zakona, ki bi vsebinsko dopolnil
t.i. tehnični zakon, ki določa zgolj
postopek obravnave »izbrisanih«.
Takrat se je zgodila nerazumna od-
ločitev, ko so poslanci levice zavrnili
odlok o razpisu referenduma o teh-
ničnem zakonu, kar je bila po našem
mnenju protiustavna poteza. Po tem
dejanju je celotna poslanska skupina
SLS protestno prekinila sodelovanje
na seji državnoga zbora.
Da pa je bila mera polna, je naslednji
dan notranji minister pričel z izdaja-
njem odločb bre/. zakonske podlage.
V SLS smo žc pred meseci opozori-
li, da bo to nezakonito početje. Zato
je predsednik Podobnik nemudoma
v pismu pozval predsednika vlade,
da opozori ministra, da ne ravna v
skladu z Ustavo in zakoni ter zahte-
val sklic strank vladne koalicije.
Kljub temu je SLS pri »izbrisanih«
zaradi poenostavljanja razmer v
javnosti, tuđi s strani opozicijskih
strank, nepravično prikazana kot
dcl bloka vladne koalicije. V tem
težkem položaju borno vseeno
vztrajali pri oblikovanju dobrih in
dokončnih rešitev za Slovenijo.

Rok Ravnlkar

dr. Mina Brejc

SDS
Zato smo domžalski člani SDS zclo veseli,
da lahko preko dr. Mihc Brcjca žc sedaj
izvorno številne koristne informacije in za-
nimivosti izdelovanja institucij Evropsko-
ga parlamenta. Kor pa smo prepričani, da
tuđi vas zanima, kako delujcjo Evropski
parlament in druge evropske institucije,
kakšne so njihove pristojnosti in kakšen bo
lahko vpliv naših poslancev v Evropskem
parlamentu, vas že sedaj vabimo na javno
tribuno v mesceu marcu, na kateri boste
vse te informacije ter še vrsto drugih aktu-
alnih zadev iz evropskcga prostora lahko
izvedeli neposredno od dr. Mihc Brcjca.

00 SDS Dtmžalt

Se sklepi
Občinske-
ga sveta
izvršujejo?
Na zadnji seji OMinskega sveta smo
svetniki SDS pri ohravnavi programa
dela Ohčinskega sveta Ot>čine Dom-
žale v prvem pollerju 2004 na podbgi
nerealiziranih sklepov Občimkega
sveta i/ leta 2003 opozoriK na nujnost
uvrstitve nerealiziranih zadev iz leta
2003 v prvo polletje 2004. Kar nekaj
nerealiziranih sklepov caka Županjo
in upravo za izvršitev.

Med vsemi zadevami je najstarejši ne-
realizirani sklcp iz januarja 2003, ko so
bili v terminski plan za delo Občinske-
ga sveta za prvo polletje 2003 uvrščeni
tuđi informacija o dosedanjem poteku
prenove SPB-1, program prenove v
letu 2(X)3 in izdaja soglasja k Pogodbi
o prenosu določenih površin v javno
dobro. Svetniki te informacije po cnem
letu šc nismo prejeli, vse, kar zvemo o
toj zadevi, pa preberemo le v medijih.
No, menda borno obširno informacijo
le prejeli v naslcdnjih mesecih, ne
vemo pa, ali le v medijih ali končno
tuđi na seji Občinskega sveta.
Na zadnji seji v januarju pa je občinski
svet sprejel sklop o povećanju cen pro-
gramov vrtcev. Svetniki SDS smo po-
dražitvi nasprotovali, saj je ob tem ostalo
(xlprtih col kup sistemskih vprašanj, ob
tem pa smo p<xlprli sklcp, ki gaje pred-
lagal predstavnik LDS, da občinski svet
Obćinc Domžale Županji predlaga, da
tuđi v vlogi poslanke državnoga zbora
RS intenzivira dejavnosti, namenjenc
uveljavljanjii sprememb, ki hi pozitivno
vplivale na nadaljnji razvoj dejavnosti
otroškega varstva ter racionalizirale
finan&ic obveznosti občin. O opravlje-
nih aktivnostih naj Županja informira
občinski svet na oni izmed naslednjih
soj. Svetniki SDS to infbnnacijo z za-
nimanjem pričakujemo, saj Županja kot
poslanka na glasovanju na zadnji 33. seji
Državnoga zbora, ob predlogu poslanca
SDS Pavla Ruparja, da se o odgovoru
ministra za šolstvo na vprašanje glede
ukrepov države na području urejanja raz-
mer v vttcih na naslednji seji DZ opravi
v državnom zboru obšima razprava, ni
prijavila svoje navzočnosti in se je s tem
izognila glasovanju, čcprav je bila v času
glasovanja v dvorani državnoga zbora.
Se tako uresničujcjo sklepi Ob-
činskega sveta Občinc Domžale
in tako uveljavljajo interesi lokalne
skupnosti, ki jo Županja Občine
Domžale zastopa tako na lokal-
nom, kot na državnom nivoju ?

Svetniška skupina SDS Domžale
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25. februar ja
opozorilna
stavka
Sedem industrijskih sindikatov
pri Zvezi svobodnih sindikatov
Slovenije bo 25. februarja ob 11.
uri izvedlo opozorilno stavko.
Gre za prvo opozorilno stavko
v nizu napovedanih stavkovnih
aktivnosti, ki so jih sindikati
sprožili zaradi delodajalske blo-
kade pogajanj o tarifnih prilogah
panožnih kolektivnih pogodb.

Dclavec v slovenski industriji s
svojo plačo danes preprosto ne
more živeti in se huje, ne vidi
nobene perspektive.
Le pritisk dovolj velikega Stevila
delavcev lahko prisili vsc odgovorne

v tej državi, da se bolj posvetijo temu
problemu, in najdejo rešitev, ter da ne
ostanejo samo pri besedah, ampak
rešitcv problema tuđi izvedejo.
Vsaka delavka in vsak delavec
ima pravico do primernega plači-
la, da bo lahko preživljal sebe in
svojo družino.
Udeležba v stavki je zakonita pra-
vica, Ic po stavkovnih pravilih sin-
dikata seje treba ravnati - to dobro
vedo tuđi direktorji, zato zoper udc-
ležencc v stavki ne smejo uporabiti
nobenih ukrepov sankcioniranja.
Če smo se v Sloveniji navadili
na pregovor »Kdor ne skače, ni
Slovenec«, se bi bilo potrebno
navaditi tuđi na »Kdor se krivici
ne upre in se ne bori za socialno
pravičnost, nima poguma in srca,
pa tuđi možnosti za uspeh ne«.
Prepričani smo, da imajo naše de-
lavke in delavci oboje, pogum in
srce, in da bodo v vseh tovarnah,
tuđi na domžalskem območju,
vključili v stavko in s tem dali ve-
deti, daje stiska velika in jo je treba
čim prej resiti.

Justl Arnuš

Ne prezrite!
Novi zakon n dclnvnih razmerjih
v nekaterih primirili prinaša več
pravic, v nekaterih jih zmanjšujc.
Vsekakor pa daje novi zakon
večjo vlogo in pomen sindikatom
•n sindikalnim /aupnikom, kot
jim ga je dajal stari. Posebna
pomembna novost je pravica
sindikata, da nasprotujc odpo-
vi'di i/, razloga nesposobnosti, iz
krivdnega razloga in ob izredni
odpovcdi; dclavec lahko potem
zahteva zadržanje učinkovanja
prenehanja pogodbe o zaposlitvi
d « arbitražne odločitve ali odlo-
čitve sodišča o predlogu začasne
odredbe. To dejansko pomeni, da
s<> delavci, ki so člani sindikata,
deležni večje delovnopravne za-
»itc od delavcem, ki nišo člani
sindikata.
V začetku leta delodajalei posredu-
jejo delavcem obvestila o letnem
dopustu.
V /vezi s tem vprašanjem se pojavlja
veliko vprašanj. Novi zakon nainreč
določa najmanj Stiri tedne dopusta.
To pomeni, da zakon določa od 20
do 24 dni dopusta, odvisno od Stevila
dni delovnega leđna v posamezni
organizaciji. Pri tem je treba po-
udariti, da se število dni dopusta za
posanieznega delavca določi tako, da
se mu po posamezni kolektivni po-
godbi in splošnih aktih oz. kolektivni

pogodbi delodajalca določi število
dni dopusta po posameznih kriterijih
in se seštevek dni dopusta primorja /.
minimumom dopusta po zakonu. V
primeni, daje ta seštevek dni dopusta
nižji, kot ga določa zakon, se seveda
za delavca uporabi tišti kriterij, ki je
zanj ugodnejši. Novost prinaša zakon
tuđi pri prenosu dopusta. C cloten
dopust se lahko prenese v naslednje
leto samo, če je delavce delal v
tekočem koledarskem letu najmanj
šest mesecev, dopusta pa ni inogel
izkoristiti zaradi bolezni, poškodbe.
porodniškega dopusta ali dopusta za
varstvo in nego otroka. V vseh ostalih
primerih je možno v naslednje kole-
darsko leto prenesti zmanjšan dopust,
in sicer dva tedna.

Več informacij o dopustu in osta-
lih pravicah iz delovnih razmerjih
lahko člani sindikata dobijo pri
predsednikih sindikata ali na sedežu
Območnc organizacije ZSSS Dom-
žale. Ljubljanska 70, uradne ure od
X. do 15. ure, vsak dan.

Justl Arnuš

Sindikalna Usta februar 2004
Gospodarske dejavnosti Javni sektor

(temelj je SKP za gospodarstvo)
PRVIDEL : 1 : : šff sit \
1. Dnevnice

••ćela dnevnica 3500,00 4511,00
(nad 12 do vključno 24 ur odsotnosti) i
- polovična dnevnica 1.750,00 2254,00

Li nad 8 do 12 odsotnosti) 1
i-znižana dnevnica | 1.218,00 1.570,00

( o d 6 d o 8 u r )
2. Kilometrina (ode 1.2003 da}e) 56,16 j 56.16

: 3. Ločeno življenje M i 6 9 , 0 0 " " 65 845,00
4. Prenoćište - PovraJCilo stroškov prenočevaiija do visine zneska po predloženem računu,
ki ga odobri delodajalec

: 5. Regres za prehrano ' i 740,00 740.00
• - po SKPGD (na delovni dan)

DRUGI DEL
1. Jubilejne nagrade
- po SKPGD (delo pri zadnjem : !
delodajalcu) i
-za 10 let *" 7188300 + 55.354,00

;: za 20 let 107.825,00 83.031,00
! - za 30 let 143766,00 110.708.00 •
; 2. Odpravnlna ob iipokojitvl 520,848,00 ~" 810.882,00

oziroma dve plači delavca, oziroma tri plače
če je to zanj ugodneje delavca, če je to zanj

L : ugodneje
• ^ T . - j i , i i ~ •.. -w. . - •••

3. Solidarnostne pomoći
; - po SKPD - ob smrti delavca 152.489.00 iiO.7OBj00_
i- ob smrti v ožji druži ni l 78.127,00 :

4. Regres za letni dopust " ™ "
- najmanj 137.853,00 137.853,00"
5. Minimalna plača (bruto) od 111.484,00 111.484,00
1122003 i
6. Zajamčena plača (bruto) _ J 52.699,00 | 5219,00

O patronažni službi z Miro Savnik, glavnopatronaz.no sestro

Ali sociala in zdravstvo za starejšo
populacijo naredita dovolj?
Pravimo, da se pri denarju vse za-
čne in vse neha, vendar ne mislim
govoriti o »dražjih zdravilih in
slahšcm zdravju«, kakor se je i/ra/il
dr. .lane/. Bešter / Instituta za eko-
nomska ra/iskovanja. Spomnim naj
le, da je osnovna funkcija ZZZS res
»zagotavljanje učinkovitega /.bira-
nja in ra/deljevanja javnih sredstev
za kakovostno uresničevanje pravic
iz naslova obveznega zdravstvenega
zavarovanja...« So pa še druge
stvari ko(, kako urediti bolj ali manj
nekakovostne medsebojne odnose,
kako opozarjati na problem osam-
Ijenosti in zadovoljevanja potreb
starejših, bolnih, nemoćnih, kako
premostiti razkorak od idilične
reklamne ponudbe /.a starejše, do
/.lorahe onemoglih, morda na pol
odsutnih starostnikov...

Na eni strani se dozdeva, da je država
zadovoljna z obstojcčim stanjem, na
drugi pa nam stiska ljudi naravnost
bije v oči. Na moja vprašanja, kako je
sedaj konkretno pri nas. v Domžalah.
poskrbljeno /a to področje, odgovarja
Mira Savnik, glavna patrona/na sestra
v Zdravstvenem domu Domžale.
Sestra Mira, najino poznanstvo ni
od včeraj, gotovo se spominjale,
ko sta pred približno tremi leti z
gospo Anico Tomic prišli na ob-
isk k mojemu takratnemu težko
nolnemu stanovalcu... Se lahko
na kratko predstavite in poveste,
iz kakSnih posebnih nagibov ste se
odločili za medicinski poklič.
Po končani kamniški gimnaziji sem se
vpisala na Višjo solo za zdravstvene
delavce v Ljubljani. Poklič medicin-
ske sestre se je prebudil v meni že v
zgodnjih otroških letih. Po končanem
Studiju sem se zaposlila na ginekološki
kliniki v Ljubljani, kjer sem dobro
dcsetletje opravljala poklič inštrumen-
tarke v operacijskem bloku. Zdaj pa
sem žc skoraj dvanajsl let v patronažni
službi Domžale.

IVIorda na kratko o vašem teamu?
Ali vam je bilo težko naslediti vašo
predhodnico, sestro Vido Čeh, ali
ste bili ze uigrani, kot pravimo?
V preteklem letu smo dodatno za-
poslili štiri diplomirane medicinske
sestre, saj se je obseg naših storilcv
povečal. obenem pa smo se prilagodili
normativnemu številu občanov, ki je

bil v pretcklih letih preobsežen za eno
sestro. Kcr smo. športno rečeno, že
uigran team. mi ni bilo težko naslediti
sestre Vide Čeh. Patronažna služba
Domžale opravlja delo na celotnem
območju bivše Občine Domžale. torej
v vseh novonastalih občinah.
Sektor za socialno priznava, da je
treba še razširiti socialno oskrbo
na domu, tuđi domove upoko-
jencev bo še treba graditi, saj se
populacija stara; nafrtujcjn pove-
ćanje patronaže in nove negovalne
oddelke... Tuđi v Domžalah?
V oskrbi imamo veliko kroničnih
bolnikov diabetikov. invalidov.
bolnikov s koncentratorjem na
domu. duševnih bolnikov. TBC, Ca
bolnikc. srčne bolnike. Obseg dela
pa se je povečal tuđi zaradi vedno
krajše ležalne dobe v bolnici, saj
prihajajo bolniki v domačo oskrbo /
vedno večjimi potrebami po strokov-
ni zdravstveni negi kot v preleklosti.
Patronaža se ni povećala in se v bliž-
nji prihodnosti verjetno tuđi ne bo.
Ne moremo reći, da sociala in zdravstvo
ništa za starejio populacijo naredila ni-
česar, vendar imamo včasih ohćutek, da
ne sodelujeta. Kako je pri nas?
Socialna služba in patronažna služba
sodelujeta in ne moreta ena brez
druge. Prav zato je v Zdravstvenem
domu zaposlena socialna delavka,
ki aktivno dela na terenu, sodeluje
z našim teamom in obenem skrbi za
koordiniranje s Centrom za soeialno
delo Domžale.

Kolikor vem, patronažna služba ni
organizirana tako, da bi zadovoljila
vse zdravstvene potrebe onemogle-
ga, na drugi strani pa tuđi pomoći
na domu ni toliko, da bi starostniki,
ki ne morejo hiti sami, živeli doma.
Kako je v Domžalah in kaj se da, če
se sploh da, storiti v tej smeri?
Patronažna zdravstvena nega združu-
je zdravstveno in socialno obravnavo
varovancev zdravstvene nege. druži-
ne in skupnosti, zdravstveno nego
otročnice in novorojenčka ter zdrav-
stveno nego bolnika na domu. To je
naša osnovna dejavnost, kar pomeni.
izvajamo strokovno zdravstveno
nego bolnikov ali obnemoglih sta-
rostnikov. ki potrebujejo predvsem
zdravstveno oskrbo. Naša služba se
trudi po najboljših močeh pomagati
osamelim in obnemoglim občanom.

Pomagamo jim najti ustrezno po-
moć, sosedsko pomoć ali prostor v
domu in razne oblike pomoći.
Brali smo, da ta trenutek v Slo-
veniji ni nohene proste postelje
v domovih upokojencev. Kdo naj
skrbi za nemočnega, nepokretnega
bolnika, ki mora iz bolnišnice, pa
sam ne more ne hoditi ne jesti.
KakSno je vaše osebno in domžal-
sko viđenje tega problema?
To predstavlja velik problem, saj od-
puščajo bolnike iz bolni.šnic in drugih
zdravstvenih ustanov v času, ko Se
vedno potrebujejo hospitalno nego.
Pred leti do tega ni prihajalo v tako
velikem številu, vendar je očitno, da
primanjkujc denarja za podaljšano
bolnišnično zdravljenje. Pogosto se
dogaja, da prihajajo bolniki v domačo
oskrbo popolnoma nepomični, s pre-
ležaninami, inkontinentni, umirajoči.
kar vsc povzroča v družinah hudo
stisko, nemoć, včasih tuđi jezo in
obup. Podaljšana zdravstvena oskrba v
bolnišnicah z njihovo opremljenostjo
in sodclovanjcm celotnega oddelčnega
leama je prav gotovo za takega bolnika
primernejša kot oskrba doma. Ne mo-
rem pa zanikati. da po drugi strani do-
mače okolje psihićno ugodnejše vpliva
na bolnike.

Kaj menite o vključevanju družine
v te probleme? Ali po vaše država
ustvarja razmere, da bi bil problem
lažje obvladljiv in starejSim omogo-
čeno človeka dostojno življenje?
Glede vkljućevanja družine je moje inne-
nje, da se morala posameznik in družina
aktivno vključevati v potek zdravljenja
svojcev. Naše poslanstvo je tuđi vzgoja in
izobraževanjc bolnikov. svojcev ter dru-
gih, da bi lahko kakovostnejše poskrhcli
za svojce. PmMcm nastopi pri osamelih
bolnikih. ki nimajo svojcev in sredstev
za dostojno prcživljanje. Obenem pa tuđi
današnji način in tempo življenja slabša
možnosti svojcev pri pomoći sorodnikom.
siij * podaljšuje delovni čas zaposlenih.
Kako vi vidite probleme starostni-
kov v Domžalah in kako jih reSujete,
kdo sploh lahko računa na vaio po-
moć, tuđi glede na to, da bodo z leti
problemi postajali Se večji: si a rosi-
nik bo predvidoma vsak peti Slove-
nec. Je pa tuđi res, da nas namesto
človeSkih in posehej tuđi verskih
vrednot vodijo interesi kapitala,
produkcije, katerih sužnji smo.

Kot sem že povedala. smo z novim
zaposlovanjem uredili obseg dela,
na kratko sem predstavila tuđi naše
delo in naše oskrbovance. Lahko pa
rečem, da zaradi prevelikega obsega
kurativnega dela zmanjkuje časa za
preventivno delo, vzgojno, izobraže-
valno delo s posamezniki. družinami
in skupinami. Razvoj zdravstva
mora iti v smeri od skrbi za bolezen
in bolne k večji skrbi za zdravje.
Je bivanje v domu starejših res
vse, kar nas caka na starost? Ali
- kakor zdaj - morda niti to ne?
Našim bralcem in bralkam bi svetova-
la. da skrbijo za zdrav naćin življenja,
se izogibajo dejavnikom tveganja (ka-
jenju, prekomernemu pitju alkoholnih
pijač, uživanju drog, nezdravi in pre-
komerni hrani, fizićni neaktivnosti).
Ob zdravem načinu življenja bo veliko
manj zdravstvenih težav, tako da bo
življenje tuđi v starostnem obdobju
lepše in s tem tuđi zmanjšana težnja po
bivanju v domovih starejših obćanov. .
Govorila sva o pomoći ostarelih,
osamelih in izboljšanju pomoći,
zanima pa me tuđi, kako gledate
na svoj položaj in status v današ-
nji družbi. Dobro vemo, da so si
zdravniki s svojim sindikatom
priborili višje plače, ohenem pa
ludi, da hrez medicinskih sester ne
morejo dobro opravljati svojega
poslanstva.

Lahko rečemo, da so nas zdravniki
pustili zadaj. žal tuđi zaradi našega
sindikata, ki ni tako moćan in pro-
doren. Težko si predstavljam stavke
medicinskih sester na naćin, kot je bila
zdravniška. ker nimamo srca pušćati
bolnih, starih in onemoglih bolnikov.
Zal pa naš položaj v družbi in lahko
samo rečemo, ludi osebni dohodk
nišo primerni naši izobrazbi, obseg
dela in poslanstvu, ki ga opravljamo.
Na koncu se Vam prav lepozahvaljujem!
z srečanje / Vami in Vaše odgovore, /jt-
lim Vam. da Vam pri vsem Vašem (Mu
pomaga Bog in seveda, da ludi sami
poskrhite za nove ustvarjalne navdihe.
Pozdravite vse patronažne sestre,

hran Keplc

Društvo za biološko dinamično gospodar'jenje »AJDA«

Vsak lahko prispeva svoj
majhen naravovarstveni delež
Skupna srečanja članov v drugem Wtu
onstoja Društva za hiološkodinamično
gospodarjenje »AJDA«, domžalsko-
kamniškega območja, so bila pogosta.
Strukovna predavanja smo enkral
mesečno poslušali v knjižnici v Dom-
žalah. V velikem številu smo si' udekvili
štirih strokovnih ekskur/ij. Pod dobrim
strokovnim vodstvom so začetniki pri-
dobivali znanje za izdelavo bimlinami-
čnih pripravkov v skupinskem delu na
kmetiji. Praktično deki v sadovnjaku
in vrtovih - na ohdektvalnih zemeljskih
površinah - je bilo aktualno vse leto. Iz-
menjava izkušenj in iskanje odgovorov
na vpraSanja so bile živahne debatne
ure - okrogk miže - kjer je lahko vsak
prispeval svoj delež. Naš prispevek k
boljši kvaliteti ponudbe zdravih pre-
hrambenih proizvodov je bih) sodiHova-
nje na javnih prireditvah v IVimžalah in
KKO prazniku v Ljubljani s proizvodi
DKMETKRkakovosti.
Naš delovni program v minulem letu
2(X)3 je bil seslavljen po meri naših čla-
nov, ki so se zavestno odločili negovati
nanivo lako, da bo sposobna dajali zdra-
ve pridelke in bo oliranila življcnjskc
pnx;ese naravnega obnavljanja.
O obdelavi vrla v spomladanskctn
času na biološkodinamični način je
agronomka Fanči Perdin povedala
veliko svojih zanimivih izkušenj.
pridobljcmh v zadnjih letih. ko je
upoštcvala kozmične rilme in pri-
poročila setvenega kolcdarja M.
Thun (priročnik. ki ga vsako leto
izdaja matično društvo AJDA VRZ-
DliNHC). Njene in izkušnjc drugih
članov »AJDA« SOSTRO je možno

dobiti tuđi v BILTENU I, II.
V aprilu nam je o škropljenju sadne-
ga drevja predaval agronom Edvin
Tomažič predavatclj na Srednji
kmelijski soli v Šentjurju. C'erkve-
njak na Štajcrskem je kraj. kjer smo
bili kar dvakral na strokovni ekskur-
ziji, v juniju in septembru.
Gospod Drago Purgaj se je mnogo let
ukvarjal s pridelavo sadja po smernicah
»požrešnega« gospodarjenja (uporaba
umelnih gnojil in strupenih zaščitnih
škropiv). Spoznanja o posledicah takega
nivnanja so ga opogumila v odloćilev, da
bo začcl na novo. Sedaj ima približno tri
hektare sadovnjaka v C'erkvcnjaku. v
zdravem. naravnan okolju. obdanem z
gozdom na položnih površinah. Na naša
vprašanja je odgovarjal tako prcpričljivo.
da smo si vsi zažcleli šc kdaj se srečati
z njim. Dogovorili smo se za ponovni
obisk v jeseni, ko bodo jabolka zrela.V
sadovnjaku ima ludi avtomalsko progra-
mirano vremensko postajo za beleženjc
podatkov v povezavi s pojavom bolezni
in škodljivcev v nasadu. V septembru
smo se množično udeležili ponovnega
srečanja in obiranja zdravih plodov - ja-
bolk. Andrej, tuđi naš član. je pripravil

prijetno presenečenje za vse, ki so želeli
mešati sadno marmelado brez sladkorja
in spoznati pripravo sadnega sirupa tuđi
brez sladkorja.
V novembru smo v knjižnici v Dumžalah
poslušali se njegovo predavanje na temo:
PoljedeLski tečaj R. Steinerja in današnji čas.
(R.Steiner je imel ta tečaj pred SO-irni leti v
Ncmčiji inje žc takrat napovedal, da bo hraia,
pridelana s pomočjo tehnologije kemije, pu-
stila nepopravljivo škodo, osiromašila zemljo
in vse. kar je povezano z zdravjem zemlje,
živalmi in čkivekom. Njegove napi>vedi,
da se bo človešlvo lega moćno zavedalo ob
koncu tisoćletia. so se dobesedno uresničik-.)
V maju smo se udeležili slavni** ob odprlju
nijstne hiše R. Steinerja v I Jonjem Kraljevcu
v Medjimurju.
V juniju smo si ogledali Zavod za
naravovarslveno kmetovanje NA-
TURA PLANINCA. Ćelo svojo do-
mačijo so uredili v obliki naravnega
parka. Njihov projekt je učilnica za.
mnoge raziskovalec in radovedneže
iz. domaćih in tujih krajev.
Naše skupne delovne aktivnosti so bile
strokovno vodene delavnice za nabiranjc
rastlin in izdelavo biodinamičnih prepa-
ratov. izkopavanje preparatov in pripniva

škropiv iz njih. To so zahtevna dela in jih
po priroćnikih ni možno v celoti spo-
znati. Npr: škropiva. gnoj ali kremen iz
roga je potrebno eno uro ročno mešati z
lesenim drogom. Naš član. Franc Kepic,
se je velikokrat prostovoljno javil za
lako delo. Vsi. ki smo lahko v prinesena
kantico dobili že pripravljeno škropivov,
se mu lepo zahvaljujemo. Prav lako tuđi!
našemu predsedniku. Jožetu (jrabljevcu,
ki je skrbno pripravljal vse potrebno na
osnovnih tećajih za začetnike. Vsak,
ki je aktiven v društvenih dejavnoslih,
ve. da brez papirne dokumentacije, ob-
vešcanja ćlanov in podobnih opravi) ne
gre. Naš Mina svoj športni elan usmerja
na lovrslno kolesje, da je tuđi v tej smeri
prisotna dinamika.
Vsi. ki ste z nami hodili po tako za-
crtani poli do sedaj, nadaljujte sodelo-
vanje v varovanju in krepitvi zdravja z
nami ludi v prihodnje. Povpraševanj©
po polnovrednih pridelkih iz dom.
zemlje je veliko većje, kolje ponudba.
Splača se malo Ivegati, pravijo tisli
kmetje, ki so spoznali razliko v kva-
liteti takega dela.
Ob tej priliki se želimo zahvaliti vod-
stvu Knjižnice Domžale za brezplačno
gosloljubje v njihovih prostorih in na-
klonjenost Občine Domžale za finanč-
no podporo v preteklem letu.
Vabimo vas, da se nam pridružite!
Obširnejše informacije o našem delu
so Vam na voljo na sedežu društva
AJDA: Podrečje 10, 1230 Dom-
žale, tel.: 01/721-48-00, el. pošta:
joze.grabljevecfeemail.si

Jožtea Pečnt, Dndetvo AJDA. Domžale
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Zbor krajanov v KS Dob

O opravljenem delu, odlagaliscu,
premajhni soli in industrijski coni
V četrtek, 15. januar ja 2004, je bil
v veliki dvorani Krajevne skup-
nosti Dob, ki je bila tokrat veliko
premajhna za vse udeležence, zbor
krajanov. Po uvodnem pozdravu
Roberta Hrovat, predsednika
Sveta KS, so izvolili delovno pred-
sedstvo in vođenje zbora je prevzel
dr. Gregor Virant, prisotni pa so se
strinjali s predlaganim dnevnim
redom. Najprej je Robert Hroval
na kratko predstavil opravljeno
delo in ob tem poudaril, da tuđi
z zborom krajanov vodstvo kra-
jevne skupnosti skuša približati
delo krajanom, ki jim je KS name-
njcna. Naštel je najpomembnejše
investicije: dokončanje razširitve
pokopališča, rekonstrukcija ceste
na konlin, ureditev avtobusnega
postajališča na Zg. Brezovici, jas-
na razsvetljav na cesti Dob - Kr-
tina, predstavil investicije DARS
(hodnik za pešce Krtina - Dob in
Dob - Gorjuša), pohvalil dobro
delo društev ter vse povabil, da v
še večjem številu v letu 2004 so-
delujejo v prireditvah ob prazniku

KS, ki v tem letu praznuje 30-let-
nico. Ob tem je Se povedal, da v
KS načrtujejo pridobitev idejnega
projekta doma upokojencev z
dnevnim varstvom, ureditev iz-
ogibališča ob OŠ Dob, sodelovanje
pri razreševanju prostorske pro-
blematike OŠ z možnostjo gradnje
vrtca, postavitev usmcritvenih
tabel, nakup še enega računalnika,
ki hi ga lahko uporabljali tuđi za-
interesirani krajani, zahvalil se je
vsem za sodelovanje ter jih pova-
bil, da tuđi v prihodnje sodelujejo
pri razvoju KS.

Zbor krajanov seje s poročilom brez
razprave scznanil, nato pa je bila
na vrsti problematika odlagališča
odpadkov. Predscdnik KS Robert
Hrovat je poročal o sklepu Sveta
KS Dob, ki je bil posredovan Občin-
skemu svetu. V njem Svet KS pred-
lagani širitvi odlagališča nasprotuje
in predlaga, da se pristopi k sanaciji
odlagališča odpadkov po programu
ter da se obstoječe odlagalište v
najkrajšem možnem času zapre.

Stališče Sveta KS je utcmeljil z ve-
likimi obremenitvami okolja, s tem,
da razširitev na omenjeni lokaciji ni
primerna, z bojaznijo, da razširjeno
odlagališče postane regijska deponi-
ja, opo/oril pa je tuđi na strategijo
države na području urejanja deponij,
ki predvideva manjše število večjih
deponij. O tej problematiki je govoril
tuđi predsedujoči dr. Gregor Virant,
predscdnik Komisije za spremljanje
problematike odlagališča, ki je po-
udaril, da je odlagališče ekološka
rana, da so kapacitete izkoriščenc,
med drugim je bil žc v letu 1999
sprejet sklep o zaprtju odlagališča,
predstavi! pa je tuđi usmeritve Mi-
nistrstva za okolje na tem področju,
novo zakonodajo in predlagal pre-
učitev možnosti odlaganja odpadkov
v povezavi z eno od občin, ki ima
proste kapacitete.
V razpravi so krajani in krajanke
poudarjali in opozarjali, da je od-
lagališče v KS Dob ekološka bom-
ba že skoraj tri desetletja, da se je
sprva odlagale nekontrolirano (na
nepripravljena tla) in da se ne ve,

kaj vse je odloženo. Podvomili so
v posredovane podatke, opozorili
na neurejene odcedne vode, na pre-
majhno angažiranost občine, da bi
našla druge rešitve za odlaganje od-
padkov, v razpravi smo slišali, da so
izcedne vode, ki sploh nišo speljane
v kanalizacijo, temvcč v gozd, slabše
kot dovoljene, pogrešajo presojo
vplivov na okolje, na zborih kraja-
nov nikoli ni bilo dano soglasje za
odlagališče, enako je Svet KS dajal
soglasje 1c za določen čas; zahtevali
so analizo odpadkov, ki so bili odlo-
ženi brez ustrezne folije; opozarjali
na negativen vpliv odlagališča na
zdravjc in nasprotovali kakršni koli
širitvi odlagališča, zahtevali pa nje-
govo zaprtje in sanacijo. Lc rcdki so
povedali, da je bilo pri sanaciji od-
lagališča narejeno marsikaj in da je
renta pomagala pri razvoju KS Dob.

Županja C'vcta Zalokar Oražem je
najprej opozorila, da je na zbor kra-
janov prišla z namenom, da sodeluje
v razpravi o lokalni problematiki,
kjer je bilo v vabilu napisano, da so
teme odlagališče odpadkov, prostor-
ska pohlematika Osnovne sole Dob
in Industrijska cona Žclodnik. Nena-
zadnjc je bila formulacija dnevnega
reda na njenem vabilu drugačna kot
na vabilu, ki so ga prejeli ostali
vabljeni. Predstavila je potek aktiv-
nosti na tem področju, povezanih s
sanacijo odlagališča ter poudarila,
da je Občinski svet sprcjel sklep o
sprejemu Investicijskega programa
za razširitev in sanacijo obstoječe
deponije Dob ter ureditev Centra za
ravnanje z odpadki, s katerim je bilo
seznanjeno tuđi nekdanjc vodstvo
KS Dob, ki nameravanemu posegu
ni nasprotovalo. V sedmih letih je
bilo v sanacijo deponije vloženih
3M) mio sit. Ilkrati je povedala, da
je občina naredila vse, da bi našli

drugo možnost odlaganja, vendar je
CERO ostal brez rezultatov, pa tuđi
Mestna občina Ljubljana domžalskih
odpadkov ne sprejme, upozorila pa
je ludi na bistveno povećanje visine
nadomestila za odlaganje odpadkov,
v kolikor bi se, v primeru možnosti,
ki je sedaj ni, odločili za odlaga-
nje izven občine. O urejenosti
deponije je poročal Marko Fatur,
direktor Javncga komunalnega
podjetja Prodnik Dumžale. Na
deponiji je urejena dostopna
pot, zatravljeno je telo deponije,
posajeni so topoli, ločenc so iz-
cedne in padavinske vode idr.
Pri deponiji dosledno upoštevajo
veljavno zakonodajo, ki je enaka
evropski. Po njegovom mnenju je
to ena najbolje urejenih deponij v
RS, ki ima proste kapacitete do
konca leta 2004. Projekt sanacije
je v zaključni fazi, pripravljajo pa
se za vložitcv gradbenega dovo-
Ijenja za razširitev deponije. Kas-
neje sta oba tuđi odgovarjala na
vprašanja ter opozorila na pred-
log, da gospodinjslva v KS Dob
ne bi plačevala stroškov pobiranja
odpadkov. Ob zaključku razprave
je Županja s sodelavci zbor protest-
no zapustila in to utemeljila, češ da
je bila izigrana, ker vsebina točke
dnevnega reda ni bila takšna, kot je
bila zapisana v vabilu, ki ga je do-
bila, niti o njem ni bila seznanjena ob
osebnem povabilu. Zbor krajanov je
nato sprcjel sklep, da soglaša s pobu-
do Sveta KS, da se pristopi k sanaciji
odlagališča odpadkov po programu,
ter da se obstoječe odlagališče v naj-
krajšem možnem času zapre.

V nadaljevanju je zbor krajanov pri-
sluhnil Zdenki Krečan, ravnateljici
OŠ Dob, ki je predstavila proslorsko
problematiko devetletke. Povedala
je, da bo potrebno uvesti dvoizmen-
ski pouk, v kolikor ne bo realizirana
razširilev OŠ, ki naj bi se začela v
letu 2005 in končala leta 2007. Zbor
obćanov je njeno zahtevo po začetku
gradnje podprl ter sprcjel tuđi pobu-
do, da se ob OŠ zgradi ludi vrlec.
Nalo so krajani in krajanke ra/prav-
Ijali o industrijski coni Žclodnik.
kjcr so bili pomisleki v zvezi z njeno
velikostjo, predlagali so, da je cona
lc podjetniška. Glede na informacijo,
da so krajani premalo se/.nanjeni s
cono, povedano je bilo, da je bila
prostorska konferenca slabo obis-
kana, je bil sprejet sklep, da Svet
KS v Dobu pripravi predstavitev
omenjenega projekta.

Ob koncu zbora so krajani podali
vrsto pobud in vprašanj: sanacija
območij v Žcjah in na Sv.Trojici,
kamor so vodili odpadke z gradbišč
v Domžalah; slaba sanacija v zvezi s
tem poškodovane ceste, v zvezi s ka-
tero je Svet KS prolestiral; ureditev
vodovodnoga omrežja problemi
dela Gorjušc in Turnš; avtobusna po-
stajališča šolskega avtobusa; dopol-
nitev javne razsvctljave in uredilev
mostu na »Smetiški« cesti, problem
gradnje kanalizacije in pločnika na
Žclodniku; uredilev sprehajalnih
poti idr. Vse te bo pri svojem delu
upošteval tuđi Svet KS Dob.

Vera Vojska

Pogovor z Metodom Mar čunom, pred-
sednikom KS Radomlje

»Brez sodelovanja
krajanov ne more
biti napredka...«
Pred dobrim letom dni je bil
izvoljen nov Svet krajevne sku-
pnosti. ki je svoj mandat pričcl
z optimističnimi nacrti. Kot cilj
so si zastavili predvsem ureditev
cestnega prometa in odpravo kri-
tičnih in nevarnih točk na najbolj
obremenjenih cestah. Kot drugi
cilj je bila ureditev kulturnega
doma vsaj do te mere, da bi se
lahko nemoteno odvijale kultur-
ne in druge prireditve ter da bi
bilo objekt možno komercialno
tržiti ter tako zagotoviti potrebna
sredstva za delovanje. Kako in do
kakšne mire je kot predsednik
zadovoljen z uresničevanjem
načrtov, kaj caka svet v prihod-
nje in s kakšnimi problemi se
srečuje, je povedal v naslednjem
pogovoru.

Ste uresničili načrtovane cilje za
prvo leto vođenja KS?
Da, vsekakor. ćelo nad pričakova-
nji, glede na to. da so proračunska
sredstva s strani občine vsako leto
manjša, manj pa je tuđi prihodkov,
ki se stekajo v KS in jih nanienjamo
za vzdrževanje.

Katere naloge ste si kot prioritet-
ne zadali v KS, da bi dosegli na-
črtovane cilje. vam je uspelo?
Že v začetku smo si zadali cilj, da
zmanjsamo vse stroške dobesedno
na minimum, da uredimo ves arhiv.
ki je bil zelo neurejen in pričnemo

kot KS poslovati pozitivno ali
skromno rečeno - s pozitivno nič-
lo, kajti pred tem je bilo finančno
poslovanje negativno. Lahko za-
gotovim. da nam je uspelo. Uredili
smo vse najemne pogodbe tako s
hišnikom kot v zvezi z mrliškimi
vežieami in nekatere druge. Pouda-
riti moram, da smo uredili arhiv v
zvezi z najemi grobov in pripravili
tloris grobišč, ki ni bil urejen in se
je dogajalo, da so nekateri dobili
dva ali tri račune za najem groba,
drugi pa računov sploh nišo pre-
jemali. Nckaj napak smo šc rfdkrili
prav sedaj ob koncu leta, ko smo
razposlali obračune najemnin, ki
jih sedaj tekoče rešujemo. Priza-
deti imajo mnogo razumcvanja in
smo vsak zaplet doslej resili spo-
razumno. Razpored grobišč mora
biti urejen do potankosti, ker je
občina sprejela odlok. da bo izbrala
koneesionarja za vsa grobišča v
občini. Ta bo tuđi v prihodnje do-
ločal cene, ki jih je doslej odrejal
občinski odlok.

Na pokopališču so vidne tuđi
določene spremembe, na primer
odstranjen je del zelene ograjc,
napravljeni so novi prehodi in
podobno, /akaj?
To je bila edina možna širitev po-
kopališča, saj je to žc precej polno
in praktično ni bilo več mest za
klasične grobove. Skušali smo
bolj racionalno izkoristiti prostor

in smo na nekaterih predelih od-
stranili zelene ciprese in tako pri-
dobili še eno novo vrsto za klasičen
način pokopa. V prihodnje se borno
izogibali dvojnim grobovom, ker
prostor tega enostavno ne prenese
več. V preteklosti so bile dnigačne
razmere, ko so bili zaradi velikih
družin dvojni grobovi samoumc-
vni, sedaj pa moramo s prostorom
ravnati racionalno.

Kako ste uspeli /manjšati stroške
oziroma kaj je največji strošek KS?
Največji strošek je predstavljala
zaposlitev tajnika in ukinitcv nje-
govega mesta je bila neizbežna,
zlasti potem, ko krajevna skupnost
Preserje ni bila več pripravljena
participirati sredstev za del stro-
škov in seje odpovedala delovanju
tajnika, ki je opravljal dela tuđi za
njih. Tako smo se s tajnikom, s kra-
jevnim svetom in Občino Domžale
prišli do sklepa, da je edino, kar
lahko storimo, to, da mu uredimo
odpravnino, odpovedni rok in vsa
/. zakonom določena nadomestila,
da se je lahko kot tehnološki višek
prijavil na Zavod za zaposlovanje.
Upam. da smo dosegli zadovoljiv
dogovor. Naj povem, da smo bili
ražen večjih domžalskih KS edini,
ki so imeli zaposlenoga prolesional-
nega tajnika. Za bolje razumcvanje
moram povedati, da KS deluje po
principu podjetja ali društva, tako
linančno kot po odgovornosti.

Pred kratkim ste se pogumno
lotili investicije - ureditve avle v
kulturnom domu. Lahko poveste
kaj več o tem?
Za to smo se odločili dokaj na hi-
tro in bi morala biti zaključena do
konca leta, ali vsaj v januarju. Gre
za prenovo sanitarij, avle, ureditev
manjkajočc garderobe in zamenja-
vo vrat, radi bi zamenjali tuđi vhod-
na vrata. Med delom seje pokazalo,
daje tuđi elektroinstalacija potre-
bna prenove, ker je bila neustrezna
in požarno nevarna. Do balkona
je urejena nova elektroinstalacija,
prav tako vodovodna napcljava,
kar bi utegnilo koristiti kasnejc ob
urejanju lega dela. Morda homo v
bližnji prihodnosti lahko uredili šc
prostor, kjer je sedaj kabina, morda
nekoliko povečali zgornjo avlo in
pridobili prostor za skladiščenjc
tehnične opreme. Vendar gre tu za
manjša dela.

Kolikšna je ocena investicije?
Okvirno blizu pet milijonov tolarjev,
vendar se bojim, da bo dejanski
strošek večji, čeprav smo se trudili
in izbrali najugodnejše ponudnike in
skušali doseći zares ugodne plaćilne
pogoje, saj smo se dogovorili za
obročno odplačcvanjc oziroma tako,
kot nam bodo pritekala sredstva.

Gre samo za sredstva krajevne
skupnosti ali so še kaksni drugi
viri?
Javili smo se na občinski razpis za
obnovo kulturnih domov in pri-
dobili nekaj sredstev in to borno
ponovili tuđi naslednje Iclo, drugo
pa so lastna sredstva. Ker gre za
manjše prenovitvene posege, o
tem odločamo sami in k temu
pristopaino takoj, ko imamo za-
gotovljenih dovolj sredstev. Zato
je bila naša odločitev precej hitra,
saj smo prepričani, da s čakanjem
ne bi pridobili nič. Morda je v tem
trenutku malce posiljena, vendar
nam finančni nacrt prihodkov iz
naslova najemnin in iz nekaterih
drugih virov zagotavlja sukcesivno
pokritost, zato sem prepričan, da
smo se odločili pravilno.

Imate kakšne nacrte v /vezi z
dvorano potem, ko bodo dela v
avli dokončana?
Vsekakor se borno obnašali
kot dober gospodar in dvorano
tržili. Trenutno jo oddajamo v
najem za aerobiko, potrebno pa
no najti Se kaj drugega. Raz-
mišljamo o ponudbi za razne sc-
minarje in predavanja, morda za
več kulturnih prireditcv. Mislim,
da naša oddaljcnost od Domžal
ne bi smela biti razlog za nede-
javnost dvorane.

Kakšni so še drugi nacrti?
Predvsem ureditev križišča in cen-
tra (prostorska ureditev Radomclj)
ter zagotovitev prometne vamosti
na Prešernovi ulici in Cesti Rado-
meljske čete. Računam, da bi v na-
šem mandatu lahko prišli do izve-
dbe projektov in odkupa zemljišč.

Realna inačica rešitve križišča je
ponovno rondo?
Da, absolutno, ker borno po no-
vih načrtih umaknili partizansko
grobišče na pokopališče, za kar
imamo tuđi že prislanek Zdru-
ženja zveze borcev. S tem borno
pridobili dovolj prostora za ure-
ditev krožišča oziroma 'rondoja'.
Čakamo le šc na projekt, ki bi
moral biti v teh dneh že končan.
Celotcn projekt potem sprejema
občinski svet.

Je ureditev Prešernove ceste kaj
bliže, glede na znane težavc z od-
kupi zemljišta?
Lahko rečem, da so se dogovori
glede odkupa Piršcve hišc pre-
cej približali kraju in upam, da
jih borno uspešno in v kratkom
zaključili. Seveda je pogoj, da
občina zagotovi sredstva v pro-
računu za prihodnje loto, sicer
se bo slvar ponovno časovno
odmaknila. Druge, manjše stvari,
kot je uredilev Pcrnetovc ulice,
ceste proti Rudniku in podobno,
borno skušali urejati postopoma
ob ostalih većjih delih.

Posebcn poziv bi rad namenil
vsem krajanom, da z nami sode-
lujejo, saj brez njihove podpore v
smislu dogovarjanja za odkupc
potrebnih zemljišč, zamenjavc in
podobno, projektov ne moremo
zaključiti. To pa je voda na mlin
drugim krajevnim skupnostim, ki
potem lahko pridohijo sredstva,
ki so sicer namenjena nam, pa
jih zaradi neuspelih dogovorov
/. lastniki ne moremo izkoristiti.
V takih primerih izpadcmo i/.
proračunskih načrtov za leto, dve
ćelo ali več.

Hvala za izčrpen pogovor in obilo
uspeha pri vođenju KS.

Danica Šra|
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Spo min na
Dražgoško bitko
še živi

Dražgoše naj
postanejo
kraj miru
Tako kot vrsto let došle j je tuđi
letos v Dražgosah potekala tradici-
onalna prireditev v spomin na ju-
naški boj Cankarjcvega bataljona.
Slovesnosti ob 62. letniei bitke smo
se udeležili tuđi člani Območnega
združenja borcev in udeležencev
NOB Domžale in skupaj z blizu
7000 zhranimi v Dražgošah 11.
januarja 2004 najprej prisluhnili
dražgoškim zvonovom, nato pa
občudovali najboljsc slovenske pa-
dalke in padalec, ki so doskočili na
jaso pri veličastnem spomeniku.
Ohiskovalci in obiskovalke iz
vseh delov države smo Dražgoše
spremenili v Slovenijo v malem.
Preživele borce in vse udeležence,
med katerimi je bil tuđi nekdanji
predsednik države Milan Kučan
m drugi visoki riredstavniki poli-
tičnega življenja sta pozdravila
predsednik komiteja, preživeli
horec, Zdravko Krvina, ter župan
Občine Železniki Mihael Prevc,

ki je poudaril, da morajo Dražgoše
postati kraj miru in druženja različ-
nih pogledov ter ideologij, izrazil
pa je tuđi zadovoljstvo nad tolikšno
udeležbo. Slavnostni govornik
Borut Pahor, predsednik Državne-
ga zbora RS, je v svojem govoru
dejal, da partizanstvo ostaja sestav-
ni del zgodovinske dediščine, iz
katere Evropa ves čas po vojni črpa
navdih za svoje združevanje, svoja
partizanska doživetja so vsem
zbranim povedali še trije preživeli
borci legendarnega Cankarjevega
bataljona.

Spominska slovesnost na Rudniku

Mladi radi nastopajo
'"• januarja 2004 je bila pri spo-
meniku borcem in političnim
aktivistom Kamniškcga okrožja
K l > s < padlim 6. januarja 1945,
sPominska slovesnost, na kateri

se je /bralo preko 500 udele-
žencev.

Med njimi kamniški župan Tone
Sinolnikar, predsliivniki borčevskih

IZ NAŠIH DRUSTEV IN ORGANIZACIJ

Cebelar Marjan
Koderman, novi
predsednik
Cebelarskega
društva Domžale

Vsak
cebelar je
pomemben
»Leto 2003 lahko ocenimo z odli-
čno oceno, po medenju smo dobro
točili cvetlični med, nekaj akacije
je bilo na Primorskcm, več v Pre-
kmuijii, odlična bera je bila na
smrekovi oziroma gozdni in košta-
ti jevi paši, najbolj veščim čebelar-
jem je uspelo zavrteti prese tuđi s
satjem hojevega medu, preteklo
leto pa nam bo ostalo v spominu
tuđi po uspešno organiziranim
svetovnem kongresu, Apimondija.
To je bil projekt, ki je aktiviral
vso čebelarsko stroko po vsej dr-
žavi, tuđi mi smo k temu uspehu
prispevali po svojih močeh,« je v
poročilu med drugim dejal Bine
Kladnik, predsednik Cebelarskega
društva Domžale, katerega ćlani
so se na občnem /boru /brali 17.
januarja 2004, v prostorih Heliosa
na Količcvcm.

Čebelarsko društvo Domžale, ki
združuje tri družine: Domžale, Kr-
tino in Homec je ob že omenjenih
nalogah veliko skrb namenilo stro-
kovnemu izobraževanju. Ogledali
smo si svelovno čebelarsko razstavo,
prisluhnili predavanjem, visoka je
bila udeležba na tradicionalni slro-
kovni ekskurziji, največ skrbi pa je
bilo namenjene zdravju čebel. Tu
je po mnenju g. Kladnika največ
problemov s tftfoživo varozo, ki jo
v društvu zatirajo z najsodobnejšimi
sredstvi in pomagajo čebelarjem
tako po strokovni kot materialni plati
ter preprečujejo večji osip čebeljih
družin. Posebej pa so predsednik in
nato tuđi člani v razpravi opozorili na
nov problem sistemski insekticid,
najbolj znan je Gaucho, ki je sicer
v kmetijstvu uvedel revolucionarne
spremembe in dosežke, čebelarstvu
pa povzročil škodo katastrofalnih
razscžnosli. Zato čebelarji pričaku-
jejo pomoč pristojnega ministrstva,
Čcbelarskc zveze Slovenije ter dru-
gih pristojnih, ki naj bi upoštevali
ludi ukrepe pristojne Evropske ko-
misije. I/, poročila smo slišali tuđi za
druge uspehe Cebelarskega društva
Domžale: organiziran nakup sladkor-
ja, celovita zaščita čebel, promocija
društva in občinc na različnih raz-
stavah in sejmih, slovesno odprtje in
skrb za društveni čebclnjak na Brdu.

Tuđi letošnji kulturnih program je
zasnoval in povezoval Jože Loga,
dramski igralec, v njem pa so
nastopili Mestni pihalni orkester
Škofja Loka, Lovski pevski zbor
iz Medvod ter članica KUD Fran-
ceta Koblarja iz Železnikov.
Organizatorji slovesnosti ugotavljajo,
da v Dražgoše vsako leto prihaja več
obiskovalcev, veliko tuđi mladih, saj
so postale tradicionalno mesto spo-
mina, pa tuđi priložnost za rekreacijo
za vse dobro misleče ljudi.

Besedilo In foto Jože Novak

organizacij, borci, praporščaki, mla-
dina in pohodniki Društva upokojen-
ccv Kamnik. Slavnostni govornik,
župan Tone Sinolnikar, je poudaril
pometi partizanstva v drugi svetovni
vojni in po njcj, zlasti pa je govoril
o prispevku slovenskega naroda in
borcev NOV v tem obdobju. Po-
hvalil je učence in učitelje Osnovne
šolc Marije Vere na Duplici za redno
obiskovanje spominskega obeležja
in nastopc na spominskih svečano-
stih, katerili organizatorji so bili letos
kamniški borci. V kulturnem progra-
mu je socleloval pevski zbor Solidar-
nost i/. Kamnika, učenci recitaroji z
o S Marije Vere, slovesnost pa seje
zaključila s petjem pesmi Domovina
naša je svobodna.

Ob tcj priložnosti je predsednik OZB
NOB Kamnik, tovariš Matevž Kosir,
Osnovni soli Marije Vere podelil sre-
brno plaketo Zvezc združenj borcev
Slovenije za ohranjanje spomina na
dogodke v narodnoosvobodilnem
boju. OŠ je tokrat poskrbela tuđi za
topel čaj za vse, ki so na slovesnost
prišli od blizu in dalcč, peš, z osebni-
mi vozili in avlobusom.

Jože Novak

Ta vse bolj postaja osrednji center
delovanja društva, ki se predstavlja
tuđi na domžalski tržnici. Posebej je
bila poudarjena tuđi skrb za kvaliteto
medu, ki je zelo visoka, saj sta kar
dva čebelarja za svoj med prejela
zlati medij (g. Lap in g. Peterka). Taj-
nik Janez Mihelič je poročal o stanju
članstva, med drugim je povedal, da
je v društvu vključenih 91 čebelarjev,
skupaj z nekaj več kot 1100 panji. Po

poročilu blagajnika in predsednika
nadzornega odbora ter krajši razpra-
vi, v kateri je bilo največ besed name-
njenih prav skrbi za zdravje čebel. so
bila poročila soglasno sprejeta, hkrali
so sprejeli tuđi dopolnjena pravila
društva. Na tej osnovi pa tuđi razreš-
nico, ki ji je sledila izvolitev novega
vodstva Cebelarskega društva Dom-
žale. To bo prihodnje štiri leta vodil
Marjan Koderman z Gorjuše, člani
najožjega vodstva pa bodo: Janez
Mihelič, tajnik; Eiine Kladnik, bla-
gajnik; člani: Marjan Košak, Stanko
Rener, Rdo Rems, Edp Skok, Tone
Moneta in Viktor Svetlin. Na predlog
delovnega predsednika Eda Remsa je
nato spregovoril novi predsednik, ki
se je zahvalil za zaupanje in poudaril
pomen vsakega čebelarja in čebele za
društvo ter širšo skupnost, saj brez

čebel ludi ljudi ne bo. Predstavi! je
program dela ter finančni nacrt, nato
pa so se vsi prisotni s toplim aplav-
zom iskreno zahvalil za uspešno
delo dosedanjemu predsedniku Bi-
netu Kladniku, saj so pod njegovim
vodstvom v preteklosti uspešno
postavili temelje za delo novemu
vodstvu, pa tuđi generacijam če-
belarjev, ki prihajajo. Društvo je
sprejelo program ter finančni plan,

nato pa je sledila dolga
razprava o prizadevanjih
za zdravje čebel. Veliko
sta o tem področju po-
vcdala Janez Mihelič ter
Matej Bleje v imenu
Čebelarske zveze Slo-
venije ter Čebelarskega
društva Mengeš, katere-
ga predsednik je, občni
zbor pa so pozdravili
tuđi predstavnik! društev
iz Lukovice, Kamnika,
Moste-Polje ter Vera
Vojska. Čebelarji so se
z minuto molka spomnili
ludi umrlega člana Tone-
ta NemaniČa iz Krtine.

Za čebelarsko društvo
Domžale bi lahko rekli,
da gre naprej: z aktivnost-
mi, da bo njihov ter slo-
venski med kvaliteten in
prepoznaven na širokem
evropskem trgu; s priza-

devanjem za zdravje čebel ter s tem
v zvezi za zatiranje varoze ter ukrepi,
ki bodo preprečili negativen vpliv
sistemskih insekticidov za zdravje
čebel; pa ludi s skrbjo za strokovno
usposabljanje vseh čebelarjev, za
opreme društvenega čebelnjaka, so-
delovanje na razslavah, sejmih ter
domžalski tržnici. Pri tem tuđi v pri-
hodnje računajo na sodelovanje s Će-
belarsko zvezo Slovenije, sosednjimi
društvi pa tuđi Občino Domžale.

Občni zbor se je zaključil s prijet-
nim druženjem ter prvimi dogovori
o delu novega vodstva, ki mu pri
delu želimo veliko uspeha, vsem
čebelarjem in ćebelarkam pa: naj
medi tuđi v letu 2004.

V. Vojska

Društvo izgnancev Domžale obvešča

Zbiranje podatkov o
uničenju ali požigu
premoženja
Eno najpngostcjših vprašanj, ki
j 'h v zadnjem času postavljaju
naši člani in članice, je vpraša-
n.jc, kako bo s poravnavo škode,
ki je v času druge svetovne voj-
ne nastala kot posledica okupa-
torjevih požigov vaši in drugega
uničevanja premoženja.

v teli dneh smo dobili informa-
cijo, da je Društvo izgnancev
Slovenije pričclo s pospešenimi
aktivnoslmi za zbiranje podatkov
o uničenju ali požigu premoženja
'ned 2. svetovno vojno. Omenje-
ne podalke društvo nujno po-
Irebuje za oblikovanje celovitega
zahtevka, ki bo osnova za začetek
Pogovorov o zakonski ureditvi
uenarnega nadomestila za uni-
čeno premoženje.
Krajevna organizacija Društva
izgnancev Slovenije Domžale
poziva vse, ki so upravičenci do

nadomestila za v drugi svetovni
vojni požgano in uničeno pre-
moženje, da čim prej posredujcjo
dokumentacijo o tem premože-
nju. Fotokopirano dokumentacijo
posredujte naši organizaciji v
Domžale ali direktno Društvu
izgnancev Slovenije na naslov
Ljubljana, Komenskcga 7, 1000
Ljubljana. V Domžalah lahko
v okviru Krajevne organizacije
dobite tuđi obrazec oz. vloge, s
katerimi boste poskušali podatke
o uničenem in požganem premo-
ženju pridobiti od Arhiva RS. Te
obrazec vam lahko ludi pošljemo,
vendar nas morate poklicali.
Hkrati vas prosimo, da obveznosti
do društva plačilo članarine in
naročila Vcstnika poravnate do
konca februarja 2004 ob petkih
od 13. do 14. ure.

D . l .

Sneg ožhil tuđi
smučanje na Sv. Trojici
Januarski sneg je na Sv. Trojici pripravil dovolj debelo snežno odejo
za zagon smučišča na Konfinu. V Športno rekreativnem društvu
Kontin - Sv. Trojica ob ugodnih razmerah postavimo vleČnico, kar
omogoča številni mladini in tuđi odraslim smufarsko rekreacijo ter
priprave na zahtevnejše smučine in rekreativna tekmovanja.

Rok Ravnlkar

Studijski krožek Krajevne skupnosti Dob

Kaj vse lahko
naredimo iz suhih rož
Članice in člani Študijskcga krožka,
ki delajo v okviru Vsczivljenjskega
učenja in se vsak torek srečujejo v
prostorih Krajevne skupnosti l)oh,
so leto 2003 zaključili s čudovito raz-
stavo, na kateri so pokazali, kaj vse
se da narediti iz suhega cvetja. Številni
obiskovalci so ohčudovali različne
motive - od najmanjših voščilnic in
Ijubkih sličic, do pravih umetniških
del, kjcr smo namesto s čopičem ali

svinčniki naslikanih rož, občudovali
različno sestavljene sopke in druge
motive iz suhega cvetja. '/< razstavo
je Studijski krožek polepšal praznič-
ne dni vsem obiskovalcem, hkrati pa
so njegovi udeleženci vseh generacij
tuđi tokrat dokazali, da je njihovo
vsakotedensko druženje ne le pri-
jetno, temveč rudi koristno.

Vera Vojska
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V okviru tradicionalnega sprejema z« vodstvo
Gasilske zveze Domžale, kl je bil tuđi priložnost,
da so gasilci Županji Cveti Zalokar Oražem pred-
stavili opravljeno delo v letu 2003 ter nekaterepo-
membne naloge v letu 2004, so posebno pozornost
namenili tuđi zmagovalni ekipi PGD Domžale
- center. Vsi prisotni so mladim zmagovalcem 2.
državnega tekmovanja gasilske mladine v kvizu,
kije bil v Domžalah, čestitali terjim zaželeli veliko
uspeha tuđi v prihodnje. Na fotografiji Županja s
predsednikom GZ Domžale, Marjanom Slatnar-
jem, predsednikom Komisije za delo zu mladimi,
Florjanom Zabretom, mentorjem zmagovite eki-
pe, Klemnom Zabretom, ter članoma ekipe Urba-
nom Braunetom ter Klavdijo Kovač, na fotografiji
pa manjka tretja članica, Nina Moneta.

Socialna akademija Slovenije

Prijetna srečanja
Sredi decembra so se akademisti
pete generacije Socialne akademi-
je srečali na prijateljskem shodu.
Prišli smo iz različnih koncev
Slovenije, vse od mariborske,
celjske, ljubljanske, idrijske, kra-
ške in goriške regije. Tnje so sicer
manjkali, vendar je bila njihova
odsotnost utemeljena, saj eden od
njih nadaljuje studij prava v Grad-
cu. Tako se nas je po žc poprejšnji
strokovni poklicni izobrazbi zbralo
od glasbenika, profesorjev, poslov-
nih sekretarjev, trgovcev, tehnikov
različnih prorilov ter vzgojiteljice.
Veliko smo govorili o spominih in
doživetjih v času studija. Vzdušje
je bilo zares sproščeno in naše mi-
sli so romale tuđi k našim predava-
teljem. To so osebnosti z doktora-
tom, ki so priznane tako v Sloveniji
kot tujini, saj nekatcri poučujejo na
več uglednih univcrzah. Za pope-
stritev razpoloženja je moral vsak

voščili.
Naslednje srečanjc na Socialni
akademiji, ki je bilo nekaj dni
pred koncem leta, ko je diplome
prejela že sedma generacija, nas
tuđi ni razočaralo. Prišle so tako
nam že znane osebe kot nove, ki
jih je bilo prijetno spoznati in se
pogovoriti z njimi. Slavnostni
nagovor je imel prof. dr. Anton
Stres, ki je spregovoril tuđi o
vrednotah Slovenije v času, ko
vstopamo v Evropo, pri čemer je
omenil tuđi nagovor predsednika
države, dr. Janeza Drnovška, na
posvetu z uglednimi Ijudmi iz
našega javnega družbenega živ-
ljenja. Pomožni škof, prof. dr.
Anton Stres, je že vrsto let tuđi
direktor Socialne akademije.
Med gosti naj omenim šc dr. Ja-
neza Vasleta, znanega otroškega
doktorja, ki uspešno predseduje
Društvu katoliških izobražencev

prisotni v verzih ali s stavkom
zaželeli priložnostno misel. Ob
nekaterih smo se prav resnično
nasmejali. Sam se recitiral pesem
»Novoletna«, ki je bila objavljena
že v decembrskem Slamniku 2003.
Znano in priljubljeno gostišče Ko-
pač nam je podarilo lične žepne ko-
ledarčke s prav zanimivo starinsko
motiviko. Tako smo se razpoložcni
razhajali z božično-novoletnimi

»France Bernik« Domžale. Tuđi
tu ni manjkala Janezova sprošče-
nost. Nekajkrat me je v svoj ob-
jektiv ujela nekdanja osmošolka.
zdaj ga. Irena, tuđi tajnica na Ob-
čini Lukovica. Spct želje, voščila
in fotografija, ki jo »zagotovo do-
biš«, je obljubila Irena. In sem jo,
tako da si jo lahko ogledate tuđi
bralci Slamnika.

Leon Senger

^}mzsms\ mmm

• KAKOVOST • TRDNOST
* ODPORNOST * ESTETSKA OBLIKA

- vse vrste tlakoveev
• stebri za oporni zid

- koritnice za obrežino
- vodnjaki

PRODAJA in

- vrtni kamini
- ograje, cevi, robniki

• travne in prane plo&če
- korita za rože...

VGRADNJA
MOSTE 93, 1218 Komenda

tel: 01 834 30 85, 834 10 82, faks: 01 834 30 80
e-mail: info@juhant.com, http://www.juhant.com

Avtobusno postajališče na
Sv. Trojici v podobi kozolca
Športno rekreativno druStvo kontin
- Sv. Trojica je v skladu s svojim pro-
gramom urejanja in ohranjanja naše
naravne, kulturne in /godovinske
dediščinc ter /unanje podohe Sv. Tro-
jice, postavilo avtobusno postajališče
na vrhu Sv. Trojice v podohi pomanj-
šanega ko/olca »toplarja«.

Ob izgradnji obračališča in postajališ-
ča seje pojavilo več zapletov, saj seje
kar nekajkrat izkazalo, daje bilo načr-
tovano obračališče v praksi premajh-
no za avtobus, ki dnevno vozi otroke
v osnovno Solo v Dobu. Lansko jesen
so vendarlc z zadnjo razširitvijo uspe-
li urediti primeren prostor.
Prostora za manevriranje tako vclikc-
ga vozila je sedaj sicer dovolj, a se še
posebej med tednom prepogosto do-
gaja, da številni obiskovalci Sv. Troji-
ce in Murovice svoja vozila parkirajo

kar na obračališču. Zato pozivamo
vse te voznike, da vsaj ob delavnikih
parkirajo pri cerkvi.
Ob šolski poti od Doba do Sv. Trojice
so na postajaliSčih v L.azah in Račnem
Vrhu postavili objekte v kombinaciji
stekla in kovine, kar pa se nam je
mnogim zdelo neprimerno za Sv.
Trojieo in naše nacrte o oblikovanju
izgleda našega kraja.

Zato smo v ŠRD Konfin- Sv. Trojica
ponudili, da prostovoljno postavimo
postajališče v obliki kozolca. Skupaj
s klopmi za počitek se lepo umešča v
urejenost okolice. Pod streho kozolca
je že urejena tuđi oglasna tabla, na-
črtujemo pa še večji nacrt z vrisanimi
kraji. znamenitostmi in sprehajalnimi
potmi v širši okolici Sv. Trojice

Rok Ravnlkar

Modelarstvo
Modelarji ljubljanske in domž.al-
ske regije so letošnjo sezono dobro
začeli kar 1. januarja 2004, ko so
se v jutranjih urah. in sicer brez

glavobola in mačka, zbrali, da s
svojimi modeli poletijo v malce
oblačno nebo. Jutranja nizka ob-
lačnost jih ni motila in tako so bili
poleg naše Adrije edini, ki so na
novoletno jutro leteli.

T.».

Razstava likovnega krožka
» Lipe« Domžale na Jesenicah
Društvo za izobraževanje za tretje
življenjsko obdobje Lipa Domžale
je v Domžalah že dobro poznano, saj
šteje že preko 300 članov. Najbolje
so obiskani tečaj i tujih jezikov, pre-
davanja o zgodovini tujih narodov in
o zgodovini naših prednikov; drugo
leto že deluje krožek oblikovanja
gline, letos pa smo poskrbeli tuđi za
računalniško usposabljanje. Nckate-
ri člani so zelo dejavni pri pohodni-
šrvu, kolesarjenju, telovadbi in jogi.
V Lipi imamo tuđi veliko kulturnih
prireditev, ki jih popestrijo: pevski
zbor, ki deluje že šliri leta, recitatorji
literarnega krožka in edinstven har-
monikaški kvartet.
Od vsega začetka v Lipi deluje likovni
krožek, katerega mentorica je diplo-
mirana slikarka Mojca Vilar. Pričeli
smo risati in slikati brez likovne izo-
brazbe. Od šolskih klopi nismo v ro-
kah držali čopića, imeli smo le veselje
in željo preliti na papir lepoto, ki nas
obdaja. Pričeli smo z vadbo preprostih
risb s svinčnikom. Počasi smo osvajali
znanje opazovanja prostora, svetlobe
in senc. Uspešni smo bili pri risanju in
slikanju portretov. Tuđi pri risanju s tu-
šem smo uživali, ćelo risanje z oštrim
ločjeni nam je šio od rok. Posegli
smo po barvah. Najprcj smo slikali /.
akrilnimi, nato smo prešli na akvarel.
Kadar nam vreme dopušca, se odpra-
vimo v naruvo. Stari kozolci in hišc, ki

jim zob časa ne prizunaša, so pogosto
na naših skicah in slikah.Tako je tuđi
stari mlin v Radomljuh našel svoje
mesto na naslovnici našega literarnega
zbornika »Meljemo«.
Svoje znanje si širimo ludi z litera-
ruro in z ogledi slikarskih razslav
v Domžalah, Kamniku, Dolskem,
Ljubljani in tuđi v tujini. V mesecu
marcu je pred nami drugi ekstem-
pore. Veselimo se ga, radi imamo
izzive in prijetno druženje s slikar-
ji, ki jih ne poznamo.
S svojimi deli smo okrasili stene
učilnice Lipe že na štirih skupinskih
razsUivah. Naša dela krasijo tuđi za-
dnji literarni zbornik Ajdova pogača.
To je bil tuđi povod, da so nas povabili
v DPD Svoboda l-'ranec Mencinger
Javomik-Koroška Udu. Od 23. do 30.
januarja 2004 smo v kultumcm domu
razstavljali 15 studijskih skic in 35 slik
z različno tematiko in tehniko.
Ko prebiramo ocene in mnenja
obiskovalcev razstave, smo veseli,
krepi se nam samozavest in prepri-
čanje, da smo na pravi poti.
Za konce naj povem šc to, da se v
skupini izredno dobro razumemo,
imamo se lepo.Trdne so vezi pri-
jateljstva, predvsem pa se počutimo
mlade, čeprnv smo včlanjeni v uni-
verzo za tretje življenjsko obdobje.

Darlnka Kralj

Ročna dela
v

Čudoviti
i/delki Majde
Vavpetič
Na razstavi ročnih del, pripravilo jo
je Turislično društvo Radonilje, smo
si lahko ogledali čudovita ročna dela
udclcžcnk krožka, ki ga je vodila
gospa Majda Škrjanec. Najvcč iz-
delkov je bilo i/ rišcljeja - prti, slike
in zavese. ka/slavljene so hile tuđi
idrijske čipke, kvačkani i/delki in
prti, i/.delani v klasičnem vezenju.

Ka/stavljala je tuđi Majda Vavpetič,
ki je predstavila kar nekaj izdelkov. ki
na razstavah še nišo bili prikazani. Ne-
kaj novega so bile slike iz rišcljeja. v
barvah z lovskiin motivom, z motivom
Arboretuma in nabožne slike. Lcpe so
bile tuđi pcnllje, vezene s križei, za
različne priložnosti, kot so: rojslvo,
abraham, velika noć, advent in božič
ter motivi lelnih ćasov. Posebno po-
zornost pa so pritcgnile kvačkane rože:
primule, sončniec, plavice. božične
zvezde, iris, nagelj in vrtnica.
Izdeluje pa še veliko drugih izdelkov
iz vezenja za različne priložnosli,
kot so: poroke, šoterski i/piti, birme.

obhajila in bela oblačila za krst. Kol
delavka Upravne enota Domžale,
oddclka UNZ, je ob upokojitvi za
bivše sodelavec izvezla slike z moti-
vi njihovih hobijev in referatov.
Ob naročilu obleke za narodno nošo za
prijateljice) sta se pri izdelovalki naro-
dnih noš C'irili Ules iz Loke pri Mcng-
šu z Majdo scznanili in se pogovarjali
o svojih hobi jih. (lospa (irila je bila
nad njenimi izdelki navdušena, tako
da jo je prijavila za sodelovanje na
prireditvi za »Furmanski praznik« v
Postojni. Skupaj sta imeli stojnico, ki
je bila obiskovalcem in organizatorjem
zelo všeč, na njej pa sta razsluvljali
vsaka svoje izdelke.
Majda Vavpetič izdcluje zares čudovite
izdelke, ki sem jih ob različnih priložnoslih
ludi siuna deležna in jih izjemnocenim.

Prijateljica

Medobčinsko društvo
invalidov Domžale

Občina po
meri invalidov

Zve/a delovnih invalidov Slovenije podeljujc
rudi listino OBČINA PO MERI INVAUOOv! s
katom nagrajuje ončinc, ki v svojem delovanju
upoštevajo različnosl polici) svojih občanov,
nacrtno razvijajo, v/podbujajo in urcsničiijcjo
dejavnosti in ukrepc, ki bistveno prispevajo tuđi
k večji kvaliteti osehnega življenja invalidov in
njihovih družili, ustvarja mo/nosti /a njihovo
socialno vključcnost in /a aktivno udeležho v
družbenem življenju občinc, /. namenom udeja-
njanja pravio človcka in državljana.

Medobčinsko društvo invalidov Domžale. ki je v
letu 2003 tuđi s finančno pomočjo nekaterih občin,
ki jih pokriva s svojo dcjavnosljo, pridobilo nove
prostore, seje odlučilo, da omenjeni projekt skuša
uresničili v vsch občinah. V ta namen načrlujcjo
okrugle miže u organizaciji društva invalidov.
Podobna okrogla miza je bila tako že v decembru
2003 izvedena v Občini Trzin. llkniti bo društvo
vsem županjam in županom predlagalo, da o njiho-
vi problcmaliki spregovorijo na občinskih svetih,
kjcr naj bi na osnovi analiz o položaju invalidov
v posamezni občini glcclc n:i Slandardnn pravila
O/N u izenačevanju možnosli invalkluv, sprejeli
konkretno akcijske nacrte kol sestavino delovnega
programa občinskih svelov. V njih naj bi jasno
opredelili ciljc, ruke in odgovorne nosilce nalog
ter prioritetne naloge, ki naj bi bile uresničene v
posameznem mandatnem obdobju.
Medobčinsko društvo invalidov Domžale pri-
čakuje dobro sodelovanje z občinami ter hkrati
vabi vse svoje člane in članice, da se vključujcjo
v njihove program.

V.
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Iskrene čestitke gospe Zori Hajdič ob
življenjskem prazniku

Mama, radi te imamo

PREDSTAVLJAMO

»Dostikrat se ljudje ne usta-
vi jo, da bi drug drugemu
povedali, kaj čutijo v svojih
srcih. Jaz veni, da obstaja ena
molčeča Ijubezen med nama.
Toda v slučaju, da ti tega že
dolgo nisem rckel, ti povem,
mama, da te imam zelo rad,«
je v svojem voščilu mami Zori
Hajdič ob njeni oscmdesetlet-
nici napisal sin Vili, ki z dru-
žino živi v Avstraliji, od koder
je na dom na Viru, Gubčeva
16, »priromal« tuđi čudovit
šopek in pesem, v kateri med
drugim piše:

Njegovim čestitkam so se pri-
družili tuđi mož Viljcm ter
ostali otroci in vnuki, prijatelji
in znanci, še posebej pa je bila
gospa Zora vesela obiska ge.
Pepcc Žebovec, predstavnice
ZZB NOV Vir, s katero sta se
spomnili nekdanjega predsedni-
ka Pavla Koplana. V veselju ob
80. rojstnem dnevu gospe Zore
je bilo tuđi dcl žalosti zaradi
umrle hčerke Zorke.

Življenje jubilantke ni bilo
lahko. Rodila se je kot Zora

Učila si me ludi, da seje treba borit,
pa denar dobro obrnit, ee hoćeš kam v življenju prit.
Na/bol/ pa to me veseli,
da dom še vedno na istem mestu stoji.
Na svetu marsikaj hitro mine,
ražen tega, kje imaš korenine.
Zdaj pa praznuj, ker si zaslužiš,
in gle/, da vse okrog tebe z dobro voljo okužiš.

Sankovič v Krtini, v številni
družini, kjer sta skrbna starša
osmim otrpkom vselej vcep-
Ijala poštenost in delavnost.
Življenjska pot jo jc v s starši
vodila v Prckmurje, v Žitkovce,
od koder soj ih v letu 1942 izse-
lili na Madžarsko in gospa Zora
ne bo nikoli pozabila trpljenja
družine v lagerju Šarvar, ki je
trajalo kar tri leta. Hudo je bilo
tuđi po vojni, lepše življenje pa
je zaživela, ko se je vrnila v

našo občino in se v letu 1948
poročila z Viljemom Hajdičem
ter si ustvarila prijetno družino,
v krogu katere sta v letu 1998
slovesno praznovala tuđi zlato
poroko. Ob njej sta povedala,
da si želita le, da bi tuđi v jeseni
življenja ostala v svoji prijazni
hišici in skrbela drug za druge-
ga ter se dobro počutila z vsemi
domačimi, ob tem pa živela
skupaj z naravo. Vse lepe dni
namreč gospa Zora z možem

Viljemom preživlja v naravi, v
gozdovih, kjer nabirata borov-
nice, maline in robidnice, naj-
deta veliko gob in lisičk, tuđi
zdravilna zelišča dobro pozna-
ta. Pozimi še vedno plete, na-
redi kakšen gobelin, predvsem
pa je vesela, ko ju obiščejo
vnuki, katerih fotografije kra-
sijo prijeten dom. Dvakrat na
leto se odpeljeta v Prekmurje in
obiščeta sorodnike ter grobove,
velikokrat ju lahko srečate tuđi
na pokopališču v Dobu, kjer je
hčerkin grob.

Kljub težkim življenjskim pre-
izkušnjam gospa Zora v jeseni
življenja ostaja vedra, saj ve,
da življenje teče dalje. Prijetne
trenutke bosta tuđi v prihodnje
z možem iskala v naravi, v
gozdovih, pa tuđi na izletih s
prijatelji in v družbi domaćih,
ki jima skrb, Ijubezen in pozor-
nost vračajo.

Iskrene čestitke, gospa Zora, in veli-
ko zdravja obema tuđi v prihodnje.

Vira Vojska

Na poti proti stoletnici

Dober dan,
gospa Marija Hribar

Gospa Marija Hribar i/. Krožnc
ulice v /gornjih .laršah po/no
Ji'sen življenja preživlja v ( er-
kljah pri hScrkl Alojziji in njeni
družini. Pn/no jesen življenja
zato, ker je v decembru dopolnila
95 let ter J i li praznovala skupaj
/. vsemi domačimi: sinom .lane-
zom. hčerkama Mirni in Alojzijo
ter njihovim! družinami, med
katerimi je kar šest vnukov ter
devet pravnukov. Živahna gospa,
ki ji zdravje Se kar služil, lc roke
in noge so ludi /aradi garanja
manj zancsljivc kot včasih, si je
podatke iz svojega otroštva in
pregnanstva v {asu druge sveto-
vnc vojne zapisala kot povzetek
zivljcnjepisa. Vse podatke ima v

glavi in tako izvem, da je rojena
II. decembra I908 v /gornjem
Tuliinjii na domačiji nasproti
sole v napredni družini, kjer sta
skrhna starša ob njej skrbela se
za sestro in brata. Najraje se spo-
minju, kako so veliko peli, v glav-
nem narodne pesmi. Ljiihczen do
petja jo spremlja še dancs in jo
prenaša na vnuke in pravnuke. V
celoti zapoje pesem o tein, kako
naj Bog ohrani in obrani domovi-
no, peli so jo v Soli, ter se oh tem
spominju očela, ki je hil vojak
kar osini lel in je pomagal pri-
zadelim oh Ijuhljanskem potresu.
Kada se spominja igranja na
tedanjeni odru, vlog v Županovi
Micki, Razvalini življenja in Tren
ličili. Olroštva in mladosti se še
dancs / veseljem spominja.

V letu 1937 seje poročila z Igna-
eem llribarjeni i/. Trnove. Mož je
oh /ačclku druge svelovne vojne
kniiilu odšcl v partizane, sama pa
je / dvema hčerkama delila usodo
ljudi iz požganih /lalopoljskili vaši.
Internaciji se ji je sprva uspelo \r-
ognili, tako da se je 8. julija 1942,
ko so Nemci selili zlatopoljske

vaši, s hčerama skrila v gozdu in
med skalovjc, kjer so tri dni brez
hrane trepetali za življenja. Nato je
odšla v partizane, kjer je bila nekaj
časa skupaj s hecramu, nato ju je
zaradi nemogočih razmer oddala
v varstvo sorodnikom. IX. oktobra
1942. ko so jo Ncmci skupaj Se z
nekalerinii partizani ujeli v gozdu
nad Trnjavo, ne bo nikoli pozabila,
kot tuđi ne mučenja v gradu Brdo,
Kamniku in Bcgunjah, kamor so
jo pripcljali 4. decembra 1942.
To so bili dnevi lakote, mučenja,
neprestanoga trpljenja ob pogledu
na tovarišc, ki so jih streljali, ter
Irepctanja, »saj nisem vedela niti
za naslednjih pet minut, kaj bo,«
se spominja. Marca 1943 sojo od-
peljali v zbirno taborišče ledanjih
pregnancev, v Goričane, od tod pa z
živinskimi vagoni v Ncmčijo, kjer
je bila vse do konca vojne. Vsc-
skozi jo je sprcmljal strah, kako je
doma z možem in hčeratna ler dru-
gimi. Veselje ob koncu vojne se je
združilo z veselo novico, da je živ
tuđi mož Ignac. Družina je sprva
živela v Zgornjcm Tuhinju, saj je
bil dom v Trnovčah uničen, kasneje

v letu 1950, so dobili stanovanje

od Induplati, kjer sta se oba z mo-
žem zaposlila. A lc za malo časa,
saj je bilo stanovanje namenjeno
»gospodom«, mama Marija pa se
je s tremi otroki morala preseliti v
staro kmečko hišo v Prcscrjah, brez
najosnovnejših pogojev. Mcdtem
se je rodi I sin Janez, ki dancs z
družino živi v Ncmčiji. V Induplati
so ustanovili stanovanjsko zadrugo
in gospa Marija Hribar se je vanjo
lakoj vključila in si skupaj z otroki
pravzaprav prigarala in pristradala
nov dom v Krožni ulici 13. V Indu-
plati je sprva delala v oddclku, kjer
je bilo delo težaško in veliko vlage,
kasneje je delala v Sivalnici, kjer se
je naučila likati ter šivati. Vse to ji
je kasneje prišlo še kako prav, saj
je kupila šivalni stroj in z otroki
šivala tuđi doma - tuđi ponoći, da
so lahko zgradili in opremili dom.
Še danes se spominja, kako je sama
napravljala šoder in mivko, pa še
marsikaj drugega, da bo le dom
za otroke, ki so žal izgubili rojstni
dom v Trnovčah. Preostali čas je
porabila za urejanje vrta, vseskozi
pa so ji pomagali pridni in delovni
otroci, ki jih pohvali tuđi dancs.
Po upokojitvi so jo šc kar klicali
v tovarno, da je s svojim izrazitim
čotom za aranžiranje pomagala
pri pripravi izdelkov za različne
razstave. Tuđi po upokojitvi si je
vedno našla delo in ga edino pogre-
ša - tuđi dancs v visoki starosti. Ob
tem pa ne pozabiti povedati, kako
rade so jo imele v Induplati sodc-
lavkc, in jaz tuđi njih, pravi.
Prepeva še danes rada, pogreša

pa prijateljice, ki so žal že skoraj
vse umrle. Vesela je domaćih, ki
se zberejo ob rojstnih dnevih,
ob novem letu je pri njih šc po-
sebej živahno, saj imajo pravcato
družinsko tombolo, kjer ne manj-
ka ludi presenečenj in umetniških
daril. saj je med vnuki in pravniki
kar nekaj umetnikov. Rada vidi, da
jo odpeljejo na njen dom v Zgornjih
Jaršah, kjer živi vnukinja Mojca z
družino. Vcčkrat v pogovoru po-
hvali domaće, posebej hči Lojzko,
za skrb zanjo in se ob tem spomni
zdravnika, ki ji je dejal, da s svojim
srcem lahko dočaka tuđi sto let. Let
se gospa Marija ne boji, saj ve, da
bo v ćasopisih in ob gledanju tele-
vizije lahko spoznala še marsikaj
zanimivega. Politiko spremlja bolj
kot marsikdo od nas, se o njej
rada pogovarja in pove, da ji ni
vseč drvenje v Evropo. Rada ima
samostojno Slovenijo, za katero
je tuđi sama veliko trpela in želi
si, da bi bili bolj poSteni, da bi se
bolje razumeli, ne pa pogovarjali
o izbrisanih, ki so imeli ćas, da si
uredi jo življenje, jezi se na džamijo
in poudarja: »Scm ta prava Sloven-
ka in sem za domovino tuđi veliko
prestala,« se spominja trpljenja
med vojno in si želi, »da ne bi bilo
nobene vojne, naj bo mir, tega sem
najbolj vesela.«
Hvala za pogovor, gospa Marija
Hribar, in naj bo vaša pot proti sto-
letnici prijetna in polna zdravja in
veselih trenutkov v krogu domaćih.

Vara Vojska

Ansambel Vihamik - drugačni od drugih

Glasba za vse generacije
ansambel

vtHARN4t
S prijatelji na pot, Zgodba o viharniku, Zaklad narave in
Harmonika je kriva so naslovi izdanih kaset in zgoščenk, s
katerimi se lahko pohvali ansambel VIHARNIK, ki v teh
dneh praznujc prvih deset let uspešnega igranja in prepe-
vanja. Oblctnico bodo zaznamovali / velikim koncertom v
Komcndi, 6. marca, na katerem se jim bo pridružila vrsta
njihovih glasbenih prijateljev. Jubilej je bil tuđi priložnost
za kratek pogovor z Gregorjem Krenom, kitaristom in vo-
kalom iz Doba. ki je najprej predstavil ansambel.
V ansamblu Vihamik, ki v sedanji sestavi nastopa nekaj već kot
sedem let, igrajo: Martin Vodlan, harmonikar in klaviaturist iz
Podgorja, kjer ima ansambel tuđi sedež in vaje; Aleš Jerman, bas
in bariton iz Krašc; Marko Spruk, kitarist iz Crne, vsi fantje pa ob
pevki Sabini Vidovič, ki igra klaviature, tuđi pojemo.
Izdali ste več kaset in zgoščenk, poslušamo vas na različnih ra-
dijskih postajali, tuđi vaše videospote predvajajo, občasno pa
igrate tuđi v (lOStišču Kovač na Količcvcm. Kje vse še igrate?
V omenjeneni gostišču borno igrali tuđi v marcu in aprilu, sicer
pa igramo ob različnih priložnostih srečanjih, veselicah, udele-
žili pa smo se že tuđi nekaterih Iestivalov. Uspešno smo nastopili

Oh 10. ohk-tnici vas Ansamhcl
VIHARNIK vabi na jnhilejni koncert

s /nvdstuvitvijt) nove kasete in zi^ošeeuke
HARMONIKA,JE KRIVA

6. marca 2004 ob 20. uri
v Kportni dvorani v Komendi.

Nastopili bodo še: Gašperji, Ansambel bratov Poljan-
šek, Mladi Dolenjei, Ansambel Vrhovec, Minerali, Vili

Resnik, Viktorija, Trio zvonček, Godba Moravče
in morda še kdo. Dobrodošli!

tuđi pri naših zamejcih in v Nemčiji in Franciji.
Z letom 2003 so povezani tuđi lepi glasbeni uspehi.
Lahko se pohvalimo, da smo se na vseh treh največjih slovenskih fe-
stivalih narodno zabavne glasbe na Ptuju, v Števerjanu in na Vurberku
uvrstili v finale, največji uspeh pa smo dosegli s pesmijo Harmonika
je kriva. Radi pa se spominjamo tuđi uspeha pesmi Slovenske jedi, ki
je bila na glasbenem vrtiljaku kar pet tednov na prvem mestu.
Pa je harmonika kriva?
Čeprav je Harmonika je kriva naslov našega najnovejšega cd-ja
in kasete, ki ju borno predstavili na jubilejnem koncertu, lahko
potrdim, saj je bil pobudnik ansambla prav harmonikar Martin
Vodlan, ki je tuđi kontaktna oseba ansambla (041 442 398), ki
ima sedež v Podgorju 59/c. Ob narodno zabavni glasbi, za katero
nam besedila pišejo Bernard Miklavc, Ivan Sivec in Fanika Po-
žek, glasbo pa Martin Vodlan, na zadnji kaseti oz. cd-ji pa sem
se v eni od skladb poskusil tuđi sam, igramo in pojemo tuđi za-
bavno, ki jo najdete tuđi na vseh kasetah.
Od kod ime Viharnik?
Ena od naših bolj znanih pesmi je prav Vihamik, v kateri pojemo
o okleščenem drevesu, ki kljubuje vsem viharjem. Tuđi mi smo
takšni, drugačni od drugih. S svojo glasbo, za katero lahko rečem,
da je glasba za vse generacije, ki jo želimo igrati, doslej uspešno
kljubujemo vsem problemom. Smo nekaj posebnega, vse, kar se
le da, obmemo v »hec« in v svojem igranju skušamo najti prijetne
trenutke zase in vse, ki imajo našo glasbo radi. Ob tem hvala vsem
našim domaćim, ki nas podpirajo in nam pomagajo.
Veliko vadite?
Vsak teden dvakrat, ob koncu tedna navadno nastopamo. To je kar
precejšnja obremenitev za vse glasbenike, ki smo redno zaposleni,
vendar nimamo nobenih težav, saj se znamo organizirati, deležni
pa smo tuđi velikega razumevanja naših domaćih. Ob tem naj no-
vom, da ima Martin Vodlan svojo solo harmonike, ki jo obiskuje
več kot 30 mladih, tako da se za tovrstno glasbo ni treba bati.
Vaše želje?
Želimo si čim več poslušalcev in poslušalk, čim več igranja in
druženja z vsemi, ki imajo našo glasbo radi, in jih vabimo, da se
nam pridružijo na jubilejnem koncertu ali prisluhnejo naši novi
kaseti in cd-ji Harmonika je kriva.
Hvala in iskrene čestitke ob 10. obletnicL

Vara Vojska

Predstavljamo
zlate maturante

Sanela
Svrtan
Med zlatimi maturanti lanskega
šolskega leta danes predstavlja-
mo Sanelo Svrlan, ki je pred
vpisom na srednjo solo ofoisko-
vala Osnovno solo Venclja Per-
ka v Domžalah. () njej pravi, da
si je v njej pridobila kar nekaj
znanja, lahko pa bi ga še već,
£e bi se zavedala pomembnosti
tofk /a nadaljnje Kolanje, ludi
njej sem postavila podobna
vprasanja kot drugim domžal-
skim zlatim maturantom, ki so
se vsi odloĆili za nadaljnji studij,
kjer jim želimo veliko uspeha.

L_

Zakaj si se odlučila za Srednjo
upravno administrativno solo?
Za Srednjo upravno administra-
tivno solo (program 3 + 2) sem
se odloćila, ker me je poslovni
svet vedno zanimal. Seveda so
pomembno vlogo odigrale tuđi
točke.
Kako si se pripravljala na ma-
turo?
Ker sem imela svoje zapiske in
sem vedno sledila uram, s pripra-
vami na maturo nisem imela težav.
Vse sem imela že pripravljeno, le
še naučiti se je bilo treba.Teme za
maturo smo dobili kar nekaj časa
prej, tako da je bilo časa za pri-
pravo veliko. Tuđi će česa nismo
predelali. smo se temu posvetili na
pripravah za maturo. • ...
Kateri predmet t l j e na madffP'
delal največ preglavic in zakaj?
Največ preglavit mi je na maturi
povzročala slovenščina, in sicer
zaradi slovnice, ki mi je že v
osnovni soli povzroćala preglavi-
ce in sem imela slabo podlago za
srednjo solo.
Kaj svetuješ bodočim maturan-
tom?
Bodočim maturantom svetujem,
da naj snov predelujejo sproti. Že
to, da so pri uri in poslušajo raz-
lago, se jim bo obrestovalo. Snov
si je najbolje pripraviti nekaj časa
pred maturo in ne zadnje tedne, ko
ne veste več, kje bi začeli, pa tuđi
živčnost naredi svoje. Pred maturo
obiskujte priprave na maturo, kjer
boste poleg pregleda snovi lahko
dobili odgovore na vsa vprasanja.
ki jih še ne boste imeli.
Kako so tvoj uspeh sprejeli
starši, prijatelji, sošolci? Si ga
prićakovala?
Mojega uspeha so bili vsi veseli.
Tako starši, ki so bili zelo po-
nosni, kot tuđi prijatelji in sošolci.
Takega uspeha nisem prićakovala
in sem bila kar presenećena, kajti
nisem mogla vedeti, kako sem
se odrezala na pisnem delu slo-
venskega in angleškega jezika.
Bi priporofila srednjo solo, ki
si jo obiskovala, tuđi drugim
dijakom?
Srednjo upravno administrativno
solo priporočam tištim, ki bi jih ta
šola veselila, in jih tako kot mene
zanima poslovni svet. Nekje je
pač treba začeti. V tej srednji soli
sem si pridobila dobro osnovo za
nadaljnji studij.
Kje nadaljuješ studij in kakšen
je tvoj življenjski cilj?
Studij nadaljujem na Fakulteti za
organizacijske vede. Moj življenj-
ski cilj je, da bi uspešno konćala iz-
brani studij in dobila delo, ki bi bilo
povezano z mojo stroko in bi me
veselilo. Kasneje pa bi se mogoče
odločila še za kak drug studij.
Kako preživlja* prosti čas?
Prostega časa mi sedaj kar nekako
primanjkuje. Rada pa ga izkori-
stim za sprehode, kino in druženje
s prijatelji.
Hvala in vso srečo!

Vara Vojska
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Dobltnlkl najviš|lh prlznanj z nagra]encem za žlvl|en|sko delo

Zavod za šport in rekreacijo Domžale
ter Sportna zveza Domžale podelili
priznanja za I eto 2003

Od energije
se je kar bliskalo
Za domžalski šport bi lahko takn
kot za vino rekli, da starejši kot
je, boljši je. Na to kažejo fedalje
številnejša znana imena in rezultati
mednarodne veljave, ki jih vsako
leto nagrajujeta Športna zveza
Domžale in od lani dalje Zavod za
Sport in rekreacijo Domžale. Če
upoštevamo množico tekmovalnih
uspehov na številnih podrocjih bi
lahko morda ćelo rekli, da postaja-
mo prava športna obiina. Na vsako-
letnem srečan ju se tako ne zberejo le
nekateri atleti, plezalci, strelci, nogo-
metaši, smučarji in drugi športniki,
ampak cvet domžalskega športa, ki
zagotovo skrbi za dobro ime Občine
Domžale doma kot države Slovenije
v tujini.

Najboljšim so priznanja podeljeva-
li Cveta Zalokar Oražem, Županja,
Toni Dragar, podžupan Občine
Domžale, Janez Župančič, direk-
tor Zavoda za šport in rekreacijo
Domžale, ter Marjan Gorza. pred-
sednik Športne zveze Domžale, za
popestritev pa so poskrbeli tuđi z
energijo nabiti člani Glasbene sole
Domžale, ki so k še bolj športnemu
vzdusju v dvorani kulturnega doma
Franca Bernika pripomogli s prav-
cato »športno predstavo« z bobni,
k slovesnosti pa s fanfarami.

Oobitniki medalj
Med prejemniki medalj, dobili so
jih vsi, ki so se na državnih prven-
stvih uvrstili med najboljše tri med
posamezniki, je bilo 32 športnikov.
Medalje so za hitro vožnjo pre-
jeli Jure Sušnik, Urška Turnsek.
Marjan Livk, Beno Šteren, Gre-
gor Milošič in Aljaž Kužnar, za
uspešne teke in mete na atletskem
stadionu oziroma za atletske uspe-
he sojo prejeli Darja Kokalj, Pet-
er Kastelic. Špela Kržan, Bojana
Muhič Vojska, Mojca Grojzdek
ter Domen in Bernard Jare. V
kimonih so si medalje priborili Ti-
motej Kokalj, Gašper Skok, Špe-
la Grad, Darko Kotar in Marko
Udovč, v konjeništvu pa Neža
Šare ter Sandi Smolnikar. Med
biatlonci so na stopničke stopili Aleš
Gregorič, Grega Pogačnik in Anže
Gregorič', Spela Orehek je medaljo

prejela za spretno premikanje figur
na šahovnici. Med najmočnejšimi
- med težkoatleti so medalje osvajali
Štetan Dominko, Jože Pirnat, Jože
klopeič. Sandi Janežič, Aleš Pranjič
in Rajko Bevk, za najboljšo v pet-
anki med članicami pa je medaljo
prejela še Tanja Šeruga.

Male plakete
Prejcmnika male plakete imata
pred seboj še dolgo pot do velike
plakete, saj sta Tim Gostinčar in
Kaja Zupanek kot ciciban oziro-
ma mlajša deklica sele na začetku
svoje uspešne plezalne kariere,
Tim je ob dveh naslovih državnoga
prvaka v športnem plezanju do-
segel še odlično drugo mesto na
evropskem prvenstvu v športnem
plezanju, isto tekmovanje je Kaja
zaključila na 14. mestu.

Srednje plakete
Srednje plakete so bile podcijene na
državnih prvenstvih najvišje uvršče-
nim ckipam ter posameznikom, ki so
nastopili na evropskih in svetovnih
prvenstvih. Zmago je na držav-
nem prvenstvu v .dresuri zabeležil
Konjeniški klub Ježa pri Ježu, s
srebrnim odličjem so državna prven-
stva zaključile ekipe Smučarskega
kluba Ihan na mladinskem prven-
stvu v biatlonu v štafeti 3 x 10 km,
Težkoatletskega kluba Domžale
na prvenstvu v dviganju utezi ter
ženska ekipa Nogometnega kluba
Domžale na državnem prvenstvu
za članice. Tretje uvrščeni so bili
na državnem prvenstvu mladinci
Košarkarskega kluba Domžale
ter mladinci iz Strelskcga društva
Domžale na prvenstvu v strci janju z
zračno pištolo.

Med posamezniki so srednje plakete pre-
jeli: atletinja Suzana Mladenovič za 21.
mesto med mladinkami na svetovnem
prvenstvu v gorskih tekih, Marko Jerman
za osmo mesto na evropskem prvenstvu
v cestnohitrostnih dirkah, Igor Jerman
za peto mestn na svetovnem prvenstvu v
cestnohitrostnih dirkali. Med »zimskimi«
špotmiki so srednje plakete prejeli Peter
Dokl za tretje mesto na mladinskcin ev-
ropskem prvenstvu v biatlonu ter Klcmen
Baucr, ki je bil na istom tekmovanju deseti.
Oba tekmovalca bosta priznanji zagotovo
dobila tuđi drugo leto, saj sta na letošnjem
svetovnem mladinskem prvenstvu v bia-
tlonu že osvojila dve oziroma tri medalje.

Županja Cveta Zalokar Oražem In Leon Stlftar, dobitnik nagrade za žlvfjenjsko
delo na področju športa, med poslušan|em obrazložltve

Toni Dragar, podžupan Občine Domžale čestita Janezu Gregorlnu za dolgo-
letno delu v Smučarskem klubu Ihan.

Dobltnikl plaket

Bobnar|l Glasbene sole Domžale so navdušili.
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Dobltnlkl medalj

Med šahisti ne moremo mimo izjemno
uspešnega Kuke Imenica, ki je na evrop-
skem prvenstvu v pospesenem šahu v
kategoriji mlajših članov ostal nepremagan,
mal kotalkariauni pa je potrebno omeniti
uspeh Maruše Ravnikar, na evropskem
prvenstvu med mladinkami je bila deseta
v obveznih likih, ter Maxi Cerar, ki je
na evropskan prvenstvu v kotalkanju
med mlajšimi mladinkami osvojila osmo
mesto. ( lan Planinskega društva Domžalc.
Kfcmen Vodlan, je štednjo plaketo prcjcl
za v Španiji preplezano naravno smer
Xa+ na poglal. Košarkarji KK Domžale:
Jure Moćnik Sanci Bajramlič in Matej
Kosir so plakete prejeli za soddovanjc v re-
prezentanci, ki je na svetovnem prvenstvu
med mlajšimi člani osvojila šesto mesto,
Matej Î ovSc in Jaka Tancik pa sta na
odcr stopila /a dosežaio 37. oziroma 51.
mesto na evropskan prvenstvu v gorskem
kolesarjenju /a mlajše članc, Robert Vre-
čar in Mitja Tancik pa za 52. o/inima 53.
mestf) na evropskem prvenstvu v gorskem
k( >lcsarjcn ju za članc.

Tri velike plakete za jubi-
leje društev
Smučarsko društvo Domžalc je
svoje sedanje ime dobilo štiri leta po
svoji ustanovitvi leta 1953, ko se je
preimenovalo iz Smučarskega društva
Sloga Domžale. Za društvo sta bili
posebej uspešni dve desetlctji delo-
vanja, ki so jih zaznamovalc uspešne
tekmovalne vrste v alpskem smučanju
od cicibanov do starejših mladincev, ki
so osvajale naslove državnih prvakov.
Poleg tekmovalnih uspehov se lahko v
društvu pohvalijo s štcvilčno vrsto uči-
teljev smučanja, sodnikov alpskih dis-
ciplin in delegatov za regijska, državna
in mednarodna tekmovanja. Program
društva je od leta 2001 usmerjen v rc-
krcativni dcl in vođenje alpske sole za
cieibanc, tekmovalne vrste cieibanov
in vrste mlajših dečkov in deklie.
Težkoatletski klub Domžalc je bil
ustanovljen 1963 na Prcvojah. V
Domžalc in dvorano Komunalnega
centra, kjcr se člani šc vedno srečuje-
jo in trenirajo, seje presclil leta 1972.
V klubu je zrasla vrsta uspešnih te-
kmovalccv, med njimi kar nekaj dr-
žavnih prvakov bivše Jugoslavije, v
zadnjih letih pa najdemo v klubu kar
nekaj slovenskih državnih prvakov.
Najuspcšnejši tekmovalec društva
je bil Rajko Dime, ki je kot član
državne reprezentanec Jugoslavije
nastopil na svetovnem prvenstvu v
Ljubljani, uspehi pa ne izostajajo
niti zdaj, saj se člani TAK Domžalc
kot reprezentanti v dresu Slovenije
udeležujejo številnih mednarodnih
tekmovanj.
Že 25 let je v Domžalah tuđi atletika
in Atletski klub Vele Domžale, ki je
najprej postavil tako organizacijske
kot tekmovalne temelje, ki so hitro
pognali lepe rezultate. Klub je (s
svojim sodniškim zborom) postal
zelo uspešen organizator tekmovanj
in športnih prireditcv, skrbel je za
vključevanje šolske mladine v klub
in kmalu je zabeležil še tekmovalne

dosežkc, najvidnejše rezultate in
uvrstitve so atleti in atletinjc posta-
vili med leti 1993 in I99s! Atletski
klub Domžalc je odličen organizator
krosov, žc od leta 1993 pripravlja
olimpijski tek, številna znana imena
slovenske atletike pa že od leta 199X
v Domžale privablja medklubski
miting »Domžale Open«.

Posebna priznanja za dol-
goletno delo
Iz Atletskoga kluba Domžalc je brona-
sto priznanje prejela Nastja Dolinar,
ki je iz aktivne atletinjc na srednje pro-
gc prestopila med sodnikc, kjcr zdaj v
Zboru atletskih sodnikov opravlja na-
logo podpredsednice. Iz Smučarskega
daištva Ihan sta bronasto priznanje
za dolgolctno delo v klubu prejela
Janez Gregorin in Pcter Gregorič.
Jancz Gregorin v klubu opravlja
funkcijo klubskcga trenerja. Aktiven
je prcdvscm pri vzgoji osnovnošolske
mladine v smislu in mu je v zadnjih
letih s pomočjo g. (iudlina uspelo
vzgojiti vrhunske športnike, kot sta
mlada Klcmen Hauer in Pcter Dokl
v biatlonu, med deklcti pa hči Tcja,
ki nastopa na tekmah svetovnega po-
kala v biatlonu. Peter Gregorič je bil
nekdaj odličen tekmovalec v smučar-
skem teku in biatlonu. V zadnjih letih
seje aktivno vključil v delo kluba, kjcr
vestno opravlja funkcijo blagajnika,
hkrati je tuđi sodnik za smučarske
teke in skokc. S svojimi izkušnjami v
športu pomembno prispeva k dobremu
delu kluba in organizaciji različnih
športnih prireditev. Iz Smučarskega
društva Domžalc je bronasto priznanje
prcjcl Bojan Peterka, ki je bil vedno
pripravljen ves svoj prosti čas posvetiti
razvoju smučarskega športa. Bojan je
bil več let član upravnega odbora, v
klubu dela kot učitelj smučanja, je
tuđi smučarski sodnik in tehnični
delegat državnoga ranga. Trenutno
v društvu opravlja funkcijo pred-
sednika nadzornoga odbora društva.
Šc zadnje bronasto priznanje je za
dolgolctno delo v Tcžkoatlctskem
klubu Domžalc prejel Blaž Lcnar-
čič, ki je v klubu žc več kot 10 let,
in sicer kot aktivni tekmovalee, ki
nastopa na ligaških tekmovanjih in
tekmah posameznikov. Blaž je tuđi
ncpogrcšljiv aktivist pri organizaciji
posameznih tekmovanj v okviru klu-
ba. Matjaž Goltcž, član Smučarske-
ga kluba Domžale, je prejel srebrno
priznanje za dolgoletno delo v tem
klubu, ki ga je začel kot tekmova-
lec, nadaljeval vsestranski delavec
ter učitelj smučanja druge stopnje,
smučarski sodnik in mednarodni FIS
delegat. Kot trener je vzgojil veliko
mladih dobrih lekmovalcev in je eden
od najzaslu/nejših za razvoj smučanja
v Domžalah. Marjan /upan je član
Športncga društva Preserje in je prejel
srebrno priznanje za več kot 40-lctno
aktivno delo v društvu. Dolga lota je
bil član odbojkarske ekipe, ki se je
redno udeleževala občinskili odboj-
karskih lig.

Leonu Štiftarju nagrada
za življenjsko delo
Letošnje priznanje za življenjsko
delo je prcjcl Leon Štiftar. ki se
je že kot otrok začel ukvarjati s
športom. Oče ga je pripeljal v
telovadnićo domžalskega Sokola,
kjer seja prvič srcčal s strclstvom,
ki mu je ostal predan vsc do danes,
brat pa ga je spoznal z domžalski-
mi skavti. Že leta 1939 je prvič te-
kmoval v streljanju z zračno puško
in prvič tuđi osvojil prvo mesto.
Po 2. svetovni vojni se je Loon takoj
včlanil v Tclovadno društvo Dom-
žale, kjer se je poleg splošne vadbe
ukvarjal še z atlctiko in smučanjem.
Ker v Domžalah v prvih letih po voj-
ni šc ni bilo planinske organizacije,
je sam organiziral skupino mladih
ljudi, ki je leta dolgo vse proste
dneve preživela na Veliki planini v
planinarjenju in smučanju. Po letu
1947 je bil med prvimi pobudniki
za ustanovitcv Planinskega društva
Domžalc in leta 1948 tuđi med usta-
novitelji le-tega. Že zelo mlađega so
pritegnili tuđi k organizacijskomu
delu. Iako je bil leta I94X že pomoć-
nik načelnika v Telovadnom društvu
Domžalc, leta 1949 pa član upra-
vnoga odbora Planinskega društva
Domžale. V sedemdesetih letih se je
Leon vključil v vođenje Planinskcga
društva Domžalc. Hil je predsednik
in podpredsednik tega društva in je
šc vedno član upravnega odbora.
Po letu 1951 seje Leon posvetil zla-
sti organizaeijskemu delu na podro-
čju strclskega športa, kjcr je prehodil
vso pot od Strclskc družine Domžale
do Strelskc zveze Jugoslavije. Bil
je predsednik občinske in okrajne
strclskc zveze in član organov
upravljanja Strclske zveze Slovenije
in Jugoslavije, pa tuđi predsednik
Strelskc družine Domžale oziroma
Strclskega društva Domžale, kar
je tuđi sedaj. Dolga leta je bil tuđi
zvozni strolski sodnik.
Ob aktivnom delovanju v strclstvu
in planinstvu pa na smemo mimo
njegovoga aktivnoga delovanja v
različnih občinskih organih, saj je
bil tuđi predsednik sveta za telesno
kulturo. Za delo na področju športa
je prcjcl žc številna priznanja, med
njimi tri bloudkove značke, posebno
priznanje OKS za prostovoljno delo
v športu, srebrno plaketo občine
Domžalc, zlato priznanje Športne
zvezo Domžalc tor visoka priznanja
strelske in planinske zveze.

(iospodu Loniju, pod tem imenom
ga pozna večina starejših športnih
delavcev v Občini Domžalc, je pri-
znanje izročila Županja Cveta Za-
lokar Oražem ter pri tem poudarila
pomen njegovoga dela pri razvoju
športa v naši občini tor širše.

Čestitke vsem dobitnikom pri-
znanj in uspešno športno let«!

BV.



stran 1 5 KULTURNI DOM FRANCA BERNIKA

Ura za kulturo
Kulturni dom Franca Bernika Domžale

gledalište
torek, 2 4 . februar - 20.00 > abonma ORANŽNI in IZVEN
sreda, 2 5 . februar - 20.00 > abonma RUMENI in IZVEN
četrtek, 2 6 . februar - 20.00 > abonma RDEČI in IZVEN
petek, 27. februar - 20.00 > abonma ZELENI in IZVEN

Samuel Beckett: Č A K A J O Č G O D O T A
tragikomedija,

S N G Nova Gorica

Režija: Vito Taufer, Igrajo: Iztok Mlakar, Radoš Bolčina, Primož Pirnat in Ivo Barišič
Cakajoč Godota je eno od tistih del svetovne literarne zakladnice, ki publiko vedno znova očara. Glavna akterja, to
krat hudomušno poimenovana Gogo in Didi, svoje dneve štejeta v negotovem pričakovanju, prazni čas pa zapolnita
z burlesknimi domislicami in dialogi, ki so lahko le plod domišljije dveh dobrodušno sitnobnih starčev in prepirljivih
prijateljev. Poleg vsega pa ekipa goriškega teatra Godota začini še z radoživim mediteranskim temperamentom.

GLASOVA PREJA
četrtek, 19. februar- 19.00 > IZVEN
TINE HRIBAR in SPOMENKA HRIBAR
Glasova preja - Goranjski glas

Pogovor je del serije Glasova preja, ki jo organizira časopis Gorenjski glas. Gosta
tokratnega pogovora sta filozof Tine Hribar in njegova soproga Spomenka Hribar,
oba pomembna tvorca slovenske neodvisnosti in med najglasnejšimi sogovorniki
debate o problematiki sprave. Pogovor o aktualnih dogodkih in problemih, ki pre-
tresajo Slovenijo, bodo vodili novinarji Gorenjskega glasa.

glasba
petek, 20. februar - 20.00 > IZVEN
Jacques Offenbach: ČUDEŽ V KROPI
komična opera, Slovensko komorno glasbeno gledališče

Glasbena bufonerija v enem dejanju, zgodba iz kroparskega tenorizma, govori o itali|anskem pevskem pedagogu
maestru Benvenutu Toccattu. Ta se namreč hvali, da lahko s svojo elektromagnetsko metodo iz vsakogar naredi
opernega pevca, kar je pripravljen pred zbranim občinstvom tuđi dokazati. Predstavo Čudež v Kropi ustvarja pisana
druščina glasbenikov, gledališćnikov in kulturnikov, članov Slovenskega komornega glasbenega gledališča.

otroci
sobota, 24. februar - 10.00 > IZVEN
ŽABJI KRALJ
plesna pravl/'/ca, Plesni klub Miki

Znana pravljica je zaživela tuđi v izvedbi mladih domžalskih plesalk Plesnega kluba Miki. Zgodba gre o prin-
ceski, ki v kalni mlaki izgubi zlato žogico. Resi jo žabec, ki pa v zameno želi princeskino Ijubezen. Pravljico je
z glasbo popestril skladatelj Lojze Krajnčan, tako da se plesalci sprehajajo skozi rockerske ritme, baročni svet
in karibski regi, žabice pa dvigujejo krake kot kan-kan plesalke. Za gledalce od tretjega leta dalje. Predstava
traja 35 mirfut.

sobota, 6. marec - 10.00 > IZVEN
Tri slovenske basni: ZGODBE IZ GOZDIČKA
lutkovna predstava, Lutkovno gledališče Jože Pengov

Zgodbe iz gozdička so venček treh znanih basni »Zakaj pes teče za
zajcern«, »Podkovana žaba« ter »Jež in lisica«. Gotovo vsi poznamo
kakšnega ježa, ki je izgnal ubogo lisičko iz dvorišča, pa psa, ki je zajcu
naredil ćevlje in se obrisal pod nosom za plačilo ali žabo, ki jo je časti-
hlepnost ponesla predaleč. Pri vsaki basni je uporabljena druga lutkovna tehnika. Za gledalce od tretjega leta
dalje. Predstava traja 40 minut.

SPLOŠNE INFORMACIJE
Vstopnice so v prodaji štirinajst dni pred prireditvami ob delavnikih od 10. do 12. ure v upravi Kulturnega doma
Franca Bernika, od 16. do 19. ure v klubu Kulturnega doma Franca Bernika (Ljubljanska 61, Domžale, vhod
z dvorišča, kletni prostori) ter eno uro pred pričetkom prireditev v blagajni doma.Već informacij o prireditvah
dobite v brošuri Urekulture, ki jo lahko brezplačno prejemate na dom. Svoj naslov nam sporočite na telefonsko
številko 722 50 50.

GALERIJA DOMŽALE
MAJA POGAČNIK
Razstava bo odprta od 12. februarja do 5. marca 2004.
Maja Pogačnik je bila rojena leta 1959 v Kranju, Studirala je na Univerzi za uporabno umetnost na Dunaju, na oddelku
za uporabno, ilustracijsko in fotografsko grafiko. Najprej je delovala kot grafičarka in ilustratorka, potem pa se je leta
1989 pod vplivom taiji quana, meditacije in ritma posvetila slikarstvu. V zadnjem času se je začela ukvarjati tuđi s pros-
torskimi instalacijami iz papirja in naravnih materialov, s krajinsko poetiko (land-art), r)eomantijo in slikanju z naravnimi
pigmenti. Po 25-ih letih bivanja
v Avstriji se je konec lanskega
leta preselila na Bavarsko, kjer
nadaljuje svoje dosedanje umet-
niško delo.
Razstavo bo otvoril mag. Črto-
mir Frelih, za kulturni program
pa bo poskrbel tolkalist Nino
Mureškič. Vstop prost.
Galerija Domžale, Mestni trg
1 ftrgovinski kompleks Vele),
Domžale, je odprta od pone-
deljka do petka od 10. do 12.
ure in od 15. do 19. ure ter ob
sobotah od 10. do 12. ure.

Info:
• brošura: Urekulture
• e-mail: info@kd-domzale.si
•telefon: 01 / 7 2 2 50 50

Kulturni dom
Franca Bernika
Domžale

Prva umetniška zbirka Galerije Domžale

Galerija Domžale:
včeraj in danes
Galerija Domžale, ki v okviru
Kulturnega doma Franca Bernika
Domžale dcluje od leta 2000 dalje,
ima izredno lokacijsko prednost,
saj se nahaja v strojem središču
Domžal, kjer se zadržuje većina
obiskovalcev. In prav v tem se je po-
kazala uspesnost mnogih galerij po
vsej Sloveniji, čeprav statistika po-
datkov vsakoletnega obiska v splos-
nem pogledu rahlo pada. Čeprav v
Galerijo Domžale največkrat zahaja
mala in i/brana družba umetnikov
in Ijubiteljev umetnosti, je vodstvu
galerije uspelo i/peljati velike nacrte
in vizije prihodnosti v oblikovanju
in prvi predstavitvi lastnega fonda
odkupljenih del priznanih slovenskih
umetnikov, ki so v letih od 2000 do
2003 razstavljali v galerijskih pros-
torih. Navsezadnje je nastopil čas, da
Galerija Domžale javnosti prikaže
doscžke v izoblikovanju stalne zbirke
sodobne slovenske likovne umetnosti
in s lem indirektno vpliva na potrebo,
da si poišče nov, veliko bolj primeren
galerijski prostor.

Vcndarle se je domžalska galerijska
dejavnost pričela razvijati že v letu
19X7, ko je prcdhodnica Galerije
Domžale pripravila prvo otvoritev
likovne razstavc umetnice Bernarde
Zajc. Likovno življenje se je takral v
doinžalski občini in v Domžalah sa-
mih moćno razmiihnilo. saj je dclova-
lo veliko likovnih ustvarjalcev, ki jim
je bilo treba omogočiti predstavitev
svojega dela. lstočasno je potekalo
sodelovanje, z drugimi galerijami in
Zvezami kulturnih organizaeij go-
renjske regije, ki pa ni moglo potekati
po zastavljenih dogovorili, ker pač
ni bilo primernega prostora za izme-
jijiivo kvalitetnih razstav. Tako so v
sklopu Kulturne skupnosti Domžale
in Zveze kulturnih društev Domžale
leta 1987 ustanovili Likovno razsta-
višče Domžale, ki je z razstavljanjem
v prcddverju trgovinskega centra
postalo središče umetnosti z bogato
tradicijo vse do dancs, čeprav ti
prostori ne ustrezajo popolnoma temu
namenu. Pravzaprav bi lahko rekli, da
je bila lakšna rešitev prostorov zado-
voljiva, saj se je domžalska Kulturna
skupnost dolgo časa prizadevala, da
bi uvedla takšno likovno središče za
vse večje število akademskih umetni-
kov in ludi ljubitcljskih ustvarjalcev,
ki jih združuje npr. Likovno društvo
Petra Lobode Domžale, ki je lansko
leto praznovalo 30 let plodnega delo-
vanja. Vse to je narekovala potreba
po obogatirvi likovnega življenja v tej
občini in želja, da bi se gledalci pogo-
steje srečevali tuđi z vrhunskimi deli
slovenske likovne umetnosti. Od leta
1989 dalje je nato razstavišče delova-
lo v sestavi Knjižnice Domžale, ko ga
je leta 2000 prevzcl domžalski Zavod
za kulturo v sklopu Kulturnega doma
Franca Bernika v Domžalah pod ta-
ktirko dircklorja Milana Mariniča.
Prvo dejanjc galerijskega delovanja
Likovnega razstavišča Domžale je za-
znamovano z dejstvom, da je z razno-
vrstnimi likovnimi razstavami sledilo
okusu tistega časa, poleg tega pa tuđi
prvič predstavilo mlade umetnike, ki
še danes krojijo likovno podobo Dom-
žal. Prva odmevna in velikopolezna
razstava se je zgodila v letu 19SS s
slikarji lllebinskc naive v sodelovanju
z Galerijo Hlebine iz Koprivnice na
Hrvaškem. To je bila izjemno zanimi-
va in precej dragocena razstava, saj je
organizatorjem povzroćala veliko skrbi
zaradi zavarovanja in tatvin dragocenih
umetnin, pa rudi obiskovalcev seje trio
v majhnem razstavnem prostoru, tako
da bi se lahko marsikaj pričakovanega
dogodilo. Dalje je leta 1992 potekala
spominska razstava ob deseti obletnici
smrti akademskega slikarja, ilustratorja

in profesorja Nikolaja Omersa, pet let
kasneje pa predstavitev likovnih del
znamenitega tržaškega slikarja Avgusta
Cernigoja kot zapuščina njegovega sina
Tcodorja ćemigoja. Avgust Černigoj
je bil pripadnik zgodovinske konstruk-
tivistične avantgarde, študiral je v Bo-
logni in v Munehnu ter na Vveinmarski
akademiji Bauhaus pri Kandinskem in
Schlcmrnerju. Morda lahko še omenim
prodajno razstavo likovnih del mnogih
umetnikov za družino ponesrečenega
alpinista Janeza Jegliča-Johana, ki je
leta 1998 izgubil življenje pri plezanju
na himalajski sedemtisočak Nuptse.
Današnja podoba domžalskega ga-
lerijskoga delovanja se povezuje s
Kulturnim domom Franca Bernika
v Domžalah, ki ga je ustanovila
domžalska občina kot javno institu-
cijo s sedežem v obnovljeni stavbi,
kjer se vršijo mnoge gledališke in
glasbcne prireditve. Poleg mnogih
nalog Kulturnega doma je bila tuđi
ponovna ureditev prostora z imenom
galerija, tako da so ohranili prejšnji
razstavni prostor in spremenili na-
ziv v Galerijo Domžale, hkrati pa so
postavili nov strateški cilj, da prostor
postane galerija v pravem pomenu
besede. Spremenili so program ga-
lerije na tak način, da so pristopili k
oblikovanju te ra/stavne dejavnosti
s programskim svetom, ki ga je leta

sicer prikrivajo ocem, nikakor pa ne do-
mišljiji pozornega gledalca. Pa potem
Se majhna sprememba v fotografski
razstavi, ki je bila na splošno do takrat v
množici slikarskih ali grafičnih razstav
bolj izjema kot pravilo; fotograf Alek-
sander Kozarski, ki mu je s svojimi fo-
tografijami glasbenikov uspelo izvabiti
glasbo iz njih. Kot tretjo predstavitev
pa seveda ne smemo pozabiti na tako
rekoč sovašćana Vinka Železnikarja
iz Mengša, katerega razvoj likovnega
opusa sledimo še iz začetkov Galerije
Domžale, torej že 15 let opazujemo nje-
govo ustvarjalnost od začetkov grafike s
pristopi manj znanih tehnik (svetlotisk,
gelografija) pa do danes, ko se je vrnil
k slikarstvu, predvsem pa likovnim pro-
blemom prostora v slikovnem polju.
V tretji sezoni 2002/2003 je pri ob-
likovanju galerijskega programa
sodelovala akademska slikarka Vera
Terstenjak-Jovičič, za osnovo pa je
služil seznam prijavljenih umetni-
kov iz prejšnje sezone. Naj omenim
razstavi dveh štajerskih umetnikov
in predstavnikov najnovejše sloven-
ske abstrakcije: Zlatko Gnezda in
njegovi »kvadrati« s simboličnim
projektiranjem avtorjevega značaja
skozi večplastno in barvno bogato
gradnjo slikovne površine v pros-
torsko iluzijo v smislu spominskih
plasti vse cio podzavesti in Stojan
Grauf z nagrajenim ciklom slik »Će
pljuneš na tla, pljuneš sam naše«,
ki izhaja iz antologije severnoindi-
janskih modrosti. V tehniki jajčne
tempere na papirju je razvil posebne
kaligrafske izpejjave, po eni strani kot
parafraze iluminiranih rokopisov z
berljivimi citati slovenskega prevoda
indijanskega besedila, po drugi strani
pa kot abstraktne znake / navpićno
orientaeijo, ki jih slika z ekspresivno

2000 sestavljal gralik in likovni pe-
dagog Črtomir Frelih. Bil je tišti, ki
je prvi oblikoval sezono v prvi fazi
nove galerije, pri tem pa je imel svo-
bodno pot: npr. zanimiva razstava del
restavratorja Viktorja Snoja, ki je bil
soustanovitelj skupine B54, bolj znan
kot izdelovalec kopij hrasloveljskih in
zanigrajskih fresk, ki se dancs naha-
jajo v Pokrajinskem muzeju v Kopru.
Zanimiva je bila tuđi likovna razstava
slikarja in grafika Toma Vrana, ki pa
sama po sebi ne izstopa iz zastavlje-
nega koncepta, tcmveč izstopa po
izredno zanimivi predstavitvi oz. ot-
vorirvi, ko je bila prvič predstavljena
novost: računalniško podjetje Aretur
iz Nove Gorice je izdelalo splelno
predstavitev slikarja in njegovega
dela v kar štirih jezikih skozi več sto
umetnin, kar smo lahko sproti opazo-
vali na velikem platnu v galeriji.
V drugi sezoni leta 2001/2002 so v
oblikovanju galerijskega programa
pristopili na drugačen način,in sicer z
javnim razpisom z zbiranjem ponudb
za samostojne razstave, ki ga je obja-
vila Zveza društev slovenskih likovnih
umetnikov. Doživcli so lep odziv, saj
se je prijavilo kar 50 umetnikov, od
katerih so jih izbrali le 8. Med njimi naj
omenim npr. Žarka Vrezca in njegovo
abstraktno »kolažiranje« oz. nizanje
barvnih trakov v nekakšne zavese in
njihovo vlogo, ki tisto, kar je za njimi,

gestualnostjo. S erpanjem likovnega
vzdušja iz popartistične umetnosti 70-
ih nas je navdušil Berko, v mistično
navdahnjene »strte svetove« pa nas je
popeljala Nataša Ribič.
()tvoritve likovnih razstav v Galeriji
Domžale so postale poseben dogodek
za mesto, saj se ob tej priložnosti zbere
mnogo ljudi, katerim skupaj z avtorji
razstav galerija želi približati sodobno
slovensko likovno umetnost. Nehote je
Galerija Domžale postala tuđi bistven
element ohranjanja slovenske identitete
in materialne kulturne dedišćine, ki se
nahaja predvsem v stalni umetniški
zbirki, postala pa je tuđi pomembno
kulturno središče mesta Domžal. Toda
Galerijo Domžale caka šc veliko bolj
pomembna in zapletena naloga, saj se
mora zdaj, koje dosegla prest ižen status
umetniške galerije z lastno zbirko in
v la namen natisnjenim katalogom, /
uspešnim trženjem in muzejsko peda-
goškim programom ter z zanimivimi
in odmevnimi razstavami vseskozi pri-
lagajati gledaleem razstav. Navsezadnje
je to le zaćetek rasti potrebe po novem
galerijskem prostoru, seveda vzporedno
z razvojem in blagostanjem skupnosti,
v kateri živimo.
Vir: sestavek je povzetek seminar-
ske naloge iz muzeologije, ki jo
je sestavila ob pomoči g.Pevca in
g.Mariniča

Katarina Rus

AR d.o.o.
PODJETJE ZA GEODETSKE STORITVE

fureditvemej kataster stavb etažna lastnina ]
! delitve parcel sprememba vrste rabe tehnična geodezija J

Tel. 01 724 8012, Fax: 01 724 8013, GSM 031634 027, e-poita: ardoo@volia.net
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Srebrnemu jubileju napot

Mara in njene
ljudske pevke
Pogovor z gospo Marijo Vilar
- Maro je kakor poslušan je žubo-
rečega potofka. Vzvalovi, zastane
in znova odhiti dalje. Vpleta spo-
ni i ne in sedanjost, oboje preplete z
mislijo na prihodnost. Polna iskri-
vosti, pregovornosti, ljudske mod-
rosti. Življenjska sila v tej 72-letni
zborovodkinji ženske glasbene
skupine »Ljudske pevke Kultur-
nega društva Domžale« kipi kakor
gejzir na irski ravnini. Pa kaj ne
bi? V njej je zbrano nesluteno bo-
gastvo 25-tih let idejne pobudnice,
ustanoviteljice, zborovodkinje,
samouke ljudske umetnice v letu

1979 ustanovljenega ZENSKEGA
PEVSKEGA ZBORA v tovarni
Toko. Ostrmim nad duhovnim
bogastvom besed, ko pripoveduje
o sebi, o zboru, o delu v Toku in o
načt tih. »Za pesem in delo živim,«
mi odmeva v ušesih. ko razpredam
te vrstice, prekratke za tako od-
merjen prostor, dovolj za knjigo.

»Tam, v letu 1949, sem kot I7-lctno
dekle prišla v Domžale. Iz Moravč.
Muzikalnost sem prinesla kar s
seboj, v sebi. Najbrž po starših. Po
nekaj letih me je zancslo v Toko, v
ta zares ženski kolektiv. Delavniki iz

dneva v dan enaki: pusto, prazno in
dolgočasno se mi je zdelo. Zamor-
jenost obrazov. Nisem več prenesla.
Zaiskrilo se je,« kar zažari Mari v
očeh ob tem spominu, »sama sem že
sodelovala v zboru v tedanji Svobo-
di. Odločilno k ustanovitvi zbora je
zares pripomogel takratni direktor g.
Sladič: »Daj no punca, stori kaj, da
bo pri nas bolj luštno!« pripoveduje.
»Pa sem. Pevke sem iskala kar po
oddelkih. Vodstvo tovarne nam je
dalo prostor na tuđi »obleklo«.« Naj-
in pogovor prekine telefon. Kar po-
gosti sa med najinim besedovanjem.
»No, pa borno spet romalc«, se za-
smeje, ko se vrne. »Rade gremo, če
nas povabijo. Na obletnice, poroke,
prireditve, proslave, druga-srečanja.
Pojemo ljudske, ponarodele, umetne,
pa tiste prav ta stare, ki so žal že uto-
nile v pozabo.« Šmcnta, glej. Mara
mi jih kar nekaj zapoje. »Teh ne
poznaš, kaj,« me zvedavo pogleduje.
»Ne, ne, kaj bi se sprcnevedal. » Pa
tuđi mladi rodovi ne, škoda.« nekam
zamišljeno doda.
»In gostovanja?« povrtam vanjo.
»Hja, bila so, po vsej Sloveniji.

Zdaj so bolj regijska.« Predrne pol-
oži zajeten kup priznanj, pohval.
Tuđi zlata Gallusova se zasveti med
njimi, pa tista iz Šcntvida pri Stični,
s Tabora pevskih /.borov Slovenije.
Vseh je kar čez 30, med njimi tuđi iz
Bcljaka. »Mara, takole mi povejte,«
jo nedolžno pogledujem, »kakšen
dogodek iz gostovanj«. Kar poskoči.
»Hil je, bil je,« se smeje. »Ko smo
potovale na srečanje pevskih zborov
iz usnjarske industrije Slovenije v
Slovenj Gradec, smo zašle v vas
nekaj pred Slovenj Gradcem. Ob
prijaznosti in pomoći tistih vaščanov
smo jim pa kar zapele. Hudir je bilo
veselo. Pa še pridite kaj, četudi po
pomoti, so se poslavljali vaščani.«
»In bližajoči se srebrni jubilej pre-
pevanja?«
»Zahtcvani nacrt, program, pa ven-
dar me osrečuje, ves oklet. V jeseni,
v oktobru bi naj bil. Saj boste prišli
poslušat, žc zdaj vabim. Saj povsem
nisem nikoli zadovoljna. Glasbeno so
me »brusili« skladatelj Matija Tome,
Danilo Švara in dolgoletno, kot sama
rečem, mojsterg. Slane Habe.« Mara
pogleduje na uro. »Peko imam, pa
vaje,« odgovori na moj vprašujoči
pogled. Vstancm in morda bi sprc-
govorila še kaj besedi, a tuđi zame
je čas vrednost. »Takole ti povem,«
me Mara spremlja do vrat; »tuđi tebe
naj spremlja misel za pesem in delo
živim. Mnogo lažje ti bo. Pa še pridi,
saj znaš zapeti,« spet ne more Mara
iz svoje kože, »oba sva postavljena v
ta čas,« odločno pribijc. Kaj hočem,
življenjski resničnosti pač ni moč
ubežati, še prikimam v pozdrav in
za mano ostajajo Marini »pevski«
pogledi.

Leon Senger

Gledališka skupina Slovenske vaši iz
Argentine gostovala v Domžalah

Barka brez ribiča
Na južnem delu Buenos Airesa
že 51 let stoji Slovenska vas.
Mnogo slovenskih družin tam
še vedno živi in deluje. Prav
kakor je dolga in živahna zgo-
dovina Slovenske vaši, tako je
dolgo in živo gledališko delo-
vanje njenih članov.

Zlasti z gledališkim delovanjem
Slovenci v Argentini pomagajo
pri ohranjanju slovenskega je-
zika. V njihovih predstavah na-
stopa na odrih tretji in tuđi četrti
rod. Z izrednim veseljem, kakor
so igralci sami rekli, prihajajo v
Slovenijo in pretekli teden v naše
Domžale s svojo novo predstavo

Cassanove igre Barka brez ribiča.
Delo je bilo napisano leta 1945,
ko je bil Casso izseljenec v Bue-
nos Airesu, prevedla gaje Marija
Kutnar.
Igro bi lahko poimenovali z Iju-
bezen spreminja svet, saj je bilo
v njej nazorno prikazano, da je
moč spreobrnjenja in odpuščanja
samo v ljubezni. Najbolj sta se
mi vtisnili v spomin misli »Srce
je slaba trgovina« in »Bolečina
revežev je zelo ponosna«. Obis-
kovalci smo igro pozorno sprem-
ljali in jo zlasti na koncu nagradili
z burnim aplavzom.
Vsekakor je bila predstava za
kulturni dom posebna poživitev,

čeprav se kulturni skupnosti ni
zdelo vredno, da bi slovenstvu
zvesto mladinsko skupino iz
Argentine pozdravila. Ali mor-
da zato ne, ker so »preveč«
Slovenci? Ta tišina je bila po
mnenju nekaterih kar pregrenak

okus. Namesto, da bi dali javno
priznanje nekaterim drevesom,
ki nikoli ne izgubijo vseh listov,
s(m)o obstali z neizgovorjeno
besedo.

Ivan Keplc

S čajem
osvojili
Domžale
Ansambel mariborskoga gle-
dališča navdusil s komedijsko
uspesnico Čaj za dve.

Gledališki abonma domžalskega
kulturnega doma se vsako sezono
sprehodi skozi najrazličnejše odr-
ske zvrsti, skoraj po pravilu pa se
na programu vsako leto znajde
tuđi kakšna komedija. Letos so
odrske deske ponovno zasedli
člani ansambla Drame SNG Ma-
ribor in sicer z njihovo največjo
uspesnico zadnjih let, Partljičevo
predstavo Čaj za dve, ki je v ma-
tičnem gledališču doživela že več
kot sto ponovitev, v Domžalah pa
so jih nanizali še nadaljnjih pet.
Verjetno ni treba posebej poudar-
jati, da je razvpita predstava tuđi
v naših krajih naletela na odličen
odziv, saj konec koncev obravna-
va povsod prisotno problematiko
bivanja v domu za ostarele ob-
čane in vseh mogočih zapletov,
ki se ob tem lahko porajajo. Če
dodamo še sočen dialekt ene od

dveh glavnih protagonist predsta-
ve, dobimo prisrčno komedijsko
mešanico, ki pri izvabljanju salv
smeha sicer pogosto igra »na
prvo roko«, v samem bistvu pa
predstavlja resen družbeni pro-
blem, ki ga ne kaže skrivati in po-
tiskati v ozadje, ampak se z njim
odprto soočiti.
Že Partljič je v tekstovni predlogi
gradil predvsem na karakterni
komiki, hrvaški režiser Robert
Raponja pa je mariborski ansam-
bel v uprizoritvi še bolj očitno
usmerjal v polje profanega in
neposrednega humorja, ki nas
poleg lahkotnih peripetij osta-
rele gledališke igralke in njene
kmečke »cimre«, tuđi šokira,
predvsem na račun morbidnosti
in neposrednosti. Vse to je vpeto

v večplastno začetno zgodbo o
usodi osamele odrske zvezdnice,
ki so jo pregnali iz odrskih desk
in jo postavili v izolacijo doma
za ostarele, kjer ponoči še vedno
podoživlja svoje velike in slavne
trenutke, ne da bi se zavedala
svojega novega okolja in »prepro-
stih« ljudi, ki jo obkrožajo. Kot
njeno nasprotje Partljič ustvari
lik preproste in na trenutke kar
preveč vulgarne, karikirane kme-
tice, ki zaradi prostorske stiske
pristane v isti sobi z delikatno in
elegantno igralko. Začne se dvo-
boj različnih interesov, po seriji
komičnih zapletov, ki prikazujejo
srečanje dveh popolnoma drugač-
nih svetov, pa obe dami postaneta
nerazdružljivi prijateljici, s cimer
simbolno premagata tako samo

institucijo doma za ostarele, kot
tuđi socialne in politične klišeje,
ki nam jih je Partljič »nastavil«
na začetku.
Končna sodba bi torej morala ko-
lebati med ekstremi, ki jih ponuja
komedija Čaj za dve, saj jo lahko
gledamo bolj za zabavo, ali pa v
njej odkrivamo mnoge tegobe in
probleme naše družbe, ki si jih
običajno izbrišemo iz vsakdana in
si jih privoščimo le v zasebnih tre-
nutkih. Ampak kakorkoli že, Čaj za
dve je upravičil svojo komedijsko
slavo, navdušil s pristno štajersko
mentaliteta, avtentičnim govorom,
posrečenimi zapleti in že samim
dejstvom, da gre za slovenski tekst.
Vsekakor vredno ogleda.

J.M.

Obisk iz
Kočevja
Obiskali so nas vrstniki iz Ko-
čevja.
Univerza za tretje življenjsko
obdobje v Kočevju dela v okviru
Ljudske univerze Kočevje. Nji-
hovi koraki so še začetniški, ne-
gotovi in veseli so bili izmenjave
izkušenj. Potrudili smo se, da smo
bili dobri gostitelji.

Občino Domžale nekoč in danes
je predstavila gospa Vera Vojska,
nakar smo se odpravili v Groblje.
Gospod župnik je zanitnivo pred-

stavil Jelovškove freske in odgo-
varjal na vprašanja obiskovalcev.
Pot nas je vodila na Gorjušo, kjer
nas je že čakal Aleš Stražar, ki je
naše goste popeljal v slamnikarski
muzej in v Železno jamo. Obis-
kovalci so bili navdušeni nad nje-
govim vođenjem. »Ta pa zna, za-
nimivo ih domaće,« so ga hvalili,
ko smo se zbirali pri kosilu.

S kulturnim programom, ki so
ga izvajali pevski zbor Lipe,
recitatorke literarnega krožka in
harmonikarski kvartet, smo se
poslovili od naših gostov. Bili so
navdušeni nad našim delom in
radi se borno odzvali njihovomu
vabilu, da se spomladi vidimo v
Kočevju.

M.Zupanek

Turistično rekreativno društvo Turnše
— Češenik

Med gradovi kralja
Matjaža tuđi stari
grad Črnelo
V Podpeci nad Crno na Koro-
škem so že dvanajstič organi-
zirali družahno - tekmovalno
srečanje v gradnji snežnih gra-
dov, posvećenih kralju Matjažu.
l.elos se je srečanja udeležilo
rekordno število ekip i/ vseh
koncev Slovenije, med devetde-
setimi ckipami je bila tuđi ekipa
Turistično rekreativnega društva
TurnSe Češenik.

barjevem hribu v Turnšah. Naš
grad je bil eden izmed naj več jih,
imcl je štiri stolpc in prostorno
grajsko sobano.

V javni predstavitvi naše osein-
članskc ekipe smo predstavili tuđi
naš program in zgodovino staroga
gradu Crnčio. S seboj smo imeli
tuđi zgibankc našega kraja in šte-
vilnim obiskovalcem tako predsta-

Na pri/onscu nas je pi'ićakal
lep sonćen dan, zasnežena Peca
pa nas je nagajivo pozdravila v
vsej svoji lepoti. Ob začetku te-
kmovanja smo malec zaskrbljcno
pogledovali na ogromen kup sne-
ga, saj smo prav iz tega gradili
našo mojstrovino. Sneg, voda,
led in šibje so bili naš gradbeni
matcrial, naše delovno orodje pa:
lopate, žage, gladilke in marljive
roke. Ustvarjali smo stari grad
Črnelo, ki je nekoć stal na Hri-
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stal stari grad Črnelo.

Kljub obilici dela se je naša ekipa
prijetno zabavala, saj je šest dclo-
vnih ur na snegu kar prehitro mi-
nilo. Utrujcni, vendar zadovoljni
s svojim delom, smo zvečer kar
težko zapustili naš grad in ostalo
prizorišče, ki je bilo v soju bakel in
lučk šc lepše in čarobnejše.

L.Ž.

UGODNA JANUARSKA PONUDBA
VOZIL LETNIK 2003

Z I C2 -200.000 SIT ~
XSARA -500.000 SIT

PICASSO -550.000 SIT _"
BERLINGO -300.000 SIT_"

C5 -600.000 SIT
2 _ 1 C8 -700.000STT

JUMPER FG -700.000 SIT

C2

CITROEN
AvtomerkuT d.d.

BTC,Šmartin8ka152
1000 Ljubljana

tel.: (01) 541 2000
e-mail: salon.citroen@avtomerkur.si

Samova 14
1000 Ljubljana

tel.: (01) 4347 660

Turistično rekreativno društvo
Turnše - Češenik

vabi

na redni letni
občni zbor

v petek, 20. f'ebruarja 2004,
ob 18. uri v gostišču Kovač

na KoliČevem.

Pregledali homo opravljeno
delo ter se dogovorili o
programu za leto 2004.

Vabljcni!
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Peti
Gostičevi
dnevi
v organizaciji Kulturnega
društva .lože Gostič Homec,
Društva prijateljev zagrcbške
Opere, SNG Opera in balet
Ljubljana tcr Opere HNK Za-
greb in pod pokroviteljstvom
Občme Domžalc.
Vljudno Vas vabimo na
slovesnosti v spomin na oper-
nega pcvca Jožcta Gostiča

Spored prireditev:

Petek, 20. februarja,
ob 19.30

SNG Opera in balet Ljubljana
Giuseppe Verdi: LATRAVI-
ATA
dirigent: Loris Voltolini
V glavnih vlogah: Martina
z<«lro, Branko Robinšak,
Marko Kobal, solisti ter zbor
l n orkester SNG Opera in
balet Ljubljana
Prodaja vstopnic z 20% po-
pustom ([., II. in III. kategorije)
za prebivalec ohčine Dorn/iile v
Kultuniem domu Francc Bemik
do 18. februarja. Vstopnice
vključujejo posebni avtobusni
prevoz s 1 lomca (avtobusna
postaja) ob 1X.15, s postanki na
aviobusnih postajali v Preserjah,
Jar&ih, Rodici in Domžalah ter
odhodom po predstavi izpred
SNG Opera in balet Ljubljana.

Sobota, 28. februarja,
ob 19.30

SNG Opera in balet Ljubljana
GALA KONCERT OPERNIH
ARU
Solisti Opere \ INK Zagreb in
SN( i (}pera in balet Ljubljana ob
spreniljavi orkestra SNG Opera in
balet Ljubljana
Dirigent: Igor Svara
Solisti: Solia Ahincd, Anlonija
Boroša, Branka Sekulić-Ćopo,
Armado Puklavec, Nikša Rado-
vanović, Sotir Spasevski (Opera
1 INK Zagreb) ter Galia (iorčeva,
Mirjani Kalin, Ana Pusar-Jerič,
Marko Kobal in Jure Kusar
(SN(i Opera in balet Ljubljana)
Spored: arije izoperG. Rossinija
(Seviljski brivec), (i. Verdija
(Trubadur),GA. Ponchicilija(La
('ioconda). (i. Puccinija (Tosca,
Madame Butterlly), G.Rossinija
(Seviljski brivec), R. VVagnerja
(I i>liengrin,Tannhauscr), Pucci-
nija (Tosca, Madame Butterflv),
(••ajkovskega (Evgenij Onjcgiii),
J- Masseneta (VVerther, Thais), C.
Sainl-Saensa (Samson in Dalila) in
A. Ponchicilija (La Gioconda)
Vstopnice bodo v prodaji tuđi
v Kulturnom domu Franca
Bernika Domžalc do 25. fe-
bruarja. Vstopnice vključujejo
avtobusni prevoz z odhodom s
1 lomca (avtobusna postaja) ob

18.15, s postanki v Preserjah,
Jaršah, Rodici in Domžalah ter
odhodom po koncertu izpred
SNG Opera in balet Ljubljana.

Nedelja, 7. marca,
ob 11.00

Cerkev Marijinega rojstva
Homec
SPOMINSKA SVETA
MASA
Ljubljanski škof msgr. Alojz
Uran
Zoltan Kodalv: Missa brevis
Slovenski komorni zbor
Dirigent: dr. Mirko Cuderman

Nedelja, 7. marca,
ob 17.00

Kulturni dom Franca Bemika
Domžalc
SLAVNOSTNI KONCERT
Mladi operni solisti Opere HNK
Zagreb tcr SNG Opera in balet
Ljubljana
Tamara Fclbinger, Lana Kos,
Martina Silić, Ozrcn Bilušić,
Alen Rusko (Opera HNK Za-
greb) tcr Ariana Debeljak, Vera
Danilova, Ivan Andres Arnšek,
Matej Strah, Silvo Škvarč, Matej
Vovk (Operni studio SNG Opera
in balet Ljubljana pod glasbcnim
vodstvom Vitomirja Marofa)
Klavirska sprcmljava: Nina
Cossetto in Gianluca Marciano
Na sporedu bodo operne arije iz
oper skladateljev W.A. Mozarta
(Don Giovanni), G. Donizcttija
(Lucia di Lammennooor), G.
Verdija (Rigolctto, Traviala,
Don Carlos), G. Donizcttija
(Lucia di Lammermoor), Ch.
Gounoda (Faust), J. OfTenbacha
(Hoffmanove pripovedke), M P
Musorgskega (Boris Godunov)
in C. Saint-Sacnsa (Samson in
Dalila).

Vstopnice za vse priralitve v
Domžalah in I Jubljani so v pro-
daji štirinajsl dni pral prireditvami,
in sicer vsak delovnik cxl 10. do
12. ure v upravi Kultumega doma
Franca Bemika, od 16. do 10. ure
v klubu kultumega doma Franca
Bemika (Ljubljanska 61,1 X)mža-
1c, vhod zdvoriSča, kletni prostori)
ter eno uro pral pričotkom priredi-
tev pri blagajni doma.

Nedelja, 14. marca,
ob 11.30

Opera HNK Zagreb
GALA KONCERT OPERNIH
ARU
Solisti SNG Opera in balet
Ljubljana tcr solisti ()pcrc I INK
Zagreb ob spremi javi orkestra
Opere HNK Zagreb
Dirigent: Zoran Juranić
Solisti: Solia Ahmed, Anto-
nija Boroša, Galia Gorčeva,
Mirjani Kalin, Ana Pusar-
Jerič, Branka Sekulić-Ćopo,
Marko Kobal, Jure Kušar,
Armando Puklavec, Nikša
Radovanović, Sotir Spasevski

Ponedeljek, 29. marca,
ob 19.30

Opera HNK Zagreb
Giuseppe Verdi: DON
CARLOS
Opera HNK Zagreb pripravlja
novo postavitev opere G. Verdija,
ki jo bo režiral belgijski režiser
Jean Louis Grind, dirigiral Ci. di
Mauro, v vlogi Filipa U. pa bo na-
stopil basist Paata Burchuladze.

Informacije o priredirvah
po tel. :051-319-675.

Razmišljanje
o nasmehu
Le zakaj ne bi naredili tuđi letne inventure
in bilance o človeku podarjenem »blagu«
SMEHU, NASMEHU in NASMEŠKU. Vse
to imamo skozi vse leto lepo zloženo »na
policah«, vprasanje pa seveda je, koliko,
kje in kdaj ga uporabljamo ter porabljamo.
Slovenci smo resen narod in premalo se sme-
jemo. Strokovnjaki nas s pisano in govorjeno
besedo prepričujejo, da je smeh pol zdravja,
star pregovor pa pravi: Pošten smeh je vre-
den več kot dva joka, ali pa: Kdor se smeje,
vleče žeblje iz krste. Mogoče bo kdo porekel:
»In komu ali čemu naj se smejem.« Sto in sto
razlogov je, da se Slovenci ne morejo in se jim
ni treba smejati. Lahko bi naštel deset težkih
afer, ki nam jih mediji dan za dnem servirajo
- segajo pa v globino, širino in visino ter že v
četrto dimenzijo, preteklost, soda nj ost in pri-
hodnost. Podobno nas je v Nedelu 6.12.2003,
v prispevku z naslovom Kdaj bo visel kak
bankir, opozoril novinar Boris Jež. Odlično
branje. Le od kod se je vzel? Problem sta
še revščina in brezposelnost. Toda istočasno

podjetniki kdaj z »lučjo pri belem dnevu«
iščejo delavce.

V naši preljubi domovini pa je, kljub pravi
poplavi časopisov in revij, vse premalo satire,
humorja in dobrih karikatur. Manjka nam pre-
prost časopis PAVL1HA! Taje izhajal od leta
1870 (7 številk), nasledil pa gaje BRENCELJ
V LAŽNIVI OBLEKI, ki je izhajal do 2.
svetovne vojne. Pavliha je spet živel od leta
1944 do 1991. V današnjem resnem času pa
tega žal ne premoremo, in to kljub zanj bogati
paši po naši »hriboviti, robati in zgrbančeni
vsakdanjosti«.

In kaj smo slišali na pogovorih pri predsedniku
vlade? Da brez vrednot in zgodovine, znanosti
in znanja ne moremo živeti. Večina strokov-
njakov je povedala, kaj vse je treba prenoviti,
poživiti in dodelati, ali pa kar na novo ustvari-
ti. Vse tako zgleda, kot da bi našo državo usta-
novili včeraj. Za časa Demosove vlade smo se
po plebiscitu osamosvojili, dobili smo svoj
denar in državne simbole - in svet nas je pri-
znal. To, kar počnemo danes, bi bolj spadalo v
leto 1992! Vsega tega ne bi omenjal, vendar se
moramo vprašati, ali naj se po predsednikovih
pogovorih smejemo ali naj se zaradi vsega
jokamo. Groteskno! Verjetno bosta za zamudo
spet kriva opozicija in Janša.

Spustimo se raje na srednjo polico v NA-
SMEH. Tu gre lažje. Lani smo bili priča pravi
razstavi nasmehov, ki so nam jih predstavile
lepotice na svetovnem tekmovanju. Veliko
nasmehov smo videli - od ljubeznivih do
očarljivih, do prisiljenih in nesproščenih. Za-
nimivo je tuđi gledati nastopajoće govorce ali
govornike. Mojstri govorjenja so jih naučili,
da se je med govorjenjem treba kdaj tuđi
nasmehniti, na vsak način pa na koncu pove-
danega. Marsikomu to uspeva, pri nekaterih
pa je opaziti, daje vljudnostni nasmeh včasih
bolj kiselkast.

Nekateri so začuđeni, da je simpatični Jure
Sešek letos že četrtič dobitnik Radijskega
gonga. Samo prisluhnite sobotni radijski od-
daji Iskrica na Radiu Ognjišče, pa boste sli-
šali, kako nasmejano se zna pogovarjati tuđi
z otroki. Podobno je s pronicljivo televizijsko
novinarko Vido Petrovčič. Tuđi suhoparno
in uradno vsebino zna povedati z nasmeja-
nimi besedami. Povzetek vsega NASMEH
SPROŠČA, OSVAJA IN ZMAGUJE. Zato
v tem letu bolj sproti »praznimo police«. Se-
veda pa potrebujemo tuđi dobre in pogumne
umetnike, ki nam bodo z besedo in sliko spro-
ti polnili duhovne police.

France Cerar

Koncert tolkalne skupine STOP
V okviru ahonmajskih koncer-
tov Kulturnega doma Franca
Bernika je 28. jamiarja nastopila
skupina tolkalcev, ki sliši na ime
STOP (Slovenski lolkalni Pro-
jekt). V skupini so združili ideje
naši najboljši glasheniki - tol-
kalci - mlajše generacije, ki sicer
dclujejo v poklienih orkestrih ali
kot pedagogi na glasbenih šolah.
Kljub mladosti snio poslušali
vrhunsko izveden program in
uživali v temperamentu, ki ga
rulinirani »stari mački« klasične
in drugih /vrsti glasbe le redko
ponudijo. ludi akustika dvorane
je bila za koncert tovrstne glasbe
kar primerna. Veliko »zaslug«
za zanimiv večer gre seveda
pestri ponudbi inštrumentov na
odru. Ker tolkalni instrumenti
nišo vpeti v okove predsodkov
klasične glashe (čeprav so ne-
kateri nepogrešljivi v okviru
klasičnih orkestrov) je tuđi na-
čin razmišljanja in ustvarjalnost
glashenikov, ki igra jo na tovrstne
instrumente, nekoliko drugačen.
Takšen je bil tuđi program, ki
smo ga poslušali na koncertu.
Že uvodna skladba .kist Buckets je
bila izvedena na pločevinkc, ki so
pod ubranimi paličicami zaživclc
v novi funkciji - kot pravi instru-
menti. Ker je ritem osnova glasbe,
smo se poslušalci z lahkolo vživeli
v predstavo, izvajalci pa so lakoj
pritegnili našo pozornost z izvirno
izvedbo in tuđi za oko privlačno
»koreografijo«.
Naslcdnja skladba »Miloš Brasi-
leiros« je bila nekoliko daljša. Kot
pove že naslov je ideje skladatelj
Rosauro Ney črpal iz mitov in

legend, ki krožijo po pragozdovih
Južne Amerike. Zvoki in različni
efekti, ki so jih glasbeniki iz-
vubljuli iz različnih glasbil bi bili
lahko odlična filmska podlaga.
Zaradi abstraktnosti tovrslne glas-
be pa smo pogrešali komentar ali
predhodno razlago v koncertnem
listu, kljub koncertni obliki več-
era. Moram priznati, da je bilo tuđi
meni dogajanjc na odru bolj jasno
Sele po koncertu ko sem izvajalce
povprašal o ozadju in zgodbi, ki je
bila osnova vsakega stavka. Ker je
bilo med publiko mnogo mladih
poslušalcev, bi bila tovrstna raz-
laga še bolj dobrodošla.
Prvi del večera je učinkovito za-
ključil solist na ksilofonu Franci
Krcvh s skladbo Cieorga Hamiltona
Greena Charleston C'apcrs v stilu
ragtime, v kateri je pokazal veliko
spretnosti in temperamenta, ki je
potreben za izvajanjc tovrstnega
žanra iz začetka 20. stoletja.
Po odmoru se je Franci Krevh
predstavil še kot skladatelj v

skladbi Mozaiki II, ki lemelji na
ritmu sambe, ki je dajala ton ce-
lotnemu drugemu delu koncerta.
Ob podlagi sambe so s namreč
posamezni solisti »sprehajali« ob
velikem kompletu bobnov in naj-
različnejših tolkal in improvizirali
solistične vložke. Podobno živahne
južnoameriške ritme smo poslušali
v skladbah Take That in .lingo.
Predvsem mlajšim poslušalcem je
bila najbolj všeč zadnja skladba
večera Manfreda' (Amadeusa)
Menkeja - Eine Kleine Tischmu-
sik. Kot je skladatelj nakazal že
v naslovu in dodanem vzdevku
Amadeus je skladba parodija na
znano Mozartovo skladbo, kot
tuđi navado iz tistih časov, ko so
glasbeniki igrali gospodi pri jedi.
Tokrat so si glasbeniki postregli
sami z pomočjo lesenih žlic, nam
pa so namenili duhovito skladbo, v
kateri so kot instrumente uporabili
vse od miže do samega odra. Ob
njihovih namernih in nenamernih
spodrsljajih in improvizaciji smo

se vsi nasmejali do solz. Veseli nas
da je uprava KD Franca Bernika
pokazala veliko mero poguma in
inovativnosti ter uvrstila tovrstni
koncert v svoj spored, kar je poka-
zala tuđi publika z aplavzom. Ker
v okviru Glasbene sole Domžale že
več let deluje tuđi oddelek tolkal,
je bila to izvrstna priložnost za
mlade glasbenike in njihove starše,
da spoznajo neizčrpne kreativne
možnosti, ki jih nudijo tovrstni in-
strumenti in glasba nasploh. Upa-
mo, da bodo tuđi občinski svetniki
končno našli rešitev za prostorsko
stisko tolkalnega oddelka v okviru
proračuna, za drobtinico katerega
neuspešno vlagamo prošnje že več
let. Tako bi omogočili dostojno
šolanje in vadbo mladim glasbeni-
kom, ki jih v domžalskih orkestrih
in skupinah primanjkuje, obenem
pa bi resili nadaljnega propadanja
paviljon v sklopu obnovljenoga
kuturnega doma in glasbene sole,
na katerega so pozabili med ob-
novo. V sosednji mengeški občini
so takšen »problem« resili v enem
letu, od ideje do realizacije. Danes
njihovi bobnarji promovirajo obči-
no na javnih prireditvah tuđi izven
meja svoje občine.

Za sodobne čaše mendavelja, da
zmagujejo glasnejši. Ker bobni
nišo znani kot tihi instrumenti,
upam da bodo občinski možje spo-
znali tuđi uporabno vrednost teh
glasbil in jim namenili svoj prostor
za vadbo. Če ne verjamejo, naj se
oglasijo na najnovejši nogometni
pridobitvi v Domžalah, za katero je
bilo namenjeno v proračunu bogve
kolikokrat več sredstev, kjer bodo
v okviru navijačkih skupin verjetno
opazili tuđi tolkalne rekvizite.

LP

Recenzija
filmov
Deset minut
starejši: Trobenta

Gre za omnibus sedmih mednaro-
dno uvcljavljenih režiserjev, za ka-
terega se kasniji' izkaže, da gledalea
že od samega začetka vodi za nos.
Kljub solidni in na trenutkezelo lin-
kočutni izpeljavi posameznih zgodh,
gledalec med prehodi vsaj potihem
upa, da ho nasliilnja zgodba boljša
od prejšnje, kar pa se nekako ne
posreči. ludi iskanje slehernega
vrhunca, ki hi mu botroval nagel
dramaturški obrat, je /aman.

Ob meditativnem in zasanjanem
zvoku trobente, ki podobno kot
rcka, povezuje vse zgodbe, pre-
tirane režiserske zavzetosti in pre-
danosti v lem izdelku ne zaznamo.
Spikc I x"c nikakor ne more spregledati/
preboleti sodobnih teorij zarote, ki
obvladujejo/utrjujcjo monopolni pol-
ožaj politične oblasti. Jim Jnrmusch se

skuša postaviti v kožo protbsionalncga
igralea, kar ni tuđi nič novega. Aki
Kaurismaki domala identično ponovi
speljano realizacijo svojega zadnjega
celovečerca. Chen Kaigc na predvid-
ljiv, in zato ne preveč posrečen način,
koketira s Strasbergovo igralsko meto-
do oziroma čulnim zaznavanjem. Do-
kumentarec VVernerja Herzoga je na
ravni večine, ki jih imamo priložnost
sprcmljati na malih zaslonih, zaznamo
lahko lc ncobvladljivo moč globaliza-
cije. Kot svetli izjemi tako ostanetu
Victor Ericc s svojo percepcijo časa
in jasnem definiranju družbenih vlog,
vse skupaj pa podkrcpi šc s čb tehniko,
tcr Wim VVcndcrs, z zgodbo o na-
ključno »zadetem« vozniku, ki resda
ni revolucionarna, a je vsaj zabavna
in dinamična.
Ostane pa nam trobenta...

11. september, 2001

/a koprodukcijski film II.septem-
ber, 2001, ki prikazuje odziv 11-ih
različnih avtorjev iz 11-ih različnih
držav, na dogodke II. septembra
2001, se /ili, da se je zlomil pod
bremenom lastnega naslova, sa j je v
praktično sleherni zgodhi moč čutiti
»moralko«, ki bremeni gledalea.

V tem kontekstu je šc najbolj inova-
tiven mehiški avtor Alcjandro Gon-
zalcs Inniaritu, ki zelo eksplicitno in
surovo ter domala nevzdržno prikaže
blizino smrti. Crnina in glasovi obu-
pa res nišo ravno filmični, vendar
nam zgolj slednje, uspe približati ob-
čutek, ko se svet za trcnutek ustavi,
ter ko se izničitu prostor in čas.
Za najbolj kakovostno režijsku delo
bi lahko razglasili različico ameri-
čana Seana Penna, v kateri blesti
legendarni igralec Ernest Brogni-
nc, kjcr ponudi zanimivo razlago
o drugačni, čisto subjektivni plati
tega strahotnega dogodka, ki lahko
celo pomeni vnos življenja. Sicer
je simbolika o rasti rožic morda res
nekoliko patetična, vendar gre pač
za ameriški izdelek.
Pri zgodbi Angleža Ken Loungea
o Čilencu, ki primerja tragične
dogodke v Čil-u pred 30-imi leti,
prav tako 11-tega septembra, pa
nekako ni moč prezreti izobraže-
valncga elementa (tuđi zaradi do-
kumentarnoga koncepta), ki nam
sicer prihranja čas, da se na hitro
seznanimo z zgodovinskimi fakti,
kar je vsekakor dobrodošlo.
Najbolje zamišljena ter tuđi subtilno
izpcljana je franeska pripoved (re-
žiser Claudc Lelouch), ki prikazuje

razmerje med gluhonemim dekletom
in lurističnim vodičem gluhonemih.
Tuđi tu gre za dogodek, ki /druži.
Najbolj izviren scenarij se mi zdi ja-
ponski, kjer se tamkajšnji bojevnik,
zaradi sramotne narave človeškega
rodu, ki mu je imanentna, spremeni
v kaco. Nekoliko zmoti le krilatica,
ki jo na koncu izreče »prava kaca:«
»Nobena vojna ni sveta.«
In takih je v tem (pre)dolgem filmu
še kar nekaj. Vse skupaj pravza-
prav spominja na dana.šnjo »instant
duhovnost«, ki se na zahodnih trgih
kar dobro trži. Očitnose ji ni mogel
izogniti niti omenjeni izdelek, ki
premorc premalo svežine in je pre-
več »popy.« da bi bil art, za kar se
zdi, da je njegova ambicija. Ni se
moč tuđi znebiti vtisa, daje izdelek
izrazito proti-ameriški; ter, da jih
v skrajni konsekvenci pravzaprav
celo oponaša.
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Zanimivost iz pesnikovega življenja

Je dr. France Prešeren
obiskoval tuđi Domžale?
Odkrivanje življenja in dela dr. Franceta Prešerna.
doma iz Vrbe, za katerega prav visak Slovenec ve, da je
naš največji pesnik, vedno znova prinaša nove podatke
in dognanja. Na eno od zanimivosti iz življenja njegovih
najbližjih nas je opozoril tuđi g. Tone Pavlin, znani dom
žalski zbiratelj zgodovinske in kulturne dedišfine, ki je
ob tej priložnosti v Uredništvo prinesel vrsto podatko\
in fotografij. povezanih z življenjem velikega pesnika.
med njimi tuđi knjižico POEZIJE doktorja Franceta
Prešerna z letnico 1952, ki jo je kot odlifen dijak tedan je
Srednje sole za trgovsko stroko prejel v letu 1955.

Med temi zanimivimi podatki je tuđi življcnjepis Prešomo-
vega strica Frančiška Ks. Prešerna. ki seje rodil na Breznici
pn Ribiču v Vrbi naGorenjskem 20. novembra 1771, maš-
nik pa je postal 12. aprila 1800. Bil je kaplan v Stični, na Bo-
hinjski Bistrici, v Komendi, v Višnji Gori, Predosljah, Dolu
in na Savi. v letu 1S24 pa je prisel na Goričico. K.ot lahko
preberemo, gaje imcl mengeški župnik Kuralt posebno rad
in mu je prigovarjal, naj še nadalje ostane na Goričici. vendar
seje preselil na Skaručno pri Vodicah in 15. novembra 1841
umri. Pokopan je na pokopališču v Vodicah.
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Najbrž lahko upravičeno domnevamo, daje svojega
strica mladi France Prešeren v Domžalah kdaj obis-
kal in se sprehodil po tedanjih Domžalah.

Bogastvo slovenskega jezika

Slovensčina
V času, ko stopamo v Evropsko
zvezo, se veliko govori in razpravl ja
tuđi o naši materinšemi. Kaj ti dve
besedi pomenita? Slovenski jezik je
materni jezik Slovencev. Govori se
na slovenskem etnifnem ozemlju:
v Republiki Sloveniji, v Avstriji
na južnem Koroškem in južnem
Štajerskem (koroški Slovenci in
Slovenci na južnem Štajerskem),
v Italiji na Tržaškem, Goriškem,
v Beneški Sloveniji, Režiji in Ka-
nalski dolini (Slovenci v Italiji), v
Madžarski pa v Porabju (Porabski
Slovenci). Slovenski knjižni jezik je
po ustavi RS uradni jezik Republi-
ke Slovenije, na ohmočjih obfin,
v katerih živita tuđi italijanska in
madžarska manjšina. pa sta uradna
jezika tuđi italijanščina in madžar-
ščina. Slovenščina je materni jezik
tuđi večini slovenskih izseljencev in
delu njihovih potomcev, največ v
Severni in Južni Ameriki, Avstraliji
in Evropi (izseljenstvo).
Slovenski knjižni jezik se je začcl
oblikovati sredi 16. stoletja po pred-
knjižnem izročilu (od 10. stoletja
naprej) ter na podlagi dolenjščine in
Ijubljanskega jezika v cerkvi (Trubar,
Dalmatin). Od sredine 19. stoletja
je tako imenovani splošnoslovenski
jezik zajel skoraj celotno slovensko
jezikovno ozemlje (Prekmurje po letu
1918) in prevzel narodnozdruževalno
in narodnopredstavno vlogo. Njegova
norma je zajeta v glasovju. pisavi.
oblikah, zvezah in besedju. Pisno
in govorno obliko ima najpopolneje
predstavljeno v zbornem jeziku. Ta
je namenjen predvsem tiskanim bese-
dilom vseh vrst in javnemu ustnemu
sporočanju (pridige kot predhodnice
zborne izreke, slovesnejši, zlasti
brani govori, predavanja, delno tuđi
gledališke predstave, nastopi na radiu
in televiziji in tuđi v filmu).
Bolj sproščena oblika zbornega
jezika je knjižni oziroma splošni
pogovorni jezik. Vse vloge (prakti-
čnosporazumevalno. publicistično,
strokovno na vseh ravneh in umet-
nostno) je knjižni jezik v prcteklosti
dosegel tako, da je od sredine 19.
stoletja spodrival nemščino (med
Muro in Rabo pa madžarščino) kot
prevladujoči jezik z vseh področij
rabe (eerkev, šolstvo. sredstva jav-
nega obveščanja, politika, znanost,
gospodarstvo in vojska). Ob knji-
žnem jeziku in njegovih funkcijskih
zvrsteh obstajajo tuđi neknjižne;
to so narečja, pogovomi jezik in
mestne govorice. ki se razvijajo
na osnovi pokrajinskih narečnih
skupin oziroma njihovih mestnih

različic ter sleng kot posebna inter-
esna govorica skupin, zlasti mladih
in žargon (povzeto po F.S).
Vsak zaveden in ponesen državljan
ceni in spoštuje svoj matemi jezik, in to
ne glede, katerega od već kot dvesto je-
zikov po svetu govori. Že vsak otrok, ki
se nauči govoriti, je vesel in ponosen na
besede, ki si jih je naučil od svoje ma-
tere, pozneje pa še od drugih, v družini
in v soli. Danes je seveda nujno, da se
mladi naučijo tuđi drugih pomembnih
svetovnih jezikov.
Ali Slovenci danes lahko rečemo,
da smo glede spoštovanja materin-
ščine dobri, pošteni in ponosni dr-
žavljani? Zelo težko. V zvezi s tem
pa ne more držati načelo nekdanje-
ga jugoslovanskega voditelja, ki je
rckel: E. baš ti je svejedno, ili kažeš
točka ili tačka.« Ni prav! Kogar je
mati naučila, da govori in piše toč-
ka, naj se tega drži vsc življenje - in
to velja tuđi za drugo obliko.
Po drugi svetovni vojni je namreč
v Novem Sadu izšel Srbohrvaški
pravopis. Vse je bilo urejeno po na-
čelu »može ovako i može onako«.
Ponckod je bila spredaj srbska ob-

lika, spet drugič pa hrvaška. Hrvatje
so nam pri vojakih rekli. Zakaj pa
se zaradi jezika sekirate in ježite vi,
Slovenci? Vi imate svojega, našega
pa predelujejo v srbohrvaščino.«
Da so Hrvatje privilegiranost sr-
bohrvaščine občutili kot duhovno
breme, dokazuje tuđi hrvaški jezi-
koslovce dr. D. Brozović, ki je med
drugim v šestdesetih letih v javnosti
nastopil s predlogom. da naj bi Hr-
vatje, če nimajo dobrega lastnega
izraza, zajemali iz slovenščine in ne
iz srbščinc (po ES).
Srbohrvaščina je bila jugoslovanski
jezik, ki smo se ga Slovenci morali
med obema svetovnima vojnama
učiti že od tretjega razreda osnovne
šolc naprej. Drugi jugoslovanski
narodi se slovenščine kot obvez-
noga nišo učili. Po drugi svetovni
vojni je bila srbohrvaščina obvezen
predmet predvsem za nekatere sred-
nje sole; trajal je do osamosvojitve,
nekatere sole pa so ga ukinile že
nekaj let prej.
Zanimiv je tuđi zgodovinski poda-
tek, da so Slovenci za časa Avstro-
Ogrske v parlamentu na Dunaju
govorili tuđi slovensko. Žal se v
letih FLRJ in SFRJ v Beogradu kaj
podobnega ni dogajalo.
In zdaj nam grozi angleščina. Verjet-
no pa nas glede jezika ne bo ogrozila
toliko Evropa kot borno sami sebe.

France Cerar

Govorica
preprostih stvari

Pepel
Dandanes je veliko pogrebov, pri kate-
rih v zemljo položimo žaro s pepelom
pokojnika. S tem je simbolični pomen
pepela postal še jasnejši: označuje nič-
nost in minljivost človeškega življenja.
Enak pomen tega znamenja poznajo
v Indiji. Telesa jogijev (hindujskih
asketov) in sadujev (svetih ljudi, ki so
se odrekli svetu) so natrta s pepelom v
znamenje, da se odpovedujejo zemelj-
ski ničevosti.

Že v Stari zaveži srečujemo pepel
kot znamenje minljivosti. Abraham je
svojim prošnjam za mesti Sodomo in
Gomoro dodajal besede: »Glej. drznil
sem se govoriti z Gospodom, dasi sem
prah in pepel.« Potresanje s pepelom je
pomenilo odločitev za spreobrnjenje.
Podobno so ravnali tuđi prvi kristja-
ni. Javni grešniki so delali pokoro v
raševini in pepelu. Pokori je bil po-
sebej namenjen postni čas, zato so v 7.
stoletju žanje uvedli slovesno resnobni
obred na pepclnično sredo. Škof jih je
pokropil z blagoslovljeno vodo. posul
s pepelom in jim nadel spokorno oble-

Računovodske storitve za družbe, s.p. in društva
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ko. V času pokore nišo smeli prejemati
obhajila. Na veliki četrtek so bili spet
sprejeti v krščansko občestvo.
Polagoma so se tem spokomikom
iz pobožnosti pridružili tuđi drugi
verniki in se dali potresti s pepelom
na prvi dan postnega časa. Navada se
je udomaćila med vsem kršćanskim
ljudstvom. Od konca 11. stoletja je
sestavni dcl rimskoga obreda.
Za pepeljenje sežgcmo oljčnc in druge
vejice, ki so bile blagoslovljene na
cvetno nedeljo prejšnjega leta. Takrat
so oznanjale Kristusov slovesni vhod
v Jeruzalem in k nam. Zdaj pa nas
hočejo spomniti njegovoga prihoda ob
naši smrti in ob koncu časov.
Duhovnik najprej blagoslovi pepel in z
njim napravi križ na čelo vsakega vemi-
ka. Pri tem govori: »Pomni, človek, da si
prah, in da se v prah povmcš.« Znamenje
križa oznanja življenje, kajti s Kristuso-
vim križem je smrt premagana. V kr-
šćanskih samosUinih soje dolgo ohranila
navada, da so umirajočo položili na tla,
na katera so s pepelom narisali križ.
Kakor ogenj upepeli vejice, tako čas
vse spreminja in použiva. V njom vse
mineva, ugaša, umira, tuđi naše življe-
nje. Pepeljcnje nas spomni na dejstvo,
da je vsc minljivo, in da ima vsc ze-
meljsko svoj končni cilj drugje.
Pepeljenje nas na cni strani spominja
smrti, po drugi pa nas spodbuja k življe-
nju z Bogom. Post je čas sprcobmjenja
od praznoga, sebičnega življenja k pol-

, nemu življenju. Jezus nam s svojim vsta-
jenjem omogoča to novo življenje. To
misel izraza Simon Grcgorćič v pesmi V
pepelnični noči, kjer napovedujc svoje-
mu narodu srečnejšo prihodnost:
»Lc vstani, ubogi narod inoj,
do danes v prah teptan,
pcpelni dan ni dan več tvoj.
tvoj je vstajenja dan!«

Bogdan Dolenc

Likovno društvo Petra
Lobode Domžale

Zaključek okroglega
koledarskega 30. leta in
začetek novega obdobja
Likovno društvo Petra Lobode Domžale je s kolcdar-
skim letom 2003 zaključilo jubilejno pomembno in
bogato likovno ustvarjalno 30. leto svojega obstoja
ter delovanja.

Zaključek koledarskega leta 2003 je društvo svoje likov-
no delovanje popestrilo z intenzivnimi pripravami. Tako
sta v oktobru v Črnučah na temo »Sončnice« razstavljali
Ida Rcbula in Asta Pcrko Stante, ob Tcdnu otroka pa so
je društvo na povabilo Osnovne sole Rodica udeležilo
slikanja, skupaj z učenci tamkajšnjc šolc, na temo »Kuž-
na znamenja« v Občini Domžale. Slikanja z akvareli so
se udeležili mentor Danijel Fugger, Ida Rcbula, Marjana
Tavčar, Asta Perko Stante, Vinka Končan Frclih, Danica
Smrdel in Agata Križnar.
V oktobru 2003 je Leonida Goropcvšck Kočar imela samo-
stojno razstavo v Kulturnom domu Mcngeš in se predstavila
s svojimi raziskovalnimi, dinamičnimi in novimi črtno li-
kovno pripovednimi deli. Leonida Goropcvšck Kočar je
imela od leta 1997 že osem samostojnih razs,tav, sodelovala
pa je tuđi na dvanajstih skupinskih razstavah širom po Slo-
veniji. Njeno razstavo smo si z zanimanjem ogledali.
V oktobru se je vrnila v Društvo Alenka Savino, ki je že bila
članica našega društva in s svojim povratkom dokazuje, da
je naše društvo dostopno vsakemu, ki želi popestriti svoje
življenje z likovno umetnostjo. Na Ex-tcmporu »Breza«, v
Vnanjih Goricah, je sodelovala in razstavljala Ida Rcbula in
za svoje dolo Barje prejela priznanje.
V novembru smo sodolovali na razstavi »Podobe Goronj-
ske«, v galeriji Veronika v Kamniku. Vsak član je sodelo-
val na razstavi z cnim likovnim delom. Razstavljali so:
Agata Križnar, Alenka Savinc, Asta Pcrko Stante, Danica
Smrdel, Ida Rebula in Marjana Tavčar. Na temo »Istra,
morje, kras« sta v Domu borcev NOB Črnučc razstavljali
Asta Pcrko Stante in Ida Rcbula in obe za svoji likovni
doli projeli priznanje.
Sredi decembra, na zaključncm druženju članov društva
(občnem zboru), je oceno o našem uspehu in likovnem
delovanju podal mentor, g. Danijel Fugger. Izrazil je veliko
zadovoljstvo nad uspehi članov, saj so po njegovom nincnjti

vsi pridobili veliko likovnega znanja, šc posebno pa tišti,
ki so člani društva od ustanovitve. Poudaril je, da so k
uspešnosti društva pripomogli vsi člani, ki so odgovorno
in rosno delovali, s ciljem, daje društvo lahko realiziralo
svoj vsakoletni studijski in učni program.
V decembru je Agata Križnar sodelovala na razstavi
izdelkov iz suhega cveta v okviru »Studijskoga krožka,
ki ga vsako loto organizira spomladi in jeseni Andra-
goško društvo Ljubljana, v Dobu pri Domžalah, 17.
decembra pa smo si ogledali razstavo Alenko Gcrlovič
v Galeriji Domžale. Lcpc in nožne sliko so nas globoko
prcvzcle, saj so odraz njene svojske likovne tehnike in
akvarclnc ustvarjalnosti.
7. januarja 2004 seje za Likovno društvo Petra Lobode za-
čelo novo likovno obdobje. Društvo je pričclo obdelovati
drugi dol studijskoga programa z veliko pozitivne energijo
in z novimi pogledi na sedanjo likovno umetnost. Na po-
budo zelo prizadevnega predsodnika društva (Gora/da
Skcndcrja) so borno lotevali tuđi novih likovnih projek-
tov, ki bodo šc bolj obogatili našo likovno ustvarjalnost.
Posebno rosno pa soje lolila likovnega izpopolnjevanja
članica Marjana Tavčar, ki obiskujc 2. letnik Likovne sole
v Ljubljani, pri akademski slikarki gc. Mojoi Zlokamik.
V januarju 2004 pa je v Golfluristu svoja likovna dela
žc razstavljala Danica Smrdel.
Zelo ponosni in zadovoljni smo z uspehi našega Likov-
nega društva in si jih želimo še naprej.

Agata Križnar

Naj ne mine dan brez knjige
Na moji nočni omarici je nekaj ta-
kih knjig, ki jih ne spreglejte. Bra-
nje teh besedil je užitek in zabava.
Amigdalino srce (Studentska založba
Litcra), avtoriee Maje Gal Štromar me
je ganilo s svojo svežino, odkritosrč-
nostjo in drugačnostjo. Zgodbo je na-
pisala nadarjena pisateljica, ki tokrat
četrtič stopa pred bralec in nagovarja
tiste, ki so občutljivi za medsebojne
odnose, ki še verjamejo v velike
družine, v Ijubczen in odkritosrčnosl.
V toj knjigi no boste našli romantičnih
prizorov, ampak neizproson svet, svot
zablod in iskanja, svet prctresljivosti.
žalosti in melanholijc. A kljub temu
knjiga ni mračna, ni tcžka, ampak
daje občutje, kot bi prebirali staro
orumcnclo pismo. V njem so nanizano
odkrite nesede, ki so polnc neiz-
sanjanih želja, dolgih čest, potovanj,
Ijubljenj. To je Ijubczcnski roman.
Roman mnogih Ijubczni, ki tečejo in
se iztečejo mimo generacij očetov in
mani in puščajo sledove.
Panika (Mladinska knjiga) je prvi
roman za odrasle znane mladinske
pisatcljicc Dese Muck. Dcsa Muck
je napisala roman, ki zabava in vodi
v razmišljanje. Govori o odvisnosti od
odnosov. Govori o ženski, medicinski
sestri, ki si malo pred štiridesetitni za-
želi spremembe, v postelji, v življenju,
v službi, povsod. Prične iskati moške-
ga, pravega, lepega, postavnega in
bogatoga. Moškega, ki ji bo vrnil za-

upanjo vaše, v svoje tolo, y Ijubezen.
In ga najde. Moža svojo prijateljice.
Družinskoga prijatelja. Zgodba se za-
plete. Ne odloča več pamet, le čustva.
To je sodobni roman, ki govori oclkri-
tosrčno o tistem, kar većina zamolči.
Imate ncuspeh pri vzgoji otrok, so
ne razumete z možem, imate težave
v službi, vas prijatelji no poslušajo?
Potcm tega ne povojte nikomur, kajti,
gledali vas bodo postrani. Dcsa Muck
pa govori ravno o tem. In ves čas nas
zabava, ne moralizira in no opozarja.
Kajti življenje je tako kol si ga nare-
dimo sami.
Poker za punce (Mcandcr) je roman Jill
A. Daviš, avtoriee televizijskih secnari-
jev, ki v Ameriki pobira nominacijc za
cmmijc in jo prepričana, da vo, kaj je
recept za dobro knjigo. To je roman o
ženskah, ki se srečujcjo ob pokru in se-
vedit tako kol moški zadaj za cigaretnim
dimom govorijo vsakdanje zgodbe, si
pripovodujojo ncvcrjctnc dogodkc, se
prepirajo in duhovičijo. To so ženske,
ki znajo / moškimi. Jih /apcljujcjo,
zavračajo, so jim vdajajo. To jo roman,
ki nima dolgih opisov, se ne ustavi ja na
mostu, ampak hiti naprej, v novo prizore
in novo dogodkc. Vsak tronutek delamo
jutrišnjo /godovino, pravi cna izmed
žensk pri igri pokra. Odpritc knjigo in
naincsto, da broz dela ćakate na avtobus,
sezitc po njoj. Čas vam bo hitrojc ininil.
Trilogija Doklica in sončnice, Dama
v modrom in Ženska v rdočem (Di-

dakta) prinaša tri čudovito, iskrene
in dragoconc pripovedi o prepovc-
danem. Govori o prebujeni Ijubczni
malo doklioc, o iskanju in odkrivanju
samopodobo zrelo žensko in Ijubozni
torerotiki starke. Francoska pisateljica
Noćile Chatelot, ki smo ji z veseljem
prisluhnili na tiskovni konf'ercnci v
Ljubljani, govori o današnjom svotu,
ki povzroča teror zaradi pravil, ki vla-
dajo v njem. Ta svet priznava mlado,
lopo, postavne ljudi in v tem svetu ne-
kaj voljajo le lopota, vitkost, dragoce-
na obleka in gladka koža. Avtorica, ki
jo doktorica znanosti, profesorica na
pariški Sorboni in nekdanja igralka,
piše svoje zgodbe tako milo, Ijubcčc
in prijazno, da bralca z tonkočutnostjo
potegne v svoje bistvo in šc dolgo raz-
mišlja o probranom. To ni besedilo, ki
bi ga pozabili, to jo življenje, ki ga
živimo, to je izpovcd o nas samih.
Upočasnitc korak, prisluhnilc ulici, ki
utripa, poglejte Ijudcm v oči, proberite
to izjemno besedilo.
Andrej Lutman Sončno mesto (Can-
karjeva založba) je predvsem pesnik
in pričujočc prozno bosodilo prinaša
izpoved, ki je polna besodnih igor in
vočpomonskosti. Govori o svotu, ki
ga živimo in svetu, ki se dogaja na
paralelni ravni. To je Ijubczcnska
pripoved, kjer ni spon, ni omejitcv,
kjcr se magičnost uresničuje.

Tatlana Kokali

Obvestilo
revije Mentor
()bvL'š(":;inio. d;i Revi)a Monlor
ra/pisu|c lilci;irin n;ilcO;n / ; l -^ s t v "
Oaii|c pcsiukov in pisatcljcv drugih
iiaroikn in narodnosti / naslovom
..SOSLI) I V U I K . A BKLGA«. ki
ho v ( OIIUIKI 'I (in I I. nia|a 200V

Srccan|c |c iiaincii)cno samo avln-
rjciti, kl stalno ali /aćasno h[va|n v
Sloveniji. pisc|i> pa v svojom malcr-
nem jeziku.

Avtorji morijo|>islalisv()jeprispevke
do IO. inaiva ,!(KM. \sc ostale |"K>-
(Inibncj.šo inlonnauje in prijavnice
dobile na SI."(II.VII < )I I )oni/alc.

Pavel Pevec

Društvo narodnih noS Domžale
in

Knjigama in Galerija Beseda, Kajuhova 5

prirejata v petek, 13. februarja 2004, ob 19.30 uri

Spominski večer pesnice in igralke
Mile Kačičeve

Na prireditvi bodo sodelovali: dramska igralk;i Ivanka Mežanova
in dramski igralec Aleksander Valič

ter citrarjn Boza Baucr in Rado Kokalj

Povezovanje pnredilve in uvodni esej nulijski novinar Mntjaž Brojan

Vabljeni!
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Pohod članov odbora
TD Jarše-Rodica
»Vsc bi dal, da bi bil zdrav«, pravi
človck, ko se sooči z rosnim zdrav-
stvenim problemom. Toda kaj, ko
se pomena zdravje kol največje
vrednote, ki jo imamo, ne zaveda-
ni» tedaj, ko ga Se imamo. Preveč
imamo slabih prehrambenih navad,
premalo se gibljemo, vdajamo se
••mamam, kot sta alkohol in tobak,
ne znamo ali ne morcmo se upirati
stresom, jih premazivali itd. Ko na
svojih ramenih zacutimo težo let, se
vedno znova zavemo, da je resnično
hogasrvo le zdravje. Z, aktivnim in
zdravim načinom življenja ga lahko
"hranimo tuđi v zrelih letih.
^'•loscniobnovolctni torti, ki jo vsa-
ko leto spečem za naš odbor predla-

gala pohod na Rova in Zagorico, kjcr
bi /družili prijetilo s koristnim in po
petih letih delovanja društva naredili
tuđi nekaj zase.
Nič kaj prijetilo jutro nas ni pozdravilo
4. januarja, ko snio se ob IO. uri /brali
pri gasilskem domu v .laršah, kjer nas
je pričakal Slavko Razpotnik in nas
s kombijem odpcljal do vaši Turnše.
od koder smo se peš odpravili proti
našemu /ostavljenomu cilju. Žal pa
se pohoda zaradi bole/ni in drugih ob-
veznosti nišo mogli udeležiti vsi člani.
I'ot smo nadaljevali po prijetili gozdni
poti preko Češeniške gmajne. Prema-
govali smo jo s pohodniško vnemo, in
da ne bi prišlo do zapletov ali drugih
nevšečnosti, smo poskrbeli tuđi za

NAJPAMETNEJSIIZKORISTITI POPUSTE

SPACESTAR 1.3 FAMILY
2.945.000 SIT

SPACE STAR 1.6 COMFORT
. 3.363.000 SIT

CARISMA 1.6 COMFORT
3.490.000 SIT

DARILO: AVTORADIO S CD

avto-spremstvo. v kolikor bi kdo na
poti omagal. S prijetnimi občutki ob
pogledu na našo lepo pokrajino smo
se vzpenjali proti Rovani. Prijetilo
so ob prijateljskem klepetu minevali
kilometri, saj sUi nam sproščenost in
prijetilo razpoložcnje krajšala pot. Ne-
verjetno, koliko smo si imeli povedati,
od anokdot do raznih ugank in stav,
kar pa je Slavka prikrajšalo zii rundo
pijace »Pr Sovd«. Ob pravi kinečki
pojedini v Zagorici snio pri omi/ju
usmerili pogovor na razna dogajanja
okoli nas / namenom, da bi tuđi v
bodoče poskrbeli za čim prijetnejša
druženja krajanov na vaši. Sproščenost
in sončni žarki, ki so prikukali i/za ob-
lakov so pripomogli, da nam je ostal ta
pohod nepozaben. Škoda je le, da je
naša Vida, ki nas je želela presenetiti z
igranjem na hannoniko, prišla k Sovd
prepo/no, saj smo ga že prej zapustili
in se vračali proti Turnšam. Noć je že
legla na zemljo, ko smo se poslovili in
vsi smo bili mnenja, da bo potrebno
takšne pohode ponoviti, saj borno le s
skupnimi močmi vsch članov, med ka-
terimi vlada dobro prijateljstvo, lahko
poskrbeli za lepše življenje krajanov.

Nevenka Narobe

Trelja Slevilka SI A MM Ka
v letu 2004 Im i/šhi 5. inurca,
vaše |>i"ispevke plićakujemo

do vkljiićiKi 2}. f'ehruai ja pit
eleklriinski pošti vera.vojska!« il-
oin/ak.si in inlip« kd-doin/alc.si

ali na (liskilah. Hvala!

Cestninska postaja v
Krti ni ali okupacija
občine v petih slikah
Zgodho o avtocesti in cestninski
postaji v Krtini hi kak izkušen dra-
malik prav lahko preli/ v « igro-
kaz«. Imel pa bi ogromne težave
z žanrom. Odločati bi se moral
med burko, grotesko, dramo ali
še kukšno drugo zvrstjo. Morda bi
lahko šel kar po slikah.
Slika prva. Vrsto let je bil del obči-
ne določen kot rezervat za izgrad-
njo avtoceste. Tam se ni moglo nič
načrtovati, še manj graditi. Pa se
v trenutku izgradnje pojavi jo pred-
logi, da bi šla trasa nekje drugje.
Takratni občinski svetniki (delega-
ti) so to k sreći preprečili. Sicer bi
sepodirale hiše, dolgo nedotakljiv
koridor - brez izplačila rent - pa
bi v posmeh vsem ostal spomenik
lahkega odločanja o usodi premo-
ženja drugih.

Slika druga. Kmaiu sledi prizor
brisanja izvoza Studa. Naj-
glasnejši podporniki takega
varčevanja so prebivali daleč
od kritičnega prostora, ki bi čutil
posledice. Investitor pa seveda v

' KREDIT NA POLOŽNICE • BANČNI KREDIT DO 60 MESECEV • STARO ZA NOVO

ŽIVIM, DA VOZIM

MOTORS

www.avtocenter-subelj.si
Obrtniška 8, Domžale

PRODAJA: tel.: 01 72 16 221
SERVIS: tel.: 01 72 15 666 ,

»neutolažljiv jok« (ponarodelo),
ker bo na silo moral prihraniti
znatna sredstva. Čez leta pa bo
tako in tako, na našo željo, tako/
pritekel nazaj in izgradi! predvi-
đeno. Prihaja, vendar iz razloga,
ki je tema naslednjih slik.
Slika tretja. V času potrjevanja
trase je bogastvo idej spet doži-
velo nesluten razevet. Od Moravč
do Kamnika. Že omenjeni delegati
kl/uh samoupravnemu izvoru nji-
hove funkcije potrdijo obstojećo
traso. S tem prihrani/o pri de-
narju, času izgradnje, predvsem
pa poskušajo prispevati k raz-
voju občine v smislu povečevanja
vrednosti nepremičnin, ki ležijo
v občini, večji privlačnosti za
investitor/e in ureditvi nemogoče
prometne situacije, ki je vladala
takral. Argument državnih »agi-
tatorjev« (po Kersniku), da se s
tem enakovredno rešujejo lokalne
prometne zagate, in da je avtoce-
sta pravzaprav namenjena pove-
zovanju slovenskih mest, je bil za
naivne delegate sprejemljiv. Ker
pa so nekateri le imeli kar »bo-
gate izkušnje« (po Milčinskem)
z nadobudnim/ birokrati, so si
izgo vorili prost pretok prometa po
ozemlju takratne Občine Domžale.
Izbranci izbrancev ljudstva so to
brez pomislekov potrdili in oblju-
bili. Običajno nekaj časa traja, da
bratsko pomoč (zgodho opovezavi
domačih krajev) narod začuti kot
nekaj drugega. Na primer - lahko
kot okupacijo - zasedbo, ali za
tište, ki jim spomin seže še naprej
od praške pomladi leta 1968, kot
boj za staro pravdo, kjer je potreb-

no nekaj, kurje bilo leta naše in
prosto - plačevati.
Slika četrta. Potreba po denarju da
idejo -postavimocestninsko postajo
v Krtini, saj nam nihće nič ne more
Obljube v politiki so tako ali tako
dane le zato, da se jih običajno ne
izpolni. Ker ne gre drugaće, dobijo
cestnimke postaje status začasnega
objekta in postavi se jih lahko brez
komplikacij. S lakim dejanjem tuđi
zanikajo splošno prisotno mišljenje
o neiznajdljivosti in neinovutivnosti
državne birokracije. (Mimogrede

vsak naš ekološki otok je menda
moral dobiti gradbeno dovoljenje).
Temu bi lahko, sedaj smo pa iz zgo-
dovine in sedanjosti prešli vfiituri-
zem, sledila naslednja - predzadnja,
peta slika. Promet proti Moravčam
in naprej v » revirje« se bo preselil
na izvoz pri Tosami. Mlajši Do-
bljanipa bodo lahko spoznali burno
zgodovino magistralke v svojem
kraju iz prve roke, ki sojo do sedaj
lahko le bežno slišali skozi pripo-
vedovanja svojih staršev. Škoda in
žrtve lokalnega prehivalstva so tako
ali lako problem »zavarovalnk« in
Doba. Minister za zdravje »pa nič«
(po Levstiku).

Pisec članka popolnoma razume
potrebo po denarju in nepopravljive
zamude pri izgradnji avtoceste, če
se Krtina ne bi zgodila na tak način.
Tuđi ni pristaš nenehnih pogrevanj
pretek!ih dogodkov Skrbi pa ga na-
slednja - zadnja slika.
(Ideja za naslov je posledica
ogleda Zafranovičevega filma
»Okupacija v 20 slikah« in vo-
dilne melodije »Nočas, kad sklo-
pih oči«). Ko se homo nekega
dne zhudili in odprli oči, ki smo
jih zvečer zaprti, borno ugotovi-
li, da imamo cestninsko postajo
v Domžalah. Njena ekonomsku
učinkovitost, v primerjavi s
Krtino, bo naravnost evropska.
Maja pa borno meda prav tam.
Življenje ob »Kamniški Bistrici«
(po Stražarju) pa bo mirno teklo
naprej.

Marko Vrask

Drugi rojstni dan Term Snovik

Dvestotisoči obiskovalec
j e bil iz Dragomlj a
Ternie Snovik so pred kratkim pri-
pravile tiskovno konferenco ter na
njej predstavile nove pridobitve v
letu 2003. Z zunanjim bazenskim
kompleksom, restavracijo s kuhinjo,
recepcijo, prostori /a zdravstveno

terapijo, večjimi garderobami ter
nudistično plažo so dokazali, da z vso
zavzctostjo uresničujejo svojo vizijo
razvoja. Ta zavzetost ob številnih ob-
iskovalcih daje tuđi druge rezultate,
saj so Terme Snovik v okviru akcije
Slovensko naj kopališče v letu 2003
prejele priznanje /a drugo mcslo v
kategoriji srednje velikih in manjših
termalnih kopališč. Predstavili so tuđi
ii.'id.'iljnjc nacrte: gradnjo apartmaj-
skou naselja in pen/iona, dopolnitev
piknik prostora, trenutno pa največ
skrbi namenjajo gradnji savna centra
in tren ordinarij.

2X. decembra 2003 pa je bil /a Termc
Snovik prav poseben dan, saj so ta dan
goslili dvestotisočega obiskovalca. To
je bila družina Knaus iz Dragomlja. g.
Drago Knaus pa je ob tej prilož.nosti
prcjcl simbolično darilo, ki mu bo
otnogočilo, da bo v prihodnje Se po-
gostejši obiskovalec lega čcdalje bolj
znanega lermalnega kopališča.
Obiščite torej Terme Snovik Svet
termalnih užilkov, poskrbitc za
svoje zdravje in dobro počutje ter
se prepričajte, da ste pri njih vedno
dobrodošel gost.
B.

Snežna odeja v Turnšah
2«ma nam jo ponovno za-
Kodla s skromno belo odejo,
z ato smo se člani smučarske
sekcije TurnSe ČeSenik od-
lofili za iimctno zasneževanjc

Hribarjeve^a hriba kjer je
smučišce. Ker topa za izdelavo
umetnega snega nimamo, smo
si ga izposodili pri Skakalnem
klubu MenRcS.

K. sreči so bile temperature v za-
četku januarja dovolj nizke, da
je bilo zasneževanje uspešno. S
pomočjo TRD Turnše Češenik,
smo najprej skopali in položili
približno 220 metrov cevi, od
ribnika Črnelo do smučišča, saj
brez vode pri tem delu ne gre. Na
pomoč pa so nam priskočili tuđi
gasilci iz CPV Domžale, s svojo
strokovno pomočjo in motorno
črpalko. V nekaj neprespanih
nočeh smo uspešno zasnežili ce-
lotno smučišče.

Da je smučišče res v redu, do-
kazujejo veseli otroški obrazi pa
tuđi starši, ki jih pripeljcjo, ne
skoparijo s pohvalami. V času
zimskih počitnic načrtujcmo pet
dnevni smučrski tečaj za otroke
začetnike.

V bodoče si želimo samo več
belih in mrzlih zim, ki bi olajšale
našo delo.

Pozdrav Iz Turnš. smučarska sekcija.

Pust je na Viru
že prevzel oblast
Tako kot je že običaj, je bil prvi
veliki zbor pustnih navdušencev
že dva tedna pred pustno soboto.
Tako je 7. februarja 2004 ob 9.30
v organizaciji Pustne sekeije Stri-
ček izpred gostiSča Kovač krenil
sprevod, v katerem je že sicer
prešernemu vzdušju prispevalo
pet usklajenih harmonikarjev
ter živahna kurentska skupina z
Male vaši pri Gorišnici, nagajivi
zaporniki, na katere je pazila
lokalna pustna milica.
t

Na čelu sprevoda po Bukovčevi
ulici na Viru, so bile eminentne
kočije s pustnimi ministri, sledil je
legendaren rdeč traktor s Stričkom.
kurenti, zaporniki in skrbna milica
ter traktor z vagoni, kjer so se za-
bavali našemljeni otroci in ostali.
Nekje na sredini načrtovane poti se
je sprevod ustavil zaradi hude žeje
vseh udeležencev in tehnične napa-

ke sicer letos novega vozila milice.
Miličniki, ki so ugotovili, daje pro-
blem pomanjkanje goriva, so svojo
nejevoljo stresli kar na nič hudega
sluteče mimo vozeče kršitelje pust-
nih zakonov ter jih na licu mesta in
brez popuščanja tuđi oglobili.
V križišču »pri Pučkotu« so vsi
udeleženci ob spremljavi zvo-

nenja kurentov in pustni himni
ustoličili Strička. V naslednjih
dneh bo s svojo pojavo vabil vse
mimoidoče na pustne prireditve,
predvsem na nedeljski pustni
karneval. Ob tej priložnosti je
domžalski podžupan Toni Dragar
izročil ključ pustni upravi, ki
je prevzela posle vse do sežiga
pusta na pustni torek zvečer.
Takrat bodo družno pregledali
bilanco opravljenih reći in kdo
ve, morda ključ ostane še nekaj
časa na Viru?
Če vas zanima kaj več, poglejte
na spletno stran: www.stricek-
com.

Fraad Lajffric. PS Strlček
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Smučarski klub Ihan

Ihansko biatlonsko slavje
na svetovnem mladinskem
prvenstvu v Franciji
V času od 25.01. do 31.01.2004 se
je v Franciji odvijalo Svetovno
mladinsko prvenstvo v biatlonu,
kjer sta nadvso izvrstno in že kar
zgodovinsko nastopila Klemen
BAl'ER in Peter DOKL, člana
Smučarskega kluba Ihan.

Žc prvi tekmovalni dan sta oba naša
tekmovalea na progi dolžine 12,5 km
zasedla sanjska mesta na zmagovalnih
stopničkah. kjcr je Peter Dokl osvojil
srebrno, Klemen Bauer pa bronasto
medaljo. Tako so se tuđi slovenski
biatlonci v mladinskih kategorijah, se-
veda po zaslugi Ihaneev, prvič vpisali
med dobitnike medalj.
Po ponedeljkovem počitku so se vsi
najboljši mladi biatlonei tega planeta v
torek podali v hitro smučino na razdalji
7,5 km. Z najboljsim časom teka, kljub
trem zgrešenim strelom, se je Klemen
ponovno uvrstil med dobitnike medalj
in postili svetovni podprvak, torej okrog
vratu »obtežen« že z drugo medaljo
prvenstva, njena žlahtnost je seveda v
srebmem lesku.
Spored svetovnega prvenstva je nareko-
val že naslednjo zasledovalno tekmo, in
sicer v petek, kjer sta bila oba dobitnika
medalj zopet zelo uspešna, saj je Kle-
men zasedel odlično četrto mesto, takoi
za njim pa je na petom mestu končal
Peter. Izvrstna forma obeh tekmovaleev.
ki je bila na vrhuncu skozi ves teden, je
dala slutiti tuđi velik uspeh na sobotni

štafetni tekmi. Klemen Bauer, Peter
Dokl in Andraž Šemrov (član SK Brdo
iz Ljubljane) so se odlično borili s tek-
movalci svetovnih velesil biatlona, kot
sta: Norveška in Rusija, ter svoje nastupe
na svetovnem prvenstvu kronali še z
bronasto medaljo, torej končnim tretjim
mestom.
Klemen BAUER je tako postal naj-
uspešnejši tekmovalec svetovnega
mladinskega prvenstva, prejemnik
kar tren medalj, Ic za eno je za njim
zaostal Peter DOKL.
Ihanci smo seveda z nestrpnostjo
pričakovali vrnitev naših športnih ju-
nakov, ki sta našo »malo sosesko« pro-
movirala kar se da uspešno in šc bolj
uspešno »obtežila vitrino« dosedanjih
ihanskih smučarskih dosežkov.

In veliko slavje z ognjemetom, burnim
aplavzom, veliko glasbe, ćestitk in nena-
zadnje tuđi solza sreče seje zgodilo v so-
boto zvečer, dne 31.01.2004, ko se je vmila
celotna sodelujoča slovenska mladinska
biatlonska ekipa neposredno iz Francijc v
Športni park [han, kjer domujemo ihanski
biatlonci in smučarski tekači.
Ihanska biatlonska junaka, Klemen in
Peter, sta se seveda za tako topel sprejem
vsem prisotnim iskreno zahvalila in bila
zelo optimistično razpoložcna tuđi za v
prihodnje. In prav te besede dajcjo čla-
nom kluba navdih in obilico volje, da se
tuđi v prihodnje, kljub majhnosti, trudijo
in dosežejo skupaj z vscrni tekmovalci
kluba še boljše rezultate. Pa, saj veste, iz
majhnega raste veliko!
Ob tej priložnosti se seveda Smučarski
klub Ihan iskreno zahvaljuje za izkaza-
no pomoć vsem staršem tekmovaleev,
posameznim članom kluba, g. Dušanu
Peterki, g. Milanu Hribarju, g. Janezu
Goropečniku, gospođicu Binetu Drob-
niču, Pckami Rogljič iz Ihana in podjetju
Farme Ihan d.d..

Srebrni in bronasti športni pozdrav
iz [hana !!!

Matjaž Pavovec

RIBOM Trgovina in storitve, d.o.o.
Masljeva ul. 3, 1230 Domžale
Tel.: 01 72 43 180, fax: 01 72 43 039

Podjetja oskrbujemo s pisarniškim matertalom
Še posebej ugodno nudimo potrošni material

naslednjih znamk:

FUjnsu KMP Canon LEXM^RK EPSON

Vljudno vabljeni vsak dan od ponedeljka
do četirtlka od 700 -15.00 ure in v petek od 7.00 -14.00 ure

Dohodnina za dijake
in studente v letu 2003!
Poleg vseh radosti, ki jih prinaša začetek novc-
ga leta. je to tuđi čas manj veselih opravi). Med
te spada napoved dohodninc, ki marsikateremu
studentu ali dijaku povzroči veliko skibi in

preglavic. Prav zato na e-Študcntskcm Servisu
studentom in dijakom na brczplaćni telefonski
številki 080 12 04 vsako leto nudimo pomoč in
svetovanje pri napovedi dohodninc.

OKA DEKOR
PROIZVODNJA IN TRGOVINA d.o.o.

Prodajni mesti:
Kidričeva 75, Škofja Laka (TC POTRATNIK) Medvoška c. 3, Medvode (BC MERCATOR)

Na vašo željo svttujemo no domu,
zmonlramo komin h zavise obesino

ZA VAS IN VAS DOM:
• zavese
• dekorativne zavese
• gubani roloji

karnise
senčila
dekorativne blazhe,
pregriijala...

PROIZVODNJA IN TRGOVINA d o o Kidnce«o / i 4220 Skofjo Laka. Tel -336 4 SI 51 /30 foks «386 4 51 51731
htio / / m n r lokadekor si t mail nhK&lokadekor si

Toocn ncobdtivajn >aiesd< ittdijaško in študcnbkoddo
v letu 2003 hi i Avm konce fčbnjarj;i 2f KM, la i h > I Jratl A\
statistiku objćivil vsetkihixltiinsken:yrcdt;inp(>vpnxrK»
bruto phćo A\ leto 2(XB. 7c sa laj pti V<N /dimo sc/ntrniti
siiajpim-iribncjšimi itifimnaL-ijami.
KDOODDADAVČNO NAPOVKD?Českupni
/noek vaših zaslužkov za dcio prcko studentskih
scrvisov v prctekbn letu ne prcsega naibdavčencga
zneskii o/, 51 % povpročne bnrto plače, davčne
napovedi ni treba oddati. C*'c zaslužck prisega 51 %
povpročiie bruto letnc plače, pa morate dohcxlninsko
napoved oddati do 31. rnarca 2004. V tem primeru
lahko davčno osnovo zmanjšate n\ 10 % nonninuiih
stroškov. Davčno napoved lahko uldate ti idi, če vam
je bila med letom obračunana akontacija dohodninc
(prcsežcn limit na nuputnico) in vaš zaslu/ck ne
prcsega 51 % povprcčnc bruto Idnc plače, saj beaste
dobili vmjeno akontacijo. Upošteva se obdobje, v
katerem je štiidcnt ali dijak dobil naka/an /nesck in
neobdobje, v kateran je dclal.
Ob oddaji dohodninske napovedi, si .studenti
in dijaki osnovo za odmero dohodnine
lahko zmanjšate se za dodatne 3 % (pri-
loženi računi za izobraževanje, zdravstvo,
stanovanje ...). Seveda pa morate račune iz
področij izobraževanja (seminarji, šolnine,
knjige, programska oprema, vozniški izpit
. . . ) , zdravstva (zdravila, dodatno zdravstveno
zavaravanje, zavaravanje v tujini ...) in
stanovanjskih problemov shraniti.
KAJ ZAJKMA DOHODNINA? ludi čc
boste presegli neobdavčen znesck /a npr.
100.000 sit, boste z upostevanjem vseh
olajšav, plaćali lc 17.000 sit dohodninc kar
znaša okoli 1%, preračunano na celotni
zaslužek. Zato brez panike!
Pri napovedi dohodninc se ne upoštevajo
otro&ki dodatek, stipendije (Zoisova, kadrov-
ska, socialna . . . ) , bančne obresti, upoStcva pa
se seštevek letnih zneskov v vsch studentskih
scrvisih, dividende, avlorske honomrje, plačila
po pog(xlbi o deki, katastrske dohodkc, plače,
pokojninc po katerem od starsev, kapilalskc
dobičke, nagrade in darila...
KJFi KUPITI OBRAZEC? Obrazcc za napo-
ved dohodninc lahko kupite v vseh knjigamah
in na bencinskih scrvisih po Sloveniji. Ko
obrazec izpolnitc, ga pošljitc ali oddajte na
davčni urad upravne enote, kjcr imate stalno
prebi val i.šče. Vsi člani e-Študcntskcga Servisa
prejmejo po pošti uradno obvestilo o visini
/aslužkov za preteklo leto.
Vsc svoje zaslužke, oddanc in plaćane
napotnice ter nasvete povezane z dohodn i no
lahko člani c-Študentskega Servisa
pregledujcjo v Osebnem e-Scrvisu na naši
spletni strani www.studcntski-scrvis.com.
Za vsa dodatna vprasanja lahko pokličete c-
Študcntski Servis na brezplačno številko OSO
12 04, vsak dan od 9. do 15. ure.
e-Študentski Serv i s i

Odnosi z Javnostml

Se dva utrinka

Sport
2003
Člani TAK Domžale so
prejeli vrsto priznanj in
se ob koncu fotografirali i.

Jane/om Županfičcm, di-
rektorjem Zavoda za šport
in rekreacijo Domžale.
ludi med atleti je bilo kar
nekaj dobitnikov priznanj,
ki smo jih fotografirali
skupaj s trenerji in pred-
sed nikom kluba Marja-
nom Gorza.

Pregled trenutnih
uvrstitev

Nogomet
Nogometni klub Domžale
Člani - l .KiASIMOHIL
Po odigranih I K.krogih je stanje na lestvici
sledeče: 9. mesto - 6 zmag, 2 naxllo&na u-
kla, 10 porazov, gol razlika 21:36, 20 točk.
Na lestvici doma in v gosteh so Domžiilčani
obakrat na 9. mestu, najboljši strclci pri
I)omžal&inih so pri treh golih, in sicer trijc:
Mitrakovič, Stcvanovič in Djiranovič.
Zaćetck prvenstva je napovedan za 29.
2. 2()04, in sicer z domaću tekmo proti
l>avogradu. Treningi Domzal so se pričeli
12. januarja, sledile bodo priprave na I Irva-
škem v Umagu, drugače pii so že odigrali tri
trening tekme, proti Primorju dvakrat - en
poraz 2:0 in neodloćen rezultat I : I, in proti
Livarju iz Ivanćne (ioriec, ko so izgubili s
3 : 2. Planirane so Se tekme z Zagorjem,
Gorico - v Umagu, Kamen Ingradom v
Umagu, Vartcksom v Poreču, Factorjcm
- v Umagu, Aluminijem in Belo Krajino v
Domžalah 22.2., kar poineni 10 tekem pred
začetkom prvenstva v prvi ligi, kar je po
mnenju strokovnega štaba kluba dovolj za
kvalitetno pripravo na prvenstvo.
Iz NK Domžale je odšel Čauševič,
drugoligaš Svoboda iz Ljubljane pa je
v svoje vrste pripeljal dva domžalska
igralea Igorja Ziniča in Bogomirja De-
isingerja. Slaviša Dvoraneič in Oskar
Drobne sta postala člana NK Domžale.
Mladinci 2. mladinska liga zahod. V po-
kal nem tekmovanju MNZ-ja Ljubljane so
v osmini finala izgubili s Kamnikom 2 : 3 ;
po odigranih 13-ih krogih so na 2. mestu
z 9 zmagami, 2 neodlučenima izidoma in
2 porazoma, gol razlika 36 : 12, dosegli
29 točk. S pripravami na nadaljevanje
sezone so odigrali dve trening tekmi proti
Olimpiji in Dobu. Računajo na uvrstitev
v prvo ligo, kar je cilj dolgoročncga na-
crta uprave kluba, ki si želi stabilnega
prvoligaša v Domžalah in doma vzgojene
igralec, ki pa se lahko prebijejo v člansko
muStvo samo z kvalitetnimi treningi in
tekmami, ki pa jih v drugi ligi na žalost ni,
saj je kakovost med ligama očitna.
Kadeti 2. kadetska liga zahod
(Domžale A)

Po odigranih 13-ih krogih so na prvom me-
stu z 11-imi zmagami, ncodločenim izidom
ter porazom, gol razlika je 59 : 10, dosegli
so 34 fcčk. Na skupni lestviei mladincev in
kadetov so na drugem mestu s 63 toćkami.
Njihov cilj je uvrstitev v prvo ligo, ki ga lah-
ko pridobije) samo s kakovostnimi (rcningi
in tekmami, ki jih v prvi ligi ne manjka.
Kadeti A I. ljubljanska liga (Domžale
B) so drugi z S zmagami, enim porazom
in gol razliko 42 : 8, dosegli so 24 točk,
StarejSi dečki I. liga zahod (Domžale A)
Po odigranih 15-ih krogih zasedajo 9.
mesto s 5-imi zmagami, 3 neodloče-
nimi izidi in 7 porazi. Gol razlika je

23 : 26, dosegli so 18 točk.
S treningi so žc pričeli, tekmovalni ritem pa
so ohranjali v zimski ligi malega nogometa.
V 3. ljubljanski ligi tekmujc Domžale
B, ki je trenutno na četrtem mestu s
5-imi zmagami, cnim ncodločenim iz-
idom, 4-imi porazi, z gol razliko 22 : 20,
dosegli so 16 točk.
Mlajšidecki l.ljubljanskaliga(DomžalcA)
4. mesto, 23 zmag, 4 ncodločcni izidi,
17 porazov
V 3. ljubljanski ligi tekmujc Domžale
B, ki •/, 20-imi zmagami ter tremi
ncodločenimi izidi ter 25-imi porazi
zaseda deveto mesto.
Cicibani U 10 B ljubljanska liga(DomžalcA)
1. mesto, 8 zmag, gol razlika 74 : 5
V D ljubljanski ligi Domžale B zaseda
sedmo mesto 2 zmagi, 3-mi ncodločc-
ni izidi, 4 porazi, gol razlika 26 : 34.
Nogometni klub AVTODHBHVRC Dob
Člani v 3. ligi Ccnter zasedajo sedmo
mesto, v osmini finala Pokala MNZ
Ljubljana so premagali Zagorje I : 3,
mladinci so v I. ligi MNZ Ljubljane
deveti, starejši dečki v 2. ligi MNZ
Ljubljane osmi, mlajši pa v 3. ligi
MNZ Ljubljane tretji, eieibani v B
ligi MNZ Ljubljane zasedajo sedmo
mesto.

Nogometni klub Kalcer
Radomlje
( l a n i so v 3. ligi Ccnter tretji, mla-
dinci v i . ljubljanski ligi peti, kadeti A

v isti ligi peti; mlajši dečki v 2. ligi
MNZ Ljubljane deveti, cicibani pa v
H ligi MNZ Ljubljane drugi.

Nogometni klub VIR
(lani so v osmini pokala MNZ
Ljubljane izgubili z NK Kactor s 5 :
1, v I. ligi MNZ Ljubljane zasedajo
12. mesto, kadeti so v I. ligi MNZ
Ljubljane četrti, mlajši dečki v 3. ligi
MNZ zasedajo 12. mesto.

Nogometni klub Ihan
('lani so v 1. ligi MNZ Ljubljane
deveti, kadeti v 1. ligi MNZ Ljublja-
na sedmi, cicibani pa v B Mgi MNZ
Ljubljana zasedajo deveto mesto.

Ženski nogometni klub
Domžale
Članice so v 1. ligi četrte v de-
vetih krogih so iztržile 4 zmage,
dva neodločcna izida in tri poraze,
gol razlika je 32 : 13. V pokalnem
tekmovanju se bodo pomerile z
ekipo Krke - 14. 3. doma in 21. 3. v
gosteh, boljše iz teh dveh tekem pa
se bodo uvrstile v finale pokalncga
tekmovanja.
Nogometašiec do 16 let so sedme v
sedmih krogih, so enkrat zmagale,
šestkrat pa izgubile, imajo tri točke in
gol razliko 6 : 50.

Košarka
Košarkarski klub Domžale
Člani
Nastopajo v prvi košarkarski ligi,
kjer so na drugem mestu - 13 zmag,
5 porazov, koš razlika 1505 : 1340,
dosegli so 31 točk.
Poraze v dosedanjih 18.krogih so do-
živeli na štirih gostovanjih, in sicer v
Kimru proti Kopni, Alpos Kempolastu
v Sentjurju, v l'ostojni proti Pivki Pe-
rutninarstvu in nato šc proti Triglavu v
Kranju, vse zelo tesno, izgubili pa so
tuđi na domaćem terenu proti Lleklri.
V naslednjih 9-ih krogih se bodo
doma merili s Kemoplast Alposom,
Llcktro, Ruglo, Ilopsi, Zagorjem
Banko Zasavjcm, v gosteh pa s Ko-
prom, Kraškim Zidarjcm, Triglavom
in Pivko Pcrutninarstvum iz Postojnc.
Ze sedaj pa imajo eno zmago manj od
prvouvršene ekipe iz Postojnc in dve
več od Kloktrc in Zagorja.
Vsc kaže, da se bodo v končnici
merili z eno ud štirih ekip, ki igraju
v Jadranski ligi - Slovanom, Olim-
pijo, Laškim in Krko, srečo pa jim
lahko obrnejo Ic puškodbe ključnih
igraleev.
M l a d i n c i I . S K L z a h o d

3. mesto, 11 zmag, 3 porazi, koš raz-

K/iIRO
INŽENIRING d.o.o. Mengeš

Svetujemo in posredujemo pri prodaji,
nakupu, menjavi, oddaji ali najemu vseh vrst
nepremičnin, prcdvsem na ohmočju Mengša,

Domžal, Trzina, Kamnika in Vodič

Slovenska cesta 24, 1234 McngcS
Telefon: 01/72-30-986, 72-30-987 Fax 01/72-38-015

lika 1246 : 1028, zbrali 25 točk;
Na sporedu so žc bile 4 tekme
drugega dela tekmovanja, kjer se
bodo Domžalčani borili za vstop na
finalni turnir v skupini so skupaj
z Olimpijo, Slovanom, Bežigradom,
Triglavom in Laškim.
Kadeti I. Skl.S v/hml 2
6. mesto, 2 zmagi, 12 porazov, koš
razlika 985 : 1196, skupaj 16 točk;
Kadeti v drugem delu igrajo v skupi-
ni, ki na koncu zagotavlja uvrstilve od
13. mesta navzdol.
Pionirji
Končane so prijave za pionirsko ligo v.
prihodnji sezoni, kjer imajo Domžalčani
dve ekipi starejše in mlajše pionirje.

Košarkarski klub Lastovka
Člani 2 SKL• • vzhod
2.SKL V/IIOI) :
6. mesto, 6 zmag, 7 porazov, koš razlika
1040: 1074, skupaj dosegli l'Močk;
V tej skupini drugoligašev prevladujc
ekipa Janć, ki je še brez poraza, Lastov-
ka pa se drži priključka vrhu lestvice, saj
so ekipe v nadaljcvanju zelo izenačene.
V dosedanjih tekmah so igralci prikaza-
li veliko željo in borbenost, vendar pa je
bilo odločilnih za sedem porazov nekaj
kriznih minut tekme in tuđi odsutnost
nekaterih igraleev, taku da se porazom
ni bilo mogoče izogniti.
Mladinci I.SKI, vzhod
3. mesto, 8 zmag, 6 porazov, koš raz-
lika 1203 : 1141, dosegli su 22 tučk;
Tekmovanjc mladinei nadaljujejo v
skupini A 2, kjer se bodo borili za
uvrstitev od 7. do 12.mesta, odigrali
pa so že štiri tekme drugegn dela.
Kadeti I.SKL v/hod2
4. mesto, 3 zmage, 11 porazov, koš
razlika 896 : 1157, dosegli 17 tučk;
Kadeti nadaljujejo v skupini, kjer se bodo
borili za mesta od 13. mesta navzdol, tek-
movanjc pa se je že prevesilo v drugi del.
Pionirji
V klubu so prijavili dve pionirski
ekipi, kje pa bodo igrali, še ne vedo,
saj Košarkarska zveza Slovenija šc ni
ustvarila skupin za prihudnjo sezono.

Urban Žnldaršlč
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Klub borilnih veščin Domžale - Mladi
boksar Dob

Uroš Dovjak obeta
Mladi boksar Dob je v začetku fe-
bruarja letos v Osnovni Soli Krtina
organiziral prvi odprti trening, ki je
bil namenjcn predstavitvi klasičncga
boksa. Udeležcnci športno-rekrealiv-
nega večera so bili vcčinoma domaćini
iz okolice Doba, ki so si ogledali dva
krajša boksarska dvoboja. V njih sta
sodelovala gosta Jure Benčina iz Dola
(mednarodni boksar) in Miha Gabruč,

državni prvak v klasicnem boksu v
super težki kategoriji. Boksarja sta se
prijateljsko pomerila s članom doinače-
ga kluba - začetnikom Urošcm Dovja-
kom. Domaći boksar se je v dveh run-
dali, kolikor sta trajala dvoboja, pokazal
kot perspektivni boksar v tej kategoriji.
Želimo mu veliko sreče v nadaljevanju
kariere športnega boksarja.

B.

f§\ Karate klub
^ ^ Domžale

Pokaži,
kaj znaš!
Na koncu semestra je čas za i/pile in ti
so se odvijali dne 17.1. na OŠ Vcnelja
Pcrka v Domžalah in 18. I. v Ljublja-
ni, v dvorani na Ježići. To je bila pri-
ložnost /a vsc, ki so pridno trenirali, da
pokažejo svoje znanje pred komisijo in
takih ni bilo malo. Želja vsakega je hiti
vedno uspešen, vendar v praksi ni vod-
no tako, kot si mi želimo. Zato včasih
kar tcžko sprejmemo dejstvo, da ima
tuđi ncuspeh svoj smisel, s katerim
lahko ogromno pridohimo.

Po uvodnem pozdravu in ogrevanju so
se začeli izpiti za višje pasove. nekateri
pa so opravljali polovični izpit, ki je po-
goj za končni izpit. No, na tem izpitu
je bilo tokrat veliko već tistih, ki so bili
uspcSni in so pokazali svoje znanje.

Na izpitih so bili uspesni naslednji elani:
z» 8 kyu: cieibani- (erar Uroš, Slo-
kan l'ctcr, llaraver Andraž, llrovat
Maj, .leman Tina, Matej Merčun, Jan
fiajsek in Matej Škofie
M 1 kyu: dečki in deklice Eva Ogo-
rcvc, Klcmen Zule, Matej Smolič, Jaka
Lampič, VVcndi Fcrko, Marino Trupo
Milanovič, Nataša Rojec, Andrej Ce-
ra'', Jan Karlovšck, Anžc Starin. Anže
Skvarča, Črt Skvarča, Uroš Abram, Žan

Harlič, Anžc Korclc, Kristjan Vesel,
Tinc Makoveeki, Jan l'etročnik, Jan
Repanšek, Marko l'uklavee, l'etcr Je-
ras, l'rimož Kipić, Nejc Trampu/, Rok
(ilobočnik. Barbara Šavom, Matevž
Župan, Sinion Vrcčar, Julijan Krcgar
in Rok Kveder
za 7 kyu: člani - Jasmina Avdič in
Žiga Uauer
za 6 kyu: dečki in deklice - Jan Ma-
koveeki, Šaša Voler, Jaka Ažman in
Vito Krcgar
za 6 kyu: člani - Andrej Korelc, Tilcn
Nastran, Karmen Cerar, Mela Urbane
in Boštjan Kralj
m 5 kyu: dečki in deklice - Jure Mer-
kužič, Toma/ C'erar.Kristjan Bcrnot,
Sara Piltaver, Franko Jošt, Čcndrim
Kajtazaj. Darja Puklavcc, Grega .Ic-
zeršek, Gašper Kastner in Gal Modcr
za 5 kvu: elani - Franc Vcsel
za 4 kvu: dečki in deklice - Matic
Mavscr, Alen Čavševič, Klcmen
("erar, Surya Kotar, Žan Rode, Tadcj
Slefanovski, Tilcn Vogrincc, Matej
Žerjav, Jure (iubane, Scbastjan Kos,
Matic Tlima in Ncjc Levičnik '
/.a 4 kvu: člani - Stas Voler in Tina
Vrščaj
/.a 3 kyu: dečki in deklice - Grega
Prelovšck, Aleš Žulič in (iregor
(iajšek
za 2 kyu: dečki in deklice Blaž
Kovačevič in Jan Modcr

Vsem, ki so uspešno opravili izpit,
iskrene čestitke. Ostalim, ki pa morda
to pot nišo bili tako uspešni, pa naj
na ncuspeh ne gledajo kot na poraz,
temveč kot izkušnjo, ki je tuđi sestav-
ni del napredka na osebni poti.

M.K.

Karate klub Wankam Ihan

V polnein zagonu
V 'rto 2004 smo v našem karate klubu
vstopili z mislijo na šport. Že prvi
trening v novem letu je pokazal očiten
Pozitiven rezultat, saj so se ga udeležili
skoraj vsi {lani, razen nekaterih, ki so
8 6 doma borili s prehladom in vrocuio.

Pohvale vredna je tuđi prva letošnja
udeležba v rekreacijski skupini slarejših
(za katero so zaenkrat našle pogum in
čas lc ženske, moški se nas očitno šc
malo bojijo).
Torej, če povzamemo: naSi člani in
članice (tako najmlajši kot starejši
in seveda odrasli) tuđi po praznikih
želijo nekaj dobrega narediti zase in

za razvoj sporta v našem kraju. Za
udeležbo v letu 2003 in letu, ki je
pred nami, se vsem članom in čla-
nieam iskreno zahvaljujemo in jim
želimo veliko uspeha pri nadaljnjih
urah karateja in seveda rekreaciji.

K sodelovanju pa seveda vabljcni
novi člani in članice. Se posebej pri-
srčno vabljcni na ure rekreacije za
odrasle, ki potekajo vsak ponedeljek
in sredo od 18. do 19. ure v dvorani
Kultumega doma Ihan na Breznikovi
cesti.

Ind)

Plesni par Spela
in Matej

Prvi nastop in
prva zmaga
24. januar 2004 je bil pravi plesni
praznik, saj je podelitvi priznanj ob
postavitvi rekorda v plesanju četvorke
terdrugim plesnim prireditvam kot vr-
hunec sledilo plesno tekmovanje IDSF
- UUBUANA OPKN 2004. Mno-
žična udelcžha plesalcev iz domovine
in tujine, prijavljenih je bilo več kot
270 parov iz 17 držav, je zagotavljala
močan turnir. Vsi kvalitetno prijavljeni
plesalci so dokazali, da že v začetku se-
zone resno trenirajo in so pripravljeni
za težke spopade na terenu.

Naša občana Matej in Špela Kralj iz
Dragomlja sta kljub prestopu v višji
starostni razred, zopet prijetno presenetila
obćinstvo in šokirala svoje tekmeec. V
kategoriji slarejsih mladincev, kjer je bila
po prestopu iz prejšnjc kategorije mla-
dincev, njuna prva tekma, sta zablestela
kot meteor in na odprlem tekmovanju v
standardnih plcsih osvojila prvo zrnago.
Še večje presenečenje sta dosegla v
latinskoameriških plesih, kar pa ni toliko
njuna specialnost, saj sta kot najboljša

Slovenca pristalu na ćetrtem mestu v zelo
moćni konkurenci tujih parov.

Ob tem uspehu nimamo kaj reci in
samo želimo si, da se taki rezultati še
kdaj ponovijo. Priložnosti bo dovolj,
saj se bliža državno prvenstvo in na-
stopi v tujini (Irska, Anglija). Torej,
Špela in Matej, pojdita hrabro naprej,
saj smo tuđi ostali z vama in držimo
močno pesti za uspešne in odmevne
nastope. Srcčno.

B.P.

Jubilej Kinološkega
društva Domžale
Osmcga maja lani je minilo 25 let
od ustanovitve Kinološkega društva
Domžale. Zato je bila tokratna letna
skupščina društva, ki je bila v Dom-
žalah. 23. januarja, posebej slovesna.
Na njej so najprej spregovorili o delu
v prcteklem letu in sprejeli nacrte za
leto 2004, potem pa slovesno obele-
žili še jubilej.
Zbranim članom in gostom, med
kalerimi so bili tuđi predsednik UO
Kinološke zveze Slovenije Dominik
Pleteršck, podžupan Občinc Domža-
le, Tone Dragar, in predstavnik ob-
činskega štaba civilne zaščite Dom-
žale. Petcr Ciubanc. ter drugi ugledni
gost je, je o četrtstoletni prehojeni poti
spregovoril predsednik društva, .lanez

tuđi komisije KZS za izvedbo razli -
čnih izobraževanj in delovnih srečanj.
Na društvenem vadišču organizirajo
številne državne in mednarodne kino-
loške priredilve.
Kinološko društvo Domžale ima sta-
tus društva, ki deluje v javnem inter-
esu na področju obrambe ter varstva
pred naravnimi in dmgimi nesrečami.
Ima tuđi dobro usposobljeno reše-
valno ekipo vodnikov in psov, ki je
vključcna v tehnično reševalno enoto
Civilne zaščite Občine Domžale, je še
poudaril Jancz Hribar.
()b 25-lctnici je Kinološka /veza Slo-
venije odlikovala Kinološko društvo
Domžale z najvisjim odlikovanjem,
z redom za kinološke zasluge I.

Podžupan Občine Domžale Tone Dragar |e predsednlku Kinološkoga društva
Domžale Janezu Hrlbarju ob 25-letnlcl Izročll zastavo Občine Domžale

Hribar, kinolog, s katerim je tesno
povezana zgodovina enega najuspeš-
nješih slovenskih kinoloških društev.
Njegov predsednik je že od ustanovit-
ve in ima zato zagotovo najdaljši staž
med vsemi predsedniki kinoloških
društev v Sloveniji.
Poudaril je pomen šolanja psov za
različne namene in usposabljanje
lastnikov psov za vođenje psov, če-
mur v društvu že vse od ustanovitve
posvečajo naj već pozornosti. V dru-
štvu potekajo redni tećaji vodnikov
in psov, od male šolc do najvišje
stopnje šolanja, usposabljanja psov
in vodnikov za reševanje, trcningi
in tekmovanja v agilityju, strokovna
predavanja o vzgoji, prehrani, negi in
zdravstveni zasčiti psov Icr številne
druge dejavnosti.
Člani društva so si v teh letih s prosto-
voljnim delom in s pomoćjo Občinc
Doinžale ter domžalskih podjetnikov
uredili lastno vadišče ter društveni
dom, ki dajeta zelo dobre pogoje za
vse vrste kinoloških dejavnosti. Poleg
članov društva ga za priredilve upo-
rabljajo tuđi člani drugih, prcdvscm
pasemskih klubov in društev, ki ni-
majo lastnih prostorov. Glede na lego
v središču Slovenije pa ga upurabljajo

stopnje. Za uspešno delo društva
v preteklih 25-ih letih so zaslužni
prav vse njegove članice in člani.
Nekateri so se s svojim delom še
posebej izkazali. Zato je bila to pri-
ložnost, da jim je v znak priznanja
predsednik UO KZS. Dominik
Plcleršek, izročil kinološka odliko-
vanja. Red za kinološke zasluge I.
stopnje je prejcl Franc Kralj, red
za kinološke zasluge II. stopnje
so prejeli Branka Bešter, Janez
Cerar, Srećo Gorenc in Sašo
Novak, zlati znak Jože Benčina,
Irena Dolenec, Alojz Golob. Jože
(iradišar, Bogdan Ilomar, Boris
Jovič. Primož Kern, Anabclla
Kokalj, Bojana Lcskovec in Stane
Smcrkolj, srebrni znak pa Franc
Balantič. Barbara Kunilo, Stanka
Osolnik, Vili Pevee, Žarko Pct-
rovski in Tomaž Uscnik. Podclili
so tuđi posebna društvena priznanja
posameznikom in ustanovam za
medsebojno sodelovanjc in podporo
delovanju KD Domžale. Sledil je
družabni dcl srečanja, na katerem
so razrezali jubilejno „pasjo" torto,
za dobro voljo in ples pa je zaigral
ansambel Sonček.

S.N.

Sportna rekreacija
in zdravje
V našem vsakdanjem življe-
nju vsak posame/nik lahko
zelo malo naredi za to, da bi
v svetu ne bilo nasilja, tero-
rizma, korupcije itd. Vsak
posame/nik (navadni smrtnik)
pa lahko misli s svojo glavo in
tako ne podleže vsiljivjm in
ćelo napadalnim reklamam na
slehernem koraku. Pomembno
je, da že v zgodnjem otroštvu
starši poskrbe za zdrav šport-
ni duh v mladi, nepokvarjeni
otrokovi duši.

Pred drugo svetovno vojno so se
otroci vzgajali vsak dan skozi delo
doma. Še hitreje kot v preteklem
obdobju se spreminja režim dela
in življenja danes, mnogi pa se
ne morejo, ne znajo ali pa noče-
jo prilagoditi, spreminjati sebe.
Moder človek se v življenju ne
izpostavlja pogubnim in zdravju
Škodljivim dejavnostim. Vsled
tega Evropa daje vse večji po-
udarek športni rekreaciji oziroma
Sportu za vse.

Kako je s tem v Sloveniji, pa
citiram ugotovitve iz sestavka
g. Hermana Berčiča (ŠPORT 51,
2003, št.3).
Izhajajoč iz številnih spoznanj
v svetu, pa tuđi v Sloveniji, po-
staja športna rekreacija (sport
za vse) pomemben dejavnik
kakovosti in sestavina vsakda-
njega življenja določenega dela
prebivalstva.
Hkrati je treba uveljaviti sodo-
bnejše, na demokratičnih osno-
vah temelječe »mehkejse« in
prijaznejse poti pri sirjenju ideje
o vključevanju rekreativnega
Sporta v zdrav življenjski slog
prebivalstva Slovenije.
Zavreti bi morali zmanjševanje
deleža denarja, namenjenega
Sportni rekreaciji oziroma športu
za vse in postopno doseći na-
sprotno, namreč relativno pove-
ćanje denarja za to področje.
Delovanje društev, ki skrbijo
za razvoj Sportne rekreacije
(športa za vse) v Sloveniji in
za širitev športnorekreativnega
udejstvovanja med slovenskim
prebivalstvom je bilo v zadnjem
obdobju okrnjeno.
Veliko športnih društev v Slo-
veniji prejema izredno malo
denarja, o čemer na lokalni ravni
največkrat ne odločajo Odbori za
družbene in društvene dejavnosti
v občini (ti so posvetovalni orga-
ni) ali občinski svetniki, pač pa
župani sami. Župani pa so se v
posameznih občinah žal preveč-
krat odločali (ali se odločajo) za
financiranje navedene dejavnosti
na osnovi lastnih meril. Zato je
treba na lokalni ravni financira-
nja športne rekreacije oz. športa
za vse pripraviti boljša merila
(v praksi so to marsikje »torili,
vendar so bila pri uresnićevanju
financiranja na koncu uporablje-
na državna merila) in pri tem za

financiranje društev vgradili tuđi
»varovalke« proti samovolji in
nedemokratičnemu vođenju ne-
katerih županov.
Stresnemu življenju (stres je
sicer do doloćene mere kori-
šten, ker posameznika vodi k
mobilizaciji potrebne energije in
obrambnih mehanizmov) se tuđi
v Sloveniji v prihodnje najbrž ne
bo mogoče izogniti.
Vso dramo ćloveka, ki zaide na
kriva pota oziroma na pot odvis-
nosti, med drugimi v svoji zadnji
knjigi Pot samouresnićevanja,
razkriva Rugelj (2000). Zaradi
navedenega je treba v življenje
prebivalstva s preventivnim de-
lovanjem bolj kot doslej vključi-
ti športnorekreativne programe
in zdravo športnorekreativno
udejstvovanje.

Športna rekreacija (šport za vse)
je za prebivalce Slovenije po-
membna in dragocena, zato je ne
moremo prepustiti nakljućnemu
razvoju. To pomeni, da jo je
treba znanstveno in strokovno
usmerjati in ustvarjalno bogatiti
skladno z demokratičnimi na-
čeli. Če sprejmemo to izhodišče,
potem je mogoče opredeliti in
izluščiti številne naloge, ki jih
morajo na tem področju opraviti
družbeni, vladni, lokalni, dru-
štveni, strokovni, znanstveni in
drugi športni delavci. ...
Iz navedenega lahko vsaj v gro-
bem opredelimo temeljne usme-
ritve oz. cilje športne rekreacije,
ki so mnogoteri. Lahko jih opre-
delimo kot dejavnike, usmerjene
v sprostitev, razvedrilo in užitek
ali v vzpostavljanje izgubljenega
biopsihosocialnega ravnovesja
in zdravja ljudi. Ohranjanje in iz-
boljšanje zdravja oziroma zdrav-
stvenega stanja prebivalstva je
ena temeljnih usmeritev oziroma
ciljev športne rekreacije.
Aktivnemu življenju in gibanju
v naravi naj bi posvetili već
pozornosti. S športnorekreativ-
nim udejstvovanjem naj bi se
bojevali tuđi proti odtujenosti
in bivanjski praznini ljudi, kar
posledično lahko ugodno vpliva
na kakovost življenja. Med po-
membnejše cilje športne rekre-
acije uvrščamo tuđi ustvarjanje
razmer in možnosti za zdrav
življenjski slog, ki naj bi zajemal
veliko zmernega, igrivega in
zdravega gibanja.
Na 1. slovenskem kongresu šport-
ne rekreacije v Portorožu (Berčić,
2000) je bila jasno poudarjena
vloga, ki pripada'Sportni rekreaciji v
sodobnem načinu življenja ćloveka,
ki naj ga spremlja od najbolj zgod-
njega obdobja do pozne starosti.

Literatura: Herman Berčić
(ŠPORT 51, 2003 , 3) Kako in
kam naj usmerimo razvoj šport-
ne rekreacije v Sloveniji.

Anka Nastran W.

Kegljanje

KK Calcit
Kam nik in Domžale
V prvi B ligi nastopa članska
ekipa KK Calcit Kamnik in je
po trinajstih krogih na sedmem
mestu s 4-imi zmagami, dvema
remijema in sedmimi porazi,
skupaj imajo 10 točk in razliko
44 : 60.
V tretji ligi zahod je ekipa Dom-
žal na devetem mestu s 4-imi
zmagami in 9 porazi po trinajst

odigranih krogrh, skupaj imajo 8
točk in razliko 36 : 68.

V prvi ljubljanski ligi pa je ekipa
Calcita na tretjem mestu s 4-imi
zmagami, enim neodločenim
izidom in tremi porazi, imajo 9
točk in razliko 32 : 32.

Urban Žnldaršlč
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Članek »MSD, dr. Miha
Brejc in princip demokra-
tičnosti«
V prvi številki letošnjega Slam-
nika sem zaradi »pompoznega«
naslova z zanimanjem prebrala
prispevek Žige Čamernika / na-
slovom »MSD, dr. Miha Brejc
in princip demokratičnosti«.
Moram reci, da me je prispe-
vek razočara!, saj se ob tem ne
morem znebiti občutka, da je bil
podnaslov tega članka »Seja mla-
dinskega sveta Domžale« in s tem
seja Mladinskega sveta Domžale
zlorabljen za osebno politično
razmišljanje avtorja članka in
diskreditacijo dr. Mihe Brejca kot
uglednega profesorja.

Kaj se je dogajalo na xy seji MSD
pod točko »Razno«, lahko sklepam
le po tekstu, ki sem ga prebrala. Na
seji je poudaril dejstvo, da njemu.
kar se izvedbe samih sej tiče. za
zgled žal ne morejo biti kolegi iz lo-
kalnega in nacionalnega nivoja itd.
Sredi svojega prispevka je ob tem
izpostavil dr. Miho Brejca, na eni
strani kot politika in na drugi strani
kot profesorja. Ob tem dr. Mihu
Brejcu kot svojemu nekdanjemu
protesorju očita, da je bil zmožen
studenta vreči na izpitu zgolj zaradi
tega. ker ubožec ni navajal besed v
pravilnem vrstnem redu. Pred tem
pa dr. Brejcu očita, da govori o
avtonomiji in kreativnosti šolajoče
mladine, pri njem pa mora biti na iz-
pitu na pravem mestu ćelo vejica.
Tuđi sama sem bila študentka Vi-
soke upravne sole v Ljubljani in
tuđi bivša studentka prof.dr. Mihe
Brejca. zato se s tovrstnimi oeena-
mi ne morem strinjati. Predavanja
profesorja Brejea so zaradi svoje
zanimivosti vedno med najbolj obi-
skiiffiTni, saj zna tematiko, ki včasih
nam studentom ni bila najbolj blizu,
s svojimi primeri. izkušnjami in
strokovnimi pogledi izredno pope-
striti in tuđi razjasniti praktične pro-
bleme oz. dileme iz prakse. Konce
koncev je bil prof.dr. Miha Brejc
prvi redni profesor Visoke upravne
sole (sedaj Fakultete za upravo) z
visokimi ocenami studentov, ki so
jih o delu prof. dr. Brejca podali
študentje. med drugim verjetno
tuđi zato. ker je eden izmed tistih
profesorjev. ki na svojih predava-
njih studijske snovi ne prebira do-

besedno iz knjig in druge studijske
literature. Seveda pa prof. Brejc
od svojih studentov zahteva na iz-
pitu znanje, ki naj bi ga imel bodoči
javni uslužbenec. Od studentov pri-
čakujc, da bodo svoje znanje znali
tuđi pravilno pisno izraziti. Že na
predavanjih vnaprej pove, kaj mora
student za uspešno opravljanje izpi-
ta nujno znati, pa se mnogi študentje
niti tega ne naučijo. Izpitne naloge
si je student po izpitih na rednih
govorilnih urah lahko tuđi skupaj s
profesorjem ogledal. se pogovoril o
vsebini in analiziral napake. Kar se
tiče zahteve profesorja po navajanju
besed na izpitu v pravilnem vrstnem
redu, pa avtor prispevka pokaže
nerazumevanje zahtev profesorja.
So stvari (definicije), ki zahtevajo
strogo spoštovanje zapisanih termi-
nov in tu kreativnosti studentov žal
ne more biti. Za diplomanta Visoke
upravne sole (sedaj Fakultete za
upravo) je pač tako. da mora kot bo-
doči javni uslužbenec nekatere stva-
ri, definicije, postopke. zakonska
določila poznati dobesedno tako kot
so zapisana, dajih bo lahko kasneje
kot uslužbenec pravilno izvajal.

Tatjana Lončar

Podprimo pobudo »Za
solo po meri človeka«!
Bolje malo pozno, kot nikoli, bi
rekla pobudi, ki je zaživela v naši
družbi. S podpisi somišljenikov,
ki si prizadevajo dati našim otro-
kom pravo vzgojo, trdne temelje
za skupne univerzalne vrednote,
prijateljstvo, strpnost, dialog, da
bi se med ljudi vrnila Ijubezen,
spoštovanje starejših ljudi in še bi
lahko naštevala.

Težko bo! Sedanja oblast odločno
nasprotujc pobudam take vrste.
Očitno je. da je naša mladina pre-
puščena ulici, ker so starši ves dan
odsotni, naše otroke vzgaja tele-
vizija, tu je pa v glavnem nasilje,
egoizem, slab vpliv.
Ker je rudi Cerkev ponudila pomoć
pri vzgoji. se je zataKnTlo. Oblast se
otepa Cerkve. Lahko bi rekla, da se
je boji, kot se boji hudič križa. Bo že
držalo, da je sedanja oblast povezana
s samim zlodejem, ker je prisoten tak
strah pred Cerkvijo oziroma križem.
Prepričana sem. čc bi vsi živeli po
naukih. kot jih Cerkev uči, bi bilo
sodišče brez dela, zapori pa bi bili
prazni.
Vsi, ki odločate o vzgoji mladine,
razmislite! »Kakorboste sejali, tako
boste želi! Pa brez zamere!«

Alojzlja Hrlbar, Ihan

Tonček
Kmalu bo ura 10 zvečer. Sedim
v topli kuhinji in premišljujem o
žalostnem življenju domžalskega
brezdomca Tončka.

Zakaj? Lc malo prej sva se s štiri-
nožnim prijateljem vrnila z večernega
sprehoda. Ne vem, zakaj, ampak
danes sva šla skozi center Domžal.
Že od daleč sem zagledala, da na
klopi avtobusne postaje nekdo sedi.
Seveda je bil Tonček. Ravno tako še
na istem mestu kot ob 5-ih popoldne,
ko sem šla na Pošto. Mrzlo postaja, na
lužah se dela led, on pa sedi na mrzli
kovinski klopi. Preko nog je pokrit s
kosom blaga, na nogah ima platnene
copate. Kako ga mora zcbsti! Verjet-
no je tuđi lačen.

Zakaj tako, Ijudje? Ali kdo vc?
Mislim, da nima skromnega prostora,
niti nekaj m2 velikega, da bi lahko
odložil stvari, ki jih ima v vrečkah.
Večkrat sem ga videla, da jih vozi na
kolesu. Sedaj morda nima već kolesa
ali pa nima toliko moči, da bi hodil
ob kolesu. C'c sedi tu na postaji v tem
mrazu, gotovo nima postelje, da bi se
lahko ulegel in si odpočil. Kako mora
biti to njegovo življenje bedno in
žalostno, si mi, ki smo v toplih stano-
vanjih, sploh ne moremo misliti! Ali
v Domžalah ni nikjer skromne strehe
nad glavo? Ali za tega človeka ni re-
šitve? Preden pa bo ta moj prispevek
v Slamniku zagledal beli dan, je čisto
možno. da Tonček zmrzne, saj je za
petek napovedanih - 11 stopinj. Meni
se smili, pa mu ne morem pomagati,
saj imamo majhno stanovanje.
Zakaj tako, ljudjc?
Kdo ve?
Mi lahko kdo povc?

Domžalčanka

Medobčinsko društvo de-
lovnih invalidov Domžale
Domžalsko društvo invalidov
šega daleč po domžalski, trzinski,
moravski, mengeški občini in se-

veda tuđi v Črnuče ter Bežigrad
in Ljubljani). Vseh skupaj je pre-
ko 2200 invalidov in podpornih
članov. Vsi, ki smo v odboru, si
zelo prizadevamo, seveda tuđi
naš predsednik Kdvard /.avišnik,
tajnica Dragica Sodnik, blagajnik
Kajko Kosmač ter podpredsedni-
ca Vida Perne.

Najtežje delo pa imamo vsi pover-
jeniki, za katere je to zelo naporno
delo. Pobiranje članarine po tež-
kih in oddaljenih terenih, nekatere
članc je potrebno obiskati večkrat,
ker jih pogosto ni doma. Včasih
pa se tuđi zgodi, da nišo doscgljivi
niti po telefonu, čeprav jih večkrat
pokličemo. Mislim, da poverjeniki
veliko pripomoremo za lažje delo
našega društva. Moram pa dodati
tuđi malo kritike. Naše vodstvo
nas premalo ceni, saj se vsi po-
verjeniki zelo trudimo, da jim
olajšamo delo. Predvsem tištim,
ki so na invalidskih vozičkih,
omogočamo, da so obdarjeni za
novo leto. Vsako leto jim damo
možnost za nekaj dni okrevanja v
zdraviliščih ali na morju. Večkrat
na leto gredo na okrevanje v hotel
Delfin v Izolo.

V Izolo se večkrat odpravim tuđi
sama, ker sem zelo težek invalid,
sicer sem astmatik, imam bronhitis,
srčni bolnik in osteroporozo, ki je na
žalost zelo napredovala. Tcžko delam,
toda delam z dušo in telesom, ker sem
že 30 let v tem društvu. Torcj bom
delala še naprej, doklcr mi bo zdravje
dopuščalo.

Naše društvo bi lahko tištim, ki
se zelo trudijo vsaj enkrat na leto
podarilo kakšen dan brezplačncga
dopusta. To pišem v imenu vseh
poverjenikov, ki smo v Društvu
invalidov Domžale.
Moram pa priznati, da se zelo dobro
razumemo in zelo dobro sodelujemo
kot ekipa. Zato želim še v naprej so-
delovati z vsemi, ki smo skupaj, in
si želim, da bi bilo naše sodclovanjc
takšno, kot je bilo do sedaj.

Vera Vukellč

Obvestilo
Obveščamo vse občane in občanke, da je s 1. februar jem 2004 za-
čelo z delom občinsko vložišče, kar pomeni, da vložišči Občine in
Upravne enotc Domžale odslej poslujeta ločcno. Vložišče upravne
enote ostaja na sedanjem mestu - v sobi št. 1, vloge za Občino pa
oddajate v sobi št. 4 (prva vrata levo ob vstopu v občinsko stavbo
(Domžale, Ljubljanska cesta štev. 69).

3 OBČINA DOMŽALE

Nosilci letijo z neba
In stebri in stene, vse prednapeti beton, skupine pridnih delavcev pa jih
lovijo in vgrajujejo. Demonstracija hitre gradnje, ki se je v Domžalah
začela pri prejšnjem Toku ali Novom Krizantu se nadalju je v Krizantovi
centrali ali Tehnikumu ali Poljakovi centrali Čeprav v Domžalah ni več
Toka in tuđi drugih tovarnah ne, ki so bile znane po ćeli Hvropi. pa mora
ostati ohranjen spomin na stare Domžale, na njihovo veličino. Ustavite
se pri najstarejši domžalski hiJi, to je pri Feletu na Slamnikarski cesti.
To je hiša. ki je se taka, kot je bila še preden so prišli Krizantovi, seveda
dobro vzdrževana. Do nedavnoga je pri tej hiši stal kovičen drog za pre-
nos električne energije iz centrale dotične hiše in se ga mogoče še da naj-
ti. Firma Peter Ladstattler in sinovi je imela 10 podružničnih tovarn po
ćeli \vstroogrski, znana je bila po ćeli Evropi in od tam so tuđi priha jali
v Domžale najboljši strokovnjaki. Zato so tuđi vsi tehnični dosežki v
Domžalah bili najnovejši. Tako npr. hidravlične preše za slamnike in se-
veda tuđi Krizanotva centrala. Imela je mogoče 2 vodoravni Francisovi
turbini, firma Andritz in 2 dinami. termoccntralo, bclilnico in barvarno.
Trofazni tok, ki ga je izumil naš Nikola Tesla, tedaj Se ni bil znan. Bilo
je okoli leta 1900.

Poglejmo se enkrat proti Krizantovi centrali. Gradbeni detajli od tu so
ohranjeni v Domžalah samo se pri Universale in pri Obenvalder Jožetu na
Slamnikarski 14; in pa detajli strojev, ki jih ima gospod Juhant iz JarS. In pa na
slikah, ki so shranjene v arhivu Polak in Jože Obervvalder v Domžalah.
Zadnjić sem sprašal neko gospo, ki je bila v službi pri Toku na Tehni-
kumu, če je Toko kazal znake razsula. Odvrnila je, da sploh ne. Delali
so najboljše in najfinejše izdelke za maršala Tita in darila, ki jih je on
poklanjal tedanjim odličnikom po vsem svetu. Tako je bil glavni dobavi-
telj za tedanji jugoslovanski dvor. Torej je razrušenje Toka v Domžalah
povezano tuđi s tem. da bi čimprej pozabili na Josipa Broza, tedanjega
predsednika. Pa vendar je on pripeljal Slovence do Jadranskega morja,
skoraj do Trsta, kjer je pradomovina Slovencev in Slovanov. Na mestu
prvotnega Krizanta stoji danes v Domžalah nova mogočna in lepa stavba.
Njena vrednost se bo še povećala, če ji vdihnemo pravo zgodovino Slo-
vencev. Prav na tem mestu sta trčili tedaj vodilni sili v Evropi; okupator
s severa in okupator iz deleže laske, ta je hotel imeti mejo v Domžalah,
prvi pa je potem zrinil mejo do Save, do Laz. Torej je bila nekaj časa
meja in tuđi carina v Domžalah, prav v tej stavbi, tedaj je izgledala ne-

koliko drugače. Ta carina seje imenovala »Zollamt«, podpisani seje še
spominjani iz fantovskih let. Eden izmed carinikov Johann VVutte, to je
bil pravzaprav Slovenec Janez Vode, čeprav on za to ni vedel. Enkrat ali
večkrat na teden se je peljal s kolesom skozi Domžale in Ihan do Laz,
kjer so delali most čez Savo. Tega Wutteja je potem nekega poletnega
dne ustrelil en partizanski atentator pri Mostnarju, most je bil tedaj malo
daljši, kot je sedaj brv. Tam, kjer je sedaj spomenik ustreljenim lalcem na
Mostnarjevi hiši. Okupator je namreč v svoji bre/glavosti menil, da bi
kakr.šnakoli motnja te nove meje ogrozila sam bodoči red v Evropi. Tako
so tedanje voja.ške sile obkolile ves Šumberk. Na vzhodni strani tega
gozda je bil kamnolom, kjer so prav tedaj delali domaćini v tem »pruhu«.
Vojaki so jih zajeli in hoteli postreliti pri Mostnarju. Seveda nobeden od
teh delavcev ni vedel, kaj se sploh dogaja, kaj sele, da bi kdo od njih storil
atentat. Tedaj sta nastopila tedanji domžalski župan, Bertl Obenvalder,
roj. 1894 v Snobu, umri 1975 na Dunaju, in Vinko Riedl, tedanji župan v
Ihanu, skupaj sta dosegla, da so bili domaćini izpuščeni. Kako pošten in
domaćinom naklonjen Županje bil Bertl Obenvealde, naj pokažeta še dva
primera. Ko je nekoć dobil od oblasti nalog, da mora dovoliti izselitev
neke družine v Mavenčah, ki je imela sina v partizanihje ta nalog vpričo
vseh raztrgal in ga vrgel v koš, rekoć, da se tako z ljudmi ne dela. Ali pa
pri regrutaciji v nemško vojsko. Znani družini iz Domžal, ki je imela dva
vojna obveznika, je svetoval, naj se prijavita na Dunaju, nato naj naslov
bivanja vsak teden menjata, tako da poziv v vojsko tega ni megel dohajati
inje tako oba mladeniča rešil pred vojno morijo.
Cena za to, da se je talijanski okupator umaknil iz Domžal na Savo,
je bila ta, da je Hitler izselil vse kočevske avtohtonc Nemce v kraje ob
Savi, od koder so tuđi izselili domaćine. Cena, ki so jo morali plaćati
domžalski tirolci, več stoletij že tu živeći. In jugoslovanski državljani, pa
je bila ta, da so izselili veliko domžalskih družin in jim zaplenili celotno
premoženje. To so bili Avnojski sklepi, ki jih je napisal Josip Vidmar in
nišo upoštevali stoletnega sožitja teh ljudi. Ljudjc, ki so već stoletij živeli
skupaj in skupaj bili nosilci napredka v Domžalah, so bili nasilno ločeni.
Danes pa je bila s posredovanjem domžalske Županje rešena edina še
stojeća domžalska tovarna Jakob Obervvalder Universale.
Poglejmo še enkrat Novega Krizanta, ki nam govori: »Vsaka laž, če-
prav od mogočnih držav, se zruši. Skromen in priden slovenski narod
pa danes lahko izobesi slovensko zastavo na novem Krizantu.«
Naj to ve vsak, ki bi še hotel temeljiti zgodovino na laži.

Predsednik Komisije za varstvo naravne in kulturne dedišćine, lože
Obenvalder, univ.dipl.ing.

Spoštovane lastnice in
lastniki mačk!
Vedno prepolna zavetišča za
živali nakazujejo na dejstvo, da
je pri nas živali že preveč in da
pravzaprav še za tište, ki so že na
tem svetu, ne moremo ustrezno
poskrbeti. V Sloveniji konca na
cesti vsako leto več kot 4000 psov
in mačk, ki so jih nehumani last-
niki zavrgli. Preden se odločite za
leglo, temeljito premislite, ali je to
zares potrebno in ali ste prepri-
čani, da boste s tem naredili zares
nekaj dobrega za mladičke, ki jih
boste spravili na ta svet.

V naših klimatskih razmerah se
mačke breznajo od januarja do
vključno septembra. V tem ob-
dobju se lahko obrejijo trikrat.
Seveda so mačji mladići vsem v
veselje, problem nastane, ko vseh
preprosto ne moremo obdržati, od-
dati pa jih je ponavadi zelo težko.
Spolno obnašanje mačk, kot so
drgnjenje ob predmete, valjanje,
označevanje terena in za naša
ušesa neprijetno zavijanje lahko
odpravimo. Enostavna in zanes-
Ijiva rešitev je sterilizacija. Le-
ta se lahko opravi po ćetrtemu
mesecu starosti v kateremkoli
življenjskem obdobju. Sterili-
zacija je poseg, pri katerem je
mačka pod splošno anestezijo,
okrevanje mačke je hitro in ne
traja več kot en dan. Dognano
je, da sterilizirane mačke živijo
dlje od nesteriliziranih. Razlog
je v tem, da se manj udeležujejo
»mačjih tekmovanj«, torej se
držijo bolj doma in s tem manj
pogosto zbolijo za kužnimi bo-
leznimi. Tuđi poškodb oziroma
možnosti, da bi muca prišla pod
kolesa avtomobila, je potemta-
kem dosti manj.

Maja Prlmožlč, Društvo za zaščlto
živali Llubljana

Kdo koga vleče za
ja...ja...?

V decemberski številki NOVIC, pa
tuđi v Slamniku so pisali, sem pre-
bral članek ŽEJE - ODLAGA-
LIŠČE ZA PREKO 2000 TON
ODPADKOV. V oči mi je padel
dcl teksta, ki govori o poškodbi
lokalne ceste Dob - Žeje in sicer:

Po neuradnih informacijah je teh
odpadkov preko dva tisoč kubičnih
metrov in tovornjaki sojih nepretrgo-
ma štirinajst dni odvažali po lokalni
cesti, ki ni niti slučajno primerna za
takšne obremenitve. Nastale so veli-
ke udarne jame, popustile so bankine
in občinski inspektor za okoljeAndej
Bokan, je izdal odločbo o takojšnji

sanaciji ceste. Po naših preverjanjih
so prav v teh dneh sanacijska dela,
ki jih izvaja domžalski GRASTO,
skoraj končana, stroške pa nosita iz-
vajalec gradbenih del na Mercatorju
podjetje »Energoplan« in podizva-
jalcc Mita Domžale. Koliko bodo
znašali stroški sanacije ceste, nismo
uspeli izvedeti.
Vzdržcvalec ceste, domžalski
GRASTO, je res saniral bankini na
smetarski cesti in na odseku loka-
lne ceste med Smoletovim klan-
cem in Lazami, na Sp. Brezovici pa
so z asfaltom obnovili rob vozišča

dve fliki v skupni velikosti cea 3
m2. Lahko da so postorili še kaj, pa
tega pri vsakdanji vožnji v dolino
nisem opazil.
Vsi, ki se dnevno vozimo po cesti,
vemo, da cesta kljub prej opisani
»sanaciji« ni v takšnem stanju,
kot je bila pred obremenjevanjem
s tovornimi vozili, ki so prevažali
odpadke. Zaradi srečevanja tež-
kih tovornih vozil nišo vzdržali
robovi asfaltnega vozišča, ki so
povoženi, razpokani in razrahlja-
ni na posameznim odsekih ceste.
Na več odsekih ceste je vozišče
popustilo, zaradi česar je postalo
valovito in nevarno, nastale pa so
tuđi posamezne udarne jame.
Sicer pa je naštevanje poškodb brez-
predmetno, kajti na Občini Domžale
so bili »aktivni« in so ob pojavu
prvih poškodb ceste zahtevali od
investitorja pisno zagotovilo, da
bodo poškodbe na cestah sanirali. V
ta namen naj bi tuđi ustanovili »ko-
misijo«, ki je ugotovila in popisala
povzročene poškodbe vozišča ter
ocenila škodo.

Če sta odločba občinskega
inšpektorja in sanacijska dela
Grasta temeljila na ugotovitvah
prej omenjene komisije, potem
na Občini Domžale nišo storili
ničesar, da bi se poškodbe ceste
sanirale.
Zaradi mlačnega ukrepanja vseh
odgovornih se mi poraja misel, da
je interes gradnje trgovskega centra
s kjižnico in pokrito tribuno nogo-
metnega stadiona prevlada! nad
interesom čistega in varnega okolja.
Predlagani, da odgovorni na Občini
Domžale v izogib različnim govo-
ricam in pomiselkom v Slamniku
objavite celovit pregled konkretnih
ukrepov vseh državnih in občinskih
organov, ki so in ki bi morali, pa
nišo ukrepali v zadevi GRADBENI
ODPADKI. Upam, da ste v tren
mesecih že zbrali ustrezne podatke,
jih analizirali in izvedli ukrepe, da
do takšnih dogodkov v občini ne bo
več prihajalo. Pa naj Zakon o varstvu
osebnih podatkov ne predstavlja ovi-
re za objavo!
Hvala in lepo pozdravljeni!

Janu R M

Ljubezen moja
Ker te srčno rada imam,
je v službi vse narobe šio.
Tvoj pogled
še v noći mi sledi,
iz teme se smehljajo tvoje oči
Če bi te hotela pozabiti,
bi mi srce nehalo biti.
Ljubim te, sta besedi dve,
ki povesta vse.

Rdeča vrtnica
Lepa vrtnica cveti,
jutro v megli se budi.

Upam, da me ljubiš ti.
Bodi moj
do konca dni.
Moje srce po tebi hrepeni,
ti edina sreča si,
en sam up v rdeči vrtnici.

Šamota v srcu
Daleč od doma
srce hrepeni,
nazaj te želi.
Ljubim te,
nikoli te ne zapustim.

Rozl Loviln - Tatjana
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Bodici
Ena domžalska

Namesto zelenja
beton se razrašča
in zdravega mesta
brezup se razrašča.

le p™*cj •lovenaki duluvnilti France Cerar
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Za solo
pomeri
človeka
Na dcvctlctko smo se pripravljali
kar nekaj lit. Najprtj / informa-
cijami iz različnih meelijev, nato s
predstavitvami v Solah, pogovori
na roditeljskih sestankih, sejah
svetov starsev... In v septembru
je devetletka konfno prišla in
i- njo večje tedensko Stevilo ur,
po/no prihajanje devetletkarjev
domov (mnogi med njimi so v soli
od osmih zjutraj pa do treh ali
pol stirih, vmes pa pojedo le Sol-
sko malko), prcohremenjenost in
pretezke Šolske torbe.
StarSi smo ob tem zaskrbljc-
ni.Otroci večji cici ilncvn prc/ivijo
v Solah, nato doma pri pisanju do-
maćih nalog in učenju ter sem in tja
še pri kakSni drugi dejavnosti, ki jo
obiskujcjo iz lastnega interesa ali
na željo starSev (verouk, glasbena
Sola, različni trcningi in tečaji).
Ugotavljamo, da so naši otroci
prcobremenjeni, saj skoraj nimajo
prostega časa, časa za prijatelje,
sproslitev... Ne zdi se nam spre-
jemljivo, da bi zaradi dcvctletkc
morali vsc to opustiti. Zato z vese-
ljem pozdravljamo pobude svetov

starSev iz različnih Sol po Sloveniji
(OŠ Toma Brejca iz Kamnika, OŠ
»8 talcev« iz Logatca, Glasbene
Sole Logatcc, OŠ Danila Lokarja
iz AjdovSčine, OŠ Preserje pri
Radomljah, OŠ Preddvor in mno-
gih drugih, ki v ten dneh pošiljajo
podobne pobude ministru Oabru
in v medije), predvsem pa smo
veseli Državljanskc pobude za Solo
po meri človeka, ki se zavzema za
spremembo šolske zakonodajc, ki
bi omogočila razširitev ponudbe
predmetov in obenem razbremenila
učenec:

1. Učenccm, ki v zadnji triadi OŠ
obiskujejo zunaj Sole tuj jezik,
tefajc rafunalniStva, glasbeno,
plesno ali baletno Solo ter trenin-
ge različnih športnih panog - in
ta pouk izvajajo strokovno uspo-
sobljeni voditelji po potrjenih
programih - naj se ta dejavnost
prizna kot cnakovredna enemu
izmed Solskih izbirnih pred-
metov.
2. Učcneem v zadnji triadi OŠ,
ki obiskujcjo župnijski verouk,
naj se ta prizna kot alternativa
obveznemu izbirneimi predmetu
verstva in etika. /iiDiiiiski vero-
uk naj poteka tuđi v prihodnie.
tako ko( sedaj. i/ven Sole.
3. Pri pripravi slovenskega naci-
onalnega programa naj se priteg-
ne jo k sodelovanju vsi dejavniki
vzgojc, zlasti starši in vzgojitelji.
da bo Sola postala kulturno sre-
diSčc otroSkc ustvarjalnosti ter

Nagrade

Knjige za
pravilno rešeno
hižanko LITERA
Kot je vide«, naši bralci in bral-
k e selo radi reSujejo križankc,
za katere nagrade zagotavlja
Studentska založba LITERA
iz Maribora. Iz kupa pošte
smo tokrat izbrali naslednjih
osem srečnežev, ki so pravilno
ugotovili, da je geslo DIALOG
Z NAŠO STVARNOSTJO
in bodo po pošti prejeli knji-
ge omenjene založbe: Anže
Lenček, Domžale, Železniška
4; Marija Kropec, Domžale,
Ljubljanska 88; Tatjana Kar-
lovšek, Domžale, Vodopivčeva
6; Urban Štamcar, Domžale,
Savska 45; Marija Pcstotnik,
Podgorje 75, Kamnik; Darinka
Hribar, Mengeš, Slomškova 1;
Damjana Anžin, Prelog, Brez-

nikova 5; Ljuba Rebolj, Vir,
Hubadova 5.

Nagrajencem iskrene Čestitke,
vsem bralcem in bralkam pa
povabilo, da tuđi tokrat rešijo
križanko in si ob malce sreče
prislužijo knjižno darilo Stu-
dentske založbe LITERA iz
Maribora. Pode! i li boino osem
nagrad, vaše pravilne rešitve
- lahko samo geslo, pa pričaku-
jemo do vključno 24. februarja
2004 na že znani naslov: KUL-
TURNI DOM Franca Bernika,
Domžale, Ljubljanska 61, 1230
Domžale križanka.
Veliko sreče pri žrebanju!

Uredništvo

bo vzgajala v duhu sožitja v raz-
ličnosti in medsebojni strpnosti.
Mcnimo, da taka reSilev pomeni
korak naprej v iskanju ravnovesja
in soglasja med starSi, pedagoSki-
ini delavci in predstavnik! Solskih
oblasti.
Zato vabim vsc, ki želite podpreti
Pobudo za Solo po meri človeka, da
podpišetc izjavo na zgibanki, ki jo
je Odbor za Solo po meri človeka
izdal. Lahko jo dobile v nekate-
rih trgovinah, župnijskih uradih,
ambulanti, knjižnici ali na spletni
sirani www.pobuda-sola.info.

Jožlca Šuštar

Zakaj tako

Kdo odlaga odpadke
tam, kjer žanje
ni mesta?
Sneg je le za nekaj dni pokril
naša polja in vsem nam pričaral
belo pravljico, ki pa ni trajala
dolgo. Toplo sonce je sneg stopilo
in prijetn«) nedcljsko dopoldne je
bilo kljub blatnim potem kot na-
lašč za sprehod po poljih v blizini
Doba.
Pol nas je vodila ob Raci in Radom-
Iji. Z zanimanjem smo pogledovali
na njive in polja, ki počivajo ter se
pripravljaju na pomladansko setev,
se pogovarjali o urejeni strugi in
bregovih rek, o poplavah, ki so
večkrat nrizadele Dob in okoli-

co, pa tuđi o varovanju okolja in
skrbi za čisto okolico. Kot nalašč
se je pred nami sredi njive, kot iz
zemlje pojavil velik kup gradbenih
odpadkov, ki jih je nckdo potem,
ko je podrl staro hiSo, enostavno
zapcljal na začetek njive in pustil.
Lastnik njive najbrž to ni bil, saj
jih bo moral, če bo želei obdelo-
vali njivo, odpcljali. Vendar, kdo
vc. V nadaljevanju pa srno se pre-
pričali, da je morala bili nekdanja
hiSa kar precej velika, saj smo ob
strugi Rače opazili tuđi druge večje
gradbene kose, ki bi jih lastnik brez

večjih prizadevanj lahko odpeljal
do bližnjega odlagaliSča. Najbrž
je imel naložene na vozu in samo
on vc, zakaj jih ni mogel ali hotel
zapeljati do bližnjega legalnoga od-
lagaliSča smeti.
Pot nas je vodila pod podvoz
avtoceste, kjcr smo bili prijetno
presenećeni nad domiselnimi
grafiti in obvestili mladih, pravo
razočaranje, ali bolje rečeno pravo
smetišče nas je pričakovalo pod
nadvozom med Dobom in Krtino.
Žalostno, a resnično! Pa to ni bilo
vse. Ob cesti, ki z asfaltiranjem,
zlasti pa s pločnikom omogoča
prijetne sprehode, smo opazili ludi
druge odpadke, med njimi kar pre-
cej prazne embalaže različnih pijač
in hrane, ki krasi robove čest. Pravo
presenečenje pa nas je Sele čakalo.
Namesto da bi prometni znak
opozarjal na nevarnost ali morda
na omejitev hilrosti, ga je nekdo
preprosto porinil ob cesto, zgornjo
tablo pa vrgel v bližnji potok, kjer
naj bi na nevarnosl ali omejitev
hitrosti, znak je bil namreč obrnjen

navzdol. najbrž opozarjal ribe, ki
pa jih v njem žal ni. Komu je bil
na poti, najbrž ni nihče ne ve, kot
nismo vedeli, komu so bili napo-
ti zaSčitni pokrovi za prikljućitev
elektrike na cestnih svetilkah ob isti
cesti. Odtrgani so ležali v bližnjem
potoku, nekateri v blizini svetilk,
nekateri pa so tuđi manjkali.
Čeprav smo se sredi koledarske
zime in je do spomladanskih či-
stilnih akcij Se kar precej daleć,
poskrbimo za okolje. Ne odlagajmo
odpadkov kjerkoli, saj je danes to-
liko možnosti za urejeno odlaganje,
da z njimi resnično ni potrebno
onesnaževati okolja.

Zakaj vandalizem, polomljeni pro-
metni znaki, polomljene palice, s ka-
terimi naj bi označevali robove čest
v primeru snega, poškodovane cestne
svetilke? Će želite svoje moći preiz-
kušati, jih prosim, dajte kje drugje.
Ne delajte Škode in ne povzročajte
stroškov vsem, tuđi sebi!

Občanka

Obiščite
domžalski
tržni prostor

Čebelarji
vabijo
Domžalski tržni prostor je odprt
vsak dan od 8. do 16. ure, ob so-
botah do 17. ure, ob nedcljah pa
je zaprt. Žc v letu 2003 smo se na
tržnici ob nekdanji Jarčevi hiši v
centru Domžal srečevali s člani Če-
belarskega društva Domžale. Ti so
se odločili, da bodo med in njegove
izdelke na tržnem prostoru pro-
dajali vsak petek in soboto, tako
da hoste lahko kupili različne vrste
domačega medu z hlagovna znani-
ka slovenskega medu; tuđi medeno
žganje, cvetni prah, propolis.

Tokrat smo na tržnem prostoru
obiskali družino Svcllin z Vira.
Čebelarja Viktorja in Nado, ki sta
ju spremljala sinova Tomaž in Jure,
sta povedala, da je večji del čebe-
Ijih družin postavljenih v okolici
Moravč, ter da pridelajo največ
cvetličnega in kostanjevega medu;
v manjših količinah ludi cvelni
prah in propolis, ki je žal že po-
šel. Za med so pridobili kolektivno
blagovno znamko medu slovenske
kvalitete. Iz pogovorov s kupci
ugotavljata, da med največkral
kupujejo za zdravljenje prehladov
in drugih oboljenj. Sama pa vsem
svelujela, da med uporabljajo kot
zelo pomembno preventivno sred-
stvo za izboljšanje zdravja, kar so
vedeli žc stari Rimljani. Opozarjajo
tuđi na zaSčiteno blagovno znamko
slovenski med kontrolirane ka-
kovosti, s katero so opremljeni
njihovi izdelki. Svellinovi svoj med
in njegove izdelke prodajajo ludi v
okviru darilnega programa in vas
vabijo, da se še oglasile na tržnici.

lahko pa jih tuđi obiščete na domu.
Vir, Finžgarjcva 15.
V februarju in marcu bosta svoje
izdelke na tržnem prostoru ponu-
dila čebelar Marjan Koderman, ludi
predsednik Čebelarskega druStva
Domžale, in Janko Kokalj, član

Čebelarske družine Krtina. V tem
času bodo pripravili tuđi degusta-
cijo medenih izdelkov, ko se boste
lahko sami prepričali o njihovi
kvaliteti.
DobrodoSli!

STUDENTSKAZALOZBA LITERA

V kratkem romanu Amigdalino srce je v fragmentih
Predstavljena življenjska zgodba Gale Amande Brollo,
njene družine in ljudi, ki preko Ijubezenskih razmerij
zapletajo in prepletajo njihova življenja. Avtorica skrbno
izbere tište življenjske dogodke, većinoma zelo
intimno-ljubezenske, ki preusmerjajo tok življenja in na
Ijudeh puščajo globoke emocionalne sledi. V vodilni
Pripovedni liniji Gala razrešuje probleme svojega
Ijubezenskega življenja. V neuspešnem iskanju
moškega, ki je v njej", naleti tuđi na povsem čustveno

otopele moške, na koncu pa se vrne k nekdanjemu
'antu Marcu, ki prav tako neuspešno skuša nadomestiti
svojo usodno žensko (Galo) s kopico žensk, ki mu med
drugim omogočajo tuđi bleščečo kariero, vendar z njimi
J e nnjde Ijubezenske sreče.

Studentska založba Litera
Gosposvetska c. 83, 2000 Maribor
Tel.: 02/234-21-39
Fax.: 02/234-21-33
www.zalozba-litera.org
e-mail: info@zalozba-litera.org

POMOĆ: AKRAGAS-antično mesto na Siciliji, BACHELARD-francoski fizik (Gaston), EKARIT-vrsta acetatne celuloze, IRIAN-indonezijski del Nove Gvineje, SLOAN-ameriSki slikar in graflk (John), ROOION-ruski marial Malinovtki, SRETENA-trajna zelika
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Poročilo Centra požarne varnosti Domžale

O intervencijah v
decembru in januar ju
kompolje - avtocesta - 02. 12. 03
ob 04.34. uri je enota CPV preko
telefona sprejela sporočilo o poža-
ru na osebnem vozilu Opel Astra,
ki je pripeljalo na cestninsko
postajo v oblaku dima. Voznik
je izstopil iz vozila in s pomočjo
ostalih udeležencev v cestnem
prometu so vozilo porinili s ce-
stisča. Gasilci so takoj po prihodu
goreče vozilo gasili z ročnimi
gasilnimi aparati, dokončno so
ogenj pogasili z vodnimi curki.

Domžale - 04. 12. 03 ob 01.02. uri
so gasilci sprejeli preko RCO - 112
obvestilo o požaru na osebnem
vozilu, ki je bilo parkirano pod nad-
streškom. Takoj po prihodu so zače-
li gasiti z vodnimi curki. z vitlom so
vozilo potegnili izpod nadstreška,
odprli pokrova in vrata vozila ter ga
dokončno pogasili.

Krtina - 06. 12. 03 ob 20.48. uri.
po sprejetju klica, so gasilci izvo-
zili proti omenjenemu kraju, kjer
je prišlo do dimniškega požara. Po-
trebno je bilo preveriti, če je kakšna
možnost za razširitev požara. Ugo-
tovljeno je bilo, da ni nevaraosti,
zato so počakali , da so dimniške
obloge pogorele, lastnik pa je pokli-
cal dimnikarsko službo za ureditev
dimovoda.

Krašnja - izvoz iz avtoceste - 18. 12.
03 ob 09.40. uri je voznik osebnega
vozila Daewoo Lanos celjskih re-
gistrskih tablic zaprl pot avtocister-
ni ECO OIL mariborskih registrskih
tablic. zato je prišlo do silovitega
trčenja. Voznik v osebnem vozilu
je ostal vkleščen. Iz zverižene plo-
čevine so ga resili poklicni gasilci s
hidravličnim orodjem, prvo pomoč
so mu nudili zdravstveni delavci, ki
so ga odpeljali v bolniško oskrbo.

Domžale- 19. 12. 03 ob 01.21. uri
je zagorelo v dnevnem prostoru na
krušni peči, kjer so bila odložena
oblačila. Ogenj se je razširil na
stenske in stropne lesne obloge. Že
pred prihodom gasilcev je lastnik v
večjem delu ogenj pogasil z vodo,
dokončno so ognjene zublje ukrotili
gasilci. Sledilo je še prezračevanje
in pregled sosednjih prostorov.

Rodica - 27. 01. 04 ob 13.18. uri
so domžalski policisti zaprosili za
vlom vhodnih vrat v stanovanjsko
hišo in povedali, da jestarejši sta-
novalec že nekaj časa pogrešan, na
klice se pa ne oglasi. Gasilci so od-
prli vhodna vrata in med preiskavo
v stanovanju našli truplo, pnmer so
prevzeli policisti.

Domžale - 27. 01. 04 ob 18.20.
uri je dežurni gasilec v CPV spre-
jel sporočilo, da pri krtinski soli iz
neznanega vzroka gori komunalni
zabojnik. Ob prihodu gasilcev iz
CPV na kraj so bili na mestu gasilci
iz Studenca, ki so pričeli z gašenjem
ognja in ga tuđi pogasili.

Domžale - 27. 01. 04 ob 22.22.
uri je občan zaprosil enoto za od-
piranje vhodnih vrat stanovanja v
stanovanjskem bloku. Ker ni mogel
na noben način priklicati očeta, so
ga obšle neprijetne slutnje. Gasilci

so odprli vhodna vrata, občan je
pohitel do očeta v spalnici, ki je
trdno spal, in ni slišal zvonca in ne
telefona.

Laže pod Trojico - 03. 01. 04 ob
22.15. uri je bila poklicna gasilska
enota CPV preko telefonske števil-
ke 112 obveščena, da v omenjenem
kraju iz neznanega vzroka gori
osebno vozilo. Izvozili so z dvema
voziloma, po prihodu na kraj do-
godka je bilo ugotovijeno, da je
osebno vozilo R-4 prevrnjeno na
streho, zapuščeno in neregistrirano.
Gasilci so ogenj pogasili z vodo in
vozilo postavili v pravilen položaj.

Želodnik - 07. 01. 04 ob 09.15.
uri je zaradi neprilagojene hitrosti
voznice v osebnem vozilu Peugeot
306 SR prišlo do prometne nesreče.
Voznica je vozila po magistralni
cesti iz Prevoj proti Domžalam, po
izgubi oblasti nad vozilom je vozilo
zadelo v levo zaščitno ograjo in nc-
kaj metrov drselo po njej. Enako se
je zgodilo na desni strani zaščitne
ograje. Potem je vozilo odbilo v
obcestni propust, od koder je kata-
pultiralo na streho. Pred prihodom
gasilcev so udeleženci v prometu
pomagali voznici iz razbitin vozila.
Gasilci so zavaravali kraj dogodka
in ponesrečenki v sodelovanju z
zdravstvenimi delavci nudili prvo
pomoč. Reševalno vozilo jo je od-
peljalo v bolniško oskrbo.

Domžale - 11. 01. 04 ob 22.31. uri je
prišlo do manjšega ognja na reklam-
nem svetlobnem napisu, kar sta opa-
zili sprehajalki in o dogodku obvestili
enoto CPV. Gasilci so najprej preki-
nili dovod električne energije, ogenj
v notranjosti svetlobncga napisa pa
pogasili z ročnim gasilnim aparatom.
Do ognja je prišlo zaradi prekomerne
vlage v notranjosti reklamnega napi-
sa, ćelo voda je bila v spodnjem delu
kjer so električni vodniki in okovje za
fluorescentno žarnico, kar vse je bilo
pod električno napetostjo.

Domžale - 25. 01. 04 ob 01.30. uri
je ogenj na parkirnem prostoru zajel
dve osebni vozili R-19 in Peugeot
205, kamor so bili napoteni gasilci
CPV, ki so ogenj na obeh vozilih
pogasili z vodno prho. Do ognja
je prišlo med zaganjanjem R-19,
na katerem je nenadoma izbruhnil
ogenj Lastnik je zaradi strahu skočil
iz vozila, ki ni bilo zavrto. Zaradi
rahle klančine seje omenjeno vozilo
začelo premikati proti drugomu par-
kiranemu vozilu, se rahlo zaletelo
vanj in začelo goreti. Zaradi pozne
prijave dogodka gasilcem je sama
akcija stekla nekoliko kasneje in od
vozil je ostala samo pločevina.

V januarju so gasilci iz Centra po-
žarne varnosti Domžale posredo-
vali še na petih manjših dogodkih:
pomoč starejši onemogli osebi v
stanovanju; začetni dimniški požar;
čišćenje cestišča po prometni nesre-
či, pozabljena hrana na prižganem
štedilniku, ki se je žgala; čišćenje
gozda in kurjenje smrečja, posredo-
vanje ni bilo potrebno.

Viktor Svetlln
(CPV)

OBCINA DOMŽALE

Vračanje vlaganj v javno
telekomunikacijsko omrežje
v Občini Domžale
PREDPISI
Občinski svet Občine Domžale
je na podlagi Zakona o vračanju
vlaganj v javno telekomuni-
kacijsko omrežje, rezultatov
referenduma ter Zakona o spre-
membah in dopolnitvah zakona
o vračanju vlaganj v javno
telekomunikacijsko omrežje
(Uradni list RS, št. 83/04), ki
določa upravičence, zavezanca,
visino vračila, način in pogoje
vraćanja vlaganj v telekomuni-
kacijsko omrežje, sprejel Odlok
o postopkih in načinu povračil
sofinancerskih deležev v javno
telekomunikacijsko omrežje
(Uradni vestnik Obdine Domža-
le št. 10 / 03), v januarju 2004
pa je že bil sprejet tuđi Pravilnik
o obrazeu vloge za ugotavljanje
visine vračila vlaganj v javno
telekomunikacijsko omrežje
(Uradni vestnik Občine Domža-
le št. 10/04).

AKTUALNO
V skladu z veljavno zakonoda-
jo je Svet Agencije Republike
Slovenije za prestrukturiranje in
privatizacijo ustanovil komisijo,
ki opravlja strokovne in tehnične
naloge vraćanja vloženih sredstev.
Komisija je 6. februarja 2004 iz-
dala poziv za uveljavitev pravic.
Občina se bo morala nanj odzvati
v štirih mesecih s tem, da borno
vložili zahtevo pri državnem pra-
vobranilcu. Zahtevek bo obsegal
sredstva, ki jih je Občina vlagala
sama neposredno iz proračuna, ter
sredstva, ki so jih preko Občine v
omrežje vlagali občani. Ko bo pri
državnem pravobranilcu dosežena
poravnava, bo Občina iz repu-
bliškega sklada lahko zahtevala
vračilo vloženih sredstev.

NALOGE POTENCIALNIH
UPRAVIČENCEV
Najkasneje v dveh mesecih po
pozivu državne komisije bomo
k oddaji zahtevkov za povrnitev
vloženih sredstev pozvali obča-
ne na dva načina, in sicer:
- občane, s katerih pogodbami
razpolaga Občina, bomo po
uradni dolžnosti obvestili, da z
njimi razpolagamo, ter jih za-
prosili, da izpolnijo in potrdijo
poslani obrazec, v kolikor se z
njim strinjajo,
- občane, s katerih pogodbami
Občina ne razpolaga, bomo k
oddaji zahtevka javno pozvali
preko občinskega glasila Slam-
nik. Ustrezne obrazee bodo lah-
ko dvignili na vložišču Občine.

NAČIN VRAĆANJA
Vsi občani, ki bodo vložili izpol-
njene vloge, bodo uvrščeni na
predhodni seznam upravičencev.

Če bodo v nadaljnjem postopku
dokazali vlaganje v javno tele-
komunikacijsko omrežje, pa bodo
uvrščeni na seznam upravičencev.
Na ta seznam pa ne bodo uvrščeni
upravičenci, ki so pogodbe skle-
pali direktno s PTT, zato morajo
ti občani zahtevke posredovati
neposredno državnemu pravobra-
nilcu v Ljubljani.
Vložena sredstva bo Občina
občanom začela vračati sele po
pridobitvi denarja iz republi-
škega sklada. Poudarjamo, da
bodo sredstva iz tega sklada na
razpolago sele po privatizaciji
Telekoma. Opozarjamo tuđi,
da bodo do vračila upravičeni
tišti, ki bodo uvrščeni na seznam
upravičencev, oz. bodo dokazali
vlaganje, saj zahtevkov vloženih
po razpisanem roku ne bomo
upoštevali.

Upravičenci, ki bodo zahtevali
vračilo neposredno od države,
bodo sredstva dobili neposredno
iz republiškega sklada.

PROBLEMI
Občina Domžale zaradi pomanj-
kanja arhivskega gradiva delno
razpolaga z osnovnimi doku-
menti o sklenjenih pogodbah,
ki obsegajo osebne podatke, čas
sklenitve pogodbe ter vrednosti
pogodb v tedanji valuti. Že sedaj
zaznavamo težave zaradi pre-
računavanja vloženih sredstev
iz tedanje valute v današnjo,
spremenjenih priimkov, ulic in
hišnih številk, spremenjenih
naslovov zaradi porok, smrti,
prodaje oz. nakupa stanovanj in
poslovnih prostorov, sprememb
imen pravnih osebi, ipd.

INFORMACIJE
Predlagamo vam, da reševanje
problematike vraćanja vloženih
sredstev spremljate v lokalnem
glasilu Slamnik, kjer vas bomo
sproti obveščali o poteku po-
stopkov, ki bodo najverjetneje
zelo dolgotrajni, saj npr. že v
tem času iz razpoložljive do-
kumentacije ugotavljamo, da je
bilo na območju bivše občine
Domžale med občani in pred-
hodniki Občine sklenjenih već
tisoč pogodb.

Hkrati vas obveščamo, da po-
stopke v Občini Domžale lahko
spremljate tuđi na naši domaći
spletni strani www.domzale-
,si. Občina je zagotovila tuđi
možnost komuniciranja obča-
nov - samo o tej problematiki
- preko elektronskega naslova
ptt(«)domzale.si, v času uradnih
ur Občine Domžale pa lahko po-
kličete tuđi na direktni telefon
št. 721 48 23.

Občina Domžale

w

Ansambel Vrhovcl z Vira vabi
na koncert In predstavltev nove
kasete in zgoščenke
KO NI VEČ KAJ DODATI

V petek, 3. marca 2004, ob 20. uri
v hali Komunalnega centra v
Domžalah.
Gostje bodo Modrijani, Gamsi,
Viharnik, Zlobko big band, Kvintet
Dori, Mambo Kings, Rok Kosmač
in Ivica Šerfezi

DobrodoSli!

OBČINA DOMŽALE

Javni poziv kmetom,
ki imajo kmetijska zemljišca
na območju Občine Domžale
Na podlagi Zakona o odpravi
posledic naravnih nesreč so ob-
čine /adolžcne za /biranje vlog
upravičencev do državne pomoći
iz državnega proračuna zaradi
naravne nesreče, ki je nastala v
letu 2003 na območju posame/nc
občine. Postopek in način /biranja
je i. ustreznimi prcdpisi doloćila
država.

Vlogo vloži nosilec kmetijskega
gospodarstva, ki je vpisano v register
kmetijskih gospodarstev (KMG-
MID). Vloga se vloži na občinsko
komisijo za zbiranje vlog upravičen-
cev, na območju občine, v kateri ima
nosilec kmetijskega gospodarstva
kmetijska zemljišca. Če ima kme-
tovalcc kmetijska zemljišca v več
občinah, mora oddati vlogo na vsako
izmed občinskih komisij teh občin.

Vlogo lahko vložijo vsi kmetovalci,
ki so utrpeli škodo, tuđi tišti, ki v mc-
secu Juliju 2003 nišo prijavili škode
zaradi suše. Vloge se bodo v skladu z
odločilvijo Ministrstva za kmetijstvo,
gozdarstvo in prehrano (v nadaljcva-
nju MKGP) izpolnjcvale na občini,
ki bo preko računalnika povezana
z registrom podatkov Agencije za
kmetijske trge in razvoj podežclja in
jo bo vlagatelj samo podpisal.

Tuđi vsi vlagatelji, ki so že v Juliju
2003 prijavili škodo zaradi suše,
morajo vložiti navedeno vlogo, čc
želijo prejeti državno pomoč, četu-
di so že prejeli akontacijo denarne
pomoći od države, kajti ledanja pri-
java se upošteva kot nepopolna vlo-
ga, ki jo je potrebno dopolniti. Zato
bomo vsem vlagatcljcm, ki so žc v
juliju 2003 prijavili škodo zaradi
suše, po pošti poslali (po vrstnem
redu kot se bodo obdelovale, ven-

dar najkasneje do 15. marca) v pre-
gled žc izpolnjcnc testne vloge (na
podlagi podatkov prijave i/, meseca
julija 2003). Testni vlogi bo prilože-
no ludi navodilo o nadaljnjem po-
stopku glede morebitnih popravkov
in podpisa prave vloge.

Vsi kmetovalci, ki v Juliju 2003
nišo prijavili škode in hkrati v
letu 2003 tuđi nišo uvcljavljali
subvencij na Agenciji za kme-
tijske trge in razvoj podežclja,
morajo ob izpolnjcvanju vloge
na občini posredovati naslcdnjc
podatke (ni potrebno prilagati
nobenih dokumentov, podatke
imajo lahko poljubno napisane,
ali pa jih povedo ustno, vendar
se morajo ujemati z uradnimi
evidencami):

- za vsako zemljiščc za kalero
želijo prijaviti škodo ime katastr-
ske občine, parcclno številko, po-
vršino celotne parcele, površino
dejanske rabe parcele, kmetijsko
rastlino in odstotek poškodovano-
sti,

- šifro kmetijskega gospodarstva
(KMG-MII)) in številko računa
na katerega želijo prejeti državno
pomoč.

Pozivamo vse kmetovalce, ki
škode nišo prijavili v letu 2003
in želijo vložiti vlogo, da čimprej
pokličejo telefonsko številko 01/
7214-251 in se dogovori jo za dan
in uro vložitve vloge. Postopek in
čas vnosa podatkov je različen
glede na zahtevnost vloge, zato je
predhodno naročanje obvezno.

Rok za zbiranje vlog je 31. marec
2004.

OBČINA DOMŽALE

objavlja

Javni razpis
za oddajo poslovnega prostora v najem

Predmet razpisa je:
- poslovni prostor v mansardi na Ljubljanski 36, Domžale, v izmeri
38,45 m.2.

Poslovni prostor je primeren za priročno skladišče.
Izklicna visina najemnine za poslovni prostor je 1.300,00 SIT/m2.
Poslovni prostor se odda za nedoločen čas.

Ponudbe interesentov morajo vsebovati naslednje dokumente:
1. Izpisek iz sodnega registra za opravljanje dejavnosti oz. dokazilo o
strokovni usposobljenosti za opravljanje dejavnosti.
2. Potrdilo o rednem plačevanju dajatev in prispevkov.
3. Podatke o solventnosti.
3. Program oz. vrsto dejavnosti, ki se bo izvajala v najetih prostorih.
4. Visino najemnine za m2, ki jo je ponudnik pripravljen plaćati
(izraženo v absolutnih številkah). Ponudnik lahko da več ponudb, ki
se upoštevajo kot licitacijske ponudbe.

Ponudbe z označenimi dokazili od 1 do 5 naj interesenti poSljejo
priporočeno na naslov:
OBČINA DOMŽALE, ODDELEK ZA PREMOŽENJSKIi ZA-
DEVE, LJUBLJANSKA 69, DOMŽALE s pripisom: "ZA JAVNI
RAZPIS P.P. - NE ODPIRAJ".

Rok za oddajo ponudb je 15 dni od objave. Ponudbe bodo po pre-
teku razpisnega roka komisijsko odprte. Nepopolnih vlog komisija
ne bo obravnavala. Pri odločitvi o oddaji poslovnega prostora bo
komisija upoštevala predloženi program dejavnost ter ponudbeno
visino najemnine.

Vse dodatne informacije v zvezi / ruzpisom dobite po telefonu St.
01/722-01-00 int. 187.

SLAMNIK - februar 2004
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ZAHVALA

V dvainosemdesetem letu starosti je mirno,
tuko kot je tuđi živela, odšla moja mamica

MARIJA
URBANIJA
Pctkova Miči

Od nje smo se poslovili dvanajstega januarja 2004.
Iskreno se zahvaljujem vsem, ki ste jo imeli radi v času njenega življe-

nja in jo počastili s prisotnostjo na njeni zadnji poti.

Hčerka Vida

Ni smrt listo, kar nas luči
in življenje ni. kar druži nas.
So vezi močnejše.
Hn'z pomena žanje sa
nizrfcilje, kraj in čas.

ZAHVALA
Umrla je naša draga sestra

SLAVKAŽANKAR
1928-2004

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospre-
mili na njeni zadnji poti, darovali cvetje, sveče in maše. Hvala vsem. ki ste jo
spoštovali. jo obiskovali in jo s svojo Ijubcznivostjo osrcčcvali. Naša zahvala

tuđi dr. Zajc Kraševcc, patronažnim sestram ZD Domžale.
Zahvaljujemo se ludi g. župniku za lep pogrebni cerkveni obred in pogrebni

službi.
Vsi njeni

ZAHVALA
()b nenadni smrti moža, očeta, brata, tasta
in striea

JOŽETA
GERBCA
i/. Dom/čil

se iskreno zalivaljujeva vsem soroclnikom, prija-
teljem, sodelavcem, sosedom i/ Masarvkovc ulice

ni /naučeni /a izraze sožalja, cvetje in svece ter spremstvo na njegovi zadnji poti.
l'oscbna zahvala grc sodelavcu in prijatelju, g. Vinku Kcpccu, za občulenc besede
slovesa, oboma pevskima zboroma, CJD Jarše Rodica za zadnji pozdrav in men-

gefikemu župniku za maso in lep poslovilni obred.
V leh dneh sva Se posebej občutila, da ste ga imeli radi in da se ga spominjale kot

dobroga človeka.
Žena Ivana in sin Jaka

Bese Ja najmilejša,
oiajša ki slovo,
je »zbogom!«
lieseda najbridkcjša.
ki nam rosi oko,
je »zbogom!«
(Pavlina Pajk)

ZAHVALA
V petinoscmdcselcm letu je umrla naša mama

FRANČIŠKAPIRC
roj. llribar

Od nje snu) se poslovili 26. decembra preteklega leta na pokopalificu v Domžalah. Zahva-
ljujemo se vsem. ki ste jo spoštovali. darovali sveče in cvelje, izrekli pisna io astna sožalja.

Hvala pcvecm in g. kaplanu za poslovilni obred.

Vsi njeni

listi, ki jih imamo radi.
so vedno z numi.

Štirinajstega januarja 2004 je minilo enajsto
leto, odkar smo se poslovili od

JOŽETA
POGAČARJAst

s Prcvoj

20. januarja 2004 smo se poslovili od

V1KTORIJE
POGAČAR-VIKE
s Prcvoj
roj. Kocjan

Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, za izrečeno sožaljc, darovano cvetje, sveče in vsem, ki ste nam stali ob strani.
Posebno se zahvaljujemo TOSAMI in gc. Olgi za poslovilnc besede.

Domaći: Jože, Irena, Lovro, Petra

V naših srcih Ti naprej živiš,
zato pol nas vodi tja,
kjer v tišini spiš.
Tam lučka Ijubezni vedno gori.
In tvoj nasmi'h med nami živi.

ZAHVALA
Pri dvaindevetdesetem listu knjjge življenja
je konćala svojo pot naša draga mama, stara
mama in tašča

PAVLAHAFNER
s Pšate 74

Iskrena hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti in nam
izrekli ustna in pisna sožalja. Zahvaljujemo se vsem sorodnikom. prija-
teljem, sosedom za darovano cvetje. sveče. darove za sv. maše ler vsem

prijateljem od blizu in daleč.

Posebno bi se radi zahvalili Ferlanovim za čutečo pomoč v vsakem
trenutku, ki sojo nudili naši mami. Lepa hvala govorniku g. Kepicu.

gospodu župniku in pogrebni službi, gasilcem in gasilkam iz domaćega
kraja. Topla zahvala je namenjena tuđi vaščanom, ki so žaro pospremili

do mesta većnega počitka.

Vsem skupaj in vsakemu posebej Se enkrat najlepša hvala.

Vsi njeni

Vsu leta si delal. pošteno živel.
potem pa z holeznijo tiho zaspa/.
Srce je omanulo, dih je zastal,
a spomin nate ho večno ostat.

ZAHVALA

V oseminsedemdesetem letu starosti nas je
zapustil naš dragi mož, oče. ded. praded in
brat

STANE VODLAN
mizarski mojster i/. Dolenj

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znan-
cem in delavcem LIP Radomlje za vsa izrečena sožalja, darove, cvetje,

sveče in za svete maše ter številno spremstvo na njegovi zadnji poti.
Zahvala g. župniku, Janezu Jarcu, za lepo opravljeni pogrebni obred in
g. Janezu (ierčarju za somaševanje, hvala pogrebni službi Vrbanćić in

ge. Eriki (iorjup.

Vsi njegovi

Le delo. skrb. Ijuhezen in trpljenje,
izpolnjevalo tvoje je življenje.
l'a pošle so ti moči
in zaprl si oči.

ZAHVALA
Nenadoma nas je v dvainsedcmdcsctcm letu
starosti zapustil naš dragi ati, dedek, brat,
stric in svak

JOZEVELEPEC
iz Goričke pri Ihanu

Težko je v teli trenulkih pisati besede zahvale. Pa vendar naj Vam ta prepro-
sla beseda hvala pove. da snio Vam hvaležne za vse hesede tolažbe, izraze

sožalja, darovane sveče, cvetje in maše ter denarno pomoč.
Posebno se zahvaljujemo g.župniku dr.Silvestru Kabijanu in cerkvenim

pcvecm za lepo »pravljen pogrebni obred, domžalski godbi in Irobentačema
za zaigrane žaloslinke, žejskim in ihanskiin gasilcem, Turističncmu društvu
Ilian, govornikoma g. Krancu Pirnal in g. Nandetu Starin, moškemu pevske-
mu zboru iz Radomelj, sestram Kokalj, družini Marn, pogrebni službi, so-

sedom, prijateljem, sodelavkatn in sodelavcem iz podjeli j Tosatna Domžale.
Hrumec-Ručigaj iz Lokc pri Mcngšu in Karme Ihan ter vsem, ki ste našega

atija pospremili na njegovi zadnji zemeljski poli.
Ati, čeprav spokojno spiš, z nami kakor prej živiš!

Tvoje hčerc: Marija, Ana in .lozica z družinami

4TJ

/.uman je bil tvoj boj.
ztiman vsi dnevi upanja,
trpljenje, bolezen je bila močnejša
od tvojega življenja.

ZAHVALA
Ob izgubi našega dragega moža, očeta, stare-
ga ala in tasta

JANEZA
VELEPCAst
iz l'rclofja pri Domžalah

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem, sorodnikom
in znancem za izrečena sožalja, darovano cvelje. sveče, sv. maše in

denarno pomoč. Zahvaljujemo se patronažni sestri Dragici Šarec. dr.
Ladislavu llacetu, ge. Mariji Kovač in vsem, ki ste pokojnemu in nam v

težkih trcnutkih stali ob strani.

Hvala g. župniku Silvestru Fabijanu za lep cerkveni obred. Pevskemu
zboru Jutro, nosačem, gasilcem, praporščakom in g. Boštjanu Slovniku.

Hvala vsem za lepo spremstvo na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Utihnil je tvoj glas
ohstalo tvoje srce.
u ostali so sledovi
tvojih rok in
spomin na tvoje
zlato srce.

ZAHVALA

V enainosemdesetem letu starosti nas je zapustila
naša draga žena, mama, babica, sestra in teta

MARIJA ZANOSKAR
<> Kulifrvrga

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znan-
cem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in svece ter svete maše.

Zahvaljujemo se tuđi gospodu župniku za lep pogrebni cerkveni obred.

Vsi njeni

Ko pošle so li moči,
zaprla trudne si oči
in čeprav spokojno spiš,
z nami še naprej živiš.
Kako je pružen dom, dvorišče,
naše oko zaman te išče.

ZAHVALA
V dvaindevetdesetem letu starosti nas je
zapustila naša nepozabna mama, babica in
prababica

ZINKAZAVBI
u. Blagovicc

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za
izrečeno sožalje, cvetje, sveče, darove za cerkev in svete maše ter vse-

stransko pomoč.
Posebno se zahvaljujemo P(il) Blagovica za organizacijo pogreba svoje
častne članice, ge. Krancki Gabrovec za ganljive poslovilnc besede, g.
župniku Vrtovšku za lepo opravljen pogrebni obred, pogrebni službi

Vrbančič, C'vetličarni Vesel, pevcem in trobentaču za žalostinke, vsem
gasilcem in ostalim, ki so jo pospremili na njeni zadnji poli.

Vsi njeni

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naSega dragega moža, oćeta.
dedka, pradedka, brata, strica in tasta

ANTONA
ŠTIFTARJA
u Zaboršta pri Domžalah

Od njega smo se poslovili trinajstega januarja 2004 na pokopališču v
Domžalah.

Zahvaljujemo se vsem za izrečeno sožalje in vsem, ki ste ga pospremili
na njegovi zadnji poti, darovali cvetje, svece in maše.

Zahvaljujemo se tuđi vsemu zdravstvenemu osebju, zvezi borcev, pred-
vsem pa g. kaplanu, pevcem, trobentaču in pogrebni službi.

Vsi njegovi

SLAMNIK - februar 2 0 0 4

Bil si zvezda v tihi noči.
bil si rešitev v nemoći,
bil si žarek v temi.
A zdaj si samo ti
in spomin na tište dni,
ki jih već ni.

V spomin

GAŠPERJU

PRIJATELJI



UREDNIŠTVO

mali oglasi

Nudim frizerske storitvc za bolnike.
invalide in starcjšc ljudi v Domžalah
in okolici. Naročite se lahko po tele-
fonu 041 429 756.
Instruiram matematiko, tizikoin
osnove elektrotehnike. Tcl.: 01 7238
157.041 322 571.
Urmar d.o.o. - strojni ometi notranjih
sten in stropov. hitro, po ugosni ceni.
Tel.:01 8327 190.041 642 097.
Servis šivilnih strojev s.p., Kajuhova
15. Prcserje (v blizini Komisa). Delo-
vni Žensko krojaštvo dime trans.p..
sprejemaino šivanje po meri in serij-
sko šivanje. Tel.: 01 7211 534.

Ugodno prodam hlevski gnoj. Mož-
na dostava. Tel.: 041 753 893

PEDIKURA
PANČUR

101/72 45106

I Vlasta PANČUR
(v kleti zdravstvenega doma Domžale)

Popoldne: ponedeljek, sreda
Dopoldne: torek, četrtek, petek

OPTIK

Martina

Škofic
Ljubljanska 87
Domžale
01/72M0-06

Računovodski
servis

cosmos

Podjetje za storitve
in trgovino d.o.o.

Savska c. 1
1230 Domžale

01/721 30 18

Q\STEKLARSTVO

IRMI

HOMEC-

DOMŽALE

01/721 57 17,01/722 70 89
ISDN 01/722 89 97, 01/722 89 98

- ALU in PVC okna in vrata

- izdelava termopan stekla

- brušenja stakla in ogledal

- izdelava izborenih stokel

- peskonje stekel

- fuzije - vitraži

- uokvirjanja (lik

t* \J\J *

STREHOVEC
dr. Jagoda
Potočni kova 15,

1230Dom*ale
telefon: 01/721-29-90

Ordinacijski čas:

Ponedeljek
od 13. -18. ure

Torek
od 9.-12. ure

Sreda
od 13. -18. ure

Četrtek
od 13. -18. ure

Petek
od 9.-12. ure

Slovenska 24,
P.E. Mengeš
01/723-89-80

popust do 14*^

BIRO
K M OKNA-VRATA

NAJVEČJA IZBIRA V SLOVENIJI
Masljeva 3, Domžale, TEL/FAX: 724-62-65, GSM: 031/846-100

TRGOVINA IN SERVIS
Z VODOVODNIMI INSTALACIJAMI

WSS%IS1©>
KOMPLETNA ADAPTACIJA

KOPALNIC
Slamnikarska 16, Domžale, tel.: 7213 285, e-mail: ur_ko@email.si

SAM, trgovina z gradbenim
mater ialom, na novi lokaciji v Jar šah

Ob hišnem sejmu tuđi okrogla
miza o razmerah po vstopu v EU

TOPDOM je poslovno interes-
no združenje 13 podjetij, trgov-
cev z gradbenim materialom,
lesom, keramiko, stavbnim po-
hištvom, kemijo in tehničnim
blagom, katerega pomemben
del je tuđi domžalski SAM,
trgovina z gradbenim materi-
alom, ki ga od srede januarja

sam TRGOVINA Z
GRADBENIM

MATERIALOM

S postova ni kupci,

obveščamo Vas da smo trgovino preselili na novo
lokacijo v IC JARŠE.

SAM d.o.o.
Preserska 1, Radomlje

1235 RadomIje
telefon trgovina: 729 88 31

www.sam.si

dalje najdete na novi lokaciji
v Industrijski coni Jarše - Ra-
domlje, Preserska 1, tel. 729
88 31.
V okviru hišnega sejma TOP-
DOMA na Gospodarskem raz-
staviSču v Ljubljani, na katerem
se je predstavilo 72 domaćih in
tujih dobaviteljev, smo sprem-
Ijali tuđi okroglo mizo, na kateri
so posebej obravnavali razmere v
trgovini z gradbenim materialom
v Sloveniji in njeni vlogi po vsto-
pu v Evropsko unijo. Priznani
gospodarstveniki iz gradbenih
panog so opozorili na potrebne
spremembe na tem področju, ki
jih bodo zahtevali novi pogoji.
Hišni sejem je pomenil pred-
stavitev novosti, hkrati pa pri-
ložnost za izmenjavo izkušenj,
pa tuđi prijetno druženje. Kot je
povedal Anton Sedeljšak, pred-
sednik TOPDOM Ljubljana, so
tako z okroglo mizo kot s hišnim
sejmom, ki ga je v dveh dneh
obiskalo več kot 1000 obisko-
valcev, zelo zadovoljni. Tuđi v
prihodnje se bodo trudili, da bodo
zagotavljali dobro založenost
svojih trgovin z najsodobnejšimi
materiali, hkrati pa je povabil vse
naše občanc in občanke, da obi-
ščete njihov novi trgovski center
v Jaršah.

AVTOMARKET
PRODAJNO SERVISNI CENTER

BLATNICA5, 1236TRZIN
fel. 01 562-33-00 • Fax 01 562-21-63

http://salonlcitroen.si/avtomarket-trzin/

CITROEN
LETNIK 2003!
VAŠA PRILOŽNOST

UGODNEGA NAKUPA!

PREHITITE VIŠJE CENE EU!

- PRODAJA NOVIH VOZIL -

- SERVIS - STARO ZA NOVO -

stran 26

Trgovski center Breza
Tuđi v letu 2004 so se v Trgovskem centru Breza odločili, da nadalju-
jejo z različnimi prcdstavljanji, pokušinami in drugimi prireditvami, s
katerimi bi razveselili obiskovalce centra, hkrati pa bi jim podrobneje
predstavili posamezne novosti ali jih le opozorili na zanimive nakupe.
Tako se je v januarju v Trgovskem centru Breza predstavi! tuđi Avto
Debevc in kupce navduševal za novi GOLF 5. generacije

www.volkKwagen.sf

Spoznajte ga in vedeli boste.

Z novim Golfom ima vožnja puvscm nov pomen. Bili pred
drugimi je umetnost, ki jo novi Golfobvlada do popolnosti.
Od.slej boste po cestah švigali / lahkoto. In z v/.nemirljivo
lepoto. l'oln inteligentne tehnologije postavlja novi Golf
nova merila za nove ćase. S številnimi (ehnicnimi
novostmi in z bogato serijsko opremo vas udobno, varno
in zanesljivo popelje na razburljivo dozivetje edinstvene
vožnje. Vas mika? Naj vas novi Golf tuđi premika!

Avto Debevc
Mengeš, Gorenjska c. 13, 01/72 30 330
Trrin, Ljubljasnka c. 17,56 42 388

-¥_J) HUBAT PEltj^^H

K k mwik • iioi;i;i'i;Liite CLKL ...

.IUIJUKA0UA I
• • i n o s t plačilai na obroke i

Dobeno 75,1234 MengeS

Telefon: 01 / 723 09 00 ww.hp-commerce.si

Zasebna zobna ordinacija za odrasle

IRIDENT d.o.o. na Viru pri Domžalah

Šaranovičeva 25a, tel.: 01 721 66 35

V sodobno opremljeni zobni
ordinaciji vam nudimo:
• konzervativno zdravljenje
• fiksno protetiko
• snemno protetiko
• beljenjezob

Delovni čas: ponedeljek od 15. -19. ure,
sreda od 15. -19. ure, četrtek od 15. -19. ure

SLAMNIK - februar 2004

VABUENI
V TRZIN!
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Gatz. 150.000 sit S O N A T A 300.000 sit
^l*„»t do 250.000 sit THDET 300.000 sit

ELANTRA 250.000 sit SANTA fcfc do 350.000 sit

MATRIV rin 4.00 Ono alt Terracan 5 0 0 . 0 0 0 SitMATRDC do 400.000 Sit Terracan

Fniipr do 800.000 sit H-l 250.000 sit

V E L I K A N A G R A D N A I G R A
Ura vašega obiska vam lahko prinese čisto

novega Hvundai Getza do 28. februarja

KREDIT NA POLOZNICE
): BANČNI KREDIT DO 72 MESECEV

* STARO ZA NOVO

g&0
www.avtocenter-subelj.sl

Obrtniška 8, Domžale
PRODAJA: tel.: 01 72 16 221
SERVIS: tel.: 01 72 15 666

VISTRA
TRGOVINA

OGREVALNA TEHNIKA • PLINSKE INSTALACIJE
VODOVODNI MATERIAL • VELIKA IZBIRA KERAMIKE

GROBLJE 3A • RODICA • 1230 DOMŽALE

TEL./FAX: 0 1 / 7 2 1 1 6 5 5 * TEL.: 0 1 / 7 2 4 4 3 4 3

FAX: 0 1 / 7 2 4 4 3 4 4 • E-MAIL: VISTRA02@SI0L.NET

OBJAVE

Slasčičarna OGER
stari Trzin, Mengeška 26
Nudimo vam veliko i/biro poročnih in otroških
tort po tujih katalogih, torte velikosti od 8
kosov naprej, torte tuđi za PIABET1KE
domačo potiro, ročno izdelane domaće
piškote in ostale slasčice

Če imate posebno željo prinesite sliko
in po njej naredimo torto.

Tel.; 564 20 50, odprto vsak dan od 7. do 2130 ure

OPTIKA
BRIGITA
Bukovčeva 30, Vir pri Domžalah, 01/7211-890

Nudimo kompletno oskrbo vida: v .-.e

• okulistični pregled t ^ p o ^ a

• veliko izbiro okvirjev ** w\0XelIX ^ \
• kakovostnih stekel ^ ^ fceV^'
• sončnih očal ^ e

Delovni čas od pon. do pet. od 10. do 18. ure.

r\, , . ^ ^ % , A . _ Jarška cesta 11 Jezerska c. 121
^ L U V b C 1230 DOMŽALE 4000KRANJ

DOMŽALE & KRAN.J 01/729-9000 04/280-9000

J.D. PQWER
/ A N D A S S O C J A I I 1

ZMAGOVAl.i;< V RAŽI

y O ZAUOVOI.JST
MED VO/NIK

MOŽNOB'
TEBTNIh
vo ŽENJ

ŽELITE VASi BLAGOVN! ZNAMK!
NA ZAHTEVNEM EVROPSKEM TRŽIŠČU

ZDRAV IN USPE5EN RAZVOJ?

Qg)TOYOTA
'livljii tk-vilksi SI.AMMh-ii i

k'lu 2INM ho i/šhi 5. niiiicii. vaše
pris|K'\ ki' pričiikuji'iiio do \ kljućiHi
2.V lcl)i'iiiir ja pn i'k'klronski pošti

Korak za korakom
do zdravih stopal
Z današnjim člankom bi vas radi opo-
zorili na pomen skrbi za ohranjanje
zdravih in negovanih stopal, še po-
sebej v teh zimskih mesecih, ko smo
izpostavljeni vlagi in mrazu.
Da bi se izognili komplikacijam. ki
se kaj rade razvijejo, kadar so stopala
premalo prekrvavljena in primemo
zaSčitena. priporočamo, da posvetite
nekaj minut dnevno negi tega nadvse
pomembnega dela telesa. Navsezadnje
so stopala tuđi pomembno mesto za sti-
mulacijo delovanja većine organov pre-
ko refleksnih toćk. kar lahko učinkovito
izvajamo le na zdravi koži.
Za nego stopal je na tržišču kar nekaj pre-
paratov in tokrat bi vam radi predstavili
linijo, ki gotovo sodi v sam vrh ponudbe,
tako po kakovosti kot tuđi po učinkovito-

sti. Ore za izdelke priznanega nemskega
proizvajalca SIXTUS (imbh, katerega v
Sloveniji ekskluzivno zastopa podjetje
M1KONA D.O.O. iz Tržiča.

SIXTUS linija za nego stopal obsega :
- izdelke za dolgotrajno svežino in /itšćito
pred gljivičnimi obolenji - sprdy za zaščito
- izdelke za sprostitev in čišćenje sto-
pal- kisikova kopel, kopel iz ruševja...
- specialni balzami:
balzam za suho, razpokano kožo
termoaktivni balzam za hladna stopala
osvežilni balzam za t.i.žareća stopala
balzam za zašćito pred gljivicami
- preparati za nego nohtov:
- krema za obnovo poškodovanih nohtov
- losion za zašćito pred gljivićnimi obolenji

P.Č.

(loni/iik.si »li mi diskcltih. I hala!

Si^tumed
Za diabetike in ljudi s posebno obČutljivo kožo

Učinek izbranih zdravilnih rastlin: nepozebnik, šentjanževka,
ginko, svetlin, žajbelj, rakitovec.sivka, različna citrusova olja

Uvoznik in distributer: Mikona d.o.o..
Predilniška cesta 14, 4290 Tržič,

Izdelek lahko kupite v Lekarni VIR, Ćufarjeva 23,
kjer vam bodo izdelke tuđi podrobno predstavili.

...DA BO POSTALA SAMOSTOJNA,
CENJENA IN OAAOGOČALA

VELIKO DODANO VREDNOST, KO ODRASTE?

ČE STE OBAKRAT ODGOVORILI PRITRDILNO,
ZAUPAJTE NJENO SKRBNIŠTVO STROKOVNJAKOM,
ZAUPAJTE JO NAfM. +

CRKLJALI IN VZGOJILI* JO BOMO '
KOT PRAVA MAMICA V PONOSNO IN
VEČNO BLAGOVNO ZNAMKO. +

©glaševalska agencija

IR IMAGE
— popolne storitve—

www.ir-image.si

yp RENAULT

AKCIJE ZA VOZILA LETNIK 2004
DO 6 0 0 . 0 0 0 SIT POPUSTA

"~ NOVO:
CENTER RABUENIH VOZIL
NA ZALOGI VEDNO VEČ KOT

30TEHNIČNOBREZHIBNIH
RABUENIH VOZIL Z ZNANIM

POREKLOM IN GARANCIJO
_ DO 12 MESECEV.

io % m s u M SERVISNO s i o m (MATERML+Dfloj ZA m u smuti KOT 5 in o m % IN smuti)Ponudba velja do 09.2.2004 do 31.3.2004

AVTO SET d o „
Dragomelj 26, Domžale

*.,. Prodaja vozil: 01/56 27 111, 041/648 166
DELOVNI CAS: Servis: 01/56 27 333, 031/648 166

SALON: od 8. do 18. ure Nadomestni deli: 01/56 27 222
SERVIS: od 8. do 17. ure , £ - m ' i l : info@avtoset.si

" " . „ . , , Internet: www.avtoset.si
SOBOTA: od 8. do 13. ure R«,„»„it nnmnt- n«n 1 08n

v (velja do konca marca 2004)

SLAMNIK - februar 2004



• VELE T r g o v i dmJtoa d.d., V b l a g o v n i c i V E L E D o m ž a l e I J "J {)% \//;H'.rj\\•;!'?:.

VELE

f !zur u l i j ' z imske športne opreme do 19.02

V Vabilo^na .PonudbaVELE2:
od 12. 02.

do 01. 03. 2004

21.02. ob 10.00
pred blagovnico VELE Domžale

in TC Mengeš

ogata izbira kostumov
za maškare

in pustnih dodatkov:
Blagovnica VELE Domžale

tel: 7218 313

Pustna
oblačila že od

Viilbniinu/iL

velja od 12. 02. do 15. 02.

v vseh živilskih prodajalnah Vele

2.490,
dalje

Calcit d.d.
Proizvodnja kalcitnih polnil
Stahovica 15, 1242 Stahovica
Tel.: 01 8327 015, 8325 122
Prodaja: 01 8325 005
Faks: 01 8325 533
E-mail: infot&calcit.si
www.calcit.si

NAŠI IZDELKI:

- Frakcionirani drobljeni kameni agregati za betone,

asfaltbetone, za zgornje in spodnje bitumizirane

nosilne plasti v nazivnih frakcijah:

0/2, 0/4, 0/8, 0/16, 2/4, 4/8, 8/11, 8/16, 11/16,

16/22, 16/32, 22/32

-kamniti material 0/100 mm za nasipne plasti čest

- drobljenec 0/32 in 0/63 za nevezane spodnje

nosilne /tamponske /plasti čest

- izdelki za omete in fasade:

teraco peski in bela kalcitna mivka

- f

FRAGMAT
izolirkei

lliropoifT
• odlična toplotna izalagiiaH

XggjQ4b W/(mK)|
: kijgglSredno maignifteži

izjemne[mehansk ' '
U ,zelo ugodno' raznWfii!gamiejaifieno;

in kvaliteto:

, ? / • • ' * ' • • •• • * • ' • £ & • " •"'• ' „ • i ; v ' ; v . ' • • , - ' • • , •» , ' i " ' ' ' : • •

štovanje: 01 i^PS3?l^tehhJnfo@fra
r v::- • - - ' : t - i : ': -•-- : J o 7 . 3 . ; h a l a C - 1 5 .

V gradbeništvu se stiropor najpogosteje uporablja kot toplotna izolacija, iz njega pa se izdelujejo tuđi deli
opažev za betoniranje stebrov in opazi za betoniranje posebnih oblik ter dekorativni fasadni profili.

G R A D B E N I M A T E R I A L I lahke trde eps plošče plošče za plošče za sanacijo opazi za dekorativni
gradbene plošče za vkopane stene talno ogrevanje profiliranih kritin betoniranje stebrov fasadni profili

KOMBI S STIROFORM STIROTERMAL STIROVAL RELTEC KONTUR

CALC IT

Flancat- srček, 60g I

mam
Krof, 80g I


